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همراهان اربعین در مسیر كربلا 

مراسم حماســه بزرگ پیاده روی اربعین هر روز گرم و گرم تر می شود 
و در تمام اســتان ها ســعی شــده با ایجاد امکانات لازم علاوه بر تسهیل 
 رفت و آمد زائران، نیازهای آنها در طول مســیر نیز تامین شود. ایلامی ها، 
کرمانشاهی ها ، کردستانی ها ، آذربایجانی ها و...  با راه اندازی موکب های 
متعدد امکانات رفاهی، اسکان، غذا و استحمام هزاران زائر را مهیا کرده اند 
و با برپایی بیمارســتان صحرایی، پاســخگوی نیازهای بهداشت و درمانی 
خواهندبود.و زائران گرامی اربعین حسینی قبل از هر اقدامی برای راحتی سفر 
نسبت به انتخاب مسیرها به »گذرگاه های مرزی مهران، خسروی، چذابه، 
شلمچه، باشماق و تمرچین تا نجف و کربلا « توجهی ویژه و دقیق داشته 
باشند و برای مقابله با گرما زدگی استفاده از تخم شربتی، خاکشیر سفارش 
 شده است . مراســم زیارت اربعین که از همان اربعین اول بعد از شهادت 
امام حسین )ع( آغاز شده و با پشت سر گذاشتن روندی تکاملی، از دوران 
امام صادق )ع( در زمره آیین های شــیعی قرار گرفته، به ســنت و آیینی 

ماندگار و متصل به مراسم و آیین عاشورا تبدیل شده است . 
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خبر
اساتید، دانشجویان و تشکل های علمی در 
تدوین برنامه هفتم توسعه ایفای نقش كنند

 سعید جلیلی، عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام  با  اشاره 
به برنامه هفتم توســعه، در جمع دانشجویان حاضر در مراسم 
افتتاحیه دوره اسلام ناب، گفت: اگر بخواهیم حرکت دانشجویی 
را آسیب شناسی کنیم و به آنچه که قبل از این بوده است و آنچه 
که الان هست و آنچه که در آینده می تواند باشد نگاه کنیم، دو 
آســیب مهم وجود دارد که می تواند بــه طور جدی به حرکت 
دانشجویی ضربه بزند که یکی انفعال و دیگری انحراف است. این 
آسیب ها فرضی نیستند؛ متأســفانه نمودهای واقعی داشته و 
لطمه ای جدی به حرکت دانشجویی وارد کرده اند. تثبیت در یک 
مسیر و انجام حرکت درست به معنای واقعی کلمه اهمیت دارد. 
این بحث نشــان می دهد که برای هــر حرکت، نیاز دارید که با 
روشن بینی حرکت کنید. نمی توانید بدون نقشه، بدون برنامه، 
بدون هــدف، بدون مبنا، بدون هیچ تصویر صحیحی از صحنه 
حرکت را شروع کنید. اگر در هر یک از این موارد، نقصی داشته 
باشــید یا ایرادی وجود داشته باشد، خود را در آن حرکت شما 

نشان خواهد داد.
اول از همه این جلسات و مباحثات باید کمک کند تا مسیر 
درست شناخته شــود و حرکت درست انجام شود و به سمتی 

درست و با مبنای درست حرکت کنیم.
سه اقدام در اردو برای عملیات وظیفه ماست که بنشینیم 
و در حد توان خود نقاط ضعفی را که در جامعه وجود دارند تلاش 
کنیم تشخیص دهیم و تصحیح کنیم. همچنین باید به نقاطی 
که مورد غفلت واقع شده اند و نادیده گرفته شده اند، توجه کنیم 
و جامعه را آگاه  سازیم. برنامه های عملیاتی می توانند برای این 
منظور تعریف شوند. مانند گفته شهید بهشتی که دانشجو موذن 
جامعه است، ممکن است در برخی مواقع نیاز باشد که شما این 
نقاط ضعف و مسائل مورد غفلت را به صدا درآورید و جامعه را به 
آنهــا توجه دهیــد. آن گاه این برنامه های عملیاتــی، اردوها و 
برنامه های تشکیل شده می توانند معنی و اهمیتی داشته باشند. 
اولاً لازم اســت که افراد مبنای درستی را بشناسند و با این مبنا 
حرکت کنند تا راه درستی را طی کنند. ثانیاً باید از امتداد مبنا 
آگاه شوند و در صحنه های سیاست و ساحت جامعه  حضور پیدا 
کنند. ثالثا نیاز است که برنامه های عملیاتی تعریف شود تا بتوان 
به اهداف  اندیشه ای دست یابید. بر اساس این طرح ریزی است 
که ما در این اردو به مدتی معین )یک روز، دو روز، یا تا چند هفته( 
حضور داریم و بر اســاس این اقدام، یک جبهه عملیاتی شکل 

می گیرد.
در مقابل نیز جبهه ای برای هجمه علیه شما وجود دارد و 
در آن اهدافــی را دنبال می کند. این یک صحنه  و میدان واقعی  
است، باید بدانیم که در این میدان چه عملی باید انجام دهیم و 
چه برنامه ای برای خود تعریف می کنیم. ســیمرغی که انقلاب 
اسلامی را به قله می رسانند خود شمایید هدف اصلی این است 
که جامعه و تشــکل های دانشــجویی زنده باشــند و به جای 
بی تفاوتی، حرکت و پویایی داشته باشند. برگزاری این جلسات 
به این علت است که افراد جامعه در همفکری و با اراده یکپارچه ای 
با هم، برنامه های عملیاتی و پیشــرفت هایی را برای رسیدن به 
کمال و نقطه ارتقای تعریف کنند. ویژگی انقلاب اســلامی این 
است که به حداقل ها اکتفا نمی کند و به قله ها نگاه می کند. آن 
سیمرغی که می آید و مسائل را حل می کند، آحاد جامعه هستند، 
این سیمرغ خود شما هستید که زمانی که جمع می شوید این 

اردو اهمیت پیدا می کند.
جلیلی با بیان اینکه در برنامه هفتم مأموریت دانشــجو و 
دانشگاه و تشکل های عملی را برای تحقق اهداف برنامه های ملی 
تعریف کنید، بیان داشت: گاهی من مسئله ای می گویم گاهی 
شما موضوعی را بیان می کنید، اما یک وقت هست که در سطح 
ملی، کشور در حال نگارش یک برنامه با عنوان برنامه هفتم است 
که ریل گذاری پنج ســال کشور را به  همراه دارد. سؤال من این 
است که نسبت دانشگاه، اساتید، دانشجویان و تشکل ها به ویژه 
تشکل های علمی با برنامه هفتم چیست؟ نقاط قوت، ضعف ها و 
نقص ها در این برنامه کجاســت؟ اینجاســت که دانشگاه ها و 
تشــکل ها در این مســئله باید بایســتند تا به این موضوع که 
سرنوشت هشتاد میلیون نفر یک جامعه را می خواهد رقم بزند، 

پرداخته شود.
هر کدام از ما به  اندازه وسع مان به اهداف خود در هر زمینه 
یا موضوعی پرداختیم یا خیر؟ این جلسات یک فرصت مناسب 
هســتند تا این وســع را تجمیع کنیم و بــه کارها و بحث های 
موضوعی که مطرح شــده اند، بیشــتر توجه کنیــم. تا به یک 
جمع بندی برسیم و در عرصه های مختلف مثل اجتماع، سیاست، 
دانشگاه، محله و شهر، یا حتی در سطح ملی بتوانیم، در حرکت 
انقلاب که باید با قوت پیش برود، نقش خود را ایفا کنیم. / ایسنا

بیانات در دیدار اعضای ســتاد برگــزاری کنگره ملی 
شهدای استان اردبیل

بسم الله الرّحمن الرّحیم)۱(
و الحمد لله ربّ العالمین و الصّاة و السّــام علی سیّدنا و نبیّنا 

ابی القاسم المصطفیٰ محمّد و علی آله الاطیبین الاطهرین المنتجبین 

سیّما بقیّة الله فی الارضین )ارواحنا فداه(.

خیلی خوش  آمدید. خاطره ی ما از اردبیل و مردم اردبیل 
و روحیه ی اردبیلی ها با زیارت شماها و بیانات شافی و وافی 
این آقایان بحمدالله تجدید شــد. همواره از روحیه ی مردم 
اردبیــل و فعّالیّتهای مخلصانه ی آنهــا ذهن ما بحمدالله با 

مشاهدات متعدّدی همراه بوده.
من دو ســه مطلب عرض میکنم: یک مطلب درباره ی 
همین مسئله ی اردبیل است. بنده اصرار دارم در دیدار با مردم 
و اهالی هر منطقه ای، هر شهری، هر استانی برجستگی هایی 
از آن استان را مطرح کنم تا همه بشنوند، همه ی مردم ایران 
بفهمند و خود آن مردم هم قدردان این خصوصیّات باشند. 
اردبیل یکی از آن نقاطی است که در تاریخ ما برجستگی هایی 
دارد؛ اردبیل حقّ بزرگی بر گردن ایران دارد. من در دیدار با 
مردم اردبیل چند سال پیش از این، آنجا خطاب به برادران و 
خواهران عرض کردم که اردبیلی ها دو کار بزرگ برای ایران 
کرده اند؛ یکی یک کار ملیّ است، یکی یک کار مذهبی است.

)۲(
کار ملـّـی عبارت بــود از وحدت کشــور؛ یعنی این 
یکپارچگی و وحدتی که شــما امروز در ایران می بینید، کار 
صفویهّ است؛ این از اردبیل شروع شد، از زمان شاه اسماعیل 
این شروع شد. قبل از روی کار آمدن صفویهّ در کشور، کشور 
ایران ملوک الطّوایفی بود، هر گوشه ای  از آن دست یک کسی 
بود. این مجموعه ای که به نام ایران شناخته میشود، که البتّه 
آن وقت وســعت و گسترش بیشتری از امروز داشت، به این 
صورتِ متّحد و یکپارچه وجود نداشــت. صفویهّ از اردبیل 
برخاستند و این کشور را یکپارچه کردند که تا امروز هم باقی 
است. بنابراین، ما امروز یکپارچگی کشورمان را ]به سبب[ 

این کار ملیّ و تاریخی ای که انجام گرفت، مدیون اردبیلیم.
کار مذهبی هم اشــاعه ی مذهب اهل بیت بود. البتّه 
ایرانی ها از قدیم به اهل بیت )علیهم  السّلام( ارادت داشتند، 
علاقه داشتند، لکن مذهب اهل بیت رایج نبود، در غربت بود. 
در بعضی از نقاط کشــور وجود داشت، در بسیاری از نقاط 
کشور نبود. خدمت بزرگی که صفویهّ به کشور کردند، این 
بود که مذهب اهل بیت را در سرتاســر کشور ایران منتشر 
کردند. این محبّتی که امروز شما به اهل بیت دارید، این ارادتی 
که دارید، این درســی که مــا از مکتب اهل بیت در همه ی 
زمینه های سیاسی و اجتماعی و مذهبی و غیره میگیریم، به 

برکت آنها است.
بنابراین، با نگاه تاریخی که نگاه میکنیم، این جوری است 
که دو نقطه ی برجسته و مهم در تعامل مردم منطقه ی شما 
با کشور ایران وجود داشته است: یکی ملیّ است، یکی اسلامی 
است. در ادامه هم همین جور بوده است؛ یعنی چه از همان 
زمان صفویهّ که ملّای بزرگی مثل محقّق اردبیلی )رضوان 
الله علیه( در نجف محور علم و فقه شــد که علمای بزرگ از 
راه های دور، از شامات و غیره می آمدند نجف و پیش ایشان 
تحصیل میکردند و مرحوم آقا باقر بهبهانی )رضوان الله علیه( 
که یکی از اعَلام بزرگ تاریخ فقه شــیعه اســت، ایشان را 
ـ »شیخ الطّائفه« تعبیری است  »شیخ الطّائفه« اسم میگذارد ـ
که راجع به شیخ طوسی گفته میشود؛ مرحوم آقا باقر بهبهانی 
میگوید محقّق اردبیلی »شیخ الطّائفه« است؛ در مورد ایشان 
ـ تا دوران اندکی قبل از ما، علمای  تعبیر »شیخ الطّائفه« دارد ـ
بزرگ و برجســته در خود اردبیل ]مثــل[ مرحوم آمیرزا 
علی اکبر آقای اردبیلی، ملّای متنفّذ و فعّال، که مسجد ایشان 
امروز معروف اســت و وجود دارد، تا زمان ما، در مشــهدِ ما 
مرحوم آقای آسیّد یونس اردبیلی، که مرجع تقلید بود و عالمِ 
ـ علما زیاد بودند امّا آن کسی  درجه ی یک مشهد ایشان بود ـ
که در رأس همه قرار داشت، مرحوم آسیّد یونس اردبیلی بود 
ـ ـ و همین طور علمای گوناگونی در بخشهای مختلف حضور 

داشتند.
در مســئله ی جهاد و حضور در میدان مجاهدت هم 
اردبیلی ها انصافاً جزو صفوف مقدّمند، که خب تفاصیلش را 
آقایان اشاره کردند و گفتند. اینکه در حدود ۳۵ هزار رزمنده 
از اردبیل روانه ی جبهه ها شده، رقم خوبی است، رقم بالایی 
اســت. این منطقه حدود ۳۴۰۰ یا بیشــتر شــهید داده و 
جانبازهای فراوان و خانواده های معظّم شهیدان ]دارد[؛ اینها 
را باید حفظ کرد؛ شناســنامه ی اردبیل اینها اســت. ما در 
شناخت شهرها و اســتانهای خودمان نمیتوانیم به حدود 
جغرافیایی و مسائل اقلیمی و بقیّه ی چیزها اکتفا کنیم؛ عمده 
اینها است؛ شناسنامه ی اردبیل اینها است: سابقه ی علمی، 
سابقه ی جهاد، سابقه ی شهادت و حضور در میدانهایی که 
حیات ملیّ در این میدانها تجدید شده، چه حیات سیاسی و 
جهادی و اســتقلال و مانند اینها، و چه حیات علمی؛ اینها 

خیلی مهمّند.
یک جمله ای را آقای عاملی اشاره کردند، گفتند »ما در 
بزرگداشت شهیدان، در این جلسه و بزرگداشت و مانند اینها 
متوقّف نمیمانیم«؛ بله، همین درست است. این کارهایی که 
ـ کارهای لازم است  ـ حالا عرض خواهم کرد ـ دارید میکنید ـ
و خیلی مهم است، لکن آنچه این کارها مقدّمه ی آن است، 
عبارت اســت از اینکه ما راه شهیدان را دنبال کنیم، درس 

شهیدان را فرابگیریم و عمل بکنیم؛ این مهم است. درباره ی 
مســئله ی شــهادت، خب واقعاً زبان ما قاصر است از اینکه 
بخواهیم درباره ی رتبه ی شهادت و مرتبه ی شهیدان عرضی 
بکنیم. این آیاتی که تلاوت کردند: انَِّ اللهَ اشتَرىٰ مِنَ المُؤمِنینَ 
انَفُسَهُم وَ امَوالهَُم بِانََّ لهَُمُ الجَنَّة  ، ]نشان میدهد که[ این معامله ی 

با خدا است. یقُاتلِونَ فی  سَبیلِ اللهِ فَیَقتُلونَ وَ یقُتَلون ؛ هر دو 
ـ ارزش  ــ هم نابود کردن دشمن، هم کشته شدن در این راه ـ
است؛ این معامله با خدای متعال است. شهید جان خودش 
را داده است و رضای الهی را که بالاترین ارزشهای عالم وجود، 
رضای الهی است کسب کرده. بعد هم خدای متعال میفرماید: 
ا فِی التَّوراةِ وَ الانِجیلِ وَ القُرآن ؛)۳(  یعنی این جزو  وَعــداً عَلَیهِ حَقًّ

معارف مشترک همه ی ادیان الهی است، مخصوص اسلام 
نیست. در همه ی ادیان الهی، فداکاری در راه خدا، جان دادن 
در راه خدا، این ارزش والا را دارد. این آیه ی سوره ی توبه بود، 
آیه ی سوره ی مبارکه ی آل عمران هم خیلی مهم است: وَ لا 
تَحسَبَنَّ الَّذینَ قُتِلوا فی  سَبیلِ اللهِ امَواتًا. شبیه این آیه در سوره ی 

بقره هم هست: وَ لا تَقولوا لمَِن یُقتَلُ فی  سَبیلِ اللهِ امَوات،)۴( لکن 
ـ تأکید   ـ ـ لا تحَسَبَنَّ تأکیدی که در این آیه ی شریفه هست ـ
خیلی واضحی است یعنی خیلی مؤکّد بیان میکند. اوّلاً با فعل 
»حَسِبَ« ]بیان میکند، یعنی[ حتّی تصوّر نکنید، به ذهنتان 
خطور ندهید  که شهدا مرده هستند؛ ثانیاً با نونِ تأکید ]بیان 
میکند[. بلَ احَیاءٌ؛ زنده اند. نوع زندگی اینها را خدای متعال 
برای ما شرح نداده که چگونه است لکن ]میفرماید:[ »احَیاءٌ 
ِّهِم«؛ در حریم ربوبیّتند، در حریم الوهیّت قرار دارند.  عِندَ رَب
این بالاتر از این حرفهایی اســت که ما در باب زنده بودن به 
عقلمان میرسد؛ یک چیزی فراتر و بالاتر از این حرفها است. 
هم مقام اینها را نشــان میدهد که »بَل احَیاءٌ عِندَ رَبِّهِم 
یُرزقَون« ؛)۵( رزق الهی به اینها میرسد. این رزق الهی چیست؟ 

خب برای مؤمنین ارزاقی در بهشت وجود دارد و این در قرآن 
هست ]لکن[ این »یرُزَقون« غیر از آنها است؛ انسان این جور 
میفهمد؛ یک رزق دیگری است، یک رزق بالاتری است. یکی 
این مسئله است که مقام اینها را نشان میدهد، بعد پیام اینها 
را ]بیان میکند که[ »وَ یَستَبشِرونَ بِالَّذینَ لمَ یَلحَقوا بِهِم مِن خَلفِهِم 
الَّا خَوفٌ عَلَیهِم وَ لا هُم یَحزنَون «؛)۶( در این راه بیم و اندوه نیست؛ 

این راه، راه مسرّت، راه انفتاح، راه خشنودی و خوش دلی است. 
این پیامِ اینها اســت؛ یعنی شهدا ما را تشویق میکنند، به ما 
میگویند در این راهی که ما رفتیم شما هم دنبال ما بیایید، 
حرکت کنید. مقام شهدا این جوری است و اگر چنانچه انسان 
آیــات قرآن را درباره ی محنتهای قیامت و برزخ تأمّل کند، 
ـ آن حسرتها، آن سختی ها، آن فشارها  مورد تدّبر قرار بدهد ـ
ـــ آن وقت میفهمد که این رزق الهی و حضور در حریم  را ـ

ربوبیّت چقدر اهمّیّت دارد، چقدر ارزش دارد!
خــب، حالا فقط یک نکته ای من عرض کنم به شــما 
برادران عزیز و خواهران عزیز. ما با شــهدا معاصر بودیم، از 
نزدیک دیدیم شهدا را؛ هم جهادشان را دیدیم، هم شهادتشان 
را دیدیم. شما این نوجوانِ سیزده چهارده ساله)۷( را خودتان 
دیدید، شهادتِ او را دیدید، شناختید، فهمیدید، همه چیز 
جلوی چشم شما است. نســل بعدی با این بداهت و با این 
وضوح این مسئله را نمیبیند؛ به فکر او باید بود. ما دیدیم شهدا 
چطور توانســتند گره های بزرگ را باز کنند؛ ما دیدیم که 
همه ی قدرتهای نظامیِ فعّال و پیشرفته ی دنیا با هم جمع 
شدند و ریختند سر کشوری که تازه انقلاب کرده بود، دچار 
مشکلات فراوان بود، مواریثِ تلخِ دورانِ طاغوت همه جا را 
فــرا گرفته بود، برای اینکه آن را از بین ببرند و نابود کنند، و 
شهدا توانستند جلوی این باِیستند و این حمله ی همه جانبه 
را خنثی کنند؛ این شوخی نیست، این خیلی مسئله ی مهمّی 
اســت. این هشت سال دفاع مقدّس، نقش رزمندگان ما را، 
نقش مجاهد تهای ما و شهدای ما را در گشودنِ گره ها آشکار 
کــرد. بعد از آن هم همین جور تا امروز؛ بعد از جنگ، بعد از 
دوران دفاع هشت ساله، جنگ نظامی ما تمام شد امّا جنگ 
شناختی، جنگ معرفتی، جنگ اقتصادی، جنگ سیاسی، 
جنگ امنیّتی روزبه روز شــدّت پیدا کرده، تا همین امروز. 
همه ی اینها به برکت ایســتادگی ها، به برکت مقاومتها، به 

برکت شهادتها خنثی شده.

پس بنابراین، راه برای ما روشن است. راه، راه مجاهدت 
است، راه ایستادگی است، راه استقامت است. این راهی است 
که ما باید برای هموار کردن آن تلاش کنیم، فکر کنیم؛ علما 
یک جور، روشــنفکران یک جور، دانشــگاهی ها یک جور، 
صاحبانِ مناصبِ گوناگونِ دولتــی هر کدام یک جور باید 
تلاش کنند. این کاری است که ما باید انجام بدهیم؛ خدای 
متعال هم برکت میدهد، کمااینکه به خون شهدا برکت داد. 
شــما ملاحظه کنید، مثلًا فرض کنید شهیدی مثل شهید 
ســلیمانی در راه خدا به شهادت میرســد، یک ملتّ تکان 
میخــورد، یک ملـّـت حرکت میکند و تمــام این خطوط 
توهّمی ای که بین آحاد ملتّ هســت به هم میریزد و ملّت 
یکپارچه راه می افتند؛ این برکتی است که خدا به خون شهید 
داده. بارزترین مثــال؛ خون مطهّر اباعبدالله )علیه  الصّلاة و 
السّلام( است؛ امسال دشمن چه تلاشی کرد تا شاید بتواند 
رونق محرّم را کم کند؛ نتوانست و بعکس شد، عکس آنچه او 
میخواست اتفّاق افتاد. امسال محرّم و دهه ی عاشورا گرم تر، 
پرُشورتر، پرُمعناتر، معرفت برانگیزتر از همه ی سالهای قبل 
بود؛ این، کار خدا است که حادثه ی کربلا که در یک بیابان، 
تقریباً در یک نصفه روز یا در یک روز انجام گرفت، این جور در 
تاریخ روزبه روز بیشــتر اشتعال پیدا کند و عشق حسینی، 
مسلمان و غیر مســلمان نشناسد. شما الان می بینید فرَِق 
مختلف مســلمان به امام حسین اظهار عشق میکنند؛ غیر 
مسلمانها ]هم همین طور؛[ مسیحی، زرتشتی، هندو. این 
راه پیمایی اربعین را شما مشاهده کنید و ببینید! اینها همه 
نشان دهنده ی ارزش گذاری خداوند بر روی شهادت و خون 
شهید و راه شهدا است؛ این را باید حفظ کرد، این را باید نگه 
داشت. در واقع امروز مسئولیّت شما که این کار بزرگ را دارید 
انجام میدهید و  نام شهدا را احیا میکنید، شبیه کار امام سجّاد 
)علیه  السّلام( و حضرت زینب است. آنها هم حادثه ی عاشورا 
را حفظ کردند، نگه داشتند، تثبیت کردند و در تاریخ ماندگار 
کردند؛ نگذاشتند از صفحه ی تاریخ محو بشود، پاک بشود؛ 
شــما هم همین کار را دارید میکنید؛ یعنی ارزش کار شما 

برای حفظ آثار شهدا این است.
امیدواریم ان شاءالله خدای متعال به شماها توفیق بدهد 
که برای حفظ نام شهیدان، یاد شهیدان، خاطره ی شهیدان، 
حوادث شهادتهای اینها، داستانهای اینها، همه ی روشهای 
لازم را دنبال کنید؛ از همه مهم تر هم روشهای هنری است؛ 
شــیوه های هنری را هر چه بیشتر به کار بگیرید. ان شاءالله 
خدای متعال شما را مأجور خواهد داشت و این راه ادامه پیدا 

خواهد کرد.
والسّام علیکم و رحمة  الله و برکاته

۱ ( در ابتدای این دیدار، حجّت الاســلام والمسلمین 
سیّدحســن عاملی )نماینده ی ولیّ فقیه در استان اردبیل و 
امام جمعه ی اردبیل( و ســرتیپ دوّم پاســدار غلامحسین 
محمّدی اصل )فرمانده سپاه حضرت عبّاس استان اردبیل و 

دبیر کنگره( گزارشهایی ارائه کردند.
۲( اشاره به سفر معظّمٌ له به استان اردبیل در مردادماه 
ســال ۱۳۷۹. ر.ک: بیانات در جمع مردم اســتان اردبیل 

)۱۳۷۹/۵/۳(
۳ ( ســوره ی توبه، بخشی از آیه ی ۱۱۱؛ »در حقیقت، 
خدا از مؤمنان، جان و مالشان را به ]بهای[ اینکه بهشت برای 
آنان باشد خریده است؛ همان کسانی که در راه خدا میجنگند 
و میکُشند و کشته میشوند. ]این[ به عنوان وعده ی حقّی 

در تورات و انجیل و قرآن بر عهده ی او است ...«
۴ ( سوره ی بقره، بخشی از آیه ی ۱۵۴؛ »و کسانی را که 

در راه خدا کشته میشوند، مرده نخوانید ...«
۵(  سوره ی آل عمران، آیه ی ۱۶۹؛ »هرگز کسانی را که 
در راه خدا کشته شده اند، مرده مپندار، بلکه زنده اند که نزد 

پروردگارشان روزی داده میشوند.«
۶ ( سوره ی آل عمران، آیه ی ۱۶۹ و بخشی از آیه ی ۱۷۰؛ 
»... و برای کسانی که از پی ایشانند و هنوز به آنان نپیوسته اند 
شــادی میکنند که نه بیمی بر ایشان است و نه اندوهگین 

میشوند.«
۷ ( شهید مرحمت بالازاده
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هفته نامه اقتصادی ایران

دستیار و مشاور عالی فرمانده معظم کل قوا گفت : دشمنان به دنبال فشار اقتصادی، روحی و روانی بر مردم و جنگ ترکیبی علیه ملت بزرگ ایران هستند.
سرلشکر سیدیحیی رحیم صفوی دستیار و مشاور عالی فرمانده معظم کل قوا در مراسم تشییع و تدفین پیکر پاک شهید گمنام که در سازمان پژوهش های علمی و 
صنعتی ایران برگزار شد، گفت: کشور عزیز ما ایران در منطقه غرب آسیا، در حال عبور از شرایطی خاص و رسیدن به شرایطی مطلوب است. ما اصطلاح مرحله گذار 
ژئوپلیتیکی را نسبت به این مرحله به کار می بریم. سرلشکر سیدیحیی صفوی با بیان اینکه ملت بزرگ ایران به خودباوری و خودآگاهی برای تعیین سرنوشتش در مقابل 
طرح های بیگانگان رسیده است، تأکید کرد: رهبر مقتدر و دولت خدمتگزار ایران و قوای سه گانه و قوای مسلح ایران در یک هم افزایی به دنبال حل مشکلات کوچک 
و بزرگ مردم صبور و انقلابی ایران هستند. وی افزود: البته سیاست دشمنان اسلام و ایران ایجاد یأس، ناامیدی و بحران آفرینی و خدشه در امنیت و آرامش زندگی 
مردم است، آنها به دنبال فشار اقتصادی و روحی - روانی، جنگ ترکیبی برای تأثیرگذاری بر اذهان، باورها و ارزش ها و توانمندی های ملت بزرگ ایران هستند. / ایسنا 

دشمنبهدنبال
ایجادفشار
اقتصادیوروانی
رویمردماست

با صدور پیامی انجام شد؛
تشکر رهبر انقلاب از قهرمانی تیم های ملی 

كشتی آزاد و فرنگی جوانان و نوجوانان

حضرت آیت الله خامنه ای در پیامی، از تیم های ملی کشتی 
آزاد و فرنگی جوانان و نوجوانان جمهوری اسلامی ایران به مناسبت 

قهرمانی در جهان تقدیر کردند.
متن پیام رهبر انقلاب اسلامی به این شرح است:

بسم الله الرّحمن الرّحیم
جوانان عزیز تیم ملی کشتی فرنگی با پیروزی خود ملت ایران 

را خوشحال کردند.
عزیزان!

از شــما و تیم های آزاد و فرنگی جوانان و نوجوانان که در دو 
هفته ی اخیر به پیروزی دست یافتید تشکر میکنم.

سیّدعلی خامنه ای
1402/5/30

رهبر  معظم  انقلاب در دیدار اعضای ستاد کنگره ملی بزرگداشت 3400 شهید استان اردبیل تاکید کردند:

انتقال سیره  عملی شهدا به نسل جوان، وظیفه ای مهم
پیام

www.etebar.net
تقریظ های رهبر معظم انقلاب بر 

كتاب های شهید صدرزاده منتشر می شود
»پانزدهمین پاسداشت ادبیات جهاد و مقاومت« همراه با انتشار تقریظ 
های حضرت آیت الله خامنه ای بر کتاب های »اسم تو مصطفاست« و »سرباز 
روز نهم« در اولین رویداد ملی تکریم فعالان مساجد سراسر کشور باعنوان 
»مثل مصطفی« توسط مؤسسه ی پژوهشی-فرهنگی انقلاب اسلامی و 

سازمان بسیج مستضعفین برگزار خواهد شد.
مراسم انتشار تقریظ رهبر انقلاب بر این دو کتاب  که ۳۰مردادماه 
همزمان با روز جهانی مسجد و اولین رویداد تکریم فعالان مساجد سراسر 
کشور در مسجد مقدس جمکران برگزار می شود، به صورت زنده از رسانه 

KHAMENEI.IRو شبکه های سیما پخش  شد.
کتاب »ســرباز روز نهم« روایتی از زندگی و زمانه شهید مصطفی 
صدرزاده در ۶۳۲صفحه است که توسط انتشارات راه یار منتشر شده و »اسم 
تو مصطفاست« زندگی نامه داستانی این شهید مدافع حرم به روایت همسر 
شهید می باشد که به قلم خانم راضیه تجار نوشته و توسط انتشارات روایت 

فتح در ۲۷۲صفحه منتشر شده است.
شایان ذکر است رهبر معظم انقلاب در بیانات سی و چهارمین سالگرد 
ارتحال حضرت امام خمینی )ره( ، مساجد و هیئات سراسر کشور را از جمله 
هزاران هسته مقاومت دانستند و برخاستن یک جوان نورانی و شخصیت 
منور مانند شهید صدرزاده از یک روستا در اطراف شهریار را امیدآفرین خوانده 
و فرمودند: ما از این مصطفی های صدرزاده درسراسر کشور بسیار داریم و 

اینها همه امید بخش است.
پیش از این دفتر حفظ و نشــر آثار رهبر معظم انقلاب اسلامی در 
برنامه های جداگانه ای از نویسندگان و راویان کتاب های جهاد و شهادت 
ازجمله »نورالدین پسر ایران«، »پایی که جا ماند«، »لشکر خوبان«، »من 
زنده ام«، »آن بیست و سه نفر«، »وقتی مهتاب گم شد، گلستان یازدهم، 
دختر شــینا، آب هرگز نمی میرد«، »فرنگیس«، »در کمین گل سرخ«، 
»مربع های قرمز«، »عصرهای کریسکان«، »تنها گریه کن«، »حوض خون« 
، »مهاجر سرزمین آفتاب« و »خاتون و قوماندان« تقدیر نموده و یادداشت ها 
و تقریظ های رهبر انقلاب اسلامی بر این کتاب ها را منتشر کرده بود./  فارس
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 برای ساخت مسکن شناسایی شد

 مجتبی یوســفی عضو کمیسیون عمران و هیات رئیسه مجلس 
شورای اسلامی ، درباره آخرین وضعیت اجرایی سازی طرح مردمی سازی 
مسکن گفت: در مسکن مهر که در دولت نهم و دهم انجام شد؛ تجربه ای 
موفق بود که البته نواقص خود را هم داشت. از حدود ۴ میلیون هدفگذاری 
ساخت و ساز مسکن برای آن طرح، تعداد ۲ میلیون و 8۰۰ هزار واحد آن 

خود مالکی بود.
خــود مالکی یعنی دولت به افرادی که خــود دارای زمین بودند، 
تسهیلات مورد نیاز را اعطا کرد و ساخت خانه را خود این افراد انجام دادند. 
در این بخش مســکن مهر موفق بود ولی یک میلیون و ۲۰۰ هزار واحد 
مسکن مهر داشتیم که ساخت آن در دست تعاونی هایی بود که کارفرمای 
آن دولت بود. برخی از این واحدها هنوز نیمه کاره اند. مشکل دولت در این 
مسئله تصدی گری بود، درحالی که وظیفه دولت صرفا تسهیل گری است.
باید این فضا را با نظارت، تامین زمین، اعطای تسهیلات باز کنیم تا 
بخش خصوصی، انبوه ساز واقعی و مردم به میدان بیایند و شروع به ساخت 
و ساز کنند. در طرح مسکن مهر از یک میلیون و ۲۰۰ هزار واحد هنوز ۲۰۰ 
واحد آن درحالی که از سال های انتهایی دهه 8۰ است، باقی مانده و به نتیجه 
نرسیده است.این تجربه نشان می دهد که وقتی از ظرفیت مردم در کنار 
اعطای تسهیلات استفاده کنیم؛ قطعا در ساخت مسکن به نتیجه می رسیم.
یوسفی در پاسخ به این سوال که دلیل تذکرات رئیس جمهوری به 
برخی دستگاه ها برای الحاق زمین هایشان چیست، گفت: در کشور ما هر 
دستگاهی که دارای زمین است؛ تصور می کند این زمین ملک شخصی  
است و تلاش می کند در اختیار خودش نگه دارد. درحالی که این زمین ها 
اموال مردم است و باید برای اجرای طرح مردمی سازی مسکن الحاق شود.
این زمین ها انفال است و روزی به دلیلی به مردم داده شده است، ما 
در مجلس برای قانون جهش تولید مسکن همه موضوعاتی را که تصور 
می کردیم ممکن است به صورت شعار گونه باشد و محقق نشود، تصویب 
نکردیم. ماده ۱۰ و ۱۱ این قانون به الحاق زمین های مازاد پرداخته ایم و 
اعلام کرده ایم که استنکاف از الحاق این زمین ها و مانع تراشی در این مورد 

جرم است.
درحال حاضر ۱۰ هزار هکتار زمین مازاد دستگاه ها شناسایی شده 
و برای ۵ هزار هکتار آن سند صادر شده است. این امر اقدام خوب وزارت 
راه و سازمان ملی زمین و مسکن است و از صفر به ۵ هزار و ۵۰۰ هکتار 
اراضی ملی رسیده ایم که به طرح مردمی سازی دولت اختصاص یافت. 
این آمارها نشان می دهد، آهنگ حرکت ما خوب است، ولی باید سرعت 

بیشتری بگیرد. / فارس 
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خبرخبر پروژه های ملی را رفع مشکل کنید، تعطیل نکنید
 برادری سپاه و ارتش 

سدی محکم برابر دشمنان

در مقابله با هنجارشکنان كوتاه نمی آییم/
توافق برای تسهیل در سفر زائران اربعین

فرمانده کل ارتش جمهوری اسلامی ایران در نشست بیست 
و چهارمین مجمع عالی فرماندهان و مسئولان سپاه، مسئولیت و 
رسالت سپاه و ارتش در قبال توطئه ها و ترفند های گوناگون دشمنان 
در مقطع کنونی را بسیار سنگین تر و حساس تر از گذشته توصیف 
کرد و گفت: برادری سپاه و ارتش سدی محکم در برابر دشمنان و 
حصاری استوار برای حفظ انقلاب و کشور در برابر تهدیدات است.

به گزارش سپاه نیوز، امیرسرلشکر سید عبدالرحیم موسوی 
اظهار کرد: از همان روز های اولیه پیروزی شکوهمند انقلاب اسلامی 
تا به امروز تعابیری که امامین انقلاب در خصوص ســپاه پاسداران 
انقلاب اسلامی به کار می بردند مایه شادی دل و شیرین کامی همه 
دوستداران انقلاب و ناراحتی و خشم دشمنان بوده است. فرمانده 
کل ارتش با بیان اینکه در سایه درایت و تدابیر فرماندهی معظم کل 
قوا و مجاهدت و وحدت نیرو های مســلح و پشتیبانی ملت، امروز 
کانون های تهدید علیه جمهوری اســلامی ایران نســبت به دهه 
گذشته به مراتب ضعیف تر شده است، گفت: به برکت خون شهدای 
محور مقاومت، به ویژه شهید سردار حاج قاسم سلیمانی و در سایه 
مجاهدت و فداکاری مدافعان حرم، الگوی کارآمد دفاع منطقه ای 
شــکل گرفته و بازدارندگی در برابر دشمنان را تقویت کرده است. 
وضعیت امنیتــی جدیدی که در منطقه ایجاد شــده و در حوزه 
پیرامونی آن به ســر می بریم دربردارنــده فرصت ها و تهدیدات 
جدیدی اســت که صد البته فرصت ها بســیار بیشتر از تهدیدات 

هستند.
امیر موســوی با بیان اینکه با توجه به ویژگی های تحولی در 
مفاهیم قدرت، امنیت و جنگ در منطقه در مقطع فعلی شاهد شکل 
جدیــدی از رویارویی قدرت ها با یکدیگر هســتیم، گفت: امروز 
راهبرد های مقابله دشمنان با جمهوری اسلامی بر تضعیف حاکمیت 
و چالش مشروعیت و اختلال در نظم اجتماعی در کشور بر رسانه ها 
به ویژه شبکه های اجتماعی متمرکز شده است. در این شرایط جنگ 
ترکیبی، دشــمن به موازات برقراری و استمرار تهدیدات نظامی 
سنتی، به جنگ سایبری، اطلاعاتی، امنیتی، اقتصادی و تحریک به 
اغتشاش و ناآرامی از طریق ضربه زدن به همبستگی و امید در جامعه 
روی آورده است که همه این ها نشان دهنده استیصال نظام سلطه 
در مقابل قدرت و اقتدار رو به افزایش جمهوری اسلامی ایران است. 
جمهوری اسلامی ایران برای مقابله با توطئه های نرم و نیمه سخت 
دشمنان و شتاب بخشیدن به حرکت در مسیر چشم انداز خود که 
از سوی رهبر عظیم الشأن انقلاب اسلامی در بیانیه گام دوم انقلاب 
ترسیم شده و آن ساخت تمدن نوین اسلامی و آمادگی برای ظهور 
منجی عالم بشریت است، بر راهبرد استحکام بخشی درونی و قوی تر 

شدن در عرصه خارجی تأکید و تمرکز یافته است.

فرمانده کل انتظامی جمهوری اسلامی ایران برخورد قاطعانه با اراذل و 
اوباش را در دستور کار جدی پلیس عنوان کرد و گفت: به همه اطمینان می دهم 

که در مقابله با هنجارشکنان کوتاه نخواهیم آمد.
به گزارش پایگاه خبری پلیس، سردار احمدرضا رادان در جمع فرماندهان 
انتظامی استان اصفهان با تسلیت سالروز شهادت امام حسن مجتبی )ع( و ایام 
اسارت اهل بیت پیامبر )ص( بیان داشت: ورود خاندان اهل بیت پیامبر )ص( به 
شام از سخت ترین مصیبت هایی بود که به آنان وارد آمد اما همه این مصیبت ها 
آزمایش الهی بود و اسرای آل الله هم از این امتحان با سرافرازی بیرون آمدند و 
یزیدی که در ابتدا احساس پیروزی می کرد مجبور شد اهل بیت پیامبر )ص( را 

در نهایت عزت و احترام به وطن شان بازگرداند.
وی در ادامه به شــهادت ۲ مامور پلیس فرماندهی انتظامی شهرستان 
اصفهان در درگیری با شرور و قاتل مسلح پرداخت و افزود: اقدام به موقع، رشادت 
و شجاعت این ماموران قابل تحسین است و انتشار فیلم شهادت آنها هم در جامعه 
بازتاب زیادی پیدا کرد و باعث شد تا مردم بدانند چگونه جان جوانان پلیس کشور 

فدای امنیت آنها می شود.
فرمانده کل انتظامی کشور شهادت را پاداش بزرگ الهی و شرط بدست 
آوردن آن را داشتن تقوا دانست و گفت: البته از این دست شهدا همچون شهید 
چراغی، شهیدان زاده احمدی و شفیعی در فرماندهی انتظامی کشور کم نداریم، 
اما برخی از آنها به واسطه تقوای زیادی که داشتند خداوند آنها را در نزد مردم 

بزرگ کرد و به درجات عالی رساند.
سردار رادان با بیان اینکه مجاهدان فی سبیل الله با رشادت ها و ایستادگی 
بر سر اعتقادات و عهدی که با خدای خود بستند به مکان ها عزت می بخشند، 
اظهار داشت: انسان های بزرگی که در نزد خداوند به درجات عالی می رسند به 
مکان ها عزت می بخشند مانند شهید حججی که وقتی اسیر شد یک قدم از 
اعتقادات و باورهایش کوتاه نیامد و همین کار باعث شد تا خدا او را عزیز کرد و به 

فرمایش رهبر معظم انقلاب، شهید حججی حجت خداوند بر روی زمین شد.
امروز هر کدام از شهدای فراجا باعث عزت آفرینی برای کشور، انقلاب و 
نظام جمهوری اسلامی هستند و نباید این شجاعت، شهامت و از خودگذشتگی 
ماموران پلیس به ورطه فراموشی سپرده شود و از معاونت فرهنگی و اجتماعی 
می خواهم که تلاش ها و زحمات کارکنان را به دقت و ظرافت برای عموم مردم 
منعکس کند.او سپس موضوع مبارزه با جرم سرقت را یکی از اولویت های کاری 
خود از زمان تصدی این سمت عنوان کرد و گفت: الحمدالله در این خصوص 
اقدامات خوبی در اصفهان شده و با سارقان به خوبی مقابله می شود ولی نباید به 
این اقدامات قانع بود و بایستی وضع را به گونه ای برای سارقان تنگ کنیم که 

انگیزه ارتکاب سرقت در ذهن آنان به وجود نیاید.
طرح امنیت محله محور، محور بعدی سخنان سردار رادان بود و در این 
باره عنوان داشت: این طرح زمانی خوب است که مردم امنیت را با تمام وجود در 
محله خود حس کنند؛ به عنوان مثال مردم نباید در کف خیابان معتاد متجاهر 
را ببینند و بایستی تمام امکانات و ظرفیت خود را برای جمع آوری این افراد بکار 
گیرید.وی با بیان اینکه پلیس باید سهم خود را در زمینه کاهش تلفات ناشی از 
تصادفات انجام دهد اظهار داشت: از نیروهای سختکوش و مجاهد پلیس راه و 
راهور می خواهم تلاش های خود را در این زمینه بیشــتر کنند.  سردار رادان 
برخورد قاطعانه با اراذل و اوباش را در دستور کار جدی پلیس عنوان داشت و 
تاکید کرد: کسی که خشونت و شرارت می کند باید هیمنه اش در جامعه شکسته 
شود و اجازه عرض اندام به او ندهیم و به همه اطمینان می دهم که در مقابله با 
هنجارشکنان کوتاه نخواهیم آمد.فرماند کل انتظامی کشور در خاتمه به موضوع 
ماموریت اربعین اشــاره کرد و گفت: اربعین فرصت خدمت گزاری صادقانه و 
خالصانه پلیس به مردم و عاشقان اباعبدالله الحسین )ع( است و باید از این فرصت 
بهترین استفاده را ببریم و الحمدالله توافقات خوبی با طرف عراقی در خصوص 
تسهیل عبور و مرور زائران صورت گرفته و اقدامات خوبی نسبت به سال قبل 

انجام شده که رضایتمندی بیشتر زائران را فراهم کرده است.

هفته نامه اقتصادی ایران

هنگام بررســی و رســیدگی به پرونده فعالان اقتصادی و 
تولیدی، ضمن رسیدگی دقیق و متقن، تمام تمرکز معطوف به 
آن باشد که بنگاه تولیدی با تعطیلی یا افت تولید مواجه نشود؛ 
همچنین در این خصوص، بلاوجه به بازداشت یا مسدودالحسابی 

و ممنوع الخروجی فردی مبادرت نشود.
به گزارش مرکز رسانه قوه قضائیه، حجت الاسلام محسنی 
اژه ای، رئیس قوه قضائیه طی ســخنانی در بیست و چهارمین 
همایش دادســتان های عمومی و انقلاب سراسر کشور، ضمن 
گرامیداشت هفته دولت و یاد و خاطره شهیدان رجایی و باهنر، 
اظهار کرد: کار قضا فی نفسه سنگین و سخت است؛ این سختی 
و ســنگینی در اثر عواملی نظیر وجود کمبودها، جنگ ترکیبی 

دشمنان و وسوسه های شیاطین مضاعف می شود.
نگوییم خلأ قانونی داریم، تحقیق کنیم راه حل پیدا می شود

رئیس دســتگاه قضا در ادامه به تبیین و تشــریح لوازم و 
مؤلفه های کار قضا پرداخت و بیان داشت: چنانچه در انجام وظایف 
و مسئولیت های محوله تلاش و اهتمام مجدانه را به خرج ندهیم، 
معلوم نیســت که عــذر و بهانه هایی نظیر نبــود تجهیزات و 
زیرساخت ها یا حتی تمسک به خلأ قانونی از ما پذیرفته باشد؛ 
مسئول قضایی باید فهم درستی از قانون داشته باشد و به محض 
مواجهه با یک مسئله یا مشکل، بدون تحقیق صرفاً به خلأ قانون 
استناد نکند بلکه با مطالعه و تحقیق و همفکری، راهکار غلبه بر 

مشکل را در چارچوب قوانین موجود بیابد.
وی به اهمیت چگونگی اجرای قانون نیز اشاره کرد و گفت: 
مسئول قضایی پس از فهم درست قانون و درک مطلوب شرایط 
جانبی و مقتضیات زمانی، باید در اجرای قانون نیز موقعیت شناسی 
بــه خرج دهد و آثار متعاقب اجرای قانون و نحوه اجرای قانون را 
نیز ســنجش و ارزیابی کند و در این مسیر هرگز از همفکری و 
مشــورت احتراز نداشته باشــد. رئیس عدلیه در ادامه به مقوله 
اهمیت شناخت ترفند ها و راهبرد های دشمن اشاره کرد و گفت: 
امروز دشمن بر روی ناامید کردن و ایجاد یأس در مردم و بی اعتماد 
کردن آن ها نسبت به کارگزاران نظام و همچنین ایجاد اختلاف 
در جامعه متمرکز شده است؛ باید همه ابعاد و زوایای این ترفند 
و حربه دشمن را بشناسیم و مبتنی بر همین شناخت، در زمان 
وقوع جرم نسبت به انگیزه عوامل و عناصر جرم، نحوه تعقیب و 
مجازات آن ها و در صورت امکان شیوه اصلاح مجرمین، اقدامات 

مقتضی را ترتیب دهیم.
افراد را طرد نکنیم

قاضی القضات تصریح کرد: امروز یکی از ترفند های دشمن 
حاشیه سازی و مشــغول کردن اذهان و بازداشتن کارگزاران از 
اهتمام به مسائل اصلی است؛ به تبع این حاشیه سازی، دشمن 
ترفند ایجاد بدبینی و سوء ظن را نیز دنبال می کند؛ نباید به واسطه 
شایعات و دروغ هایی که ساخته و پرداخته دشمن است، بدبینی 
و سوء ظن در جامعه ایجاد شــود و افراد حذف و طرد شوند؛ راه 
مقابله با این ترفند و حربه دشــمن، مطابق با آموزه های قرآنی و 
دینی آن است که نسبت به موضوعی که علم نداریم، توقف کنیم 

و یا تحقیق کنیم.
باید حرف مردم را شنید

ارتباط مســتمر و وثیق با مردم و اســتفاده همه جانبه از 
ظرفیت های آن ها، توصیه مهم دیگری بود که رئیس قوه قضائیه 
خطاب به دادستان های سراسر کشور مطرح کرد و در همین راستا 
گفت: زمانی می توانیم از کمک مردم بهره مند شویم که اعتماد 
آن ها نسبت به کارگزاران نظام مخدوش نشده باشد؛ اگر نتوانیم 
ترفند دشمن در بی اعتماد کردن مردم را خنثی کنیم نخواهیم 
توانســت آن طور که شایسته است از کمک مردم بهره بگیریم. 
بنابراین، مسئولان ذی ربط قضایی باید با اتخاذ تدابیر و تمهیدات 

مقتضی از خدشــه دار شــدن اعتماد مردم به مسئولان و نظام 
جلوگیری به عمــل آورند. اژه ای بیان داشــت: یکی از راه های 
ســهل الوصول برای جلب اعتماد و همراهی مردم، آن است که 
بدون واسطه با مردم گفتگو کنیم و شنوای سخنان و دغدغه های 
آنان باشــیم و به افکار آن ها احترام بگذاریم. البته بدیهی است 
کسانی که در مقابل نظام و مردم قرار دارند، تکلیف شان معلوم 

است.
رئیس دستگاه قضا در ادامه به اهمیت بازدید های میدانی 
مسئولان قضایی از مراکز و مراجع مرتبط با مسئولیت شان و آثار 
مثبت این قبیل بازدید ها اشــاره کرد و گفت: اهتمام مسئولان 
قضایی به ارتباط گیری مستمر و مداوم با متن مردم، مقوله بسیار 
حائز اهمیتی است. حضور مسئولان قضایی در بین مردم و استماع 
بدون واسطه مسائل و مشکلات آن ها و تبدیل این امر به مقوله ای 
نظام مند و سازمان یافته برای افزون شدن هر چه بیشتر سرمایه 

اجتماعی نظام سودمند است.
رئیس عدلیه با بیان اینکه اقدامات مســئولان قضایی باید 
بموقع، متقن و صحیح باشد، گفت: وقتی گزارشی مبنی بر وقوع 
فساد در محلی به مقام قضایی واصل می شود، وی باید بلافاصله 
تحقیقات و بررسی های خود را آغاز کند و چنانچه مفاد گزارش 
مقرون به واقعیت تشــخیص داده شد، اقدامات مقتضی قانونی 
ترتیب داده شــود. این معنای کار بموقع و متقن است؛ هرگونه 
تعلل در این مسیر، آثار منفی قابل توجهی در پی دارد که از جمله 
آن ها اطاله فرآیند های ناظر بر کشف جرم و تعقیب مجرم است. 
باید توجه داشت چنانچه مبادرت به انجام کار حجیم و پرخطر 
نیز کنیم، اما کارمان بموقع و متقن نباشد، آن اثر مطلوب و مورد 
انتظار ایجاد نمی شود. کار متقن و بموقع حتماً رضایت مردم را 

نیز در پی خواهد داشت.
مشکل را رفع کنیم نه اینکه پروژه را تعطیل کنیم

رئیس قوه قضائیه با اشــاره به اهمیت مسائل اقتصادی و 
تحقق شــعار ســال ناظر بر مهار تورم و رشد تولید، اظهار کرد: 
مســئولان قضایی به ویژه دادستان ها می توانند در راستای رفع 
موانع تولید، تأمین امنیت سرمایه گذاری و کمک به فعالان سالم 
عرصه اقتصاد، منشأ اثر باشــند؛ در این خصوص مجدداً تأکید 
می کنیم که در هنگام بررســی و رســیدگی به پرونده فعالان 
اقتصادی و تولیدی، ضمن رسیدگی دقیق و متقن، تمام تمرکز 
معطوف به آن باشــد که بنگاه تولیدی با تعطیلی و یا افت تولید 
مواجه نشــود. همچنین در این رابطه، بلاوجه به بازداشــت یا 

مسدودالحسابی و ممنوع الخروجی فردی مبادرت نشود.

رئیس دستگاه قضا تصریح کرد: وقتی یک پروژه بزرگ ملی 
با چندین درصد رشد و پیشرفت همراه است، نباید به صرف وجود 
مسائل و مشکلاتی نظیر اثرات زیست محیطی و یا تعارض منافع، 
اقدام به تعطیل کردن پروژه کرد. البته بدون تردید باید مسائل و 
مشکلات آن پروژه با اتخاذ تدابیر و عقلانیت برطرف شود، به ویژه 
چنانچه آن مسئله مرتبط با موضوعات زیست محیطی باشد. در 
اینجا تأکید آن اســت که به صرف مواجهه با یک مشکل، فوری 

گزینه تعطیل کردن پروژه مدنظر قرار نگیرد.
قاضی القضات با اشاره به اهتمام عدلیه در مبارزه همه جانبه 
با همه شئون فساد، اظهار داشت: ما در قوه قضائیه مصمم هستیم 
که با فساد در هر عرصه و ساحتی اعم از فساد اقتصادی، فرهنگی 
و اجتماعی، مبارزه و مقابله ای مجدانه، قاطعانه و بدون تبعیض و 
در عین حال اصولی و علمی و حرفه ای داشته باشیم. رئیس قوه 
قضائیه تصریح کرد: شما مســئولان قضایی در اجرای تکالیف 
قانونــی خود از جملــه مبحث مقابله قاطعانه با فســاد، نگران 
فضاسازی ها نباشید و قاطعانه کار خود را انجام دهید و به سرزنش 

سرزنش گران اعتنا نکنید.
 صدور کیفرخواست

 3 نفر از تروریست های حادثه شیراز
محسنی اژه ای در پایان ضمن اشاره به صدور قرار جلب به 
دادرسی و کیفرخواست برای سه تن از عوامل حادثه تروریستی 
۲۲ مرداد شاهچراغ شیراز، اظهار داشت: باید از مسئولان قضایی 
ذی ربط در استان فارس از جمله دادستان مرکز استان که در این 
مرحله ظرف مدت کوتاهی، با اعمال نهایت سرعت و دقت و لحاظ 
موازین قانونی و با عنایت به ابعاد و اطرف گســترده قضیه )که 
همچنان ادامه دارد( مبادرت به صدور قرار جلب به دادرســی و 
کیفرخواست برای سه تن از متهمان حادثه تروریستی ۲۲ مرداد 

شاهچراغ کردند، قدردانی به عمل آورد.
رئیــس قــوه قضائیه دربــاره موضوع حجــاب و عفاف و 
ناهنجاری های اجتماعی در جمع دادستان های سراسر کشور 
گفت: توقع بحق مردم آن است که با ناهنجاری های اجتماعی و 
جرم کشف حجاب، برخورد قانونی صورت گیرد. ما از میانه های 
سال گذشته و در همین امسال، مستمراً تأکید داشتیم که در این 
زمینه قانون وجود دارد و موضوع مورد اشاره، جرم مشهود است. 
کیفیت برخورد با جرم مشــهود نیز در قانون مشخص و مصرح 
اســت؛ ضابطان موظف به برخورد با جرم مشهود هستند. ما در 
این خصوص توصیه ها و دستورات مقتضی را در سال گذشته به 

بخش ها و دستگاه های ذی صلاح صادر کرده ایم.

دیوان محاسبات برای برخی مدیران سابق بانک مرکزی در مورد ارز 4200تومانی رأی قطعی صادر کرده است ؛  احمدرضا دستغیب ، رئیس کل دیوان محاسبات کشور 
از صدور رأی و حکم قطعی برای تعدادی از مدیران سابق بانک مرکزی خبر داد و گفت: تاکنون 2هزار شرکت شبه دولتی شناسایی شده است، دیوان محاسبات یک 
مجموعه علمی، فنی و تخصصی است و ارتباط آن با رسانه ها در بسیاری از مواقع می تواند برای کمک به حل معضلات کشور راهگشا باشد.وی با تأکید بر اینکه در دیوان 
محاسبات رویکرد سیاسی نداریم، تصریح کرد: حسابرسان دیوان محاسبات در تمام مجموعه هایی که قانون معین کرده، حضور دارند و رسیدگی های مدنظر این 
نهاد نظارتی را با دقت پیگیری می کنند. او با بیان اینکه استقرار سامانه های نظارت بر خط از اولویت های دیوان محاسبات است، تأکید کرد : در کنار حسابرسی شرکت های 
دولتی، نظارت بر شرکت های شبه دولتی از موضوعات مهمی است که ما دنبال می کنیم و در این زمینه تاکنون حدود 2هزار شرکت شبه دولتی شناسایی شده که کار 
رسیدگی به آنها نیز آغاز شده است. وی همچنین درباره تخلفات مالی مدیران و پرونده هایی که به نتیجه رسیده است، یادآور شد: در جدیدترین احکام قطعی شده، 

حکم در ارتباط با پرونده ارز 4200تومانی برای تعدادی از مدیران سابق بانک مرکزی صادر شده است./ خانه ملت

شناسایی2هزار
شرکتشبهدولتی

حکمرانی منسجم در حوزه مسائل فناوری اطلاعات دنبال شود 
رئیس مجلس شورای اسلامی گفت: دولت و 
مجلس شــورای اسلامی عزم خود را جزم کرده اند تا 
شبکه ملی اطلاعات تا پایان این دولت تکمیل شود و 
براساس گزارش ها تاکنون پیشرفت خوبی داشته است.

محمدباقر قالیباف در جریان جلســه علنی 
مجلس شــورای اسلامی و بررســی گزارش صنایع 
پیرامون بررسی کیفیت اینترنت و شاخص های مرتبط 
با آن با رویکرد چالش های ایجاد شده برای شهروندان 
و کسب وکارهای مجازی بیان کرد: بنده چندین نکته 
را خدمــت وزیر و همــکاران عرض می کنم موضوع 
فناوری اطلاعات در کشور یکی از موضوعات اساسی 

است.
یکی از نکاتی که در آغاز به کار وزیر ارتباطات قول 
دادند موضوع راه اندازی شبکه ملی اطلاعات بود که 
مجلس شورای اسلامی و دولت هم عزم خود را جزم 
کردند که در همین دولت و در طول این چهار سال این 
کار به پایان برسد. با گزارش هایی که بنده دیدم در این 
زمینه سرعت خوبی وجود دارد و بنده تشکر می کنم. 
در حوزه خدمات دولت الکترونیک و ســکوهای ارائه 
خدمات به مردم باید به نحوی گام برداشت که اقتصاد 

دیجیتال در حوزه کسب و کارها توسعه پیدا کند.
نباید از سرمایه  گذاری بخش خصوصی در این 
حوزه غفلت کنیــم. در حوزه اقتصاد دیجیتال از این 
موضوع غافل شدیم با توجه به این که اصل ۴۴ قانون 
اساسی به تصویب رسید و بیش از یک دهه در این زمینه 
تلاش شده است قبول داریم که موفقیت لازم حاصل 
نشده است. نباید ضعف حوزه اقتصاد دیجیتال را در این 
بخش نیز تجربه کنیم. اگر ما می خواهیم به سهم ۱۵ 
درصدی برسیم بدون بخش خصوصی این امکان وجود 
نــدارد. اگر بــه دنبال این هســتیم کــه اقتصاد را 
ساختارسازی کرده و زمینه را برای مشارکت مردم در 
اقتصاد فراهم کنیم هیچ کجا در دسترس تر سکوهای 

اقتصاد دیجیتال نیست.
یکی از بحران های پیش روی ما کاهش جمعیت 
است که برای رفع آن داریم تلاش می کنیم اما اکنون 
پنجره جمعیتی جوان ما و نیروهای مسلط ما در حوزه 
فناوری اطلاعات در اوج است که این بزرگترین فرصت 
برای کشور ما به شمار می رود اما ما به این موضوع توجه 
نداریم و این نیروها را داریم از دست می دهیم و بعضا از 
کشور خارج می شــوند. ما برای رسیدن به سهم ۱۵ 
درصدی اقتصاد دیجیتال در اقتصاد کشور باید از این 
فرصت استفاده کنیم. جوانان بین ۳۰ تا ۴۰ سال ما 
بیشترین جمعیت کشور را تشکیل می دهند که در 
حوزه اطلاعات نیز متخصصان زیادی داریم. این یک 
فرصت استثنایی برای کشور است که باید به آن توجه 

کنیم.
همانطور که در مجلس شورای اسلامی گفته شد، 
در جلسه شورای عالی فضای مجازی نیز بحث شده و 
گزارشی در این زمینه نیز تهیه شده؛ مردم در جاهایی 
به دلیل قطعی و عدم دسترسی دلخور هستند و این 
موضوع خساراتی را برای کسب و کارها در پی داشته 
است. در کنار این که باید اقداماتی صورت گیرد که این 
اشکالات در شبکه برطرف شود باید جلوی وارد شدن 

هزینه و خسارت به مردم نیز گرفته شود.
از سوی دیگر تصمیم گیری های متعددی در 
ســطح ملی در این حوزه وجــود دارد و ابلاغیه های 
متعددی صورت می گیرد و این حاکی از عدم حکمرانی 
منسجم در حوزه مسائل فناوری اطلاعات است. از نگاه 
مــا وزارت ارتباطــات و فنــاوری اطلاعــات محور 
یکپارچه ســازی در این حوزه به خصوص در دولت 
الکترونیک است. ما قانون داده ها را تصویب کردیم از 
نظــر ما وزارت ارتباطات محوریت خود را باید در این 
حوزه نشان داده و در کنار نظارت موضوع یک حکمرانی 

یکپارچه سازی را نیز دنبال کند.

در برنامه هفتم توســعه ما هدف گذاری رشد 
شاخص ها را انجام داده ایم و سهم اقتصاد دیجیتال را به 
۱۵ درصد از ســقف تولید ناخالص ملی پیش بینی 
کرده ایم ما به دنبال افزایش دسترسی به اینترنت ثابت 
هستیم و از ۳.۵ میلیون خانوار به ۲۰ میلیون خانوار 
هدف گذاری کرده ایم تا برسیم. با شبکه ملی اطلاعات 
این کار دنبال خواهد شد اما باید رابطه وزارت ارتباطات 

با شرکت مخابرات نیز حل شود.
بحث های مدیریتی وجود دارد که سبب شده 
برخی از ظرفیت ها خالی بماند. ما قصد داریم ظرفیت 
شبکه انتقال کشــور را از ۴8 به ۱۳۰ ترابایت بر ثانیه 
برسانیم. همان خاطره ای که رئیس جمهور تعریف 
کردند و گفتند زمانی که به یک روستا رفتیم یکی از 
مطالبات اصلی مردم اینترنت بود امروز اینترنت در بطن 
زندگی مردم و در اقتصاد و فرهنگ و ابعاد مختلف مردم 
وجود دارد. ما هم باید نظارت کنیم و هم توسعه دهیم 
مانع شدن راه چاره نیست راه چاره حکمرانی درست بر 

این حوزه است.

همدلی مجلس و دولت فضای خدمت را 
در کشور حاکم خواهد کرد

محمدباقر قالیباف ، رئیس مجلس شــورای 
اسلامی در ابتدای جلسه علنی ضمن تسلیت شهادت 
حضرت رقیه )س( و گرامیداشت روز صنعت دفاعی 
ایران گفت: به تمام مجاهدان دانشمند و ایثارگر صنایع 
دفاعی خدا قوت می گویم. امروز به پشــتوانه دانش 
جوانــان، پیشــرفته ترین و مجهز ترین تجهیزات و 
سلاح های دفاعی در کشور ما ساخته شده و در اختیار 
نیروهای مسلح قرار می گیرد.   همانطور که بارها گفته ام 
مجلس و دولــت در کنار یکدیگر تلاش می کنند تا 
بتوانند فضای خدمت را در کشور حاکم کرده و با وجود 
اختلاف سلیقه یا تفاوت نظر، در تعامل با یکدیگر تا به 
امروز موفق بوده اند. از دوستان خود در مجلس تقاضا 
دارم که همدلی برای حل مسائل مردم را مدنظر قرار 
داده و جز برای حل مشکلات مردم موضع گیری نکنند. 
قطعا ریاست جمهوری و دوستان ما در دولت نیز این 

موضوع را مورد توجه قرار خواهند داد./ خانه ملت 

شنبه چهارم شهریور ماه 1402، شماره 376-466
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خدمت بسیج به محرومان با ساماندهی 

۴۲ هزار گروه جهادی

رئیس سازمان بسیج مســتضعفین در نشست بیست و 
چهارمین مجمع عالی فرماندهان و مسئولان سپاه با اشاره به 
عملکرد این نهاد انقلابی در عرصه های مختلف خدمت رسانی 
عنوان کرد: اقدامات بسیج در حوزه های مختلفی اعم از فرهنگی، 
اقتصادی، تولیدی، مردمیــاری و محرومیت زدایی و عمران و 
آبادانــی صــورت می پذیــرد. در حــوزه فرهنگی، توســعه 
زیرساخت های راهیان نور و ارزان سازی این سفر ها در دستور 
کار است. همچنین پیگیری انجام سفر های راهیان نور، راهیان 
پیشرفت و اقداماتی با موضوع جهاد تبیین از دیگر برنامه های 

فرهنگی سازمان بسیج مستضعفین است.
به گزارش ســپاه نیوز، سردار ســرتیپ پاسدار غلامرضا 
سلیمانی، با بیان اینکه در حوزه فضای مجازی و خنثی سازی 
توطئه های دشمن اقدامات خوبی انجام شده است، با تأکید بر 
لزوم جهاد تبیین در جامعه گفت: طرح سراسری جهاد تبیین 
تهیه شده و مورد تأیید دولت و فرمانده کل سپاه برای اجرا قرار 
گرفته اســت. در حوزه علم و فناوری نیز طرح های گسترده ای 
پیش بینی شده تا با پشتیبانی از ۷۱۰ شرکت دانش بنیان تولید 
ایــده تا محصول مورد حمایت قــرار گیرد. همچنین صندوق 
توســعه ای در این زمینه برای اهدای وام های لازم به خلاقان و 
نخبگان این حوزه در نظر گرفته شده است. وی با تبیین اقدامات 
بسیج در حوزه مردمیاری و محرومیت زدایی گفت: تأمین ۷۵ 
هزار ســری جهیزیه برای زوج های جوان، پیگیری پروژه های 
نیروگاه برق خورشیدی، طرح های آبخیزداری و کشاورزی، انجام 
رزمایش کمک مؤمنانه با اهدا ده ها میلیون بسته معیشتی، کیف 
و کفش و لــوازم التحریر، احــداث راه و جاده های مواصلاتی، 
ساماندهی ۴۲ هزار گروه جهادی و صد ها طرح توسعه ای دیگر 
از مهم ترین اقدامات ســازمان بسیج مســتضعفین در حوزه 
مردمیاری و محرومیت زدایی است. او با اشاره به اینکه امیدواریم 
بتوانیم انتظارات مقام معظم رهبری را در این حوزه برآورده کنیم 
خاطرنشان کرد: هزار و ۴۹۰ کارگاه صنعتی به دست بسیج احیا 
شده است و طرح های خوبی برای رونق تولید از سوی این نهاد 

برای افزایش تولید گوشت قرمز و سفید ارائه شده است.
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وضعیت آسیب های اجتماعی در 

كرمانشاه نیازمند بازنگری است

سردار حاجیان، فرمانده انتظامی استان کرمانشاه  در نشست خبری 
که به مناسبت گرامیداشت روز خبرنگار با تقدیر از زحمات این قشر، اظهار 
کرد: جرم نتیجه آسیب های اجتماعی است، لذا مسئولان بایستی بازنگری 

در وضعیت موجود کنند.
بخش عمده آسیب های اجتماعی در کرمانشاه به بحث معتادین 
متجاهــر برمی گردد که ماده ۱۵، ۱۶ و نیــز ۴۲ در رابطه با جمع آوری و 

نگهداری معتادین متجاهر باید با هم اجرایی شود.
درحــال حاضر معتادین متجاهر بعد از ۶ ماه نگهداری در کمپ ها 
رهاسازی می شوند و مجدداً باعث آسیب های اجتماعی زیادی در جامعه 
خواهند شد.وی با اشاره به آمار حدود سه هزار و ۵۰۰ نفری معتادین متجاهر 
در شهر کرمانشاه، تصریح کرد: کمپ های این شهر ظرفیت نگهداری این 
تعداد را ندارند، لذا باید این ظرفیت توســط نهادهای مرتبطی از جمله 
شهرداری، بهزیستی و شورای هماهنگی مبارزه با مواد مخدر استانداری 
آماده شود، درحال حاضر یک هزار و ۱۰۰ نفر معتاد متجاهر از سطح شهر 

کرمانشاه جمع آوری و در کمپ ها نگهداری می شوند.
نیروی انتظامی این توان را دارد که ظرف مدت ۴8 ساعت تمام معتادان 
متجاهر را از سطح شهر جمع آوری کند اما باید ظرفیت و محل نگهداری این 
معتادین توسط نهادهای مربوطه آماده باشد.وی با اشاره به اینکه در محله 
آقاجان شهر کرمانشاه نیز اقدامات قهری انجام شد، افزود: باید از قبل اقدامات 
قهری جایگزین مناسبی برای آن اندیشیده شود، لذا سازمان های مرتبط 
پای کار بیایند و به وظایف خود در حوزه آسیب های اجتماعی خصوصاً بحث 

معتادین متجاهر عمل کنند./ ایرنا
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سلامت و تغذیه4
 رئیس کل سازمان نظام پزشکی ایران، معتقد است برخی بیماران به دلیل شرایط اقتصادی، درمان را رها می کنند.هفته نامه اقتصادی ایران

دکترمحمد رئیس زاده گفت: با توجه به وضعیت اقتصادی کشور، برخی از مردم یا از بخشی از درمان خود انصراف می دهند یا به طور کلی 
به پزشک مراجعه نمی کنند و قید درمان را می زنند.پرداخت هزینه های درمانی برای برخی از افراد چندان کار راحتی نیست. در همین حال 

برخی از جامعه پزشکی کشور نیز از تعرفه های پزشکی راضی نیستند.
سوال این است که در چنین شرایطی که هم بیماران ناراضی هستند و هم پزشکان، هزینه های درمانی چگونه باید مدیریت شود.

خدمات پزشکی در دنیا، خدمات گرانی است. اینکه می گوئیم تعرفه خدمات درمانی باید واقعی شود، به معنای آن نیست که به مردم فشار 
وارد شود. ما ساختار بیمه ای داریم. بیمه باید این نقش را ایفا کند اما به وظیفه خود، خوب عمل نمی کند. ساختار بیمه ای ما کاملاً از هم پاشیده 

است. / مهر 

برخیبیمارانبهدلیل
شرایطاقتصادی

درمانرارهامیکنند

منصور بهرامی پزشک متخصص کودکان و نوزادان به بیان توضیحاتی 
درخصوص فواید تغذیه نوزدان با شیر مادر پرداخت.

وی در آستانه هفته جهانی تغذیه با شیر مادر درخصوص فواید تغذیه 
نوزادان با شــیر مادر گفت: دهم مرداد هفته جهانی تغذیه با شیر مادر آغاز 
می شود، تغذیه با شیر مادر آن قدر مهم بوده است که مراجع بین المللی در 
تمام دنیا به مدت یک هفته بر روی این موضوع تاکید می کنند و ســازمان 
بهداشت جهانی و یونیسف نیز کوشش می کنند هرسال تمام کشور ها اخباری 
در این خصوص انتشار دهند و وزرای بهداشت کشور ها در این رابطه فعالیت 

داشته باشند.
او ضمن اشاره به اینکه انجام این اقدام حدود ۳۰ سال است که در دنیا 

رایج است و موجب شده تا تقریبا در تمام دنیا ارزش و اهمیت شیر مادر شناخته 
شود، ادامه داد: شاید در علم پزشکی موارد کمی باشد که تا این اندازه در موردش 
اتفاق نظر وجود داشته باشد، هنگامی که یک سؤال را از پزشکان مختلف 
می پرسید ممکن است جواب های مختلفی بشنوید، اما در مورد تغذیه با شیر 
مادر تقریبا این اتفاق  نظر وجود دارد که بهترین غذا برای نوزاد انسان شیر مادر 
است و شیر هر حیوان هم بهترین غذا برای نوزاد خودش است، اگرچه صنایع 
غذایی کوشش فراوان کردند که شیر خشک تا حد زیادی شبیه شیر مادر 
باشد، اما مواردی در خلقت وجود دارد که غیر قابل دسترسی است، برای مثال 

آنزیم هایی در شیر مادر وجود دارد که صنعت نتوانسته آنها را تولید کند.
عضو هیئت علمی دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی با بیان اینکه اگر 
روزی صنعت بتواند شبیه شیر مادر را به دنیا عرضه کند ارزش این کشف 
به اندازه کشف آنتی بیوتیک برای سلامتی است، افزود: نوزادانی که از شیر مادر 
تغذیه می کنند انگار زندگی داحل رحم و قبل از تولد برایشــان تداوم دارد، 
سینه های مادر به جفت و شیر مادر هم به خونی که از جفت می آید و به جنین 
می رسد تشبیه شده است و نشان می دهد تعذیه با شیر مادر تا چه حد اهمیت 
دارد.وی با اشاره به اینکه در آغوز یا کلستروم که بخش اول شیر مادر در هفته 
اول پس از تولد فرزند است تمام آنتی باد یها و مواد ایمنی بخشی که در بدن 
مادر از ابتدای زندگی اش بر اثر ابتلا به بیماری به وجود آمده موجود است اظهار 

کرد: جامعه پزشکی آغوز را همچون واکسن و حتی بهتر از آن می داند چرا که 
واکسن را باید در چند نوبت تزریق کرد و با درد و سایر عوارض همراه است در 
حالی که کلستروم یا آغوز ماده آماده است و این ماده ایمنی بخش موجب 
می شود تا عفونت های ریوی و گوارشی در کودکان کاهش یابد و به همین 
دلیل مرگ و میر کودکانی که شیر مادر می خورند به مراتب کمتر از نوزادانی 
است که از شیر مادر تغذیه نمی کنند.او با بیان اینکه شیر مادر همچنین از 
اسهال و عفونت های تنفسی در کودکان جلوگیری می کند و کمتر به مصرف 
دارو های مختلف نیاز دارند و هم مادر و هم کودک این دوران را راحت تر سپری 
می کنند، توضیح داد: استفاده از شیر مادر تنها برای سال های اول زندگی مفید 
نیست بلکه در سال های بعد هم تاثیر بسزایی در زندگی افراد دارد و برای رشد 
مغز مفید است، افرادی که با شیر مادر تغذیه شده اند رشد مغزی بهتر و ضریب 
هوشــی ۷ تا ۱۰ واحد بالاتر از سایر افراد دارند و در دوران مدرسه یادگیری 

بهتری دارند.
کودکانی که شــیر مادر می خورند اغلب چاق نمی شوند و چاقی در 
کودکانی که شیر خشک می خورند بیشتر است، همچنین افرادی که در 
کودکی شیر مادر خورده اند در بزرگسالی کمتر دچار بیماری های قلبی و 
عروقی می شوند و فشار خون در آنها کمتر از سایر افراد است. این استاد دانشگاه 
ضمن اشاره به اینکه ابتلا به برخی سرطان ها در کودکانی که از شیر مادر تغذیه 

می کنند، کمتر است، یادآور شد: به طور کلی شیر مادر در همه ابعاد سلامتی 
نقش دارند و هدیه ای سرآمد برای فرزند است، بهترین و ارزنده ترین هدیه ای 
که مادر می تواند به نوزاد تازه متولد شده اش بدهد شیر است چرا که شیر مادر 
علاوه بر نقش موثر بر سلامتی در دوران کودکی بر سلامتی در دوران های 

نوجوانی، جوانی و میانسالی نیز موثر است.
وی ضمن بیان اینکه در کشور های پیشرفته مادران اقبال بیشتری به 
تعذیه فرزندشان با شیر خودشان دارند، گفت: در این کشور ها تا زمانی که 
نوزاد شیر مادرش را نخورد از بیمارستان مرخص نمی شود و یکی از دلایلی 
که نوزاد را از بیمارستان مرخص کنند این است که مادرش مشکلی با شیر دهی 
نداشته باشد در حالی که در کشور ما مادرانی که زایمان طبیعی دارند حداکثر 
۲۴ ساعت و مادرانی که سزارین کرده اند حداکثر ۴8 ساعت در بیمارستان 
می مانند که این زمان برای به دست آوردن مهارت شیردهی کم است و مادر 
قبل از به دست آوردن مهارت شیردهی مرخص می شود و بیمه هزینه اقامت 
مادر و نوزاد را تا به دست آوردن این مهارت تقبل نمی کند و در مقابل هزینه های 
بسیاری برای بیماری نوزادانی که به دلیل نخوردن شیر مادر بیمار شدند را 
پرداخت می کند در حالی که اگر مادر چند روز در بیمارستان بماند تا مهارت 
شیردهی به دست آورد و با فواید این کار به خوبی آشنا شود حتما هم به نفع 

بیمه ها، مادر، نوزاد و همه کشور است. / میزان 

شیر مادر ضریب هوشی را تا 10 واحد افزایش می دهد 

فواید و خواص درمانی میوه های تابستانی
رئیس اداره تغذیه دانشجویان دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی 
میوه ها را بهترین منابع تامین کننده آب، املاح و ویتامین ها برشمرد و به 

تبیین فواید و خواص میوه های تابستانی پرداخت.
به گزارش خبرگزاری فارس، حسین دلاورپور مقدم رئیس  اداره 
تغذیه دانشجویان دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی با اشاره به این که 
در فصل تابستان به دلیل گرمای هوا و تعریق بیشتر نیاز بدن به آب، املاح 
و ویتامین ها افزایش می یابد، میوه ها را از بهترین منابع تامین کننده این 
مواد مغذی برشمرد، زیرا علاوه بر تامین نیازهای بدن موجب شادابی و 

طراوت پوست و پیشگیری از بیماری ها نیز می شوند.
به گفته دلاورپور مقدم  فواید و خواص برخی از میوه های تابستانی 

به شرح زیر است.
 گلابی 

مطالعات نشان داده خوردن یک گلابی رسیده، ۲۰ درصد از نیاز 
روزانه به فیبر را تامین و به کاهش چربی خون )کلسترول( کمک می کند. 
ضمنا دریافت این مقدار فیبر در تنظیم قند خون نیز موثر است به همین 
دلیل توصیه می شود افراد دیابتی در برنامه غذایی خود حتما این میوه را 
بگنجانند. همچنین بررسی ها نشان داده در گلابی یک ماده معدنی به نام 
»برن« وجود دارد که در بهبود عملکرد مغز و انتقال پیام های عصبی در 

این ارگان دخالت دارد.
انگور 

انگور از منابع پتاسیم محسوب می شود بنابراین خوردن آن باعث 
کاهش فشارخون خواهد شد. از سوی دیگر کمبود پتاسیم باعث بروز 
اختلال حواس و افسردگی در سنین بالا و سالمندی می شود، به خصوص 
در افرادی که میوه و سبزی  کم مصرف می کنند، عادت به خوردن انگور 

می تواند کمک کننده باشد.
همچنین انگور دارای ترکیب هایی با خواص آنتی اکسیدانی است 
که دریافت آنها از بروز ســرطان هایی که بر اثــر آلودگی هوا و خوردن 

فرآورده های گوشتی ممکن است به وجود بیاید، پیشگیری می کند.
آلو 

خوردن ۱۰۰ گرم آلو ۲۰ درصد از نیاز روزانه خانم ها به آهن را برطرف 
می کند. به همین دلیل به گیاهخواران توصیه می شود این میوه را در برنامه 
غذایی روزانه خود بگنجانند تا احتمال ابتلا به کم خونی فقر آهن در آنها 

کاهش پیدا کند.
این میوه از منابع مناسب پتاسیم نیز محسوب می شود به همین 
دلیل به بیماران فشارخونی پیشنهاد می شود آلو را در سبد میوه خود 

داشته باشند و روزانه ۲ تا سه عدد از این میوه میل کنند.
در ضمن آلو از میوه هایی است که شدت یبوست را کاهش می دهد 
و کسانی که مکرر دچار این مشکل گوارشی می شوند، بهتر است بیشتر 

آلو بخورند.
هلو 

خوردن یک هلوی متوسط، 8 درصد از نیاز روزانه به فیبر را تامین 
می کند و دریافت آن بهبود دهنده یبوست است. این مقدار فیبر، سطح 
کلسترول خون را پایین می آورد و احتمال ابتلا به بیماری های قلبی را نیز 
کم می کند. هلو کم خونی، خستگی و هم چنین کلسترول بالا را کاهش 

می دهد.
این میوه از منابع ویتامین C نیز محسوب می شود و به همین دلیل 
توصیه می شود افرادی که به بیماری های لثه مبتلا هستند، آن را در برنامه 

غذایی روزانه بگنجانند.
جالب است بدانید با خوردن یک هلوی متوسط ۳۴ میلی گرم از 

نیاز روزانه به این ویتامین تامین می شود.
 انبه 

خوردن یک انبه کامل که حدود ۶۵۰ گرم وزن دارد، می تواند ۳۳ 
درصد از نیاز روزانه به پتاسیم را تامین کند، به همین دلیل خوردن این 
میوه به فشارخونی ها توصیه می شود. در ضمن، انبه از منابع بتاکاروتن 
است که یکی از آنتی اکسیدان های قوی است و از بروز کم خونی و فقر 

آهن پیشگیری می کند.
بررسی ها نشان داده خوردن این میوه به دلیل داشتن بتاکاروتن 
فراوان و به خصوص ترکیبی به نام کریپتوگزانتین، ریسک ابتلا به سرطان 

رحم را هم پایین می آورد.
انجیر 

انجیر از میوه های کلسیم دار است. به طوری که با خوردن ۳ عدد 
از آن، ۲۱ درصد از نیاز بدن به این ماده معدنی تامین می شود. انجیر فیبر 
فراوانی نیز دارد به این دلیل کسانی که از یبوست رنج می برند، بهتر است 

آن را در برنامه غذایی خود بگنجانند.
 آهن نیز از دیگر موادی است که با خوردن انجیر به بدن می رسد از 
این رو، انجیر گزینه ای مناسب برای کسانی است که خطر کمبود کلسیم 
و آهن در آنها بالاست مانند گیاهخواران و سالمندانی که در معرض پوکی 

استخوان هستند.
آناناس

 به دلیل وجود درصد بالایی از آنتی اکســیدان ها، می تواند عامل 
دفاعی خوبی برای مبارزه با بعضی از بیماری ها باشد.

آناناس میوه ای اشــتها برانگیز بوده و برای افرادی که با هضم غذا 
مشکل دارند، بسیار مناسب است. این میوه اسید معده و نفخ را کاهش 

می دهد.
حتما دیده اید که هنگامی که به عیادت بیمار به ویژه افرادی که به 
تازگی جراحی کرده اند می روند، آناناس می برند. درخصوص دلیل این امر 
گفته می شود بروملین موجود در آناناس، باعث التیام زخم ها می شود زیرا 
جریان خون را بیشتر کرده و سبب می شود مواد مغذی سریع تر به زخم ها 
برسد. البته بروملین در فرآیند کنسرو سازی و پخت از بین می رود از این 

رو آناناس تازه نسبت به کمپوت آناناس، خواص بیشتری دارد. 
بر اساس طب چینی، آناناس خاصیت خنک کنندگی دارد و برای 

درمان آفتاب سوختگی بسیار مفید است.

خربزه
خربزه یکی از بهترین میوه های تابستانی به شمار می رود. طبیعت 
خربزه از نظر ســردی و گرمی معتدل و  تر )رطوبتی( اســت که هرچه 
شیرین تر باشد »گرمی و تری« خربزه بیشتر است. خربزه برای تقویت 
اشتها مفید است و دارای ویتامین های A و B و C است و دارای کلسیم، 

پتاسیم، فسفر و ضد سرطان و ضد انعقاد خون و سکته است.
این میوه در درمان سل، سوختگی های روی پوست، عطش، کم 
خونی، بی اشتهایی، نرم کردن سینه، نقرس، سنگ کلیه،  کمبود شیر 
مادران،  خشکی پوست، نفخ و غیره مفید است.  همچنین خربزه چون 
دارای قند است اثر مفیدی در اشخاصی که مبتلا به سل ریوی و یا کم 
خونی های مختلف هستند برجای می گذارد. ویتامین A موجود در آن 
سلول های بدن را ترمیم کرده و یکی از عوامل تجدید جوانی می شود. 
خربزه و طالبی سرشار از آب بوده و برای رفع عطش و تقویت اشتها مفید 

و موثر هستند.

شلیل
از میوه های محبوب تابستانی است که در بسیاری از ویژگی ها مشابه 
با خواص هلو و خواص آلو بوده، هم خانواده با آنهاست و در بعضی مناطق 
به آن هلوی بدون کرک نیز گفته می شــود. از نظر میزان مواد و عناصر 
مغذی نیز بسیار به هلو مشابهت داشته، ولی شلیل حاوی مواد معدنی و 

ویتامین های بیشتری نسبت به هلو است.
عناصری مثل آهن، فسفر، پتاسیم و غیره به مقدار فراوان در این 
میوه یافت شده و ویتامین آ و ث موجود در آن نسبت به هلو دو برابر است. 
از خواص شلیل وجود آنتی اکسیدان های سالم و در نتیجه خاصیت ضد 
سرطان و تقویت سیستم ایمنی بدن است. این میوه به دلیل داشتن میزان 
فیبــر گیاهی بالا برای کاهش وزن در افراد چاق بســیار مفید بوده، در 
پیشگیری از بروز بسیاری از بیماری های مزمن نظیر دیابت، سرطان و 
بیماری های قلبی عروقی موثر است. برگ، ساقه و میوه شلیل خاصیت 

دارویی داشته و در طب سنتی برای درمان از آن استفاده می شود.
هندوانه

این میوه آبدار که در تابستان خوردن آن بسیار لذت بخش است، 
 A،C سرشار از مواد مغذی است. هندوانه غنی از پتاسیم و ویتامین های
و B است. اما آنچه که باعث رنگ قرمز هندوانه شده است، وجود لیکوپن 

یک آنتی اکسیدان است. 
مطالعات و تحقیقات متعددی از مزایای مفید لیکوپن حکایت 
کردند. این ماده یک آنتی اکسیدان شناخته شده است که باعث کاهش 
خطر سکته مغزی و همچنین کاهش فشار خون می شود. اگر چه ممکن 
است هندوانه فیبر بسیار زیادی نداشته باشد، اما کالری و چربی کمی دارد 

و حاوی مقدار زیادی آب است.

حذف وعده صبحانه زمینه ساز چاقی و دیابت است
یک فوق تخصص غدد و متابولیسم گفت: کسانی که صبحانه نمی خورند 
بیشتر دچار اختلالات متابولیســم مانند چاقی و فرآیندهای افزایش قند 

خون و دیابت خواهند شد.
دکترابراهیمــی، فوق تخصص غــدد و متابولیســم و عضو هیئت علمی 
دانشــگاه علوم پزشــکی تهران در مصاحبه با برنامه علمی »روزنه« رادیو 
گفت وگو اظهار کرد: صبحانه خوردن بیشــتر در پیشگیری از دیابت نقش 
دارد و قبل از ســاعت 8 تا ۹ صبح هم بهترین زمان برای مصرف صبحانه 
است. وی افزود: تحقیقات درمورد زمان مصرف صبحانه خیلی زیاد نیست؛ 
اما مهم این است که کسانی که صبحانه نمی خورند بیشتر دچار اختلالات 
متابولیســم مانند چاقی و فرآیندهای افزایش قند خون و دیابت خواهند 

شد.
او با بیان اینکه صرف وعده صبحانه در پیشــگیری از دیابت و چاقی در 
افراد مؤثر اســت گفت: مطالعات نشــان می دهد بچه هایی که دچار چاقی 
می شوند و افرادی که در آینده دیابت و فشارخون می گیرند افرادی هستند 

که وعده صبحانه را در طول زندگی خود حذف کردند.
وی مصرف صبحانه را به عنوان وعده اصلی غذا توصیه کرد و افزود: یک 
وعده غذایی کامل مانند صبحانه باید شامل ۴۰ تا ۵۰ درصد کربوهیدرات، 
۲۵ درصــد پروتئین و ۱۵ تا ۲۰ درصد چربی باشــد که معادل آن نان و 

پنیر و گردو می شود.
او با تأکید بر اینکه افراد باید از خوردن غذاهای چرب و فست فودی در 
وعده صبحانه اجتناب کنند گفت: متأسفانه امروزه خیلی از بچه ها در وعده 
صبحانه سوسیس تخم مرغ میل می کنند درصورتی که بسیار چاق کننده و 
پرکالری است و لذا توصیه می شود در وعده صبحانه مقداری میوه و نان و 

پنیر و گردو و نهایتاً یک تخم مرغ آب پز مصرف شود.
افرادی که در ساعات اولیه صبح سرکار می روند و وقت صبحانه خوردن 
در منزل را ندارند حتماً یک زمان کوتاه هم که شــده را به صبحانه خوردن 
اختصاص دهند تا حداقل سلامت خود را بازیابی کنند و از اختلالات بعدی 

پیشگیری کنند.

او بــا تأکید بر اینکه حذف وعــده صبحانه هیچ تأثیری بر لاغری ندارد 
گفت: افرادی که صبحانه نمی خورند در بلندمدت درگیر چاقی و دیابت و 

فشارخون خواهند شد.

برای ترك كردن سیگار چقدر زمان 
لازم است؟

معاون بهداشت دانشگاه علوم پزشکی ایران با ارائه توضیحاتی درباره 
روند ترک سیگار، گفت: در واقع سم زدایی بدن از نیکوتین براساس تحقیقات 
۲۱ روز زمان نیاز دارد. سه روز ابتدایی ترک بسیار سخت بوده و فرد بالاترین 

علائم و نشانه های خماری را دارد.
دکتر محمد طباطبایی در گفت وگو با ایسنا، درباره وضعیت بازگشت 
به ســلامت پس از ترک دخانیات، توضیح داد: »سیگاری« به کسی گفته 
می شود که در طول عمر خود حداقل ۱۰۰ نخ سیگار )یا معادل آن از هر نوع 
ماده دخانی( مصرف کرده باشد و اکنون نیز به هر ترتیبی خواه به شکل هر روز 
یا گهگاه به این عادت خود ادامه دهد. پس از توقف مصرف مواد دخانی و قطع 
رسیدن نیکوتین به بدن، تغییراتی در بدن و ذهن فرد مصرف کننده ایجاد 

می شود که به آن “سندرم ترک نیکوتین” می گویند.
وی افزود: “ســندرم ترک نیکوتین” طــی ۹۰ تا ۱۲۰ دقیقه پس از 
خاموش کردن آخرین سیگار شروع می شود و طی ۲۴ ساعت پس از ترک به 
حداکثر خود می رسد. این علائم تا چند هفته و در مواردی تا چند ماه ادامه 
پیدا می کند. اصلی ترین علامت، هوس شدید سیگار است که با تنش و بیقراری 

همراه است.
معاون بهداشــت دانشگاه علوم پزشکی ایران تاکید کرد: عموما فرد 
سیگاری احساس خستگی، عصبانیت، بی قراری، اضطراب، اشکال در تمرکز 
و خواب آلودگی می کند، اگرچه به سختی به خواب می رود. کاهش ضربان 
قلب و فشار خون، کاهش عملکرد حرکتی، افزایش انقباضات عضلانی و ریتم 

آهسته EEG نیز رخ می دهد.
طباطبایی با اشاره به اینکه افزایش اشتها و وزن در اکثر سیگاری ها پس 
از ترک ســیگار رخ می دهد، گفت: همزمان با خروج نیکوتین از بدن فرد 
سیگاری، تا مدتی ممکن است این فرد احساس بد حالی داشته باشد. این 
احساس نشانه تلاش بدن در جهت بهبود خود است. این فرآیند ترمیم به 
سرعت شروع شده و تا مدتی ادامه می یابد. آنچه که مهم است این است که 

تمامی این علائم موقتی اند.
وی با تاکید بر اینکه رهایی و سم زدایی نیکوتین از بدن روندی طولانی 
و سخت است، افزود: فرد در این راه باید اراده بالایی داشته باشد؛ چراکه ترک 
مصرف سیگار با کاهش دوپامین در مغز همراه است که احساس افسردگی، 

کلافگی و حتی افکار منفی در پی دارد.
معاون بهداشت دانشگاه علوم پزشکی ایران با اشاره به اینکه ترک سیگار 
۲۱ روز یا ســه هفته کامل طول می کشد، گفت: در واقع سم زدایی بدن از 
نیکوتین براساس تحقیقات ۲۱ روز زمان نیاز دارد. سه روز ابتدایی ترک بسیار 

سخت بوده و فرد بالاترین علائم و نشانه های خماری را دارد.
او تاکید کرد: از جمله این نشانه ها می توان به وسوسه شدید برای مصرف 
دوباره سیگار حتی با بوییدن دود آن، عرق کردن دست و پا، سوزش کف دست 
و پا، تعریق بیش از حد، تهوع و سرگیجه، بیحالی و پرخوابی، سرفه و گلودرد، 
عدم تمرکز، بی خوابی، اضطراب، افسردگی، تحریک پذیری، خلق و خوی بد، 
افزایش وزن، کلافگی و بی حوصلگی، مشــکلات گوارشی مانند یبوست و 

خارش بدن اشاره کرد.

خبـــر

www.etebar.net
ارتباط چاقی نوجوان ها با مصرف نوشابه

تحقیقات جدید نشــان می دهد میان مصرف نوشابه و 
چاقی نوجوانان ارتباط وجود دارد.

به گزارش خبرگزاری صداوسیما به نقل از ایسکانیوز، 
تحقیق جدید در ۱۰۷ کشــور در سراســر جهان نشان 
می دهد ۱۰ درصد افزایش مصرف روزانه نوشابه با افزایش 
۳.۷ درصــدی تعداد نوجوانــان دارای اضافه وزن و چاق 

ارتباط دارد.
در این نظرسنجی که شامل ۴۹۵ هزار و ۵۲8 نوجوان 
مدرســه ای بود، درباره مصرف هر کودک از “نوشابه های 
همچنیــن  و  معــروف  مارک هــای  جملــه  از  گازدار” 
نوشیدنی های بدون مارک که معمولا حاوی شکر هستند، 
 BMI ســؤال شــد؛ ســپس این داده ها همراه با ارقام
شــاخص توده بدنی برای شناسایی نوجوانان دارای اضافه 
وزن و چاق بررسی شد، درصد دانش آموزان دارای اضافه 
وزن و چاق از کشــوری به کشــور دیگر متفاوت است، از 
۳/۳ درصد در کامبوج تا ۶۴ درصد در نیوئه، که جمعیتی 

کمتر از ۲۰۰۰ نفر دارد )۱۶۲۰ در سال ۲۰۱8(.
تحقیق جدید دیگری نشان داد هر ۱۰ درصد افزایش 
در مصرف روزانه نوشابه منجر به افزایش ۳.۷ درصدی در 
شیوع نوجوانان دارای اضافه وزن و چاق می شود و مالیات 
بر نوشــابه ها به طور موثری مصرف این نوشیدنی ها را در 

بین نوجوانان کاهش می دهد.
در کشــور هایی که مالیات نوشابه دارند، شیوع مصرف 
روزانه نوشــابه در میــان نوجوانان مدرســه ای کمتر از 
کشــور های فاقد این مالیات بود؛ محققــان این تحقیق 
توصیه کردنــد: دولت ها برای مقابله بــا چاقی، با اعمال 

مالیات بر نوشیدنی های شیرین اقدام کنند.
یافته های این تحقیق تاکید دارد کاهش مصرف نوشابه 
باید یک رویکرد اولویت دار بــرای مهار همه گیری اضافه 

وزن و چاقی در بین نوجوانان باشد.
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تأمین مالی صنعت از سرمایه های خرد
وزیر صنعــت، معدن و تجارت با بیان اینکــه اتاق های اصناف 
نهادهای قانونی هســتند که متعهد هستند بازار را کنترل و مدیریت 
کنند اما قیمت گذاری ممکن است رقابت را از بین ببرد، گفت: درباره 
راهکارهای تامین مالی صنایع، باید بررســی کرد چگونه می توان از 
سرمایه های خرد مردم برای تامین مالی صنعت استفاده کرد. عباس 
علی آبادی با بیان اینکه نقش دادن به اتاق ها، انجمن های صنفی و مردم 
از برنامه های مهم این دوره وزارت صمت است، تصریح کرد: اتاق های 
اصناف نهادهای قانونی هســتند که متعهد هستند بازار را کنترل و 
مدیریت کنند اما قیمت گذاری ممکن است رقابت را از بین ببرد. اگر 
همه تولید کننــدگان را مجبور کنیم با یک قیمت محصول را عرضه 
کنند، ممکن اســت کیفیت را کاهش دهند تا به آن قیمت برسند اما 
می توان یک مبنای قیمتی و یک محدوده قیمت تعیین کرد. در این 
صورت کالای باکیفیت مشتریان خود را خواهد داشت و تولیدکننده 
کالای کم کیفیت هم مجبور است یا کیفیت خود را ارتقا دهد یا با قیمت 
کــم محصول را عرضه کند. بنابراین قیمت گذاری تبعات دیگری هم 
دارد و نباید یک وجهی به آن نگاه شود. قیمت گذاری دستوری ممکن 
است گاهی تولید را متوقف کند یا کیفیت کالا را تحت تاثیر قرار دهد. 
برای مثال اگر به خودروسازان اجازه صادرات دهیم، مجبور می شوند 
کیفیت خود را به ســطح بازارهای صادراتی برسانند و در این بازارها 
قیمت شان هم قیمت صادراتی است اما اگر اجازه صادرات داده نشود 
یا شــرایط صادراتی برای تولید کننده فراهم نباشــد و قیمت گذاری 
دستوری هم اعمال شود، نمی توان انتظار داشت همه چیز بر وفق مراد 
پیش رود. نگاه کارشناســی به این مسائل و راهکارهای علمی و فنی 

می تواند در نهایت به نفع مردم باشد.
باید از خام فروشی فاصله بگیریم

علی آبادی با بیان اینکه تمرکز بر صنایعی که ســرمایه کمتر و 
سرمایه انسانی بیشتری نیاز دارند، باید در دستور کار باشد، گفت: یکی 
از ظرفیت های کشور سرمایه انسانی است و علت مهاجرت هم این است 
که برای سرمایه انسانی شغل ایجاد نمی شود. برای مثال در صنایع پایه، 
بیشتر انرژی و مواد اولیه مصرف می شود و سرمایه انسانی کمتری مورد 
نیاز اســت اما ساخت برخی وسایل و مهم تر نوشتن نرم افزارها نیاز به 
نیروی انسانی بیشــتری دارد، بنابراین بحث های مربوط به  آی تی یا 
هوش مصنوعی  نیاز به نیروی انسانی بیشتری دارد. در همین راستا در 
بخش معدن هم باید از خام فروشــی فاصله گرفت و به ســمت تولید 

محصولات با ارزش افزوده بالاتر رفت.
راهکارهای تأمین مالی صنایع

وی همچنین درباره راهکارهای تامین مالی صنایع گفت: برای 
مثال باید بررسی کرد چگونه می توان از سرمایه های خرد مردم برای 
تامین مالی صنعت استفاده کرد و با این روش جلوی سوداگری و دلالی 
نیز گرفته شود که این موضوع در دستور کار وزارت صمت است. وزیر 
صمت با بیان این موضوع که چگونه می توان از سرمایه گذاری های خرد 
حمایت کرد که مردم تشویق به سرمایه گذاری شوند با صندوق های 
مختلف بررسی شــده، گفت: برای مثال می توان یک سود معقول را 
تضمین کرد تا مردم برای ســرمایه گذاری اقدام کنند. وی همچنین 
گفت: مساله دیگری که در دستور کار داریم توسعه شهرک های صنعتی 
است. می توان نزدیک روستاها یا مراکز تجمع جمعیت، یک شهرک 
صنعتی ایجاد کرد تا اگر آب برای کار کردن نیســت مردم به شهرها 
مهاجــرت نکنند. به طور کلی ایجاد اشــتغال در محل زندگی مردم 

اهمیت زیادی دارد.
وزارت صمت به دنبال تصدی گری نیست

عباس علی آبادی وزیر صمت در جلســه مجمع عمومی عادی 
سالانه سازمان گســترش و نوسازی صنایع ایران برای عملکرد سال 
۱۴۰۱ با اشاره به انتظارات سه گانه مقام معظم رهبری، قانون و افکار 
عمومی از مجموعه دستگاه های فعال در حوزه صنعت گفت: همه باید 
با توجه به شعار سال بر محوریت تولید تمرکز کنیم، زیرا با رشد تولید 

می توان تورم را نیز مهار کرد.
وی رعایت قانــون را الزامی خواند و درخصوص انتظارات مردم 
تاکید کرد: صدای مردم و مشــتریان باید شنیده شود و ارزیابی های 

دوره ای در این خصوص باید انجام شود.
وزیر صمت با تاکید بر اینکه وزارت صمت به دنبال تصدی گری 
نیســت، خاطرنشان کرد: باید در همه دستگاه ها و سازمان های تابعه 
به دنبال سیاستگذاری باشیم و مسیر را برای فعالیت بهتر و بیشتر بخش 

خصوصی و مردم هموار کنیم.
وی حرفه ای بودن، بین المللی شدن و همکاری با برندهای معتبر 
جهانی را از ضروریات تولید صادرات محور ذکر کرد و یادآور شــد: در 
تولید اصل بر صادرات اســت و در این راه باید مقدمات و بستر لازم را 

فراهــم کنیم، البته وقتی صحبت از صــادرات می کنیم، منظورمان 
خام فروشی نیست، بلکه صادرات محصولات دانش پایه است، بنابراین 
ایدرو باید به ســمت انقلاب صنعتی ۴ و ۵ حرکت کند و گلوگاه های 

فناوری را شناسایی و در این حوزه ها سرمایه گذاری کند.
وی همچنین رعایت اصول اخلاقی در کار ها را ضروری توصیف 

و بر شفافیت، پاک دستی و مقابله با فساد و رانت تاکید کرد.
راهبرد »ما می توانیم« تفکر انقلاب اسلامی است

وزیــر صنعت، معدن و تجــارت با تاکید بر اینکــه راهبرد »ما 
می توانیم« تفکر انقلاب اسلامی است گفت: واحدهای صنعتی کشور 

توان شکستن تحریم های ظالمانه دشمن را دارند.
عباس علی آبادی در نشست با فعالان اقتصادی همدان، گفت: 
همه مشکلات قابل حل است و نباید منتظر باشید تا شخص دیگری 
مشکلات مان را حل کند لذا هر مسئله و مشکلی را می توان با داشتن 

راهبردی مشخص حل و فصل کرد.
وی بر رقابت تولیدات داخلی با محصولات خارجی تاکید کرد و 
افزود: اکنون وقت آن رســیده که واحدهای تولیدی به جای رقابت با 
بازارهای داخلی به رقابت با تولیدکنندگان و عرضه کنندگان کالاهای 

خارجی بپردازند.
وی درخصوص مشکلات قطعی برق و گاز در واحدهای تولیدی، 
گفت: در اســتفاده از انرژی اسراف می کنیم به  طوری که مصرف یک 
میلیارد مترمکعب گاز و ۲۲۰ میلیون لیتر بنزین و گازوئیل در روز نشان 
از عمق این فاجعه دارد بنابراین در مصرف انرژی در بدترین حالت قرار 

داریم.
او با انتقاد از اینکه در تولید و مصرف برق بهره وری درستی نداریم 
عنوان کرد: سهم صنعت در جی دی پی ۳۰ درصد بوده اما سهم آن در 
خاموشی ها ۶۰ درصد است. علی آبادی یکی از چالش  های کشورها را 
عدم سرمایه گذاری عنوان کرد و گفت: این چالش و مشکل در کشور 
ما نیز وجود دارد و تنها کشوری که در آن سرمایه گذاری صورت گرفته 

ژاپن است.
وی با تاکید بر اینکه هیچ بن بست و محدودیتی برای شکستن 
تحریم ها و رفع مشکلات پیش روی واحدهای اقتصادی وجود ندارد 

اظهار داشت: ملت ایران توان حل همه مسائل را دارد.
وی با تاکید بر لزوم بهره گیری از فناوری های جدید و نیز توجه 
به محیط زیست، گفت: باید به سمت تحولات نو و استفاده از خودروهای 
برقــی رفت زیرا افزایش آلودگی ها در برخی شــهرهای بزرگ امکان 

زندگی را سخت و دشوار کرده است.
او با بیان اینکه باید تصدی گری را کنار گذاشــت و همه امور را 
مردمی کرد اظهار داشــت: اقتصاد و بنگاه های دولتی را باید به سمت 

مردمی شدن سوق داد.
 سرمایه گذاری 10 هزار میلیارد تومان 

در شهرک صنفی صنعتی بوعلی همدان
فرشاد مقیمی، مدیرعامل سازمان صنایع کوچک و شهرک های 
صنعتی ایران  در آئین بهره برداری فاز نخست شهرک صنفی صنعتی 
بوعلی همدان اظهار کرد: یکی از زیباترین و موفق ترین و درخشان ترین 
مشــارکت های بخش دولتی و خصوصی در این شهرک اتفاق افتاده 

است.
اتفاقی که در این شــهرک اتفاق افتاده در کشور بی نظیر بوده و 

باید به عنوان الگو و پایلوت در تمام کشور معرفی شود.

وی با اشــاره به میزان سرمایه گذاری این پروژه گفت: ۱۰ هزار 
میلیارد تومان در این شهرک سرمایه گذاری صورت گرفته است.

هزار میلیارد تومان شرکت شهرک های صنعتی و ۹ هزار میلیارد 
تومان خود بنکداران در این مجموعه سرمایه گذاری کرده اند.

او با بیان اینکه این تجربه قابلیت انتقال به ســایر نقاط کشور را 
دارد، بیــان کرد: آقای مخبر معاون رئیس جمهور قصد انتقال اصناف 
تهران به شــهرک های خارج شهر را داشتند که ما پیشنهاد دادیم از 

همدان بازدید کنند.
درحال حاضر در شــهرک صنفی بوعلی بیش از ۴۰۰ واحد به 

بنکداران واگذار شده است.
وی با اشاره به پیشرفت ۷۰ درصدی پروژه شهرک صنفی صنعتی 
بوعلی همدان گفت: ۱۰۰ واحد کیف و کفش، ۱۰۰ واحد پوشــاک و 
۱۰۰ واحد صنایع دســتی در این شــهرک مستقر خواهند شد، ما ۳ 
میلیون و ۲۵۰ هزار صنف در کشــور داریم و دعوت می کنیم از تمام 

اصناف همدان در این شهرک مستقر شوند.
 6700  واحد صنعتی راکد 

در شهرک ها  و نواحی صنعتی وجود دارد
فرشاد مقیمی سرپرست سازمان صنایع کوچک و شهرک های 
صنعتی کشور گفت: اولویت های کاری این سازمان راه اندازی واحدهای 
راکد، رســاندن واحدها به حداکثر ظرفیت تولیدی خود و همچنین 
فراهم کردن زیرساخت های لازم در حوزه نوسازی واحدهای صنعتی 
اســت. بر همین اساس از شروع به کار دولت سیزدهم سه هزار و ۱۰۰ 
واحد تولیدی راکد و غیرفعال با رفع مشــکلات خود به چرخه تولید 
بازگشتند، هم اکنون ۶ هزار و ۷۰۰ واحد صنعتی راکد در شهرک ها و 
نواحی صنعتی کشور وجود دارند که در سال جاری ۲۹۴ واحد غیرفعال 

در این نواحی به بهره برداری رسیده اند.
متاســفانه برخی از صاحبان صنایع تمایلی برای احیای مجدد 
واحدهای خود ندارند و چرخه عمر صنعت، محصول یا تکنولوژی برخی 
از واحدها هم به پایان رسیده و در این رابطه باید روش ها و مکانیسم هایی 
را در نظر گرفت تا آنها نیز به چرخه تولید بازگردند. همچنین برخی از 
واحدهای صنعتی فعال هم به نوسازی و بازسازی نیاز دارند که اگر این 
مساله به موقع انجام شود در جلوگیری از توقف فعالیت های آنها موثر 
خواهد بود که در این زمینه هم برنامه ای در حال تنظیم اســت که به 

زودی اعلام می شود.
معاون وزیر صمت با اشاره به برنامه های هفته دولت  افزود: ۲۹۲ 
طرح و واحد صنعتی کشــور در این ایام به بهره برداری می رســند و 
عملیات اجرایی بیش از ۲۵۰ طرح زیرساختی در شهرک های صنعتی 

نیز در دستور کار قرار دارد.
مقیمی با اشاره به فعالیت ۱۷۷ نیروگاه کوچک مقیاس در سطح 
شهرک های صنعتی کشور،  خاطرنشان کرد: هم اکنون ۵۰۰ مگاوات 
برق در شهرک های صنعتی کشور تولید می شود و در این رابطه وزیر 
صمت پیشنهادی به رییس جمهوری ارسال کرده که اگر مجوزهایی 
اعطا شــود مجموعه صنعت این آمادگی را دارد تا در زمینه تولید برق 
سرمایه گذاری کند و در این رابطه طی روزهای گذشته شاهد افتتاح 
چند پروژه بزرگ در این بخش نیز بودیم. در واقع رویکرد این سازمان 
در کاهش و بهینه ســازی مصرف برق، نوسازی و بازسازی واحدهای 
صنعتی است، زیرا این موضوع در بهینه سازی مصرف برق تاثیر بسزایی 

دارد./ شاتا

راهبرد »ما می توانیم« تفکر انقلاب اسلامی است
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فرمانده نیروی دریایی سپاه پاسداران انقلاب اسلامی در نشست بیست و چهارمین مجمع عالی فرماندهان و مسئولان سپاه با اشاره به توانمندی این نیرو در خودکفایی تجهیزات دفاعی 
عنوان کرد: یکی از دستورات مقام معظم رهبری این بود که نیروی دریایی تراز انقلاب داشته باشیم و این تنها با تسلط برخلیج فارس میسر می شد. ما این کار را انجام دادیم و امروز بر خلیج 
فارس مسلط هستیم، حتی ناو های هواپیمابر و بالگرد بر امریکایی وقتی از خلیج فارس عبور می کنند به قوانین ما تمکین می کنند.زمانی کشور های ناتو به قوانین آبراه ما احترام نمی گذاشتند؛ 
اما امروز این کشور ها به تذکرات نیروی دریایی سپاه پاسداران تمکین می کنند. برای مثال شناور های سپاه یک بار به سمت یک ناو هواپیمابر امریکایی رفتند و این ناو ۱۸0 مایل فرار کرد. به 
گزارش سپاه نیوز، دریادار پاسدار علیرضا تنگسیری، با تشریح دستاورد های دفاعی و موشکی نیروی دریایی سپاه عنوان کرد: نیروی دریایی سپاه امروز انواع پهپاد های رزمی، شناسایی، 
تهاجمی و هیبریدی را در اختیار دارد و در زمینه موشک های ساحل به دریا در شرایط بسیار خوبی قرار دارد. فرمانده نیروی دریایی سپاه ادامه داد: مقام معظم رهبری در یک دستور مهم 
فرمودند »سرعت شناور های تندرو را افزایش دهید« و امروز ما در نیروی دریایی سپاه سرعت شناور های تندرو را به ۹0 تا ۱۱0 گره دریایی رسانده ایم. ما موفق شدیم راکت انداز ها را 

بر روی شناور های تندرو ۸ متری نصب کنیم. ما اولین کشوری در منطقه غرب آسیا هستیم که شناوری ساخته ایم که می توانیم از روی باند آن، پهپاد ها را به پرواز درآوریم.

افزایشسرعت
شناورهایتندروسپاهبه

۱۱۰گرهدریایی

اعزام كاروان خودپردازهای سیار بانک سپه به نقاط 
مرزی جهت ارائه خدمات به زائران اربعین حسینی

تفاهم نامه همکاری مشترک در راســتای توسعه خدمات فناوری 
اطلاعات و ارتباطات، به امضای دکتر ابراهیمی مدیرعامل بانک سپه و دکتر 

اخوان بهابادی مدیرعامل همراه اول رسید.
تفاهم نامه همکاری مشترک میان بانک سپه و شرکت همراه اول با 
محوریت ارائه خدمات فناورانه و هم افزایی در حوزه فناوری و پروژه های کلان 

ملی در حوزه فناوری اطلاعات و ارتباطات  به امضاء طرفین رسید.
مدیرعامل بانک سپه در مراسم امضای این تفاهم نامه، مجموعه همراه 
اول را به عنوان یکی از سرمایه های کشور عنوان کرد و ابراز داشت: تجارب 
بسیار ارزنده ای در شرکت همراه اول و بانک سپه وجود دارد که همکاری و 
تعامل این دو مجموعه، فرصت بزرگی برای خدمت رسانی مطلوب تر به مردم 

عزیز کشورمان ایجاد می کند.
دکترآیت اله ابراهیمی با اشاره به ظرفیت های بزرگ بانک سپه در بازار 
پولی و مالی کشــور، خاطرنشان کرد: چشم انداز بانک سپه در افق  ۱۴۰۴ 
تبدیل شــدن به بزرگترین بانک دیجیتال کشور، بانکی مردم پایه و در تراز 
انقلاب اسلامی اســت که امیدواریم با گسترش همکاری های دوجانبه با 
شرکت های بزرگی نظیر همراه اول، هر چه بیشتر به این اهداف نزدیک شویم.
در ادامه، دکتر مهدی اخوان بهابادی مدیرعامل همراه اول نیز با قدردانی 
از میزبانی بانک سپه، گفت: همراه اول به عنوان نخستین اپراتور تلفن همراه 
قابلیت های بســیاری دارد که اســتفاده صحیح از این قابلیت ها و افزایش 
تعاملات با بانک سپه منشا ارائه خدمات بزرگ به ذینفعان است ، همراه اول 
به عنوان نخستین اپراتور و بانک سپه به عنوان نخستین بانک ایرانی می توانند 
در تعامل با یکدیگر و با بهره گیری از ظرفیت های بزرگی که دارند، اقدامات 
مفید و موثرتری در عرصه های فناوری اطلاعات و ارتباطات کشور صورت 

دهند.
کسب جایزه ملی مدیریت کسب و کار در صنعت بانکی 

کشور توسط بانک سپه
بانک سپه در دومین کنفرانس بین المللی اقتصاد و مدیریت کسب  و 
کار، موفق به کسب جایزه ملی مدیریت کسب و کار سال کشور در صنعت 

بانکی شد.
دومین کنفرانس بین المللی اقتصاد و مدیریت کسب و کار به همت 
انجمن مدیریت کسب  وکار ایران و با مشارکت بیش از ۱۶۳ دانشگاه، سازمان 
و مجموعه مرتبط، در مرکز همایش های بین المللی جمهوری اسلامی ایران 
و با حضور بیش از چهارصد عضو هیئت علمی از یکصد دانشــگاه داخلی و 

خارجی برگزار شد.
در آئین اختتامیه این رویداد که با حضور دکتر محمدمهدی برادران 
معاون صنایع عمومی وزارت صنعت، معدن و تجارت، دکتر نعمت اله رضائی 
مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید نهاد ریاست جمهوری و با استقبال قابل 
توجه اساتید و مدیران برجسته کشور، برگزار شد، جایزه ملی مدیریت کسب و 

کار سال کشور در صنعت بانکی به بانک سپه اهدا شد.
این رویداد معتبر علمی که با مجوز وزارت علوم، تحقیقات و فناوری 
توسط انجمن مدیریت کسب و کار ایران و با مشارکت دانشگاه های داخلی و 
حدود ده دانشگاه خارجی و نهادهای معتبری از جمله فدراسیون مدیریت و 
مشــاوران کسب  و کار ایران، اتحادیه انجمن های علمی، فناوری، نوآوری و 
تجاری سازی کشور، خانه صنعتکاران ایران و ... برگزار شد، مهمترین برنامه 

این انجمن برجسته علمی است که هر ساله برگزار می شود.
اعزام کاروان خودپردازهای سیار 

در مراسمی با حضور دکتر آیت اله ابراهیمی مدیرعامل و دکتر پرتو 
افکنان عضو هیئت مدیره و رئیس ستاد مردمی اربعین حسینی بانک سپه، 
کاروان خودپردازهای سیار بانک برای ارائه خدمات بانکی به زائران اربعین 

حسینی به نقاط مرزی اعزام شد.
به گزارش پایگاه اطلاع رســانی بانک سپه، دکتر آیت اله ابراهیمی 
مدیرعامل بانک سپه در مراسم اعزام کاروان خودپردازهای سیار به نقاط مرزی 
ضمن قدردانی از تمامی همکارانِ دست اندر کار این حوزه، بر ارائه خدمات 
هر چه مطلوب تر به زائران اربعین حســینی تاکید کرد و خدمت رسانی به 
عاشقان و دلدادگان حضرت اباعبدالله الحسین)ع( را مایه مباهات و افتخار 
بانک دانست.  دکتر ابراهیمی تصریح کرد: باید تلاش کنیم تا نیازهای بانکی 
زائران حضرت سید الشهدا )ع( و شرکت کنندگان در مراسم پرشور راهپیمایی 

اربعین حسینی به بهترین شیوه ممکن مرتفع شود.
کاروان سیار خودپردازهای بانک سپه با استقرار در نقاط مرزی استان 
های کرمانشاه، ایلام و خوزستان به شرکت کنندگان مراسم اربعین حسینی 

خدمت رسانی می کنند.
شایان ذکر است ۲۰ دستگاه خودرو حامل ۳۷ دستگاهِ خود پرداز بانک 
سپه در ایام برگزاری مراسم اربعین حسینی در نقاط مرزی مستقر هستند.

همچنین ۱۱ شعبه کشیک این بانک در شهرهای مرزی از ساعت ۶ 
صبح تا 8 شب از تاریخ اول لغایت بیستم شهریور ماه سال جاری آماده ارائه 

خدمات بانکی و ارزی به زائران اربعین حسینی هستند.

خبرخبر

قرارداد »تهران برقی« به اجرا رسید

قرارداد برقی کردن حمل ونقل عمومی تهران به مرحله 
اجرا رسیده و به گفته مدیرعامل گروه صنعتی مپنا در نتیجه 
تفاهم بین شهرداری تهران و وزارت صنعت، معدن و تجارت، 
این شــرکت بــرای اجرای این طرح شــروع بــه احداث 
ایستگاه های شارژ خودرو کرده و نیز قرارداد برقی سازی ۵۰۰ 
دستگاه اتوبوس هم با شــهرداری تهران امضا شده است. 
محمد اولیا مبلغ این قرارداد را ۷هزار و ۳۰۰میلیارد تومان 
اعلام و تأکید کرد: تاکنون۷ نقطه ایســتگاه شارژی نصب 
شده و قرار است تا سال آینده ۵هزار دستگاه شارژ خودروها 
و وسایل نقلیه برقی در پایتخت نصب و زیرساخت های فنی 
با همکاری شــهرداری تهران توسعه داده شود ، این عضو 
هیأت مدیــره مپنا از پیش بینی تردد بیــش از ۱۳۰هزار 
موتورسیکلت برقی در تهران تا ۵ سال آینده خبر داد و گفت: 
تامین برق مورد نیاز این موتورها توسط مپنا انجام می شود 
و بالای هزار میلیارد تومان ســرمایه گذاری در این زمینه 

خواهد شد.
اولیا با بیان اینکه این شرکت در بخش بین المللی ۳.۵ 
میلیارد یــورو قراردادهایی امضا کرده و در حال اجرا دارد، 
گفت: در کشورهای همسایه طرح ها و پروژه های تعمیرات 
و نگهداری متعددی در حال انجام داریم و علاوه بر پروژه های 
بین المللی با کشــورهای همســایه در کشورهای عمان، 
اندونزی و پاکســتان هم طرح هــا و پروژه های تعمیرات و 
نگهداری هــم دارد. این گروه طرح های برقی متعددی در 
عراق در حال انجام دارد که بخش نیروگاه ســازی  و سایر 
بخش های برق این کشــور اســت. تاکنون ۳ هزار و ۵۰۰ 
مگاوات قرارداد برقی در عراق انجام شده که رضایت عراق 
را به همراه داشــته که با تامین مالی سایر طرح ها از سوی 

عراق سرعت اجرای پروژه ها افزایش می یابد.
مدیرعامل مپنا از تلاش برای رفع ناترازی برق در کشور 
خبر داد و گفت: این گروه از ســال ۱۴۰۰ و همزمان با روی 
کار آمدن دولت ســیزدهم تلاش خود را برای رفع ناترازی 
برق انجام داد به گونه ای که یک هزار و ۲۰۰ مگاوات نیروگاه 
در سال ۱۴۰۰ وارد مدار کرد و سال ۱۴۰۱ هم حدود ۳هزار 
مگاوات نیروگاه و امسال نیز ۲ هزار و ۵۰۰ مگاوات نیروگاه 
وارد مدار خواهد شــد. اولیا محدودیت مپنا را نقدینگی و 
تامین مالی و مطالبات انباشته دانست و خاطرنشان کرد: 
میزان مطالبات مپنا حدود ۱۷۰ هزار میلیارد تومان است 
که بخش عمــده ای از آن از بخش دولتی و بقیه از ســایر 
کارفرمایان است. او حجم کلی سرمایه گذاری این گروه را 
حدود ۶.۵ میلیارد یورو عنوان کرد و گفت: این سرمایه گذاری 
در بخش نیروگاهی، آب شیرین کن و انرژی های تجدیدپذیر 

است. / شهر 

بیمه سرمد به مناســبت ایام اربعین حسینی، بیمه  بدنه کوتاه مدت خودرو را با تخفیف ویژه به زائران و عزاداران 
حسینی ارائه می کند.به گزارش روابط عمومی بیمه سرمد، به مناسبت فرا رسیدن اربعین حسینی، در راستای ارائه 
خدمــات بهینه و مطلوب به عزاداران و خادمان حضرت اباعبدالله )ع( به ویژه زائران محترم عتبات عالیات، در ایام 
برگزاری مراسم اربعین حسینی، شرایط صدور بیمه  بدنه کوتاه مدت خودرو با اعتبار  یک ماهه با تخفیف 50 درصدی 
از ۱ تا 3۱ شهریور ۱402 از سوی بیمه سرمد مهیا شده است.زائرین محترم می توانند با مراجعه حضوری به نزدیکترین 

شعبه یا نمایندگی بیمه سرمد در سراسر کشور اقدام به تهیه بیمه  نامه بدنه کوتاه مدت خودرو نمایند.
 مرکز ارتباط با مشــتریان بیمه سرمد از طریق شــماره تماس ۱5۱6 آماده پاسخگویی به سؤالات زائرین محترم 

می  باشد.

تخفیف50درصدیبیمهنامهبدنهکوتاهمدتخودروبهزائریناربعینحسینی
بر پایه گزارش مرکز پژوهش های مجلس، پرداخت نشــدن تعهدات دولت ها طی ســال های اخیر موجب انباشت بدهی دولت ها به 
صندوق های بازنشستگی و از جمله تأمین اجتماعی شده است. مانده بدهی دولت ها در سال پایانی برنامه ششم توسعه یعنی سال ۱400 در 
حدود 366 هزار میلیارد تومان برآورد شده و عملکرد دولت دوازدهم در بازپرداخت بدهی خود به سازمان تأمین اجتماعی در مقابل ایجاد 
تعهدات جدید، قابل توجه نبوده است. مطالبات سازمان تأمین اجتماعی به عنوان بزرگ ترین صندوق بازنشستگی کشور از دولت، طی برنامه 
چهارم توسعه به  طور متوسط از رشد 3۱.7 درصدی و در برنامه پنجم توسعه نیز به طور متوسط از رشد 35.2 درصدی حکایت دارد. روند 
افزایشی بدهی های دولت به سازمان تأمین اجتماعی و انباشت بدهی دولت ها  در سال های اخیر در نتیجه تصویب قوانین تکلیفی، از مهم ترین 
چالش های بیمه اجتماعی در حوزه برنامه ریزی و قانون گذاری بوده است، از این رو دولت سیزدهم برنامه ریزی برای صندوق های بازنشستگی 

در برنامه هفتم توسعه را مبتنی بر اقتضائات اقتصادی و اجتماعی و در واقع واقعیات کشور تهیه و تدوین کرده است.

روندفزایندهبدهیدولتهایگذشتهبهصندوقهایبازنشستگی

رضا تقی پــور رئیس فراکســیون هوش 
مصنوعی و حکمرانی داده ها گفت: پیشنهادهای 
منتخــب در حوزه هوش مصنوعی باید بازبینی، 
تکمیل و به فرمت و شکلی تبدیل شود تا بتوانیم در 
متن برنامه هفتم توسعه درج کنیم و پیشنهادهایی 
هم از سوی مرکز پژوهش های مجلس ارائه شده 

که قابل اعتنا است و می توانیم همه اینها را در کنار 
هم قرار داده، چند بند از آن اســتخراج و به برنامه 
هفتم توســعه وارد کنیم. چهارمین نشســت 
فراکسیون هوش مصنوعی و حکمرانی داده ها با 
موضوع مواجهه با هوش مصنوعی با حضور اعضای 
فراکسیون و جمعی از نمایندگان اندیشکده ها، 
پژوهشکده ها و مراکز مسوول و مربوط به این حوزه، 

برگزار شد.
وی پس از استماع نظرات کارشناسان حاضر 
در نشست ضمن تشــکر از مشارکت مسوولان 
نهادهای همکار و همراه، روسای اندیشکده ها و 
دانشــکده ها  و نمایندگان دستگاه های مختلف 
مربوط در حوزه هوش مصنوعی، در جمع بندی 

گفت : بعضا دوستان از اینکه ما فقط تلاش برای 
نوشتن سند در حوزه هوش مصنوعی داریم، انتقاد 
کردند، اما باید به این نکته توجه داشت معمولا زمانی 
که پدیده های جدیدی به جامعه وارد می شــود 
این گونه اســت که تا نهادهای مختلف -به ویژه 
نهادهای دولتی و حاکمیتی- دست به اقدام بزنند، 
نیازمند به این ســندها و چارچوب های قانونی و 
حقوقی  هستند تا این حرکت ها شروع شود ، اما 
همان طور که برخی حاضران اشاره کرده و پیشنهاد 
دادند، بحث قانون گذاری و تدوین سند باید یک 
نقطه خاتمه داشته باشد و یک جایی از این روند 
خارج شویم. ما در کنار اینکه راجع به چارچوب های 
حقوقی و قانونی موضوع فکر می کنیم، حتما باید 

برنامه هم داشته باشیم و در حال حاضر که برنامه 
هفتم توسعه به عنوان کلان موضوع در جریان است، 
می تواند نقطه خوبی برای ورود به این موضوع باشد. 
از طرفی با توجه بــه اینکه کارهای مختلفی در 
دستگاه های مختلف در موضوع هوش مصنوعی 
انجام شده، نیازمندیم برش و جمع بندی سریعی از 
اینها داشته باشیم. تقی پور با تاکید بر اینکه حتما 
باید از ظرفیت و کمک همه تشکل ها و نهادها در 
موضوع هوش مصنوعی استفاده کنیم، اضافه کرد: 
مرکز ملی فضای مجازی که در این نشست ها یک 
مقدار ضعیف ظاهر و حاضر شده است ، نقطه اتصال 
همه این نهادها و تشکل ها است و باید این نقش را 

ایفا کند. / خانه ملت 

پیشنهادها در حوزه هوش مصنوعی تکمیل و در برنامه هفتم توسعه وارد می شود
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 رژیم صهیونیستی
 رو به افول و فروپاشی است

فرمانده نیروی قدس سپاه پاسداران انقلاب اسلامی درنشست بیست 
و چهارمین مجمع عالی فرماندهان و مسئولان سپاه با اشاره به ویژگی های 
این نهاد انقلابی در دفاع از مظلومان و محرومان عالم عنوان کرد: آن هایی که 
به فکر مظلومان هستند در اوج معنویت قرار دارند و سپاه پاسداران انقلاب 
اسلامی چنین ویژگی دارد. وی با اشاره به اینکه انقلاب اسلامی با ویژگی های 
معنوی که دارد مورد توجه آحاد انسان های آزاده جهان است، تأکید کرد: 
امروز ما در نوک قله هستیم و سپاه به برکت امکانات و تجهیزات و مهم تر از 

همه ایمانی که دارد با قدرت در همه امور پیش می رود.
به گزارش سپاه نیوز، سردار سرتیپ پاسدار اسماعیل قاآنی با اشاره به 
ویژگی های شهید سلیمانی به عنوان الگو و اسوه ای نورانی برای همگان عنوان 
کرد: شهید سلیمانی شخص نبود بلکه یک مکتب و یک مسیر نورانی بود که 
دشمنان نمی توانستند او را تحمل کنند. شهید سلیمانی الگوی برجسته 
رفتار انسانی در خارج از مرز ها بود که اقدامات معنوی وی به صورت دامنه 
دار در جبهه مقاومت نمایان شد. شهید سلیمانی مرد اول ضد تروریست 
منطقه و جهان بود که توسط تروریست ترین دولت و رئیس جمهور جهان 
ترور شد. شهید سلیمانی یک فرهنگ اصیل بود که دشمنان نمی توانستند 
او را تحمل کنند. دشمن شهید سلیمانی را ترور کرد، اما نمی دانست که 

شهید سلیمانی برای آنان بسیار خطرناک تر از سردار سلیمانی است.
وی با اشاره به افول رژیم صهیونیستی در منطقه عنوان کرد: امروز 
محور مقاومت دست بالا را نسبت به رژیم صهیونیستی در اختیار دارد. اخیراً 
محور مقاومت با محوریت حزب الله توانسته حق گاز خود را از رژیم اشغالگر 
قدس بگیرد و این میسر نمی شد مگر با مقاومت حزب الله لبنان. سردار قاآنی 
گفت: امریکا در عراق ۷ تریلیون دلار هزینه کرد، اما دستاوردی جز ذلت 
برای او حاصل نشد؛ اسرائیل غاصب هم امروز در شرایط سختی هم از درون 
و هم از بیرون قرار دارد. در مدت اخیر روزانه ۱۵ تا ۳۰ حمله در کرانه باختری 
به دست نیرو های مقاومت علیه رژیم صهیونیستی انجام می شود. وی با 
اشاره به لزوم ترویج فرهنگ ایمان، جهاد و شهادت خاطر نشان کرد: اسلام 
به ما آموخته است که اگر ایستادگی کنیم پیروزیم و در ۴۵ سال اخیر هر 

گاه به فرهنگ مقاومت عمل کردیم پیروز شدیم.
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هفته نامه اقتصادی ایران

خبـــرخبـــر برای اولین بار بانک های دولتی  از زیان دهی خارج شدند
دولت موتور تولید و رشد اقتصادی را روشن کرد

 وزیر امور اقتصادی و دارایی با اشاره به اقدامات دولت برای روشن کردن 
موتور خاموش تولید و رشد اقتصادی تاکید کرد: اولویت ما این است که در سال 
آینده تورم کمتر و رونق بیشتری داشته باشیم؛ ایران از انزوا درآمده و پیام عضویت 
ایران در مهم ترین مجامع بین المللی اعلام شود. سید احسان خاندوزی، وزیر امور 
اقتصادی و دارایی، در سفر به استان مرکزی که به مناسبت هفته دولت برگزار 
شد، با حضور در مصلای شهرستان اراک در سخنرانی نماز جمعه اظهار کرد: 
خیلی خوشحالم که در سرزمین رشد فرهنگی و سیاسی و مهد مفاخر تاریخی 

این کشور حضور یافته ام.
امروز فرصتی شد که برای پروژه هایی در حوزه های مختلف مانند مدارس 
خیرین مدرسه ساز، بیمارستانی، اورژانســی، صنعت برق و... کلید افتتاح و 
راه اندازی را بزنیم و امیدواریم با رمز همدلی بین مسوولان مسیر توسعه و پیشرفت 
شتابی بهتر از گذشته بگیرد. او با اشاره به مسیر پرفرازونشیب دولت سیزدهم 
به ویژه در حوزه اقتصادی عنوان کرد: در دهه ۱۳۹۰ به تعبیر رهبر معظم انقلاب 
بسیاری از فرصت ها از دست رفت و اقتصاد در شرایط تعطیلی به سر می برد؛ به 
ویژه از سال ۱۳۹۷ به بعد کم شدن تولید و درآمد و افزایش تورم و قیمت ها فشار 
زیادی را بر سفره مردم وارد کرد و دولت کسری بودجه قابل توجهی داشت. وزیر 
اقتصاد توضیح داد: مجلس شورای اسلامی 8میلیارد دلار برای جبران بدهی های 
دولت در سال ۱۴۰۰ تخصیص داده بود که در همان نیمه اول ۱۴۰۰ خرج شد 
و زمانی که کابینه دولت سیزدهم تشکیل شد، بیش از ۵۰هزار میلیارد تومان 

بدهی خزانه کشور و استقراض از بانک مرکزی وجود داشت.
برخی همکاران از همان ابتدای تشکیل دولت به رئیس جمهور هشدار 
تورم سه رقمی می دادند و می گفتند که دولت از پس این تورم برنمی آید. در کنار 
آن سال گذشته ناآرامی های داخلی هم اضافه شد و با وجود تلاش های بانک 
مرکزی برای بازگشت طلب ها، سنگ اندازی می کردند و توافق ها را به هم می زدند 
تا مانع تعاملات با دولت سیزدهم شوند و در صورت توافق دولت با ارگان یا نهادی 
در منطقه و کشورهای دیگر، بلافاصله خزانه داری آمریکا مسوولان مربوطه را 
که می خواســتند تعامل کنند تحت فشــار قرار می داد یــا برکنار می کرد. 
می خواستند نشان دهند که دولت سیزدهم ناتوان است اما به فضل خدا و صبر 
شما مردم، دولت موفق شــد بر این موارد در سال جاری غلبه کند و با وجود 
مشکلات تورمی در قیمت مسکن و کالاهای خوراکی که به مردم فشار می آورد، 
موتور خاموش تولید و رشد اقتصادی روشن شد و بعد از چند سال رشد و اشتغال 
ایجاد شد. ۴ فصل پیاپی است که نرخ بیکاری کشور به تدریج کاهش می یابد و 
به ۲/ 8درصد رسیده است. مساله سرمایه گذاری که معطل شده بود و کسانی 
منتظر بودند تا افراد یا دولت هایی از بیرون برای مردم سرمایه گذاری کنند، حل 
شد و شاهد رشد سرمایه گذاری داخلی و خارجی بودیم و صادرات تولیدکنندگان 

غیرنفتی بیش از تمام دولت های گذشته بوده است.
در حوزه خارجی هم با پایبندی مردم و ایستادگی در مسیری که همت 
نیروهای کشور به هدر نرود، هم در شانگهای و هم بریکس با سفر رئیس جمهور 
به آفریقای جنوبی، این اتفاق رخ داد. بهبود چشم انداز تولید و سرمایه گذاری و 
حل مساله تورم از اولویت های دولت است و با وجود بی انضباطی های مالی که 

رواج یافته بود، افسار رشد نقدینگی با سختگیری های دولت کشیده شد. امیدوارم 
در ماه های آینده فشار اقتصادی بر طبقه متوسط و ضعیف جامعه کمتر و کمتر 
شود و سفره شان رونق بگیرد. اولویت ما این است که در سال آینده تورم کمتر و 
رونق بیشتری داشته باشیم، ایران از انزوا درآمده و پیام عضویت ایران در مهم ترین 

مجامع بین المللی اعلام شود.
 سرمایه گذاران خارجی 

با 100 هزار دلار، اقامت 5 ساله می گیرند
سید احسان خاندوزی در مورد دستورالعمل جدید تشویق سرمایه گذاران 
خارجی گفت: یکی از اولویت های مهم دولت تاکید بر افزایش سرمایه گذاری در 
اقتصاد ایران اســت و در هر دو زمینه سرمایه گذاری داخلی و خارجی تلاش 
می کنیم، با وجود اینکه نرخ سرمایه گذاری در سال های گذشته صفر و حتی 
گاهی منفی بود، اما نرخ سرمایه گذاری در سال گذشته ۶.۷ درصد افزایش یافت 
و دولت تلاش دارد از سرمایه گذاران داخلی و خارجی حمایت کند و برای جذب 
ســرمایه گذاران خارجی تلاش می کند. در یک سال و نیم گذشته هم میزان 

جذب سرمایه گذاری خارجی بیش از مدت مشابه دولت قبل بوده است.
وزیر امور اقتصادی و دارایی گفت: برای تکمیل زنجیره سرمایه گذاری 
خارجی و تحریم ناپذیری این سرمایه گذاری، دولت دستورالعملی تدوین کرده 
که از سرمایه گذاران حمایت کند. یکی از این زنجیره ها تهاتر سرمایه گذاری 
خارجی بین سرمایه گذاران خارجی است که در هنگام ورود سرمایه و خروج 

سود و سرمایه شان می توانند این تهاتر را                              انجام دهند.
روش دیگر تهاتر بین سرمایه گذاران خارجی و داخلی است که عده ای از 
سرمایه گذاران داخلی می خواهند ماشین آلات و تجهیزات وارد کشور کنند و 

سرمایه گذار خارجی می تواند با سرمایه گذار داخلی تهاتر کند.
به گفته وی در زمینه واردات سرمایه خارجی چه به شکل اسکناس یا 
حواله، دولت تشویق هایی در نظر گرفته از جمله اینکه ارز آنها را                              نرخ تشویقی از 

طریق بانک مرکزی خریداری می کند. همچنین بانک برون مرزی یا »آف شور« 
راه اندازی می شود که اولین تاییدیه ایجاد بانک برون مرزی توسط بانک مرکزی 
درحال صدور است.وزیر امور اقتصادی و دارایی گفت: هر سرمایه گذار خارجی 
که بیش از ۱۰۰ هزار دلار وارد کشور کند اقامت ۵ ساله دریافت می کند و این 
حداقل مدت است. اگر میزان سرمایه  بیشتر شود زمان اقامت بدون سقف افزایش 
پیدا می کند و مجموعه بسته ای که دولت در نظر گرفته به سرمایه گذاران داخلی 
کمک خواهد کرد تا در کشــور ســرمایه گذاری کنند. خاندوزی افزود: رشد 
سرمایه گذاری داخلی و خارجی سال گذشته انجام شد. امیدواریم امسال هم 
ادامه پیدا کند.وی در مورد تهاتر سرمایه گذاران خارجی گفت: یکی از روش ها 
این است که تهاتر باعث کم هزینه شدن انتقال ارز به کشور می شود. نیازی نیست 
که سرمایه گذار خارجی ارز خود را                              از طریق بانک یا صرافی با هزینه زیاد منتقل 
کند، بلکه می تواند با سرمایه گذار داخلی یا خارجی آن را                              تهاتر کند و هم هزینه 

و هم زمان انتقال کاهش پیدا می کند.
دولت با بسته تشویقی قصد دارد سرمایه گذاری خارجی را                              جذاب کند و 
کسانی که می خواهند سرمایه  خارجی را                              با تجهیزات وارداتی تهاتر کنند، این 

امکان فراهم می شود.
سید احسان خاندوزی، وزیر اقتصاد در حاشیه نشست هیئت دولت، گفت: 
برای اولین بار پس از سالها بانک های دولتی به غیر از بانک سپه از زیان دهی خارج 
شدند.در سالی که دولت مسئولیت را به دست گرفت بانک های ملی، کشاورزی، 
توسعه تعاون و سپه زیان ده بودند اما سود تمامی بانک های دولت را صرف خود 
کرده بود. با تدابیر ما در سال ۱۴۰۱، روز گذشته از عدد ۵۰۰ میلیارد تومان زیان 
بانک های دولتی به ۷۰ هزار میلیارد تومان سود بانک ها رسیدیم که در انضباط 
مالی بی سابقه است.  وزیر اقتصاد گفت: فقط بانک سپه بانک زیان ده است و بقیه 
بانک های دولتی به سوددهی رسیده اند. امیدواریم بانک سپه نیز با اقدامات انجام 

شده در سال ۱۴۰۲ از زیان دهی خارج شود. / شادا 

غلامعلی حیدری استاندار چهارمحال و بختیاری در دیدار با مدیرعامل 
پست بانک ایران با اشاره به اینکه پرداخت تسهیلات در روستاها جز تعهدات 
دولت در مناطق محروم است ، گفت: اولویت پست بانک ایران توسعه اشتغال در 
مناطق محروم و روستایی باشد و با توسعه فعالیت های اشتغال زا در روستاها، 
برنامه دولت برای برقراری عدالت و جلوگیری از مهاجرت روستاییان اجرا می شود.

روستاهای استان نیاز به حمایت بیشتری دارند و انتظار داریم منابع بانک، 
عادلانه در روستاها به صورت تسهیلات برای ایجاد اشتغال زایی خانگی، توزیع 
شود و این استان ظرفیت بسیار زیادی دارد و باید از آن به بهترین نحو بهره برداری 
کرد، توانمندسازی روستاییان برای دولت مهم است زیرا از آسیب های اجتماعی 
بسیاری جلوگیری می شــود و بانک  ها نقش موثری در این بخش دارند که با 
برنامه ریزی و همراهی کردن مردم به نتیجه می رسد ، پرداخت تسهیلات در 
روستاها جز تعهدات دولت در مناطق محروم است و بانک ها و به خصوص پست 
بانک اولویت خود را به این بخش معطوف کنند، اولویت بانک توسعه اشتغال در 
مناطق محروم و روستایی است و با توسعه فعالیت های اشتغال زا در روستاها، برنامه 
دولت برای برقراری عدالت و جلوگیری از مهاجرت روستاییان اجرا می شود ، 
راه اندازی شــعب جدید در استان، به گسترش فعالیت بانک کمک بیشتری 

می کند، باید امید را در روستاها با طرح های حمایتی و اشتغال زا شکوفا کنیم.
در ادامه این دیدار بهزاد شیری مدیرعامل با تاکید بر اینکه رویکرد پست 
بانک ایران، بانکداری روستایی است و در حال حاضر در ۱۱۲ روستا با پنج شعبه 
ناظر در این استان حضور فعال داریم، گفت: پست بانک ایران در حال حاضر در 
اکثر تسهیلات تکلیفی به عنوان بانک عامل انتخاب شده و اولویت بانک در پرداخت 
تسهیلات سال جاری قرار دارد ، در سفرهای استانی نقاط ضعف و قوت شعب و 
باجه های بانکی روستایی را مورد بررسی قرار می دهیم، پست بانک ایران با ۶۵۰۰ 
شعبه و باجه بانکی روستایی که در سطح کشور دارد، نقش موثری در کاهش 
شکاف برخوداری خدمات بانکی بین شهر و روستا دارد ، ۳۱۰۰ دستگاه عابر بانک 
روستایی دارد، روزانه در ایام سال بیش از پنج میلیون تراکنش بانکی در شعب و 
باجه های بانکی روستایی، انجام و با فعالیت های بانکی روستایی هزینه های زاید 
روستاییان عزیز کم می شود ، مشتری مداری، توجه به امور مردم و اعتماد به آنان، 

پست بانک ایران را سود آور و به جایگاه کنونی ارتقا داده است. / روابط عمومی 

 فرشید فرخ نژاد مدیرعامل بانک کشاورزی در جلسه مجمع عمومی عادی 
سالانه بانک گفت : در سال گذشته اقدامات موثری برای افزایش سهم از بازار 
بانک کشاورزی در حوزه ریالی با اولویت جذب منابع ارزان قیمت صورت پذیرفت 
و میانگین رشد سپرده های مردمی بانک کشاورزی از رقم ۳۰.۹ درصد میانگین 
رشد سپرده های مردمی شبکه بانکی پیشی گرفت؛ در سال جاری در حوزه ارز 
و بانکداری بین الملل، با افزایش حجم عملیات ارزی، سهم از بازار بانک کشاورزی 
دو برابر شده اســت.وی با اشاره به تلاش موفق بانک برای تحقق برنامه های 
راهبــردی از جمله تامین منابع پایدار و ارزان برای اســتمرار تولید در بخش 
کشاورزی، شناسایی و رفع مشکل طرح های راکد، مدیریت هزینه ها و درآمدها، 
تقویت جایگاه بانک در نظام بانکی و تقویت زیرساخت های بانکی برای ارتقای 
بانکداری الکترونیکی، تصریح کرد: در حوزه اعتباری، پرداخت تسهیلات در سال 
۱۴۰۱ به دلیل ابلاغ تکالیف از سوی دولت محترم، نظیر اجرای طرح مردمی 
سازی یارانه ها، اجرای طرح خرید تضمینی گندم، پرداخت تسهیلات به شرکت 
های دولتی برای واردات کالاهای اساسی و ... رشد چشمگیری یافت و علیرغم 
برنامه تعهدی بانک مبنی بر پرداخت ۱۲۰ همت تسهیلات، ۱88 هزار میلیارد 
تومان تسهیلات توسط بانک کشاورزی پرداخت شد ، سال گذشته در زمینه 
درصد تراکنش های موفق شــتاب، رتبه اول در شبکه بانکی و از لحاظ تعداد 
تراکنش های شتاب و شاپرک، جایگاه پنجم را کسب کردیم. همچنین در سایر 
شاخص های این حوزه از جمله تعداد کارت های صادره، تراکنش های درگاه 
های پرداخت، تعداد مشتریان همراه بانک، اینترنت بانک، سامانه بازارگاه و کانال 
های غیرحضوری، توسعه سرویس های نوین بانکی و ... بانک کشاورزی رشد 
مناسبی داشته است. در ادامه توسعه سامانه های حاکمیتی از جمله چکاد، پل، 
پیچک، صیاد ۲، چکاوک ۴، سماچک و سامانه ثبت اطلاعات مشکوک، به تازگی 
امکان استفاده از سفته الکترونیکی نیز در بانک کشاورزی ایجاد شده است؛ در 
زمینه توسعه بانکداری دیجیتال از ابتدای سال ۱۴۰۱ تا کنون اقدامات ارزنده 
ای به انجام رسیده است.او به رشد ۱۵.۵ درصدی سرمایه بانک کشاورزی در 
سال ۱۴۰۱ و افزایش ۷۵ هزار میلیارد ریالی سرمایه بانک در سال ۱۴۰۲ که با 
تلاش و تشریک مساعی همکارانم در بانک کشاورزی موفق شدیم اضافه برداشت 
از بانک مرکزی را کاهش دهیم.ضمنا، صورت های مالی بانک کشاورزی منتهی 
به ۲۹ اسفندماه ۱۴۰۱ بررسی و به تصویب اعضای مجمع رسید. / روابط عمومی 

اولویت پست بانک ایران توسعه اشتغال 
در مناطق محروم و روستایی است

رشد شاخص های عملکردی و افزایش 
حمایت از تولید و اشتغال

با شــتاب گرفتن ارائه خدمات ارزی بانک آینده و به دنبال تکمیل چرخه خدمت رسانی در این حوزه، اینک بخشی از 
شرکت های تولیدی و صادراتی بزرگ کشور، با تمرکز بر مدیریت وجوه خود در شعب ارزی بانک آینده، از خدمات ارزی این 

بانک نیز بی نصیب نمانده اند.
این فرصت بی بدیل ضمن تکمیل سبد خدمات و محصولات بانک آینده در مجموعه عملیات بانکی ریالی و ارزی، انتظارات 
مشتریان این بانک را نیز نسبت به دریافت خدمات کیفی و بهینه، برآورده خواهد ساخت که نتیجه آن، رضایت مندی بیش تر 
مشتریان و متعاقباً بهره گیری از این ظرفیت در راستای توسعه بازار، افزایش مشتریان و گسترش فعالیت و شبکه خدمت رسانی 
بانک آینده، خواهد بود ، درآمدهای کارمزدی ارزی امسال نسبت به سال گذشته، 417 درصد رشد داشته است. هم چنین، حجم 
عملیات ارزی بانک آینده نیز 106 درصد افزایش داشته است که با انجام فعالیت ها و اقدامات جدید در حوزه ارزی، به خصوص 
گسترش شعب ارزی و تنوع سبد خدمات و با به ثمر نشستن برنامه های جدید، رشد قابل توجهی را نصیب این حوزه خواهد کرد 
و این بانک می  تواند با ارائه خدمات بانکی در قالب افتتاح انواع حساب ارزی با دو کارکرد حفظ ارزش و نگه داری منابع مشتریان 
از یک سو و تجمیع منابع ارزی، علاوه بر افزایش حجم منابع با کیفیت و پایدار و امکان به کارگیری آن در اقتصاد مولد و واقعی، 
به کاهش قیمت تمام شده پول و درآمد مشاع و غیرمشاع برای پیشبرد اهداف و برنامه های بانک است و در نگاهی کلان، به 

تقویت پروژه های عظیم تولیدی، عمرانی و اقتصادی کشور در سطح ملی و بین المللی، کمک شایانی نماید. / روابط عمومی 

افزایش۱۰6درصدیعملیاتارزی
ورشد4۱7درصدیدرآمدهای
کارمزدیارزیبانکآینده

بانک آینده

 موسسه اعتباری ملل در چهار ماه نخست سال جاری در راستای تسهیل ازدواج و تحکیم بنیان خانواده در چهار ماه 
نخست  سال  جاری مبلغ2/090/500میلیون ریال به 042/ 1 نفر وام قرض الحسنه ازدواج پرداخت نمود ، در تیر ماه به 441 نفر 
به مبلغ 883/000 میلیون ریال وام قرض الحســنه ازدواج پرداخت کرده است . همچنین در تیر ماه 511 نفر در این موسسه 
تشــکیل پرونده دادند که پس از تکمیل مدارک و معرفی ضامن بر اساس قوانین وام خود را دریافت خواهند کرد.  به گزارش 
روابط عمومی موسسه اعتبای ملل:در جلسه ای که در محل استانداری سیستان و بلوچستان برگزار شد از شعبه زاهدان موسسه 
اعتباری ملل بابت عملکرد مطلوب در پرداخت تســهیلات اشتغال زایی جز 2 بند )ب( تبصره 16 سال 1401 توسط مهندس 
شهرکی معاونت امور اقتصادی و توسعه منطقه ای استانداری سیستان و بلوچستان با اهداء لوح، تقدیر به عمل آمد. معاونت 

امور اقتصادی و توسعه منطقه ای استانداری سیستان و بلوچستان در لوح تقدیر خطاب به رئیس شعبه زاهدان آورده است:
 نظام بانکی یکی از اصلی ترین محورهای توسعه است مسیر دستیابی به اهداف اقتصاد ملی بانکها هستند و اگر همه 
ظرفیت های نظام بانکی به فعلیت برســد گامهای محکم تر، بلندتر و حساب شده تری بر خواهیم داشت ودیدگاه های کلان 
توسعه ای کشور نیز متحول خواهد شد، لذا در راستای عملکرد مطلوب در پرداخت تسهیلات جز 2 بند )ب (تبصره 16 قانون 
بودجه سال 1401 و کمک به رونق اشتغال و توانمندسازی افراد متقاضی در استان، از تلاش و زحمات بی دریغ جنابعالی و همکاران 

محترم صمیمانه تشکر و قدردانی می نمایم و این لوح تقدیر پیشکش حضور پر لطفتان می گردد.

پرداختبیشاز2۰۰۰
میلیاردریالوامازدواج

 موسسه اعتباری ملل

مجمع عمومی عادی سالیانه شرکت سهامی بیمه ایران، در ساختمان وزارت امور اقتصاد و دارایی به منظور تصویب 
صورت های مالی منتهی به اسفند سال 1401 برگزار گردید.به گزارش روابط عمومی بیمه ایران، نشست مجمع عمومی 
عادی سالیانه شرکت ســهامی  بیمه  ایران به ریاست سید احسان خاندوزی وزیر امور اقتصادی و دارایی و  با  حضور 
محمدجواد شریف زاده معاون بانک،بیمه و شرکت های دولتی وزارت امور اقتصادی و دارایی، مجید بهزادپور رییس 
کل بیمه مرکزی، نمایندگان وزارت امور اقتصادی و دارایی،  وزارت  صنعت، معدن و تجارت، سازمان برنامه و بودجه، 

سازمان حسابرسی، رئیس هیات مدیره و مدیر عامل و اعضای هیات مدیره بیمه ایران برگزار شد. 
 در این نشست، پس از ارائه گزارشی از  عملکرد بیمه ایران توسط حسن شریفی رئیس هیات مدیره و مدیر عامل 
وهمچنین اعضای هیات مدیره،  اعضای مجمع به اتفاق آرا، صورت های مالی منتهی به پایان اسفند سال 1401  بیمه ایران 
را تصویب  کردند.دکتر خاندوزی ، ضمن ابلاغ سلام به همه کارکنان و تقدیر از ارتقای شاخص های سودآوری و توانگری 
بیمه ایران، عنوان کرد: بیمه ایران به عنوان شرکتی متمایز و ویژه و تنها شرکت بیمه دولتی کشور با هدایت و رهبری 
تیم مدیریتی خود موفق به ارتقای سودآوری و توانگری بر اساس گزارش عملکرد سال 1401 شده که این موضوع جای 
تقدیر دارد.وی با اشاره به نقش محوری و تعیین کننده بیمه ایران در صنعت بیمه کشور، تاکید کرد: بیمه ایران به عنوان 

شرکتی پیشرو و راهبر بازار صنعت بیمه کشور نقش بسیار مهمی در تعیین رفتار سایر شرکت ها دارد.

صورتهایمالیبیمهایراندر
مجمععمومیعادیسالیانه
تصویبشد

شرکت بیمه حافظ در سه ماهه منتهی به خرداد 1402 سود خالصی معادل 15 میلیارد تومان شناسایی نمود که رشد 110 
درصدی را نسبت به مدت مشابه سال 1401 داشته است. به این ترتیب زیان انباشته شرکت با کاهش 42 درصدی نسبت به پایان 

اسفند 1401 به کمتر از 21 میلیارد تومان رسید.
به گزارش روابط عمومی ، شرکت بیمه حافظ گزارش عملکرد 3 ماهه منتهی به خرداد ماه سال جاری را منتشر نمود.

این شــرکت بیمه ای با سرمایه 186 میلیارد تومانی در بازه زمانی مورد بررسی سود خالصی معادل 15 میلیارد تومان 
شناسایی نمود که رشد 110 درصدی را نسبت به مدت مشابه سال 1401 داشته است.

به این ترتیب زیان انباشته شرکت با کاهش 42 درصدی نسبت به پایان اسفند 1401 به کمتر از 21 میلیارد تومان رسید.
بررسی جزئی تر صورت سود و زیان این شرکت نشان می دهد درآمد حق بیمه ناخالص در دوره مورد بررسی افزایش 105 

درصدی را ثبت کرد.
در سوی دیگر خسارت و مزایای پرداختی ناخالص رشد 189 درصدی را به همراه داشت. میانگین هزینه های بیمه ای نیز 

با 13 درصد افزایش همراه شد و هزینه عمومی و اداری افزایش 86 درصدی را شاهد بود.
نسبت خسارت شرکت در 3 ماهه نخست 1402 به 45 درصد رسید. این در حالی است که نسبت مذکور برای دوره 3 ماهه 

منتهی به خرداد 1401 حدود 32 درصد بوده است و به این ترتیب شاهد افزایش نسبت خسارت در سال جاری بودیم.

سیرنزولیزیانانباشتهدر
بیمهحافظ

 شرکت بیمه حافظ

مدیرعامل بانک رفاه کارگران در جمع کوهنوردان این بانک: سازمان با کارکنان سرزنده و پویا رشد می کند
همزمان با شصت وسومین سالروز تاسیس بانک رفاه کارگران، مدیرعامل این بانک به همراه جمعی از مدیران عالی 

و کارکنان با صعود به قله 3963 متری توچال، پرچم پر افتخار بانک رفاه را بر فراز این قله به اهتزار درآوردند.
به گزارش روابط عمومی بانک رفاه کارگران، دکتر اسماعیل للـه گانی مدیرعامل بانک طی سخنانی در این رویداد، 
با گرامیداشت شصت و سه سال خدمت رسانی صادقانه بانک رفاه به عموم ذی نفعان، خاطرنشان ساخت: سازمان با 
کارکنان سرزنده و پویا رشد می کند. بدون شک ورزشکاران علاوه بر اینکه از سلامت جسمانی برخوردار هستند، از 

لحاظ روح و روان نیز در آرامش و سلامت به سر می برند و این عوامل جزو مولفه های تعالی، توسعه و پیشرفت است. 
دکتر للـه گانی تصریح کرد: همواره گفته شده که “روح سالم در جسم سالم است.”؛ به همین دلیل ضرورت دارد 
برنامه های ورزش کارمندی بیش از پیش مورد توجه قرار گیرد و اقدامات توسعه ای برای این منظور در دست اقدام قرار 
گیرد. وی افزود: بانک رفاه کارگران در سال های اخیر سعی کرده است تا به اشکال مختلف نسبت به توسعه مقوله ورزش 
در میان کارکنان بانک اقدام کند و جای بسی خرسندی است که در این زمینه جزو بانک های پیشرو در شبکه بانکی 
هستیم. دکتر للـه گانی در پایان، اظهار داشت: بانک رفاه کارگران به داشتن سرمایه انسانی ورزشکار، جوان و دانشی 

افتخار می کند و برای پاسداشت و نگه داشت این سرمایه از هیچ کوششی دریغ نمی کند. 

بانکرفاهکارگرانبهداشتن
سرمایهانسانیورزشکار،جوان
ودانشیافتخارمیکند

 اسماعیل للـه گانی

اولین کاروان خدمت رسانی بانک پارسیان با هدف ارائه خدمات بانکی شبانه روزی به زائران کربلای معلی در اربعین،  به 
مرز مهران، اعزام شد.علیرضا وکیلی، مسئول هماهنگی ستاد اربعین بانک پارسیان درتشریح نحوه خدمات این بانک به زائران 
امام حسین )ع( در ایام اربعین حسینی، گفت: بانک پارسیان همانند سال های گذشته و تجارب موفقی که در زمینه خدمت 
رسانی به زائران اربعین سید و سالار شهیدان داشته است، امسال نیز خدمت رسانی خود را درابعاد مختلفی اجرایی خواهد 
کرد.اولین کاروان خدمت رسانی بانک پارسیان مشتمل بر چهار دستگاه خودپرداز سیار با دو دستگاه خودروی ویژه عازم 
مرز مهران شد و از تاریخ شنبه 28 مرداد لغایت 14شهریورماه نسبت به ارائه خدمات مالی 24 ساعته به راهپیمایان اربعین 
حسینی اقدام می کند.وی از اعزام کاروان دوم خدمت رسانی به مناطق مرزی جنوب کشور خبر داد و افزود : تعداد دو دستگاه 
خودروی ویژه هر کدام حامل 2 دستگاه خودپرداز سیار نیز از تاریخ اول شهریور ماه در مرز های شلمچه و چزابه مستقر شده 
و به خدمت رسانی به زائران خواهند پرداخت.این خودپردازها انواع خدمات بانکی شامل؛ پرداخت وجه نقد، انتقال وجه با 
استفاده از کارت های شتابی، خرید شارژ مستقیم سیم کارت های اعتباری تلفن همراه و غیره به تمام زائران حضرت اباعبدالله 
الحسین)ع( ارایه می کنند.برای رفاه حال زائران گرامی اربعین حسینی )ع(، شعب و باجه های این بانک نیز که در مسیر تردد 
زوار حضرت اباعبدالله الحسین درسطح استان های خوزستان، کرمانشاه، ایلام و سایر استان های همجوار قرار دارند، به صورت 

فوق العاده خدمات حضوری و الکترونیکی را به عاشقان اهل بیت  علیهم السلام ارائه می کنند. / روابط عمومی 

کاروانخدمترسانیبانک
پارسیانبهراهپیمایاناربعین
پیوست

بانک پارسیان

علیرضا دانشی مدیرعامل شرکت ملی مناطق نفت خیز جنوب گفت: توسعه همکاری ها با بانک قرض الحسنه مهر ایران 
در گرو رضایت مندی کارکنان این شرکت است که تا کنون رضایت مندی خوبی از این ارتباط کسب شده است و این شرکت 

به عنوان بزرگ ترین شرکت تابع شرکت ملی نفت و گاز ایران با 45 میدان و 65 مخزن هیدروکربوری بزرگ و کوچک در 
گستره ای افزون بر 400هزار کیلومتر مربع از استان بوشهر تا شمال خوزستان، حدود 80 درصد نفت خام و 16 درصد گاز کل 
کشور را تولید می کند.وی در دیدار با مدیر شعب بانک ، اظهار داشت: توسعه همکاری ها با بانک در گرو رضایت مندی کارکنان 

این شرکت است که تا کنون رضایت مندی خوبی از این ارتباط کسب شده است.
در پی آن هستیم تا به صورت تدریجی از سایر طرح های بانک در بهبود وضع معیشتی کارکنان شرکت ملی مناطق نفت خیز 
جنوب، به نحو مطلوب استفاده کنیم.»مجتبی سخنور« مدیر شعب بانک در استان خوزستان با اشاره به اینکه برکات قرض الحسنه 
بی شمار است، گفت: طبق وعده خداوند در آیه 245 سوره بقره، قرض الحسنه برکاتی چندین برابر فزون تر به قرض دهنده اعطا 
می کند و صورت های مالی شفاف بانک نشان دهنده عمل به این وعده الهی است ، باعث افتخار بانک است بخشی از تلاش های 
شبانه روزی بیش از 42هزار نفر از جهادگران عرصه تولید در شرکت نفت و گاز را جبران کند ، چشم انداز ما عمق  دادن به خدمات 

و تسهیل در ارائه خدمات بانکی است، امیدواریم همکاری بانک با شرکت در سایر طرح های بانک توسعه یابد.
در پایان تفاهم نامه همکاری در قالب اعتبار در حساب بین 2 نهاد امضا شد. / روابط عمومی 

تفاهمنامههمکاریبینبانک

قرضالحسنهمهرایرانوشرکتملی

مناطقنفتخیزجنوبامضاشد

علیرضا دانشی

در راستای ارائه خدمات بهتر به مشتریان، ساختمان جدید 2 شعبه جمهوری اسلامی و قاسم آباد مشهد افتتاح شد.
به گزارش روابط عمومی و امور مشــتریان بانک قرض الحسنه مهر ایران، در مراسمی با حضور دکتر »سید سعید 
شمسی نژاد« مدیرعامل بانک، »مصطفی ازگلی« عضو هیأت مدیره و »مجید خسروی« رئیس اداره کل پشتیبانی بانک، 
ساختمان جدید شعبه جمهوری اسلامی )کد 3619( و شعبه قاسم آباد)کد 3609( با هویت بصری جدید افتتاح و مورد 
بهره برداری قرار گرفت.در این مراسم دکتر شمسی نژاد با اشاره به حرکت خوب بانک در مسیر بانکداری دیجیتال، بیان 
داشت: یکی از مزایای بانک قرض الحسنه مهر ایران این است که علاوه بر توسعه بسترهای بانکداری مجازی، همزمان به 
بهینه سازی شــعب خود نیز توجه دارد.وی افزود: علی رغم اینکه همه امور مالی و بانکی مشتریان می تواند به صورت 
غیرحضوری صورت پذیرد، اما اســتقبال گسترده مشتریان از خدمات بانک موجب شده تا افراد زیادی باز هم مراجعه 
حضوری به شــعب داشته باشند.وی ادامه داد: ایجاد فضایی درخور شأن مشتریان و کارکنان بانک از اولویت های بانک 

محسوب می شود و امروز شاهد این اتفاق مبارک هستیم.
در ادامه این مراسم ازگلی با تأکید به همکاران در خصوص استفاده از وثیقه در دسترس برای مشتریان از جمله سفته 
الکترونیک، گفت: تجربه نشان داده نرخ مطالبات ایجاد شده در وام هایی با ضمانت سفته الکترونیک بسیار ناچیز است و 

همکاران باید به شکل جدی تری از آن استفاده کنند.

ساختمانجدید2شعبهبانک
قرضالحسنهمهرایراندر
مشهدافتتاحشد

سید سعید شمسی نژاد

حسن شریفی

مدیر عامل بانک ملی ایران و رئیس شورای هماهنگی بانک های دولتی در جلسه شورای گفتگوی دولت و بخش خصوصی استان مرکزی مطرح کرد: بانک 
های عضو شورای هماهنگی، تمامی مبلغ تسهیلات قابل پرداخت از محل جذب سپرده ها را در سال گذشته و سال جاری پرداخت نموده اند.همزمان با آغاز 
هفته دولت جلسه شورای گفتگوی دولت و بخش خصوصی استان مرکزی به ریاست دکتر سیداحسان خاندوزی وزیر امور اقتصادی و دارایی و همراهی 
دکتر ابوالفضل نجارزاده رئیس شورای هماهنگی بانک های دولتی، دکتر فرزاد مخلص الائمه استاندار، دکتر رضوانی فر رئیس کل گمرک کشور، سایر 
مقامات و مسئولان استانی و وزارت امور اقتصادی و دارایی و فعالان اقتصادی آن استان تشکیل شد.ابوالفضل نجارزاده با تشریح عملکرد بانک های عضو 
شورای هماهنگی بانکهای دولتی، عملکرد این بانک ها را مطلوب قلمداد نمود و در سال گذشته حدود 50 همت در بخش های مختلف تسهیلات به فعالین 
اقتصادی استان پرداخت گردیده و در 5 ماهه نخست سال جاری نیز مبلغ تسهیلات پرداختی حدود 2۱ همت بوده است.  بررسی افزایش حدود اختیارات 
شعب بانک ها در استان ها و عملکرد تسهیلات پرداختی از محل تبصره ۱۸ از جمله مواردی بود که در این نشست از سوی اعضای شورا مطرح شد. / شادا 
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 بانک سینا در اجرای سیاست های اقتصاد مقاومتی و پرداخت تسهیلات خرد سرآمد است؛ مجتبی ذوالنوری ، نایب رئیس مجلس شورای اسلامی 
گفت: بانک سینا با اجرای سیاست های اقتصاد مقاومتی و پرداخت تسهیلات خرد به جامعه هدف، سرآمد و شاخص در نظام بانکی محسوب 
می شود.حمایت جدی بانک سینا از شرکت های دانش بنیان، حرکتی علمی و اقتصادی است که علاوه بر اشتغال زایی و تأمین مالی بنگاه های 
اقتصادی خرد و کلان، باعث ایجاد درآمدهای ارزی برای کشور شده و این امر نشانه توانمندی این بانک در اجرای سیاست های دولت در تحقق 
اهداف اقتصاد مقاومتی است.وی اذعان داشت: با توجه به تأکیدات مقام معظم رهبری در مهار تورم و رشد تولید، یکی از مهم ترین اهداف بانک 
سینا، توانمندسازی و تأمین مالی بنگاه های اقتصادی و واحدهای تولیدی است.نایب رئیس مجلس شورای اسلامی ادامه داد: از دیگر اقدامات 

www.etebar.netحیاتی بانک سینا، پرداخت وام های خرد به مردم است که در جای خود باید از مدیریت این بانک و بنیاد مستضعفان تقدیر کرد./ خانه ملت

هفته نامه اقتصادی ایراناقتصاد کلان7

خبـــر در آیین افتتاح ساختمان مرکزی شرکت بیمه سرمد عنوان شد

پیوند بانک صادرات ایران و بیمه سرمد، الگویی برای آینده
مدیرعامل بانک صادرات ایران از همراهی، همگامی و هم افزایی این بانک 

و بیمه سرمد خبر داد.
به گزارش روابط عمومی بانک صادرات ایران، آیین افتتاح ســاختمان 
مرکزی شرکت بیمه سرمد به نام ساختمان »سردار سپهبد شهید حاج قاسم 
سلیمانی« با حضور مدیرعامل بانک صادرات ایران، رئیس کل بیمه مرکزی، 
مدیرعامل شرکت بیمه سرمد، دبیرکل سندیکای صنعت بیمه، مدیران عامل 
شرکت های بیمه، برگزار شد. سیدضیاء ایمانی، مدیرعامل بانک صادرات ایران 
در این مراســم که معاون سرمایه گذاری و امور شرکت ها، معاون سرمایه های 
انسانی، رئیس مرکز حراست و حفاظت و مدیر امور حوزه مدیریت و ارتباطات این 
بانک نیز حضور داشتند، ضمن تبریک هفته دولت و تسلیت شهادت رجایی و 
باهنر و تشکر از تلاش های انجام شده برای ارتقای کمی و کیفی شرکت بیمه 
سرمد، نامگذاری این ساختمان به نام شهید حاج قاسم سلیمانی را مایه خیر و 
برکت برای این شرکت دانست.ایمانی با اشاره به اهمیت دو صنعت بیمه و بانکداری 
در ارایه خدمت به مردم، اظهار کرد: برخی بانک ها علی رغم تمایل به داشــتن 
شــرکت بیمه از آن محروم هستند. این در حالی است که بانک صادرات ایران 
مجموعه بیمه سرمد را دارد و از همین رو، با هم افزایی این دو مجموعه بانکی و 
بیمه ای انتظار می رود، خدمات ارزشمندتری به مردم ارایه شود و رفاه بیشتری را 
برای آنها به همراه آورد.وی با اشاره به آشنایی خود با صنعت بیمه اظهار کرد: در 
بدو ورود به بانک صادرات ایران، با توجه به وجود برخی کاستی ها در بیمه سرمد، 
به عنوان سهامدار اصلی، حمایت و تقویت این بیمه را در دستور کار خود قرار 
دادیــم و تا اندازه ای که در توان بانک بود، بیمه ســرمد را به عنوان یک مرکز 
خدمات رسانی به مردم، تقویت کردیم.ایمانی با تاکید بر همراهی، همگامی و 
هم افزایی بانک صادرات ایران و بیمه سرمد تصریح کرد: هم اینک، پیوند موثر 
میان این دو مجموعه برقرار شده و همکاری های دوجانبه آنها از نزدیک دنبال 
می شود.او با اشاره به شبکه گسترده بانک صادرات ایران در داخل و خارج از کشور، 
از مدیران شرکت بیمه سرمد خواست تا همکاری مشترک بانک صادرات ایران 
و بیمه سرمد به حوزه بین الملل نیز تسری یابد.مدیرعامل بانک صادرات ایران با 
اشاره به ظرفیت گسترده نیروی انسانی شاغل و بازنشسته این بانک و وجود برخی 
انتقادات به خدمات بیمه سرمد، ابراز امیدواری کرد، شرکت بیمه سرمد، آنچنان 
که در زمینه های مدیریت هزینه ها، افزایش بهره وری نیروی انسانی و اصلاح 
پرتفوی خود موفق بوده است، در بخش ارتقای کیفیت خدمات به همکاران 
شاغل و بازنشسته بانک صادرات ایران و ارایه خدمات شایسته به آنها نیز موفق 

باشد.
صعود همه شاخص های صنعت بیمه

مجید بهزادپور، رئیس کل بیمه مرکزی نیز در این مراسم با اعلام این که 
تمام شاخص های صنعت بیمه در سال جاری به طور چشمگیری رشد یافته اند، 
اظهار کرد: اگر چه بخشی از این رشد به علت افزایش نرخ تورم است، اما با تعدیل 
نرخ تورم و با قیمت های سال ۱۳۹۵، رشد ۳.۰۴ درصدی را شاهد هستیم.وی 
با اعلام اینکه فروش صنعت بیمه در سال گذشته ۱۷۵ هزار میلیارد تومان بوده 

است، گفت: تعداد قراردادهای این میزان فروش، ۷۴ میلیون فقره بوده و این در 
حالی است که صنعت بیمه در سال گذشته به ۷۰ میلیون فقره قرارداد، خسارت 
پرداخت کرده است. انگاره ای در اذهان شکل گرفته که صنعت بیمه به هنگام 
پرداخت خسارت، امساک می کند، اما وقتی از ۷۴ میلیون قرارداد به ۷۰ میلیون 
قرارداد خسارت پرداخت شده است، مشخص است که این صنعت به هنگام 
پرداخت خسارت نیز کوتاهی نکرده و نخواهد کرد.او با بیان این که صنعت بیمه 
بیشــترین تماس را با مردم دارد، از رشد ۲۴.۵ درصدی خدمات غیرحضوری 
بیمه ها در سال گذشته خبر داد و گفت: غیر از خدمات بیمه ای، در سایر بخش ها 
از جمله بیمه عمر، بیمه تکمیلی و... شاهد رشد قابل توجهی بوده ایم به گونه ای 
که پوشش بیمه عمر از ۲8 میلیون نفر به ۳۰ میلیون نفر و پوشش بیمه تکمیلی 

از ۱۷ میلیون نفر به ۲۰ میلیون نفر رسیده است.
الگویی برای آینده

رئیس بیمه مرکزی شــرط تداوم موفقیت های صنعت بیمه را ابداع و 
به کارگیری الگوهای جدید عنوان کرد و گفت: یکی از الگوهای جدید، همکاری 
میان بانک صادرات ایران و بیمه سرمد است. این الگو را می توانیم شفاف تر کرده 
و حرکت جدی تری را پی ریزی کنیم تا در آینده مبنای همکاری های مشابه قرار 
گیرد.او نبود بیمه های اعتباری و بیمه پول را یکی از نقاط ضعف صنعت بیمه 
برشمرد و گفت: بیمه سرمد می تواند خدمات و محصولات جدیدی را طراحی 
کند تا مردم بتوانند بهره بیشتری از همکاری بانک صادرات ایران و بیمه سرمد 
داشته باشند.بهزادپور در پایان آمادگی صنعت بیمه را برای همکاری های عمیق تر 
و وسیع تر با بانک صادرات ایران با هدف تلطیف بیشتر فضای اقتصادی کشور 

اعلام کرد.
بیمه سرمد، سرآمد شود

سیدمحمد کریمی، دبیرکل سندیکای صنعت بیمه نیز در مراسم افتتاح 
ســاختمان مرکزی شرکت بیمه ســرمد با تمجید از توانایی ها و تلاش های 
مدیرعامل شرکت بیمه سرمد و همچنین تیم مدیریتی این شرکت اظهار کرد: 
از زمان اســتقرار این تیم، روند شاخص ها در این شرکت رو به افزایش است و 
امیدواریم که با این روند، نقصان های گذشته جبران شود.او با اشاره به خیز بسیار 
مناسب شرکت بیمه سرمد در دوره جدید از رئیس کل بیمه مرکزی خواست تا 
ارزش ریالی ساختمان جدید ستاد مرکزی این بیمه در زمره دارایی آن محسوب 
شود تا ســطح توانگری بیمه ســرمد افزایش یابد.وی ابراز امیدواری کرد، با 

مساعدت های بیمه مرکزی، شرایط بیمه سرمد، سرآمد شود.
خیز سرمد برای ثبت سرمایه 1000 میلیارد تومانی

سیدمحمدمهدی بهشتی نژاد، مدیرعامل شرکت بیمه سرمد نیز در این 
مراسم با ارایه گزارشی درباره علل خرید ساختمان جدید ستاد مرکزی اظهار 
کرد: این ساختمان در ۲۲ آذر سال گذشته خریداری شده است تا ستاد مرکزی 
از حالت پراکنده در شهر بزرگ تهران خارج و تجمیع شود و هم اینک ۲۵۰ نفر 
از همکاران بیمه سرمد در این ساختمان فعالیت دارند.وی افزود: با خرید این 
ساختمان، ضمن کاهش هزینه ها، نسبت به توانگری شرکت نیز اقدام شده است. 
به گونه ای که ارزش این ســاختمان، در ارزش گذاری رسمی جدید به ۱۱۰۰ 
میلیارد تومان افزایش یافته است. مدیرعامل شرکت بیمه سرمد با اشاره به روند 
افزایش سرمایه این بیمه، خبر داد که تا پایان پاییز سال جاری، سرمایه این شرکت 
از ۶۷۶ میلیارد تومان به ۱۰۰۰ میلیارد تومان افزایش خواهد یافت.بهشتی نژاد با 
اشاره به اصلاح پرتفوی و افزایش بهره وری نیروی انسانی در شرکت بیمه سرمد 
گفت: در حالی که طی سال گذشته ۲۹ میلیارد تومان سود برای شرکت شناسایی 
شده بود، در سه ماهه سال ۱۴۰۲ موفق به تحقق ۲8 میلیارد تومان سود شده ایم.

بانکسینادراجرای
سیاستهایاقتصاد
مقاومتیوپرداخت

تسهیلاتخردسرآمداست

دکتر مجید مشعلچی، قائم مقام بیمه مرکزی تسهیل در امر بیمه گری 
زائران را از مولفه های فرهنگسازی بیمه ای عنوان کرد و گفت: اطمینان بخشی 
به زوار حسینی در چارچوب بهره گیری از محصولات و خدمات بیمه ای یک 

ماموریت مقدس و مسئولیت اجتماعی به حساب می آید.
وی با اشاره به فرصت ویژه اربعین برای توسعه فرهنگی صنعت بیمه از 
تمامی فعالان این صنعت خواست تا با حضور همه جانبه در بزرگترین آیین 
پیاده روی جهان اسلام به ترویج فرهنگ بیمه و معرفی ظرفیت های بیمه 

گری بپردازند.
سیدهادی شیخ الاسلامی؛ مدیر عامل و نائب رئیس هیئت مدیره بیمه 
میهن نیز با تاکید بر برنامه ریزی مدون این شرکت برای ارائه پوشش ها و 
تسهیلات متنوع بیمه ای برای زائران کربلا، اظهار داشت: کاهش دغدغه 
مسئولان ستاد اربعین، موکب داران و راهپیمایان دلسوخته اربعین از جدی 
ترین ماموریت های صنعت بیمه است و در این مسیر از تمامی ظرفیت های 
ممکن استفاده خواهیم کرد ، صنعت بیمه با تکیه بر قابلیت های فنی و تاکید 
بر ایفای مسئولیت های اجتماعی خود برای ارتقای سطح سهولت سفر و 
کیفیت بالاتر آن تلاش خواهد کرد. نظارت نهاد ناظر صنعت بیمه در ارتقای 
ســطح خدمت رسانی به زائران و خادمین حسینی یک ضرورت آشکار به 
حساب می آید ، آماده سازی و راه اندازی اتاق کنترل اربعین در کربلا در کنار 
هماهنگی برای پذیرش بیماران و مصدومان و همچنین اصلاح نقاط حادثه 
خیز از مهمترین خدماتی است که توسط همکاران خدوم شرکت بیمه میهن 
به زائران کربلای معلی ارائه خواهد شد.  وی بر ضرورت تهیه الحاقیه بیمه 
شــخص ثالث با تخفیف هشــتاد درصدی برای خادمان مراسم اربعین و 

همچنین جاماندگان اربعین حسینی تاکید کرد.
علی اکبر ترکاشوند _دبیر ستاد اربعین صنعت بیمه_   با قدردانی از 
اراده محکم و توانمندی های مدیران و همکاران شرکت بیمه میهن، گفت : 
زیرساخت های فرهنگی در پیوند با مسئولیت پذیری اجتماعی می تواند زمینه 
همگانی سازی صنایع کشور را فراهم سازد ، باید به این نکته مهم توجه داشته 
باشیم که هرگونه حرکت بیمه ای در همایش بزرگ اربعین یک عملیات بیمه 
گری بین المللی است و به همین خاطر باید با حساسیت های خاص خود 
دنبال شود.او ضمن تاکید بر برپایی منظم نشست های هم اندیشی ستاد 
اربعین از شرکت های بیمه خواست در قالب یک صنعت واحد عمل کنند تا 
خدمات یکپارچه بیمه ای در ابعاد فرهنگی نیز جلوه گر شود./ روابط عمومی 

 تسهیل در امر بیمه گری زائران از
 مولفه های فرهنگسازی بیمه ای است  

در دومین کنفرانس بین المللی اقتصاد و مدیریت کسب و کار که با گرایش توسعه دانش بنیان توسط انجمن مدیریت کسب و 
کار ایران در سالن اجلاس سران برگزار گردید، جایزه ملی مدیریت کسب و کار در صنعت بانکی به محمد شیخ حسینی مدیر عامل 
بانک توسعه تعاون اهدا گردید. دکتر اسماعیل سعادت فرد ، دکتر محمود اولیایی و دکتر محمد هادی عسگری رییس انجمن مدیریت 

کسب و کار ایران به عنوان ارکان اصلی این کنفرانس حضور داشته اند.
ارتقاء فرهنگ توسعه و مدیریت علمی کسب و کار با تأکید بر توسعه دانش بنیان، تبادل نظر در ارتباط با افزایش نقش، مشارکت، 
اثربخشی و کارایی دانش آموختگان، طراحان و فعالان اقتصاد و مدیریت کسب و کار و استفاده از روش های مؤثر در توسعه دانش بنیان، 
شناسایی کارآفرینان و بهره گیری از دیدگاه های آن ها در نهادینه سازی فرهنگ کارآفرینی و کسب و کار دانش بنیان، معرفی 
نوآوری ها و فناوری های کلیدی و دانش بنیان حوزه اقتصاد و مدیریت کسب و کار، آشنایی و دستیابی به آخرین دستاوردهای 
مدیریت کسب و کار کشور، معرفی دستاوردها و تلاش های صورت گرفته در حوزه مدیریت کسب و کار در سطح کشور به منظور 
توسعه سطح کیفی کالاها و خدمات، شناخت فرصت ها و تلاش برای ایجاد مزیت های رقابتی بمنظور توسعه ارتباطات مؤثر و مفید 
بین المللی در حوزه کسب و کار، ایجاد فرصت های شغلی جدید با توجه به حجم بازار تقاضا در حوزه اقتصاد و مدیریت کسب و کار 
در سطح کشور با تأکید بر کسب و کارهای جدید دانش بنیان و معرفی و ایجاد فرصت های کسب و کار جدید با رویکرد حفظ محیط 

زیست و توسعه دانش بنیان از جمله اهداف این رویداد بوده است./ روابط عمومی 

اهدایجایزهملیمدیریت
کسبوکاردرصنعتبانکیبه
مدیرعاملبانکتوسعهتعاون

محمد شیخ حسینی

هیئت مدیره شــرکت بیمه حکمت صبا با توجه به اتمام ماموریت آقای نیما مومنی زاده ، از زحمات وی به عنوان 
مدیرعامل شرکت قدردانی کردند و تا زمان تایید صلاحیت حرفه ای مدیرعامل پیشنهادی به بیمه مرکزی ج.ا. ا ، ریاست 

محترم هیئت مدیره شرکت مسئولیت اجرایی را به عهده خواهند داشت.               
شرکت بیمه حکمت صبا موفق به حفظ سطح یک توانگری مالی گردید

به گزارش روابط عمومی بیمه حکمت ، بر اساس تائیدیه رسمی ابلاغ شده از سوی بیمه مرکزی ج.ا. ا در اجرای ماده 
6آئین نامه نحوه ی محاسبه و نظارت بر توانگری مالی موسسات بیمه و طبق بررسی و کنترل انجام شده بر اساس آخرین 
صورت های مالی سال 1401و پس از اعمال تعدیلات ، نسبت توانگری مالی شرکت بیمه حکمت صبا برای سال 1402معادل 
103درصد یعنی سطح یک به تائید بیمه مرکزی ج.ا. ا رسیده است ، یکی از مهم ترین نکاتی که می تواند در شناساندن 
یک شرکت بیمه ای خوب کمک کند ، توانگری مالی آن شرکت بیمه است ، توانگری مالی در واقع توان انجام تعهدات مالی 
شرکت می باشد و هرچه این توان مالی بیشتر باشد، شرکت در جایگاه بهتری قرار خواهد گرفت ، شرکت بیمه حکمت صبا 
به لحاظ پشتوانه خوب مالی و اعتبار سهامدارانش توانست مجدداً سطح یک توانگری مالی بیمه مرکزی ج.ا. ا را از آن خود 
نماید که این منصب نشان از عملکرد درست در انجام تعهدات می باشد ، ارتقای شاخص توانگری مالی شرکت بیمه حکمت 

صبا از اهداف اصلی این شرکت به منظور ایفای تعهدات مالی و افزایش اطمینان و اعتماد ذینفعان است.

شرکتبیمهحکمتصباموفق
بهحفظسطحیکتوانگریمالی
گردید

شرکت بیمه حکمت صبا

به گزارش روابط عمومی سندیکای بیمه گران ایران، مانور زلزله مربوط به شهرستان های ساوه ، زرندیه و تفرش به 
میزبانی شهرستان ساوه در محدوده سد الغدیر با حضور آقایان وحیدی وزیر کشور، مخلص الائمه استاندار و دیگر مقامات 
استان با مشارکت کلیه دستگاه های اجرایی و شورای هماهنگی شرکت های بیمه ای استان برگزار گردید.در این مانور، 
آقایان وحیدی وزیر کشورو مخلص الائمه استاندار مرکزی ضمن بازدید از میز خدمت شورای هماهنگی استان در جریان 
نحوه ارائه خدمت، ایفای نقش و نحوه فعالیت شرکت های بیمه در زمان بحران قرار گرفتند.گفتنی است در این مانور کلیه 
دستگاههای اجرایی به محک توانایی های خود در شرایط بحرانی پرداختند وشرکت های بیمه نیز به صورت مشارکتی با 

تشکیل تیم های فنی ارزیابی با حضور در محل های آسیب دیده مورد نظر به ارزیابی و تعیین میزان خسارت پرداختند.
حضورفعال شورای هماهنگی شرکت های بیمه استان در اولین نمایشگاه کسب و کار استان قم

به گزارش روابط عمومی ســندیکای بیمه گران ایران، اولین نمایشگاه کسب و کار با حضور 63 موسسه و سازمان 
خصوصی و دولتی به منظور حمایت از کسب و کار های متفاوت فناور و دانش بنیان در قالب 37 غرفه در استان قم برگزار 
شد.از مهمترین شرکت کنندگان در این رویداد می توان به پارک علم و فناوری، بنیاد نخبگان،شورای هماهنگی شرکت 

های بیمه، جهاد دانشگاهی و سازمان هایی که مجوز ها و حمایت های لازم را از کسب و کار ها انجام می دهند اشاره کرد.

حضورفعالشورایهماهنگی
استانمرکزیدرمانورزلزلهاین
استانباحضوروزیرکشور

سندیکای بیمه گران ایران

با حضور مدیرعامل، مدیران ارشد بانک ایران زمین و اصحاب رسانه از وب سایت جدید این بانک رونمایی شد.
ســید محمد حسین استاد مدیر امور روابط عمومی بانک ایران زمین در این مراسم ضمن اشاره به تحولات 
چشمگیر بانک ها در حوزه ارائه سرویس های بانکداری دیجیتال، گفت: سیستم بانکی کشور در حال گذار از بانکداری 
دیجیتال به سمت بانکداری هوشمند و کابرد محور است.استاد وب سایت بانک ها را یکی از پلتفرم های اصلی ارتباط 
با مشتریان خود بیان کرد و افزود: همکاران من در بانک ایران زمین ماه ها تجربیات مشتریان و کاربران داخلی و 
خارجی در حوزه وب سایت های بانکی و نئوبانک ها را بررسی کردند و با پایش نیازها و توقعات آنان از وبسایت بانکی، 
نسخه جدید وب سایت بانک ایران زمین را طراحی و رونمایی کردند.در ادامه این مراسم مدیر امور روابط عمومی 
بانک ایران زمین خلق تجربه متفاوت و کاربردی برای کاربران را از اهداف اصلی وب سایت جدید این بانک اعلام کرد 
و گفت: ما با طراحی یکپارچه براساس سند هویت برند و سئو محور و نیز امکان استفاده و دسترسی سریع کاربران 
به خدمات و محصولات بانک، تلاش کردیم تا تجربه ای مطلوب از ارائه سرویس های بانکی در ذهن مشتری ایجاد 
کنیم.استاد همچنین از اتصال وبلاگ و بات های هوش مصنوعی و نیز شخصی سازی خدمات وبسایت در آینده 
نزدیک خبر داد و خاطرنشان کرد: وب سایت جدید بانک ایران زمین به عنوان نخستین وبسایت سئو محور بانکی 

در کشور از یک ماه دیگر در اختیار عموم قرار خواهد گرفت.

برگزاریمراسمرونمایی
ازوبسایتجدیدبانک
ایرانزمین

حضور مدیرعامل بیمه کوثر در استان سمنان ؛ دکتر ابوالفضل آقادادی به همراه گروهی از معاونین و مدیران شرکت به 
منظور بررسی و ارزیابی عملکرد سرپرستی استان سمنان بیمه کوثر و شرکت در دیدارهایی با همکاران و شبکه فروش در این 
استان حضور یافت.به گزارش روابط  عمومی بیمه کوثر، مدیر سرپرستی سمنان در ابتدای این بازدید گزارشی از عملکرد استان 
ارائه داده و مدیرعامل پس از استماع وضعیت عملکرد سرپرستی نکاتی ارزشمند پیرامون بهبود وضعیت موجود مطرح کردند.
دکتر آقادادی برنامه ریزی برای ارتقای کیفیت خدمات به مشتریان و توسعه روابط با نمایندگان و شبکه فروش را امری مهم 
برشمرد و بر گام نهادن در مسیر استراتژی شرکت به منظور تحقق اهداف کلان بیمه کوثر در راستای افزایش رضایتمندی مشتریان 
تاکید نمودند.او ضمن اشاره به میزان فروش و سودآوری بیمه کوثر در سال 1402، ارائه خدمات آنلاین را موضوعی تاثیرگذار در 
عملکرد شرکت دانسته و این سطح مناسب فروش را ناشی از اتخاذ ترکیب مناسب فروش و مدیریت ریسک عنوان نمودند و در 

ادامه با شنیدن دغدغه ها و مشکلات نمایندگان و همکاران پاسخگوی سوالات آنان بودند.
از دیدگاه وی کاهش مدت زمان پرداخت خسارت و حذف فرآیندهای طولانی در تشکیل پرونده، کارشناسی و ارزیابی 

خسارت مهم و حائز اهمیت در بهبود ارائه خدمات به مشتریان است.
وی در پایان ضمن تشکر و قدردانی از همکاران و شبکه فروش ابراز امیدواری نمودند با تلاش و همکاری تمامی کارکنان 

روند رشد و توسعه بیمه کوثر مطابق با برنامه ها ادامه دار باشد.

برنامهریزیبرایارتقای
کیفیتخدماتبهمشتریان

ابوالفضل آقادادی

نشست کمیته تخصصی مبارزه با پولشویی و تامین مالی تروریسم صنعت بیمه در محل نهادناظر برگزار شد
ارائه راهکارهای کاربردی برای یکسان سازی عملکرد صنعت بیمه در حوزه مبارزه با پولشویی یک ضرورت آشکار است.
به گزارش روابط عمومی بیمه مرکزی ، دکتر هادی عبداللهی که در جمع مدیران و کارشناسان حوزه مبارزه با پولشویی و تامین 
مالی تروریسم صنعت بیمه ، گفت : متناسب سازی شاخص های مقابله با پولشویی در صنعت بیمه و اصلاح آیین نامه های مرتبط 

در دستور کار کمیته تخصصی مبارزه با پولشویی قرار دارد.
مدیرکل بازرسی، حسابرسی داخلی و مبارزه با پولشویی بیمه مرکزی ج.ا.ایران با اشاره به چالش ها و فرصت های مبارزه 
با پولشویی در صنعت بیمه، گفت : بهره گیری از ابزار قانونی و انجام وظایف مبارزه با پولشویی نباید به گونه ای باشد که در انجام 
وظایف صنعت بیمه و سرمایه گذاری های ســالم در آن اختلال ایجاد کند.توسعه صنعت بیمه به سرمایه گذاری های متنوع 
وابستگی تام دارد و در کنار ماموریت محوله، مقابله با ورود پول های آلوده، باید برای مانع زدایی در بخش سرمایه گذاری تلاش 
کنیم.وی از صنعت بیمه به عنوان یک مجموعه سرمایه انسانی محور یاد کرد و افزود: جذب اطمینان عمومی در گرو رفع دست 
اندازهای موجود اســت که در نهایت به توسعه صنعت بیمه و بسط آرامش در جامعه منتهی خواهد شد.گفتنی است در این 
نشست دکتر احمدی معاون نظارت و تنظیم مقررات مرکز اطلاعات مالی وزارت امور اقتصادی و دارایی با قدردانی از تلاش های 
مدیران مبارزه با پولشویی در صنعت بیمه بر ضرورت بومی شدن دانش مبارزه با پولشویی در کشور و صنعت بیمه تاکید کرد.

اتخاذراهبردمشتركویژه
مبارزهباپولشوییدرصنعت
بیمهضروریاست

هادی عبداللهی

دیدار پیشکسوتان بیمه با مدیرعامل بیمه اتکایی امین ؛ سید محمد مهدی علوی ، محمد علیپور یزدی و لطف الله 
نکویی از پیشکسوتان صنعت بیمه و موسسین  بیمه اتکایی امین به صورت جداگانه با مدیرعامل بیمه اتکایی امین دیدار 
کردند.  محمدرضا خوش کیش که به همراه اعضای هیات مدیره بیمه اتکایی امین میزبان پیشکسوتان صنعت بیمه بود 
این حضور را افتخاری برای شرکت عنوان کرد و گفت:”  پیشکسوتان و پیشگامان ، سرمایه های صنعت بیمه هستند و 
حتما از تجارب ارزشمند آنان حداکثر استفاده می شود.”  مدیرعامل و اعضای هیات مدیره بیمه آسماری از جمله کسانی 
بودند که با حضور در شرکت بیمه اتکایی امین با مدیر عامل و اعضای هیات مدیره آن دیدار کردند.محمدرضا خوش کیش 
که به همراه اعضای هیات مدیره بیمه اتکایی امین میزبان مدیرعامل و هیات همراه بود، با تاکید بر مزیت های رقابتی شرکت 
بیمه آسماری در مناطق آزاد به ویژه منطقه آزاد کیش، اعلام کرد که فصل تازه ای از روابط و همکاری های بین این دو شرکت 
آغاز شده است.مدیرعامل بیمه اتکایی امین ضمن خوش آمدگویی به لطف الله نکوئی ، پیشکسوت و از موسیس بیمه 
اتکایی امین و دیگر اعضای هیات مدیره بیمه آسماری به سابقه درخشان بیمه آسماری اشاره کرد و گفت: بیمه آسماری 
سبقه درخشانی در جزیره کیش دارد. همین سبقه باعث شده که نام آسماری در مناطق آزاد به ویژه منطقه آزاد کیش به 
خوشنامی و مورد اعتماد بیمه گزاران لقب بگیرد.  به گزارش روابط عمومی ، لطف الله نکوئی مدیرعامل بیمه آسماری از 

توسعه همکاری ها میان شرکت بیمه آسماری و اتکایی امین استقبال کرد. 

بیمهآسماریسبقه
درخشانیدرجزیرهکیش
دارد

 لطف الله نکویی

عباس خرازی افرا مدیر بانکداری شرکتی بانک کارآفرین گفت : تسهیلات کارا با هدف رفع بخشی از دغدغه های 
اقتصادی شرکت های تولیدی، خدماتی، پیمانکاری و بازرگانی از طریق تامین نقدینگی شرکتها جهت واریز به موقع حقوق 
و دستمزد پرسنل، ایجاد اطمینان خاطر برای کارکنان به عنوان مهمترین سرمایه واحدهای اقتصادی در اخذ به موقع حقوق 
و دستمزد،به مدیران شرکت ها همیاری رسانده تا با آرامش خاطر هر چه بیشتر به توسعه سازمان  خود اندیشیده و متقابلا 
بهره وری   شرکت را افزایش دهند.وی با اشاره به اثربخشی این طرح برای کسب و کارها افزود: این تسهیلات بر مبنای میزان 
حقوق و دستمزد و مزایای ماهانه کارکنان هر شرکت با سود 23درصد و بازپرداخت حداکثر 6 ماهه در اقساط مساوی و 
متوالی بصورت ماهانه پرداخت می شود که البته بازپرداخت تسهیلات فوق برای شرکتها با دارا بودن بیشتر از 500نفر پرسنل 
به مدت 10ماه قابل افزایش و مذاکره خواهد بود.جهت دریافت تسهیلات فوق کافی است تا کارفرمایان محترم با مراجعه به 
یکی از شعب بانک کارآفرین، پس از انتقال حساب حقوق و دستمزد پرسنل شرکت به بانک کارآفرین، فرم های مورد نیاز 
جهت اخذ تسهیلات را تکمیل و درخواست کتبی خود مبنی بر پرداخت حقوق پرسنل از محل تسهیلات طرح کارا را به 
شعب عامل خود تحویل کنند.  شایان ذکر است از مزایای این طرح می توان به داشتن اولویت بالا در بررسی و پرداخت 
تسهیلات این طرح اشاره کرد و همچنین خاطرنشان می شود جهت اعطای تسهیلات مزبور نیازی به اخذ سپرده نقدی)وثیقه 

گروه نقد( و رعایت شرط معدل حساب از سوی شرکتها نیز نیست. / روابط عمومی 

حمایتبانککارآفریناز
کسبوکارهایخردوبزرگ
درقالبطرحکارا

عباس خرازی افرا سید محمد حسین استاد

خبر

راهبردهای نهادناظر صنعت بیمه در دو محور کمی و کیفی با هدف 
گسترش محصولات و خدمات اطمینان آفرین با جدیت دنبال خواهد شد.
به گزارش روابط عمومی بیمه مرکزی ، مهندس مجید بهزادپور در 
مجمع عمومی عادی سالیانه بیمه مرکزی گفت : شاخص های بیمه ای از 
رشد چشمگیر و ارتقای قابل تاملی برخوردار است که با در نظر گرفتن فعالیت 
موازی برخی نهادهای بیمه گر در کشور، وضعیت قابل قبولی را نشان می 
دهد.رئیس کل بیمه مرکزی با تشــریح آمارهای عملکردی نهادناظر به 
موقعیت قابل قبول صنعت بیمه نسبت به منطقه، تاکید کرد و اظهار داشت: 
در حال حاضر سهم صنعت بیمه کشور در دنیا یک دهم درصد است و با 
تمهیداتی که پیش بینی شده، سرانه بیمه در ایران با توجه به راه اندازی 
صندوق حوادث طبیعی و تمرکز بیشتر بر بیمه های زندگی، افزایش خواهد 
یافت.مهندس بهزادپور، رشد کیفی عملکرد شرکت های بیمه را در کنار 
رشد کمی آنان از مولفه های همگانی سازی محصولات و خدمات بیمه ای 
عنوان کرد و افزود: شاخص های کلیدی در صنعت بیمه بازتعریف شده و با 
ابزارهایی نظیر کاهش انحصار به ســمت افزایش سهم بخش خصوصی 

حرکت خواهیم کرد.
سکاندار صنعت بیمه با قدردانی از حضور دکتر احسان خاندوزی_ 
وزیر امور اقتصادی و دارایی و همچنین رئیس مجمع_ از همراهی صنعت 
بیمه با سیاست های دولت سیزدهم سخن گفت و خاطرنشان کرد: در کنار 
تلاش برای طراحی و عرضه محصولات متنوع و مورد نیاز مردم برای توسعه 

بیمه های تکافل هم تلاش می کنیم.
وی از راه اندازی شرکت ملی اتکایی در آینده نزدیک خبر داد و گفت: 
در راستای کاهش تصدی گری دولت در امر بیمه گری، نظام اتکایی تغییر 

کرده و اولویت را به شرکت های اتکایی خصوصی واگذار خواهیم کرد.
رئیس کل بیمه مرکزی در پایان به اهمیت دو موضوع فرهنگسازی و 
آموزش در صنعت بیمه اشاره کرد و اطمینان داد که این روند با جدیت و 

شتاب بیشتری دنبال خواهد شد.
شایان ذکر است که در این نشست، دکتر احسان خاندوزی _ رئیس 
مجمع_ با ابراز رضایت از عملکرد بیمه مرکزی در سال گذشته و سال جاری 
از نهاد ناظر به عنوان تنظیم گر تمامی معادلات بیمه ای یاد کرد و نسبت به 

فعالیت موثرتر این صنعت تحریم ناپذیر تاکید کرد.

رشد كیفی در كنار گسترش محصولات و خدمات 
در دستور كار نهاد ناظر صنعت بیمه قرار دارد

شنبه چهارم شهریور ماه 1402، شماره 376-466
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مدیرعامل گروه صنعتی ایران خودرو از برنامه صادرات سالانه 
۲۰ هزار دستگاه تارا به کشور روسیه خبر داد.

علیمردان عظیمی در حاشیه نمایشگاه اتومبیلیتی ۲۰۲۳ در 
شهر مسکو با بیان این که در حال حاضر ۱۲۰ دستگاه از محصول تارا 
شــماره گذاری شده و آماده تحویل به مشتریان است، اظهار کرد: با 
دریافت اســتانداردهای بازار روسیه این خودروها آماده ورود به بازار 

این کشور شده است.
وی با اشــاره به اســتقبال مردم روسیه از تارا گفت: با توجه به 
ابلاغیه دولت مبنی بر تامین ارز از مسیر صادرات، این مهم در گروه 
صنعتی ایران خودرو در وهله نخســت با صادرات خودرو پی گیری 
خواهد شد و امیدواریم با سفر مسوولان سازمان ملی استاندارد ایران 
به روسیه و انجام توافقات فی مابین در راستای رفع موانع غیرتعرفه ای 
و هم سان سازی استانداردها و آزمایشگاه های قطعات بین دو کشور، 
تامین بخشی از ارز مورد نیاز تولید از محل صادرات به روسیه تحقق 

یابد.
او بــا اشــاره به افزایــش کیفیت محصولات گــروه صنعتی 
ایران خودرو برای بازارهای داخلی و صادراتی، تصریح کرد: امیدواریم 
محصول ممتاز تارا بتواند در بازار روسیه سهم مناسبی را کسب کند. 
مدیرعامل ایران خودرو با تاکید بر ضرورت ارایه خدمات پس از 
فروش در بازار این کشــور گفت: با توجه به برنامه افزایش صادرات، 
درصدد هستیم نمایندگی  خدمات پس از فروش را در مسکو و سایر 

شهرهای روسیه تاسیس کنیم.
وی با اشاره به ظرفیت های موجود در حوزه قطعه سازی ایران، 
اظهار امیدواری کرد، با رایزنی های صورت گرفته توسط سازندگان 
زیرمجموعه گروه صنعتی ایران خودرو با طرف روس بتوانیم در این 
زمینه موفق عمل کرده و ســهم صادرات در حوزه قطعه سازی را نیز 
توسعه دهیم ، در جریان برگزاری نمایشگاه اتومبیلیتی سال گذشته 
قراردادهایی میان قطعه سازان ایران خودرو و روسیه از جمله در حوزه 

محور و سرسیلندر منعقد شده است.
به دنبال عرضه و فروش تارا در استان ها و مناطق مختلف دیگر 

روسیه به جز مسکو هستیم که تقاضا برای آن وجود دارد.
وی از برنامه ریزی برای کاهش هزینه های تولید و مدیریت مالی 
پروژه ها خبر داد و خاطرنشــان کرد: اگر این دو کار را انجام دهیم، با 
توجه به نزدیکی روسیه به کشورمان و پایین بودن هزینه های حمل 

و نقل، در مقایسه با رقبا می توانیم محصولی قابل رقابت ارایه کنیم.
آغاز به کار نمایشگاه اتومبیلیتی 2023 با حضور گروه 

صنعتی ایران خودرو
نمایشــگاه اتومبیلیتی ۲۰۲۳ مسکو، با حضور سفیر ایران در 
کشور روسیه، مدیرعامل گروه صنعتی ایران خودرو و مقامات دولتی 

و بخش خصوصی دو کشور آغاز به کار کرد.
ایکوپرس- سفیر ایران در روسیه، در مراسم افتتاح نمایشگاه 
اتومبیلیتی ۲۰۲۳ مســکو، با بیان این که شــرکت های خودرویی 
جمهوری اسلامی ایران امروز حضور بسیار خوبی هم در این نمایشگاه 
داشته و هم در حال دستیابی به جایگاه خوبی در بازار روسیه هستند، 
گفت: ایران خودرو و ســایپا، دو خودروساز بزرگ جمهوری اسلامی 

ایران، امروز در این نمایشگاه حضور دارند. 
 

کاظم جلالی، با بیان این که به دلیل اهمیت این نمایشگاه برای 
دو خودروساز بزرگ ایران، مدیران عامل ایران خودرو و سایپا شخصا 
در این نمایشگاه حضور یافته اند، اظهار کرد: بنابراین وضعیت ممتازی 
برای گفت و گو و ایجاد زمینه همکاری های بزرگ فراهم شده است.

وی با تاکید بر این که خوش بختانه روابط دو کشور جمهوری 
اســلامی ایران و فدراسیون روسیه روز به روز در حال ارتقاست و در 
حوزه های مختلفی همکاری صــورت می گیرد، عنوان کرد: حوزه 
خودرو نیز یکی از حوزه هایی است که می توان در آن همکاری ها را 

گسترش داد.
ســفیر ایران در روسیه، یادآور شد: بی تردید همان طور که در 
نمایشگاه سال گذشته استقبال بسیار خوبی هم از سوی شرکت های 
ایرانی و هم از سوی طرف های روس صورت گرفت، نمایشگاه امسال 
نیز فرصت بسیار خوبی برای گسترش سطح همکاری ها خواهد بود.

گفتنی است، نمایشگاه اتومبیلیتی ۲۰۲۳ مسکو که از امروز 
۳۰ مرداد تا دوم شهریورماه در شهر مسکو دایر است، فرصتی برای 
صنعتگران کشــور در زمینه توسعه سهم بازار در این کشور به شمار 
مــی رود و طبق برنامه ریزی صورت گرفته، در جریان برگزاری این 
نمایشــگاه، نشســت های تخصصی نمایندگان ایــران خودرو با 

خودروسازان و قطعه سازان دیگر کشورها و انجمن های تخصصی 
صنعت خودرو و قطعه سازی روسیه در دستور کار قرار دارد. 

راهکارهای عظیمی برای خروج سهام ایران خودرو از 
زیان دهی

مدیرعامل گروه صنعتی ایران خودرو در مجمع عمومی فوق 
العاده صاحبان سهام این گروه صنعتی، ضمن ارایه راهکارهای اصلی 
خروج از زیان دهی، حذف قیمت گذاری دستوری را مهم ترین عامل 

در دستیابی به این هدف دانست.
علیمردان عظیمی در مجمع عمومی فوق العاده صاحبان سهام 
شــرکت ایران خودرو )سهامی عام( در سالن همایش های شرکت 
ساپکو و با حضور بیش از ۷۴ درصد از سهام داران برگزار شد، با اشاره 
به این که سال هاســت به دلیل مشکلات تصمیم گیری در صنعت 
خودرو، خودروســازان دارای زیان انباشــته بیش از سرمایه بوده و 
مشمول ماده ۱۴۱ شده اند، گفت: مواردی که زمینه مشمولیت ماده 
۱۴۱ را ایجــاد کرده، در وهله اول وجود تحریم هاســت که در تمام 
صنایــع وجود دارد، اما قیمت گذاری دســتوری بیش از تحریم ها 

موجب زیان انباشته شده است. 
وی، ضمن تاکید بر حمایت 
ســازمان بورس از حذف قیمت 
گذاری دستوری و عرضه خودرو در 
بورس کالا، تصریــح کرد: عرضه 
خودرو در بورس کالا اقدام مثبتی 
بود که موجب ســود مشتریان، 
خودروساز و سهام داران می شد، با 
ثبت نام و عرضه خودرو به شــیوه 
قرعه کشــی، طی پنج سال یارانه 
هنگفتــی توزیــع کرده ایم که 
مشخص نیست این سود به جیب 

چه افرادی رفته است.
مدیرعامل گــروه صنعتی 
ایران خودرو، عنوان کرد: مکاتبه با 
وزارت صمت در خصوص مواردی 
نظیــر حــذف قیمت گــذاری 
دســتوری، اصلاح ماده ۱۴ قانون 
حداکثر استفاده از توان تولیدی و 
خدماتی کشور و حمایت از کالای 
ایرانی و کاهش مدت زمان افزایش 
سرمایه از پنج سال به سه سال از 
محل تجدید ارزیابی، عمل به ماده 
۹۰ قانون اجرای سیاســت های 
کلی اصــل ۴۴ و... صورت گرفته 

است.
او، با بیان این که استفاده از 
ظرفیت بورس و فروش خودروها 
در بورس، دیگر راهکار برون رفت 
از زیان انباشــته است، بیان کرد: 
استمرار فروش خودرو در بورس 

کالا بــه نفع تولیدکننده و تمامی ذی نفعان بود و به عنوان راهکاری 
بــرای خروج از وضعیت حال حاضــر، در کنار حذف قیمت گذاری 

دستوری دنبال می شود.
وی امکان بهره مندی از افزایش سرمایه از محل مازاد تجدید 
ارزیابی دارایی ها را از سایر راهکارهای در نظر گرفته شده برای خروج 
از زیان برشمرد و گفت: مولدسازی و فروش دارایی های کم بازده گروه 
صنعتی ایران خودرو نیز از سایر راهکارهای طرح شده است؛ بر این 
اساس، به دنبال فروش اموال مازاد شرکت و صرف سود حاصل از آن 

در زمینه تولید هستیم.
او با اشــاره به این که یکی دیگر از اقدامات برای خروج از ماده 
۱۴۱، ورود به بورس تعدادی از شرکت های گروه صنعتی ایران خودرو 
است، تصریح کرد: هم چنین افزایش سرمایه از محل صرف سهام و 
سلب حق تقدم سهام داران، دیگر راهکار این خودروساز برای خروج 
از زیان است که دارای موانعی از جمله وجود شخص حقوقی متعهد 
پذیره نویسی است که برای حل آن مذاکراتی با بورس در حال انجام 
است و به صورت جدی پی گیر آن هستیم، اما تاکید بر این داریم که 

اولین گام، حذف قیمت گذاری دستوری است.

هفته نامه اقتصادی ایران

محصول راهبردی ایران خودرو در مسیر روسیه

هدف گذاری صادرات سالانه 20 هزار دستگاه تارا به روسیه

علیرضا زاکانی، شهردار تهران نیز در حاشیه برگزاری جلسه هیئت دولت، گفت:  وزرای نفت و صمت یک کار بسیار بزرگ را در دستور کار قرار دادند که طی آن، 400 هزار موتور 
برقی و 50 هزار تاکسی برقی و یک  هزار اتوبوس برقی را تا به امروز برای تهران هدف گذاری کردند.بخشی از زیرساخت های برقی کردن خودروهای عمومی در تهران فراهم شده 
و توسعه زیرساخت های آن تا پایان سال ادامه خواهد داشت، موضع ما ایمنی بخشی به وضعیت موجود است،  موضع ما این است که در کوتاه مدت و با همکاری عزیزان در بازار 
ایمنی بخشی داشته باشیم، ان شاءالله بتوانیم مراکز جامع اقتصادی را بنیان گذاشته که هم از جنبه ایمنی بازار تهران برخوردار می شود و کار بزرگی نیز انجام خواهد شد.وی در پاسخی 
مبنی بر علت ساخت و سازهای غیرمجاز در خلازیر، گفت: در این منطقه، حدود ۱۸0 مورد وجود دارد که خودشان نیز به تخریب آنان اقدام کرده اند، در این جا ملک وقفی است 
نه دولتی و نه شخصی. از سوی دیگر از سالیان قبل این کار انجام شده و نزدیک به 6 هزار پلاک ساخته شده که بالغ بر ۹0 درصد آن غیرقانونی است. اما در این دولت و از سال گذشته 
و از زمان فتنه و آشوب هایی که در تهران صورت  گرفت در این منطقه ساخت و ساز غیر قانونی تشدید شد.او  با بیان اینکه ما در کمیسیون ماده 5 ساخت و ساز در این منطقه را 

ضابطه مند کردیم، گفت: اکنون ساختمان هایی که با ضابطه تعیین شده همخوانی داشته باشند، می توانند در این منطقه بمانند و بقیه باید تخریب شوند./ فارس

برنامهریزیبرای
تحویل5۰هزار
تاکسیبرقیبه
تهرانانجامشده
است

 حضور فعال سایپایدك
 در طرح  خدمات و امداد اربعین حسینی

مدیرعامل سایپایدک از حضور فعال سایپایدک در طرح خدمات و امداد 
اربعین حسینی سال جاری خبر داد.

به گزارش سایپانیوز، مجتبی معظمی، با اشاره به آمادگی ناوگان امدادی و 
شبکه خدمات پس از فروش سایپا در ارائه خدمات مطلوب به زائران کربلا، گفت: 
طرح خدمات و امداد اربعین حسینی از ششم تا هفدهم شهریور به مدت ۱۲ روز 
در مرزهای مهران، تمرچین، چذابه، خسروی، شلمچه و باشماق با حضور ۶۰ 

واحد امدادی و ۱۴ نمایندگی مجاز در مناطق کشیک مرزی برگزار می شود.
تمامی خدمات امدادی به خودروهای سواری گروه سایپا با تخفیف ۵۰ 
درصدی در اجرت خدمات درون تعمیرگاهی به زائرین تا سقف یک میلیون تومان 
ارائه می شود، همچنین حمل خودرو به نزدیکترین نمایندگی به صورت رایگان 

انجام می شود.
شرکت سایپایدک حضور فعالی در ارائه خدمات به زائران اربعین حسینی 
خواهد داشت تا مشتریان محترم با خیالی آسوده در جاده ها تردد کنند. به همین 
منظور توصیه ما این است که به منظور پیشگیری از بروز هر گونه نقص فنی، پیش 
از آغاز ســفر به نمایندگی های مجاز سایپا مراجعه کنند و از سلامت کارکرد 

خودروی خود اطمینان حاصل کنند.
مدیرعامل سایپایدک همچنین از تامین قطعات مورد نیاز در طرح اربعین 
به مقدار کافی خبر داد و گفت: تمام پیش بینی های لازم برای ارائه خدمات مطلوب 

به مشتریان انجام شده است.
 کاهش پذیرش خودروهای گارانتی 

در شبکه خدمات پس از فروش سایپا
مجتبی معظمی مدیرعامل سایپایدک گفت: پذیرش خودروهای تحت 
پوشــش گارانتی در شبکه خدمات پس از فروش سایپا در ۵ ماه نخست سال 
جاری، نسبت به متوسط میزان پذیرش در مدت مشابه در سال های ۱۳۹۷ تا 
۱۴۰۲، با وجود افزایش تعداد خودروهای تحت پوشش گارانتی، به میزان ۳۵ 

درصد کاهش داشته است.
وی با اشاره به افزایش کیفیت خودروهای تولیدی گروه سایپا، ادامه داد: 
اتخاذ سیاست های درست در قبال شبکه خدمات پس از فروش گروه سایپا، به 
رشد و افزایش سهم بازار شبکه خدمات پس از فروش این گروه برای خودروهای 

وارانتی منجر شده است.
در حال حاضر مشتریان محترم گروه سایپا پس از دوران گارانتی خودروی 
خود نیز می توانند با مراجعه به شــبکه گسترده خدمات پس از فروش، ضمن 
برخورداری از خدمات ثبت و کنترل شده در شبکه، از اصالت قطعات و خدمات 

ارائه شده توسط نمایندگی های سایپایدک بهره مند شوند.
نتایج حاصل از ارزیابی شرکت های خدمات پس از فروش توسط شرکت 
بازرسی کیفیت و استاندارد ایران و اخذ رتبه یک خدمات پس از فروش توسط 
شرکت سایپایدک، گویای حرکت درست این شرکت در مسیر تعالی و افزایش 

رضایت مندی مشتریان است.
به عنوان نخستین شرکت خدمات پس از فروش خودرو؛

سایپایدک مجوز شرکت دانش بنیان نوآور دریافت کرد
شرکت سایپایدک پس از بررسی های عملکردی و ارزیابی های صورت 
گرفته توسط کارگروه ارزیابی شرکت های دانش بنیان معاونت علمی، فناوری و 
اقتصاد دانش بنیان ریاست جمهوری، به عنوان نخستین شرکت ارائه خدمات 

پس از فروش خودرو، موفق به دریافت مجوز شرکت دانش بنیان نوآور شد.
سازمان خدمات پس از فروش سایپا در ارزیابی های متعدد بخش های 
خدمات پس از فروش، زیرساخت، تکنولوژی اطلاعات و بازرگانی، موفق به دریافت 
مجوز دانش بنیان شد.شرکت سایپایدک با تکیه بر توانمندی کارکنان و دانش 
موجود در شبکه خدمات پس از فروش، با ارائه الگوهای موفق در حوزه بازرگانی 
و فروش قطعات یدکی، توانست روش جدیدی در حوزه فروش برخط قطعات 

یدکی با برند و بسته بندی اصلی ابداع کرد.
به موجب این تاییدیه، سایپایدک بر اساس ارزیابی انجام شده طبق آیین نامه 
اجرایی قانون حمایت از شــرکت ها و مؤسسات دانش بنیان و قانون حمایت از 
شرکت ها و موسسات دانش بنیان و تجاری سازی نوآوری ها و اختراعات، به عنوان 

شرکت نوآور تایید شد.
سایپایدک پیش از این بر اساس ارزیابی وزارت صمت ) شرکت بازرسی و 
کیفیت استاندارد ایران)ISQI( ( موفق به کسب رتبه یک در میان شرکت های 

ارائه دهنده خدمات پس از فروش در حوزه محصولات پارس خودرو شده بود.
افزایش صددرصدی ناوگان امدادرسان به زائران اربعین حسینی

 کوروش پارسا معین، مدیرعامل شرکت امداد خودرو سایپا گفت: طرح 
خدمات و امداد زائران اربعین حسینی گروه خودرو سازی از ۶ شهریور آغاز و تا 
۱۷ شهریور ماه ادامه خواهد داشت ، در طول اجرای این طرح، ناوگان امدادی 
شرکت امداد خودرو سایپا مشتمل بر پایگاه های شبانه روزی، پایگاه های درون 
شهری، واحدهای امدادی روزانه و شبانه و خودروسوار در مسیر استان های تهران، 
مرکزی، همدان، لرستان، ایلام، کرمانشاه و خوزستان به منظور ارائه خدمات 
امدادی به زائران عزیز و سایر هموطنان حضور خواهند داشت. وی  با اشاره به 
همکاری سایر ارگان ها، تصریح کرد: بر اساس رایزنی های صورت گرفته درجهت 
هر چه بهتر برگزار شدن این طرح، گروه خودروسازی سایپا به منظور هم افزایی 
با استانداری ها و فرمانداری های هم مرز با کشور عراق، ستاد عتبات عالیات، پلیس 
راهور و تمامی ارگانها و سازمان های مربوطه همکاری نزدیکی خواهد داشت.در 
طرح اربعین حسینی سال ۱۴۰۲ گروه خودروسازی سایپا، شرکت امداد خودرو 
سایپا با افزایش صددرصدی ناوگان امدادی نسبت به سنوات قبل خود، آماده 
خدمات رسانی به تمامی خودروهای تولیدی گروه سایپا در مسیرهای منتهی به 

مرزهای خروجی جنوب و جنوب غربی کشور به صورت رایگان است.

گفتگو-2 خبر
موضوعیت اجرای برخی استانداردهای 

۸5گانه در شرایط تحریمی ؟

سعید مدنی، مشاور ارشد صنعت خودرو 
بحث خصوصی ســازی ؛ آیا سرمایه گذاری در دو خودرو سازی بزرگ 

صورت خواهد گرفت ؟
خیر. اگر خودروسازان ما به شرایط پایدار و سودده نرسند، باید به قیمت 
بســیار ارزان واگذار شــوند. به نظر نمی رسد کســی حاضر به این چنین 

سرمایه گذاری شود.
سرمایه گذاری در بنگاه تجاری که قیمت آن توسط دولت انجام می شود، 
به هیچ وجه جاذبه ندارد. دولت هم علاقه و اراده ای برای خصوصی سازی دو 
شــرکت بزرگ کشــور ندارد. این ها همه شوخی اســت. دولت نه تنها این 
خودروسازان را خصوصی نکرده، بلکه می بینیم دست در قیمت گذاری و فروش 
خودروسازان بخش خصوصی برده است. خودروسازان بخش خصوصی در 
گذشته فروش خود را داشتند و یک تفاوت قیمتی بین کارخانه و بازار وجود 
داشــت که خیلی زیاد نبود. اما از وقتی که دولت روی فروش شــرکت های 
بخش خصوصی دســت گذاشــت، قیمت این خودروهای در بازار به شکل 
وحشتناکی رشد کرد. یعنی هرجایی دولت ها ورود کرده اند، جز خرابکاری 
چیزی به بار نیامده است. برخی خودروها پیش از این، از طرف شرکت بخش 
خصوصی ۷۰۰ تا 8۰۰میلیون تومان به فروش می رسید و در بازار قیمت ها تا 
حدود یک میلیارد تومان رشد می کرد. اما گفتند باید خودروها را در بورس کالا 
عرضه کنید. در بورس هم خودروســاز همان خودرو 8۰۰میلیون تومانی را 
۱.۲میلیارد تومان فروخت و قیمت بازار هم به بیش از ۱.8میلیارد تومان رسید. 
خودروساز و دولت از این کار منتفع شد، اما اکثریت سود دوباره به جیب سیستم 
سوداگری رفت. درصورتی که فروش این شرکت ها بسیار عادی دنبال می شد 
و به دلیل رقابت بین این شرکت ها میزان قیمت در بازار هم شکل نزولی به خود 
گرفته بود. اما ورود دولت به قیمت و فروش خودروها روند کار را تغییر داد. به 
نظر می رسد دولت اصلا نمی خواهد شرکت های دولتی را از خود جدا کند و 
حتی می خواهد شرکت های خصوصی را هم به حیاط خلوت خود اضافه کند.

وضعیت سود دهی خودرو سازان داخلی و بحث زیان انباشته ؟
خودروســازان بخش خصوصی حواسشان را جمع می کنند. چراکه 
دخالت در قیمت گذاری این بخش تازه آغاز شده و اگر قرار باشد همپای تورم 
قیمت ها افزایش پیدا نکند، سود در این خودروسازان کمتر شده و زیان آغاز 
می شود. خودروساز بخش خصوصی منتظر نمی ماند تا ضرر کند. همین که 
روند ســوددهی آن ها کاهش پیدا کند، دیگر رشد و توسعه و افزایش تیراژی 
نخواهد داشت. درمجموع با این روند دخالت، صنعت خودرو ما داستان بسیاری 
دارد. شاید چند سال دیگر وضعیت فعلی دو خودروساز ما برای بخش خصوصی 
هم رخ بدهد. زیان ۱۵۰هزار میلیارد تومانی خودروسازان چیزی حدود ۳میلیارد 
دلار می شــود. قبــلا هم گفته ام که با این پول می تــوان کارخانه ای در حد 
ایران خودرو و سایپا با ظرفیت تولید سالانه یک تا ۲ میلیون خودرو ایجاد کرد. 
یعنی اگر اجازه می دادند این سود به جای جیب سوداگران در خودروسازی ها 
باقی بماند، عملا می شد از هرکدام از این خودروسازان خواست که ظرفیت 
تولید خود را به ۱.۵ میلیون دســتگاه برســانند. با این شرایط ما به راحتی 

می توانستیم به تیراژی که در افق ۱۴۰۴ وجود داشت، دست پیدا کنیم.

 همزمان با ایام اربعین حسینی، سقف برداشــت از خودپردازهای شعب بانک سرمایه در پنج استان ایلام، کرمانشاه، 
خوزستان، آذربایجان غربی و کردستان به پنج میلیون ریال افزایش یافت.به گزارش روابط عمومی بانک سرمایه، همزمان 
با ایام سوگواری اربعین حسینی و حرکت جمع کثیری از زائران و مشتاقان اباعبداله الحسین )ع( از طریق استان های مرزی 
به سوی عتبات عالیات، بانک سرمایه به منظور خدمت رسانی مطلوب به زائران ارجمند، سقف برداشت از خودپردازهای 
شعب خود را در پنج استان ایلام، کرمانشاه، خوزستان، آذربایجان غربی و کردستان )به شرح جدول زیر( از اول شهریور 
الی 25 شهریور ماه سال جاری، به پنج میلیون ریال افزایش داد. لازم به ذکر است همکاران بانک سرمایه با رصد شبانه 
روزی خودپردازهای مذکور و پول گذاری مستمر در آن ها و نیز ارائه خدمات بانکی به زائران ارجمند در کوتاه ترین زمان 

ممکن، می کوشند تا سهم بسیار کوچکی در برگزاری هرچه شایسته تر این مراسم معنوی داشته باشد.

افزایشسقفبرداشتروزانهازخودپردازهایشعبمنتخببانکسرمایهدرایاماربعین
بر کسی پوشیده نیست که پزشکان در سراسر جهان، چگونه و تا چه اندازه با تنیدن اخلاق در حرفه خود، حافظ جان انسان 
ها هستند.تجربه تلخ پاندمی کرونا طی چند سال اخیر نشان داد که حضور پرشور و بی ادعای پزشکان در بزنگاه های تاریخی، 

چگونه می تواند نوع بشر را از قرار گرفتن در معرض یک فاجعه تمام عیار انسانی نجات دهد.
پزشکان ایرانی نیز که آوازه توانایی آنها در گوشه گوشه عالم شنیده می شود، با پیوند دانش و تجربه خود، نه تنها توانسته 
اند پرچم کشورمان را در سراسر گیتی به اهتزاز درآورند، بلکه در سخت ترین شرایط، همواره یار و یاور عموم مردم بوده 
اند. شرکت بیمه آسماری نیز که به واسطه تخصیص حجم قابل توجهی از پرتفوی خود به رشته درمان، ارتباطی تنگاتنگ با 
جامعه پزشکان دارد، خرسند است که می تواند به این قشر شریف، تلاشگر و توانا خدمات رسانی کرده و تسهیل گر رابطه 

آنها با بیماران باشد. / روابط عمومی 

نخستینروزشهریورماهبهمناسبتبزرگداشتپزشکوحکیمنامآورایرانزمین،شیخالرئیسابوعلی
سینا،روزپزشکنامیدهشدهاست

شنبه چهارم شهریور ماه 1402، شماره 376-466

کیانوش پورمجیب مدیرعامل شــرکت 
ساپکو در جریان نشست مشترک با اعضای هیات 
مدیره انجمن صنایع همگن، بر تدوین میثاق نامه 
ساپکو و متولیان قطعه سازی در راستای افزایش 
کیفیت قطعات و افزایش رضایتمندی مشتریان 
و عزم جدی شرکت ساپکو در این زمینه تاکید 

کرد.
 ، تعامل و هم افزایی قطعه ساز و خودروساز را 
زمینه ساز رشد و تعالی صنعت خودرو در رسیدن 
به قله های پیشرفت و فناوری دانست و خاطرنشان 
کرد: حمایت از همه اجزای مجموعه قطعه سازان 
به منظور هماهنگی بیش تر و تسریع در تولید و 

تامین با رویکرد تعامل ضروری است.

وی با تاکید بر شایستگی قطعه سازان در 
تولید با کیفیت خودرو اظهار کرد: رفع مشکلات 
کیفی نظیر قطعات ریسکی از سویی با مراقبت های 
ویژه در خط تولید و از ســوی دیگر با مدیریت 
دقیق تر متولیان قطعه سازی و هدایت و راهبری 
شرکت ساپکو میسر است و ساپکو در این مساله با 
هدف سامان دهی هرچه بهتر تامین منابع، در حال 
تدوین سیاست های جدید انتخاب سازندگان بوده 
و روشــن است اقدامات جدید به منظور حفظ و 
ارتقای کیفیت و جایگاه قطعه سازان در صنعت 

خودرو کشور صورت خواهد گرفت.
پورمجیب با اشاره به تاثیر عوامل بیرونی نظیر 
قیمت گذاری دستوری در تعیین قیمت تمام  شده، 

خواســتار تشــکیل کارگروه 
مشترک به منظور توسعه دانش 
و کســب اطلاعات دقیق تر در 
تعیین قیمت به روز محصولات 
شده و ادامه داد: حجم بار تفکیک 
قطعــات و آنالیز قیمت در روال 
کنونی در ساپکو متمرکز است، اما 
کافی نیســت و نیاز به کارگروه 

مشترک جهت اســتماع نظرات قطعه سازان و 
افزایــش دانــش متولیــان امــر در تعییــن 

قیمت تمام شده بیش از پیش احساس می شود.
در این نشســت محمدرضا نجفی منش 
رییس هیات مدیره انجمن صنایع همگن قطعه 

سازی کشور نیز در رابطه با قطعات پرریسک و 
بازگشتی گفت: در خصوص قطعات پرریسک، 
هم افزایی و دخالت بیش تر شــرکت ساپکو در 
فرآیند ضروری است. شرکت ساپکو با همکاری 
شرکت ایتراک  می تواند آزمایش های بیش تری 

در این زمینه انجام دهد. / روابط عمومی 

تدوین میثاق نامه ساپکو و شبکه تامین ایران خودرو با رویکرد افزایش کیفیت قطعات و ارتقای رضایت مشتریان
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خودكفایی ایران در تولید گندم نان

خرید تضمینی گندم از 10 میلیون تن عبور می كند

خرید تضمینی گندم، از مرز ۱۰ میلیون تن عبور می کند و باقیمانده 
مطالبات گندمکاران هم که موجب خودکفایی در تولید نان کشور شدند به 
زودی پرداخت می شود. محمدعلی نیکبخت؛ وزیر جهادکشاورزی، در حاشیه 
جلسه هیئت دولت درباره خرید تضمینی گندم اظهار کرد: تا الان نزدیک به 
۱۰ میلیون تن خرید گندم انجام شده است و طی هفته بعد این میزان با روند 
فعلی از ۱۰ میلیون تن هم عبور  می کند؛ خرید تضمینی گندم از ۱۰ میلیون 
تن گذشت؛  مدیرعامل شــرکت بازرگانی دولتی ایران با اعلام اینکه خرید 
تضمینی گندم تا ساعت ۷ صبح آخرین روز مردادماه سال جاری نسبت به 
خرید سال گذشته این محصول در همین زمان، ۳ میلیون تن افزایش داشته 
است، از خرید تضمینی بیش از ۱۰ میلیون تن گندم در سراسر کشور خبر داد. 
سید سعید راد با تأکید بر رشد ۴۳ درصدی خرید تضمینی گندم در سال جاری 
نسبت به مدت مشابه سال گذشته گفت: خرید تضمینی گندم در سال جاری 
در مناطق سردسیر کشور که محصول گندم شان دیرتر از سایر نقاط کشور 
برداشــت می شود، همچنان ادامه دارد. وی با اشاره به واریز ۴8 درصد از پول 
خرید گندم به حساب کشــاورزان، از اهتمام حداکثری برای پرداخت کل 
مطالبات این عزیزان و جلب رضایت ایشان خبر داد و اظهار کرد: تلاش های مان 
برای تأمین پول گندم های خریداری شده و به روزرسانی پرداخت ها با تمام توان 
ادامه دارد. راد با بیان اینکه تاکنون بیش از ۶۷ هزار میلیارد تومان بیشتر از مبلغ 
کل خرید سال گذشته، از کشاورزان گندم خریداری کرده ایم، تصریح کرد: 
ارزش گندم های خریداری شده تا این تاریخ به بیش از ۱۵۰ هزار میلیارد تومان 
رسیده است. وی با اشاره به اینکه استان خوزستان با خرید تضمینی یک میلیون 
و ۷۲۰ هزار تن، پیشــتاز خرید تضمینی گندم در کشــور است، اظهار کرد: 
استان های کردستان با خرید یک میلیون و ۷8 هزار تن و فارس با خرید یک 
میلیون و ۲ هزار تن، پس از استان خوزستان در رتبه های بعدی خرید تضمینی 
گندم قرار دارند و میزان خریدشان از مرز یک میلیون تن گذشته است. معاون 
وزیر جهاد کشاورزی با تأکید بر اینکه بعد از این ۳ استان به ترتیب استان های 
کرمانشاه با ۷۹8 هزار تن، آذربایجان غربی با خرید ۶۲۲ هزار تن، گلستان با 
خرید ۵۵۵ هزار تن و لرستان با خرید ۴8۶ هزار تن گندم قرار دارند، خاطرنشان 
کرد: خرید این محصول در استان های سردسیر ادامه دارد و مراکز خرید برای 

تحویل مابقی گندم کشاورزان در سرتاسر کشور آماده هستند. / فارس 
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هفته نامه اقتصادی ایرانایران زمین9
استاندار کرمانشاه از وام سه هزار میلیارد تومانی بانک سینا برای اجرای طرح نهضت ملی مسکن در این استان خبر داد.محمدطیب صحرایی، استاندار 
کرمانشاه در گفت وگو با خبرگزاری فارس از گشایش های خوبی در حوزه نهضت مسکن ملی استان طی توافقی با بنیاد مستعضفعان خبر داد و گفت: بنیاد 
مستضعفان یک مجموعه پنج هزار و 400 واحدی در استان شروع کرده بود که متأسفانه از 3 سال گذشته متوقف شده بود که با پیگیری های صورت گرفته، 
این مجموعه با قوت فعال شده است.استاندار کرمانشاه گفت: با مساعدت و دستور رئیس بنیاد، بانک سینا تأمین سه هزار میلیارد تومان وام برای این پنج 
هزار و 400 واحد را پذیرفته  اســت. گفتنی است بانک سینا در راســتای حمایت از اجرای برنامه های دولت، با امضای دو تفاهم نامه سه جانبه با وزارت 
راه و شهر سازی و هلدینگ پایا سامان پارس، منابع مالی به ارزش ۹ هزار میلیارد تومان را برای ساخت واحدهای مسکونی این طرح تخصیص داده است که 

از این مبلغ، سه هزار میلیارد تومان برای احداث پنج هزار و 400 واحد مسکن در استان کرمانشاه اختصاص یافته است.

وامسههزارمیلیارد
تومانیبانکسینابرای

اجراینهضتملی
مسکندرکرمانشاه

امضای تفاهم نامه مشترك شركت فولاد 
مباركه و سازمان انرژی اتمی ایران

مدیرعامل این مجتمع عظیم صنعتی مطرح كرد:
اصلاح ساختار مالی ذوب آهن اصفهان با 

هدف تامین مالی سرمایه در گردش

با حضور معاون رئیس جمهور و رئیس ســازمان انرژی اتمی، مدیرعامل 
شرکت فولاد مبارکه و مدیرعامل شرکت پارس ایزوتوپ، طی مراسمی تفاهم نامه 

مشترک شرکت فولاد مبارکه و سازمان انرژی اتمی ایران به امضا رسید.
به گزاش خبرنگار فولاد، در آیین امضا تفاهم نامه مشترک شرکت فولاد 
مبارکه و سازمان انرژی اتمی ایران که روز دوشنبه سی ام مردادماه برگزار شد، پس 
از بیان اهمیت بومی سازی، ساخت، نصب و راه اندازی کمیت سنج های پرتوی 
شرکت پارس ایزوتوپ و شرکت فولاد مبارکه، محمد اسلامی معاون رئیس جمهور 
و رئیس ســازمان انرژی اتمی ایران، ضمن قدردانی از شرکت فولاد مبارکه در 
خصوص ایجاد زمینه برای نصب و راه اندازی تجهیزات بومی سازی پرتوی شرکت 
پارس ایزوتوپ شامل غلظت ســنج های دوفازی در واحد بازیابی اسید و واحد 
آهن سازی )غلظت سنج لجن( همکاری با شرکت فولاد مبارکه را بسیار مثبت 

ارزیابی کرد.
وی در خصوص سرمایه گذاری مشترک )Joint Venture( سازمان انرژی 
اتمی ایران با استفاده از ظرفیت های شرکت پارس ایزوتوپ و شرکت فولاد مبارکه 

توضیحاتی ارائه کرد.
هدف گذاری فولاد مبارکه برای تکنولوگ شدن در صنعت فولاد

محمدیاسر طیب نیا، مدیرعامل فولاد مبارکه، در مورد نهضت بومی سازی 
و ایجاد فرهنگ مربوطه در این شرکت اظهار گفت: شرکت فولاد مبارکه در دهه 
اخیر موفق به بومی سازی حدود ۱۰۰ هزار قطعه و تجهیز با تکنولوژی بالا برای 

اولین بار گردیده است.
وی با تأکید بر اینکه فولاد مبارکه در ســال ۱۴۰۲ و ســال های آتی نیز 
بومی ســازی حداکثری و تکنولوگ شــدن و دست یابی به دانش فنی ساخت 
کارخانه های فولادی را هدف گذاری کرده است، درخصوص اهمیت بومی سازی 
کمیت سنج های پرتوی، به ساخت ضخامت سنج های ۷۵ تا ۱۰۰ کیلوولتی در دو 
نوع آنالوگ و دیجیتال و نصب و راه اندازی این ضخامت سنج ها در قسمت های 

اسیدشویی و کورکتیو واحد نورد سرد اشاره کرد.
طیب نیا خاطرنشــان کرد: در ســال های ابتدایی یکی از اولویت ها، 
بومی سازی و توانمندسازی شرکت های دانش بنیان بوده که این اقدام با موفقیت 
صورت گرفته است، ولی در حال حاضر، باید به فکر هم افزایی و جلوگیری از 
انجام دوباره کاری ها در زمینه بومی ســازی باشیم. امضای این تفاهم نامه و 

همکاری با سازمان انرژی اتمی ایران در این راستا است.
گفتنی است امضای این تفاهم نامه اهداف ذیل را شامل می شود:  تأمین، 
تعمیر، بازسازی و ارتقای تجهیزات و دستگاه های پرتوی؛  مشاوره و همکاری 
در زمینه فعالیت های فنی و عملیاتی پرتوی؛ بومی سازی و انتقال فناوری های 
جدید موردنیاز شرکت فولاد مبارکه؛ اجرای پروژه های صنعتی و پژوهشی 
شرکت فولاد مبارکه؛ ارائه خدمات آزمایشگاهی موردنیاز طرفین؛ استفاده از 
سایر امکانات تحقیقاتی آزمایشگاهی و کارگاهی متقابل بر اساس ضوابط؛  نیل 
به استقلال و خودکفایی مؤثر در زمینه تجهیزات و ابزار دقیق هسته ای موردنیاز 
شــرکت فولاد مبارکه؛  اســتفاده از ظرفیت علمی و فنی سازمان در حوزه 
رادیوایزوتوپهای کاربرد پرتوها در جهت ارائه خدمات مشاوره ای در خصوص 
پروژه های جاری؛ تأمین )طراحی و ســاخت( رادیــو ایزوتوپهای صنعتی 
)چشمه های رادیواکتیو(؛تأمین )طراحی و ساخت( تجهیزات رادیومتریک و 
ابزار دقیق تولید داخل برای شرکت فولاد مبارکه؛  تعمیر، بازسازی و ارتقای 
دستگاه های و تجهیزات پرتوی شامل سنجشگرهای پرتوی و دستگاه های 
آنالایزر؛  مشــاوره، طراحی، ساخت، راه اندازی و آموزش کاربرد دستگاه های 
پرتوی؛  ارائه خدمات دزیمتری محیطی و همکاری در بازرسی های آلودگی 
پرتوی صنعتی همکاری در امور پسمانداری؛ همکاری و هماهنگی جهت اخذ 
پروانه اشتغال )تعمیر، ساخت و...(؛  طراحی و ساخت چاله سورس های استاندارد 
مواد رادیواکتیو؛   تأمین و تهیه به روزترین تکنولوژی های دزیمتری فردی )مثل 
روش )OSL( و ارائه خدمات مربوطه؛  همکاری سازمان انرژی اتمی جهت 
فراهم کردن تست و تأییدیه تعدادی از دستگاه های پرتوزا که در شرکت فولاد 
مبارکه بومی سازی و ساخته شده است؛ همکاری در زمینه تجهیزات تشخیص 
مواد رادیواکتیو و گیت های آهن قراضه؛  مشاوره و تبادل تجربیات توانمندی ها 
و در اختیار گذاردن زیرساخت های طرفین در جهت حل مشکلات کالیبراسیون 
تجهیزات پرتوی؛ مشاوره و همکاری در زمینه طراحی و ساخت دستگاه های 

مبتنی بر پرتوهای غیریونساز )لیزرهای صنعتی ماکروویو و...(.

مدیرعامل ذوب آهن اصفهان گفت: اولین اقدام تحولی در سال جاری، 
باز مهندسی استراتژی های فروش و توسعه بازار است. محصولاتی نظیر 

بال پهن ها و ریل ها را نمی توان براساس شبکه های سنتی بازاریابی کرد.
مهدی کوهی افزود: اصلاح ساختار مالی شرکت ذوب آهن اصفهان در 
قالب افزایش سرمایه به شکل های مختلف صورت خواهد گرفت و از بازارهای 

نوین مالی استفاده خواهد شد.
او اظهار داشت: شرکت ذوب آهن اصفهان برای تامین پایدار مواد اولیه 
برنامه دارد و باید از واردات کک و زغال سنگ بی نیاز شود و برای سنگ آهن 
هم وزارت صمت و ایمیدرو کمک کنند که از مزایای سنگان و بافق مرکزی 

برخوردار شویم.
به گفته کوهی، توسعه سبد محصولات ارزش افزا شامل ریل، آرک و 

محصولات آلیاژی از دیگر برنامه های شرکت ذوب آهن اصفهان است.
مدیرعامل ذوب آهن اصفهان گفت: مولدسازی دارایی های راکد و 
منجمد ذوب آهن اصفهان با هدف تامین مالی سرمایه در گردش انجام خواهد 

شد.
کوهی افزود: سرمایه گذاری خیلی خوبی درباره یوتیلیتی ها از جمله 
توسعه و اورهال نیروگاه ۲۴۰ مگاواتی )که عملا درحال حاضر ۱۳۰ مگاوات 
بیشــتر تولید نمی کند( صورت گرفته است و در هنگام کمبود برق و گاز 

می تواند کمک مناسبی برای مجموعه ذوب آهن باشد.
مدیرعامل ذوب آهن اصفهان گفت: تصمیم مدیران قبلی شرکت 
مبنی بر خرید پساب شهری شهرهای اطراف بسیار به جا بوده و در خرداد 
سال آینده، پساب های مذکور وارد مدار تولید ذوب آهن اصفهان خواهد شد.
کوهی افزود: سرمایه گذاری شــرکت ذوب آهن اصفهان در خرید 
پســاب های شــهری، ۶۰۰ میلیارد تومان و در احداث خط انتقال آب از 
هرمزگان به اصفهان نیز دارای ۲۱ درصد سهام است که شامل دو هزار و ۵۰۰ 
میلیارد تومان می شود و یک هزار و 8۰۰ میلیارد تومان از آن امسال صورت 

خواهد گرفت.
او با بیان اینکه کاهش ضایعات و بهینه سازی مصرف مواداولیه از جمله 
اقدامات مهم شرکت ذوب آهن اصفهان است، خاطرنشان کرد: توسعه کارهای 
دانش بنیان از اولویت های ذوب آهن اصفهان است. کار دانش بنیان از نظر ما 

یعنی یک پروژه از نظر زمان و از جنبه قیمت به یک سوم کاهش یابد.
مدیرعامل ذوب آهن با اشاره به اینکه محصولات صنعتی و صادراتی 
این مجتمع از طریق بورس کالا عرضه می شود، گفت: تقاضای ما از ستاد 
تنظیم بازار و وزارت صمت این اســت که محصول داخلی ذوب آهن که با 
قیمت های مشخص در بورس عرضه می شود توسط شبکه دلالی صادر نشود 

زیرا باعث زیان تولیدکننده داخلی و سود شبکه دلالی می شود.
مدیرعامل ذوب آهن با خانواده معظم دو شهید مجتمع دیدار کرد

در خانه ی مردانِ نامیرا
یکی در سال ۴۹ و دیگری در سال۵۴ در ذوب آهن استخدام شد. اولی 
به بخش مدیریت تولیدات کک و مواد شیمیایی رفت و دومی در کارگاه ۵۱ 
مشغول فعالیت شد. به هنگامه دفاع مقدس، از جبهه تولید دست کشیدند 
و راهی جبهه  نبرد شدند. در خط مقدم. دو مردی که رشادت هایشان را آنقدر 
ادامــه دادند تا یکی در عملیات والفجر ۴ و دیگری در والفجر ۵ اینطور نام 

گرفتند: شهید یحیی جعفری و شهید موسی انتظاری.
حالا به پاس آن رشــادت ها، جمعــه ۲۷ مردادماه، مهدی کوهی، 
مدیرعامل ذوب آهن اصفهان  و هیأت همراه با حضور در خانه این دو  شهید 

گرانقدر با خانواده معزز آنها دیدار و گفت وگو کرد.
کوهی با اشاره به اینکه شهدا اسطوره های ایثار و نماد امنیت و برکت 
برای میهن عزیزمان هستند، گفت: شهدا به مثابه آبرو و عزت میهن اسلامی، 

با جانفشانی نگذاشتند ذره ای از این خاک به دست دشمنان بیافتد.
او بهره گیری از فرهنگ ایثار و شهادت را راه حل رسیدن به هدف در 
سازمان دانست و افزود: هدف اصلی ما در ذوب آهن اصفهان رسیدن به تولید 
پایدار در راستای سازندگی کشور و سربلندی ایران اسلامی است که همان 

هدف شهدا بود.

حضور فعال گروه فولاد مبارکه در پانزدهمین نمایشگاه بین المللی 
متالکس

در پانزدهمین نمایشگاه بین المللی متالورژی، فولاد، ریخته گری، 
ماشین آلات و صنایع وابسته که به عنوان بزرگ ترین تجمع گروه های فولاد و 
متالورژی در ایران از آن یاد می شــود، گــروه فولاد مبارکه از یکم تا چهارم 
شــهریورماه، دستاوردهای خود را در این حوزه با سایر شرکت کنندگان در 

نمایشگاه به اشتراک گذاشت.
به گزارش خبرنگار فولاد، بهرام سبحانی رئیس انجمن تولیدکنندگان 
فولاد ایران، سعید عسگرزاده دبیر انجمن سنگ آهن ایران، حمیدرضا فولادگر 
مشاور دبیر مجمع تشخیص مصلحت نظام، محمدجواد براتی مدیر روابط 
عمومی فولاد مبارکه و احمدرضا طحانیان مدیرعامل شــرکت نمایشگاه 

بین المللی استان اصفهان در افتتاحیه این نمایشگاه حضور داشتند.
در آیین افتتاحیه و در جریان برگزاری این نمایشگاه، جمعی از مسئولان 
به بیان دیدگاه های خود در حوزه وضعیت معدن و صنایع معدنی کشــور و 
الزاماتی که باید برای بهبود شرایط فولادسازان در نظر گرفته شود پرداختند. 

خلاصه ای از این سخنان را در ادامه مطلب می خوانید:
بهرام سبحانی، رئیس انجمن 
تولیدکنندگان فولاد ایران در 
افتتاحیه و پنل تخصصی 
پانزدهمین نمایشگاه 
بین المللی متالکس؛
ایران بازیگری 
اساسی در بازار فولاد 

منطقه است
نمایشگاه های مختلفی در 

مینــه  صنعت فولاد در جای جای کشور برگزار ز
می شود و امروز اصفهان به عنوان قطب صنعت فولاد کشور میزبان نمایشگاه 
متالکس است. پیشرفت های صنعت فولاد باعث شده امروز ایران به یکی از 
بازیگران اساسی در بازار منطقه تبدیل شود. در حال حاضر، ایران حدود ۳۰ 
میلیون تن فولاد تولید می کند و در رده بندی انجمن جهانی فولاد دارای رتبه 
دهم است. قرار بود در سال ۱۴۰۴ به تولید ۵۵ میلیون تن فولاد برسیم و این 
در حالی است که به خاطر مشکل برق، کار تعدادی از فولادسازان متوقف شده 

و برق تا ۹۰ درصد برای این تولیدکنندگان محدود شده است.
تولید این میزان از فولاد طبق برنامه، نیازمند انرژی است؛ اما در  سال های 
گذشــته، گاز و برق صنعت فولاد که صنعتی اشــتغال زا و سودآور است با 
محدودیت مواجه شده است. فولاد ارز خوبی را برای کشور تأمین می کند؛ 
چراکه نیمی از تولید کشور صادر می شود. امروز با توجه به ظرفیت ۴۵ میلیون 
تنی کشــور، حــدود ۱۵ میلیون تن ظرفیــت خالی اســت و دلیل آن 

محدودیت هایی است که فولادسازان با آن دست وپنجه نرم می کنند.
ایران یکی از کشورهای مستعد برای تولید فولاد است و به همین دلیل 
باید محدودیت ها برای فولادسازان رفع شود. علاوه بر این، صنعت فولاد یکی 
از صنایعی است که برای تولید هر تن محصول و توسعه آن صنایع دیگری نیز 
ایجاد می شود که این صنایع نیز می توانند اشتغال زایی کنند. پیشران های این 
صنعت امروز در این نمایشــگاه حضور دارند و خوشــحالیم که بسیاری از 

شرکت های فولادی با اتکا به توان داخلی، روند تولید خود را ادامه می دهند.
امروز حدود ۷۵ درصد از ظرفیت تولید فولاد دنیا استفاده می شود. در 
کشور نیز ۱۵ میلیون تن از ظرفیت کشور خالی است. نتیجه می گیریم با 
برنامه ریزی و اقدامات متناســب باید از زیان سرمایه گذاران و بازار سرمایه 
جلوگیری کنیم. حداقل حدود ۷۵ درصد از ظرفیت یک کارخانه تولید فولاد 
باید در حال تولید باشــد تا این کارخانه سوددهی داشته باشد، ولی امروز 
فولادسازان کشور با مشکلاتی نظیر بخشــنامه های خلق الساعه و سایر 

تصمیمات نامناسب روبه رو هستند.
صنعت فولاد کشور دائماً در حال پیشرفت بوده و وابستگی آن به خارج 
از کشــور در حال کاهش است. حُسن این نمایشــگاه ها در این است که 
تولیدکنندگان و مصرف کنندگان تجهیزات، قطعات و مواد اولیه می توانند با 
یکدیگر آشنا شوند. همین پیشرفت ها باعث شده امروز به یکی از بازیگران 
اساسی در بازار منطقه تبدیل شویم و حیف است که از این ظرفیت ها استفاده 

نشود.
صادرات فولاد نیازمند تقویت زیرساخت های موجود است

اگر بخواهیم ۲۰ میلیون تن فولاد صادر کنیم، نمی توانیم به دلیل نبود 
زیرساخت های بندر و حمل ونقل به این میزان برسیم. به همین دلیل یک نهاد 
دولتی باید مسئول پیگیری این مشکلات شود تا صنعت فولاد که صنعتی 
ارزآور است بتواند محصولاتی را با کیفیت جهانی به بازارهای بین المللی عرضه 

کند.
توسعه صنعت فولاد و تولید محصولات فولادی موضوعاتی پیچیده و 
به هم پیوسته اند که باید گره های آن باز شود. تأمین برق و گاز نیازمند ایجاد 
زیرساخت ها توسط دولت است و باید در این زمینه برنامه ریزی های بیشتر و 

اقدامات بهتری در دستور کار قرار گیرد.
صنعت فولاد نمی تواند بــدون برنامه ریزی، ظرفیت هــای تازه یا 
توسعه های جدید ایجاد کند. با این همه، فولادساز نباید به فکر تولید برق و گاز 
خود باشــد. هر کاری در کشور مسئول خود را دارد، ولی امروز کشور دچار 

بی برنامگی شده و بار روی دوش سرمایه گذار افتاده است.
نکته دیگر این است که تجارت فولاد نیز دچار مشکلات زیادی است 
و دولت باید در این زمینه اقدامات لازم را انجام دهد. امروز حدود ۱۰ میلیون 
تن فولاد مازاد داریم، ولی دولت با دستورالعمل های مختلف، مشکلاتی را در 

زمینه صادرات وجود آورده است.
این در حالی اســت که طی ســال های گذشــته، در بازار منطقه 
بازارسازی های خوبی توسط فولادسازان انجام شده و نمی توان به یک باره 
صادرات کشور را قطع کرد؛ چون معادلات بین المللی بسیار پیچیده است و 

بازاری که از دست رفت دیگر قابل بازگشت نیست.
محمد ناظمی هرندی، 
معاون تکنولوژی فولاد 

مبارکه:
آینده فولاد مبارکه 
در گرو توجه به نوآوری 

است
اصفهان پایتخت تولید 
فولاد کشور اســت و برگزاری 
پانزدهمین نمایشــگاه متالکس در 

می رسد یک ضرورت بوده است.اصفهان به نظر 
در این نمایشــگاه غرفه فولاد مبارکه در ســه بخش پذیرای عموم 
بازدیدکنندگان بود. در بخشی از این غرفه، عموم بازدیدکنندگان می توانستند 
با دســتاوردهای فولاد مبارکــه از جمله پروژه های زیســت محیطی و 
سرمایه گذاری های فولاد مبارکه درزمینه مصرف بهینه انرژی و انتقال آب از 
دریای عمان به فلات مرکزی و مساعدت های شرکت در توسعه مناطق محروم 
آشنا شوند. دستاوردهای باشگاه فولاد مبارکه سپاهان نیز از دیگر موضوعاتی 

بود که در غرفه شرکت به آن پرداخته شده بود.
بخش دوم غرفه فولاد مبارکه به صورت تخصصی تر به فعالیت های 
شرکت درزمینه تولید انواع گریدهای فولادی خاص، زنجیره فولاد، مباحث 
مربوط به خرید و ارتباط مشتریان با شرکت اختصاص داده شده بود و بخش 
سوم آن به فعالیت های شرکت در حوزه نوآوری و همچنین اقدامات مربوط 

به حمایت از شرکت های دانش بنیان اختصاص داده شده بود.
فولاد مبارکه طی ســال های گذشته خدمات متنوعی برای تقویت 
زیرساخت های کشور انجام داده است که به طور قطع منافع آن به تمام کشور 
خواهد رسید. از جمله این خدمات می توان به نیروگاه سیکل ترکیبی ۹۱۴ 
مگاواتی این شرکت که فاز اول آن به زودی به بهره برداری می رسد اشاره کرد. 
این نیروگاه از نظر مصرف بهینه انرژی در کشور و زمان احداث آن که حدود 
۱۶ ماه بوده است کم نظیر است و رکوردی جدید در سرعت ساخت نیروگاه 
در کشــور به ثبت رسانده است. شایسته اســت از تمامی تیم مدیریتی و 

سازندگان و مجریان این پروژه قدردانی کنیم.
حمیدرضا فولادگر، عضو 

شورای عالی اجرای 
سیاست های کلی اصل 

44 قانون اساسی و 
مشاور دبیر مجمع 

تشخیص مصلحت نظام:
محدودیت های 
انرژی گریبانگیر صنعت 

فولاد کشور است
مشکلات انرژی نظیر محدودیت های گاز 
و برق در فصول مختلف سال از جمله چالش هایی است که امروزه به مشکلی 

بزرگ برای فولادسازان کشور تبدیل شده است.
زنجیره تولید فولاد از اهمیت زیادی برای صنعت و اقتصاد کشــور 
برخوردار است و بدون داشتن یک سند برای توسعه آن، نمی توانیم شاهد 
پیشرفت این زنجیره باشیم. البته پیشنهاد ها و اقداماتی در طول این سال ها 
انجام شده، اما سند مدونی که دولت به عنوان بخش حاکمیتی در اختیار این 

صنعت بگذارد هنوز وجود ندارد. علاوه بر این، چالش ها و تهدیدهایی در صنعت 
فولاد وجود دارد که نبود سنگ آهن برای تولید فولاد یکی از این چالش هاست. 
برای فائق آمدن بر این مشکل باید اکتشافات جدید و معدن کاری فراسرزمینی 

در دستور کار قرار بگیرد.
نبود استخراج با فناوری بالا و به روز یکی دیگر از عواملی است که صنعت 
فولاد را تهدید می کند. در این زمینه نیازمند تحولی عظیم هستیم؛ به طور 
مثال، برخی از دامپتراک های موجود امروز به دلیل تحریم از کار افتاده اند، اما 

در این زمینه می توان از ظرفیت شرکت های دانش بنیان استفاده کرد.
مشکلات انرژی نظیر محدودیت های گاز و برق در فصول مختلف سال 
نیز از جمله این چالش هاســت و صنایع طبق برنامه هفتم باید به صورت 
خودتأمین این مشکل را حل کنند. این در حالی است که امروز تمرکز صنایع 
باید بر کار خودشان باشد. این ضعف ماست که نمی توانیم بخش خصوصی را 

برای سرمایه گذاری در حوزه تولید برق فعال کنیم.
مدیریت برق صنعت کشور به مدیریت خاموشی تبدیل شده و امروز 
برای رفع نیاز برق کشور شاهد محدود کردن برق صنایع هستیم. این موضوع 

نیز باید اصلاح شود تا سرمایه گذاران در عرصه تولید برق بیشتر ورود کنند.
اصلاح ساختار شرکت های فولادی و افزایش بهره وری یکی از اقدامات 
دیگری است که باید در دستور کار قرار بگیرد تا چالش های این شرکت ها کمتر 
شود؛ به طور مثال، فولاد مبارکه در این زمینه اقدامات خوبی مانند کاهش 
مصرف آب و ایجاد تصفیه خانه ها را رقم زده است که باید از این شرکت برای 

کاهش مصارف و پیشرو بودن در این زمینه تشکر کرد.

سعید عسگرزاده، دبیر 
انجمن سنگ آهن ایران:

ضرورت 
جهت گیری صحیح در 

صنایع معدنی کشور
من دلســوزانه عرض 
می کنم کــه باید جهت گیری 
بهتری در عرصه حاکمیت صنایع 

کشور انجام شود. نقص بزرگی در زنجیره معدنــی 
آهن فولاد وجود دارد و آن اینکه امروز در ساختار حکمرانی، ژنرالی در عرصه 
صنعت فولاد وجود ندارد. البته در دولت و مجلس ساختارهایی وجود دارد، اما 
متأســفانه افراد متخصص کمــی در آن حضور دارنــد؛ درحالی که باید از 

ظرفیت های موجود نظیر افراد باتجربه در این حوزه استفاده شود.
شرکت های معدنی و صنایع معدنی کشور هماهنگی های لازم را برای 
حل مشکلات درونی این صنعت دارند و باید موضوع حکمرانی با استفاده از 

مشاوره بزرگان و موسپیدان این صنعت حل شود.

امیرحسین کمیلی، 
مدیرکل صنعت، معدن و 

تجارت اصفهان:
فولاد مبارکه باعث 
چرخیدن چرخ هزاران 
شرکت و صنایع دیگر در 

کشور می شود

با چرخیدن چرخ فولاد مبارکه به عنوان 
یک صنعت مادر، چرخ حدود ۳ هزار شرکت به طور مستقیم و بیش از ۴ هزار 
شرکت به طور غیرمستقیم در بالا و پایین دست این شرکت در کل کشور به 
گردش درمی آید و این نشان دهنده عمق نفوذ و اثربخشی این مجتمع صنعتی 

در کشور است.
وجود این میزان کارگاه و کارخانه، به اضافه تولید انواع محصولات کیفی 
و متنوع و همچنین میــزان صادرات و ارزآوری فولاد مبارکه اهمیت تداوم 
حرکت و تولید در این شرکت را برای کل صنعت و اقتصاد کشور دوچندان 

می کند.
در فولاد مبارکه پروژه های توسعه ای زیادی ازجمله احداث نیروگاه 
۹۱۴ مگاواتی و نیروگاه خورشیدی در حال انجام است و می تواند در تأمین 

انرژی موردنیاز بخش تولید و حرکت در مسیر فولاد سبز مؤثر باشد.
فولاد مبارکه در حوزه استفاده از نوآوری و فناوری های جدید نیز عملکرد 

خوبی داشته است و در سایر بخش ها نیز پیشران صنعت بوده است.
نقش آفرینی این شــرکت در همه حوزه ها گواه این اســت که باید 

بیش ازپیش، از این صنعت مادر و زاینده حمایت کرد.

آینده فولاد مبارکه در گرو توجه به نوآوری است
محمد ناظمی هرندی، معاون تکنولوژی فولاد مباركه: خبـــرخبـــر
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همزمان با گرامیداشت هفته دولت، آیین کلنگ زنی 
8 پروژه آبرسانی آبفای استان اصفهان برگزار می شود.

حســین اکبریان ، مدیر عامل آبفای استان اصفهان 
هزینه های اجرای این پروژه ها را ۲۴۲۱ میلیارد ریال عنوان 
کرد و گفت: کلنگ زنی این طرح ها توســط آبفای استان 
اصفهان با هدف جهاد خدمت رســانی و آبرسانی پایدار به 

شهرها و روستاها صورت می گیرد.
وی آبرساني به مجتمع روستایی زرکان میمه شامل 
روستاهاي موته، لایبید، لوشاب و حسن رباط را یکی از مهم 

ترین این پروژه ها عنوان کرد و گفت: این طرح با هزینه اجرایی 
۷۰۰ میلیارد ریال، ۵۰۰۰ نفر را تحت پوشش قرار می دهد و 
برای اجرای آن یک مخزن ۵۰۰ متر مکعبی، یک ایستگاه 
پمپاژ با ظرفیت ۲۰ لیتر در ثانیه و ۳۰ کیلومتر خط انتقال نیاز 

است.
آبرسانی به روستاهای مجتمع اشن گلدره مهردشت 

نجف آباد با هزینه اجرایی ۶۰۰ میلیارد ریال یکی دیگر از طرح 
ها اســت که ۳۵۰۰ نفر را تحت پوشش قرار می دهد و برای 
اجرای آن یک مخزن ۵۰۰ متر مکعبی و یک ایستگاه پمپاژ با 
ظرفیت ۱۵ لیتر در ثانیه احداث و ۱۵ کیلومتر خط انتقال اجرا 

خواهد شد.
احداث مخزن ذخیره آب ۵ هزار مترمکعبی شهرهای 

سده ورنامخواست لنجان از دیگر پروژه هایی است که در هفته 
دولت توسط آبفای استان اصفهان کلنگ زنی می شود و هزینه 
اجرایی آن ۷۰۰ میلیارد ریال است؛  ۶ کیلومتر خط انتقال در 
احداث این مخزن اجرا می شود و این طرح ۴۵ هزار نفر را تحت 

پوشش قرار می دهد.
او  تقویت فشار مناطق شهر اصفهان با اجرای رینگ 
خطوط انتقال آب در خیابان ها و محلات ارغوانیه، مولوی، 
چمران، باهنر و صادقی را از دیگر پروژه ها عنوان کرد و افزود: 
هزینه اجرایی این طرح ۳۰۰ میلیارد ریال و جمعیت تحت 

پوشش آن ۶۰ هزار نفر است که ۶ کیلومتر خط انتقال در آن 
اجرا خواهد شد.

حفر و تجهیز چاه و احداث خط انتقال آب روستای قائم 
آباد، احداث مخزن ذخیره آب روستای قهساره اردستان، خط 
انتقال شهر خور با ۶۷۶۵ نفر جمعیت تحت پوشش و 8.۵ 
کیلومتر خط انتقال و آب شــیرین کن مهرجان و عروسان 
گلستان نخلستان خور و بیابانک از دیگر پروژ هایی هستند که 
 به مناســبت گرامیداشــت هفتــه دولــت،  کلنگ زنی

 می شوند. / روابط عمومی

کلنگ زنی 8 پروژه آبفای استان اصفهان همزمان با هفته دولت

در سال گذشته شرکت فولاد مبارکه با ۱۷۰.۱ میلیون 
دلار، بیشترین سهم در صرفه جویی ارزی را به خود اختصاص 

داد.
صرفه جویی ارزی بیش از 1.7 میلیارد دلاری 

بزرگان معدن و صنایع معدنی
به گزارش روابط عمومی ایمیدرو، به مناسبت هفته 
دولت در راستای برنامه های دولت و وزارت صنعت معدن و 
تجارت، این سازمان با اجرای سیاست بومی سازی و راهبری 
آن در شرکت های بزرگ معدن و صنایع معدنی، طی سه سال 
گذشته، صرفه جویی ارزی افزون بر یک میلیارد و ۷۲۴ میلیون 

دلاری را رقم زد.
در سال گذشته، شرکت فولاد مبارکه با ۱۷۰.۱ میلیون 
دلار، بیشترین سهم در صرفه جویی ارزی را به خود اختصاص 
داد. پس از آن شرکت های فولاد خوزستان با ۱۳8.۴ میلیون 
و ملی مس با 8۱ میلیون دلار در جایگاه های دوم و سوم قرار 
گرفتند. از سال ۱۳۹۹ تا ۱۴۰۱ ارزش برنامه های بومی سازی 
در شرکت های زیرمجموعه و تابعه به ترتیب به ۶۱8 میلیون، 

۵۷۰ میلیون و ۵۳۶ میلیون دلار رسید.
در مدت مورد بررسی، شرکت های فولاد خراسان، گل 
گهر، منطقه ویژه خلیج فارس، ذوب آهن اصفهان، ملی فولاد، 
چادرملو، گهرزمین، تهیه و تولید مواد معدنی، فولاد هرمزگان، 
میدکو، آلومینای ایران، آلومینیوم جنوب، سرمایه گذاری 
پارسیان، توسعه فراگیر سناباد )سیمیدکو( و فولاد سنگان در 

رتبه های چهارم تا هجدهم قرار گرفتند.
فولاد مبارکه سرمایه گذاری های هوشمندانه و حمایت 
از شرکت های سازنده داخلی  را  وظیفه سازمانی خود می داند

مصطفی عطایی پور، معاون خرید شرکت فولاد مبارکه 
در در تشریح برخی اقدامات و دستاوردهای این شرکت در 
حوزه بومی سازی گفت: گزارش های استخراج شده از عملکرد 
فولاد مبارکه در زمینه های مختلف نشــان می دهد بخش 
اعظمی از دستاوردهای این شرکت در زمینه صرفه جویی ارزی 

مربوط به بومی سازی تجهیزات و اقلام موردنیاز بوده است. 
موفقیت های ارزشمند فولاد مبارکه باعث شده این شرکت 

امروز پیشتاز بومی سازی در صنعت فولاد کشور باشد.
نهضت بومی سازی در فولاد مبارکه از دوران ساخت و 
ابتــدای بهره برداری با هدف تأمین پایــدار مواد، قطعات و 
تجهیزات موردنیاز خطوط تولید آغاز شد و از سال ۱۳8۱ تا 
کنون به صورت ساختاریافته و فرایندی با رویکرد توسعه و 
بهبود مستمر، با مشارکت کلیه متخصصان نواحی تولیدی و 
پشــتیبانی و شرکت های سازنده دانش بنیان آغاز شد ، این 
شرکت در این مسیر روشن با سرمایه گذاری های هوشمندانه 
و حمایت از شرکت های سازنده داخلی و دانش بنیان، ایجاد 
شرایط تأمین پایدار، اقتصادی، کیفی و به موقعِ اقلام خرید 
خارج و تحریمی موردنیاز خطــوط تولید از طریق فرایند 

بومی سازی را وظیفه سازمانی خود تعریف کرد.

شاخص های عملکردی فولاد مبارکه در راستای وظیفه 
سازمانی واحد بومی ســازی این شرکت عبارت اند از: تعداد 
درخواســت های بومی ســازی ارســالی از نواحی؛ تعداد 
درخواســت های بومی ســازی اتمام یافته؛ کیفیت اقلام 
بومی سازی شده؛ متوسط زمان بومی سازی مواد، قطعات و 
تجهیزات و نسبت قیمت تمام شده مواد، قطعات و تجهیزات 

بومی سازی به قیمت خارجی.
بنابر اظهارات عطایی پور، نتایج بومی سازی در فولاد 
مبارکه نشان می دهد از ابتدای سال ۱۳8۱ تاکنون بیش از 
۱۰۰ هزار مواد، قطعه و تجهیز در داخل کشور بومی سازی 
شده که علاوه بر تأمین به موقع و پایدار و کیفی، صرفه جویی 

حدود ۲.۹۶8 میلیون دلار را در پی داشته است.
بخشی از این اقلام که به دست توانمند شرکت های 
سازنده داخلی با محوریت فولاد مبارکه بومی سازی شده اند 

عبارت اند از: قطعات و تجهیزات پیچیده، استراتژیک و حساس 
موردنیاز خطوط تولید از قبیل مندریل نورد گرم، کمپرسور 
فرایند احیا، کوره های باکس آنیلینگ، فن فرایند گندله سازی 

و بسیاری از اقلام دیگر.
با ســرمایه گذاری و حمایت و اعتماد فولاد مبارکه به 
شرکت های سازنده داخلی، شاهد خودکفایی کشور در زمینه 
طراحی و ساخت مواد، قطعات و تجهیزات موردنیاز صنعت 
فولاد هستیم و در حال حاضر بیش از 8۰ درصد از مواد، قطعات 

و تجهیزات موردنیاز خطوط تولید، داخلی است.
علاوه بر موارد یادشده، امروزه دانش فنی و تخصصی 
کارشناسان واحد بومی ســازی مواد، قطعات و تجهیزات و 
کارکنان مرتبط در نواحی تولیدی و پشتیبانی فولاد مبارکه و 
شرکت های سازنده داخلی به میزان زیادی ارتقا یافته است. 

همچنین بانک اطلاعات ســازندگان توانمند داخل کشور 
به صورت تخصصی ایجاد شده و همچنان درحال توسعه بوده 
و زنجیره بومی سازی از طریق ایجاد کنسرسیوم های ساخت 

داخل تشکیل شده است.
انتقال دانش و تجربه بومی سازی به سایر شرکت های 
گروه فولاد مبارکه و به اشــتراک گذاری آن با ســایر صنایع 
فولادی و معدنی کشور در نمایشگاه ها و سمینارهای مختلف، 
ایجاد نمایشگاه مجازی بومی سازی و برگزاری و مشارکت در 
نمایشگاه های بومی ســازی در داخل کشور برخی از دیگر 
دستاوردهای حاصل شده در جریان تمرکز فولاد مبارکه در 

حوزه بومی سازی است.
شاه بیت تمامی این فعالیت و سرمایه گذاری ها را می توان 
در این واژه ها جستجو کرد: اعتماد به جوانان و سرمایه های 
داخلی نظیر شرکت های دانش بنیان و سازندگان، رهایی از 
وابســتگی و رســیدن به خودکفایی، بی نیازی از واردات و 
جلوگیری از خروج ارز، اشتغال زایی پایدار برای جوانان، ایجاد 

امید و انگیزه در جامعه، توسعه اقتصادی و... .

فولاد مبارکه بیشترین سهم در صرفه جویی ارزی را به خود اختصاص داد
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خبـــــر خبـــر

با استقبال مردم ازخدمات بانک قرض الحسنه رسالت تعداد مشتریان این بانک به بیش از ۱0میلیون نفر افزایش یافته است.
به گزارش روابط عمومی، مدیرعامل بانک قرض الحسنه رسالت گفت: در چند سال اخیربخصوص با توسعه بانکداری الکترونیک و به عنوان نخستین بانک دیجیتال 
کشور همچنین با سهولت دسترسی مردم در اقصی نقاط به خدمات قرض الحسنه، روزانه حدود پنج هزار نفریعنی بیش از یک میلیون و 500هزار نفر در سال به 
جمع مشتریان این بانک افزوده می شود.  محمدحسین حسین زاده افزایش تعداد مشتریان این بانک را نشان دهنده استقبال مردم از قرض الحسنه دانست و 

افزود: در برخی استان ها میانگین تعدادمشتریان از میانگین تعداد خانوارها بیشتر است یعنی به گونه ای که هرخانوار حداقل یک مشتری رسالتی دارد.
وی افزایش استقبال از خدمات قرض الحسنه را مرهون سیاست های دولت دانست و اظهارداشت: اگر رویکرد دولت تقویت بانک های قرض الحسنه و نیازهای 
خرد جوامع نبود خیلی از موانع برای ما برداشته نمی شد. افزایش سقف وام ها از 50 میلیون  در دو سال اخیر به 300 میلیون تومان، به رسمیت شناختن اعتبارسنجی 

و جایگزینی سفته الکترونیک به جای سفته کاغذی از جمله این حمایت ها به شمار می رود.

عبورتعدادمشتریان
بانکقرضالحسنه
رسالتاز۱۰میلیون
نفر

سومین همایش ملی تحول دیجیتالی در صنعت بانکداری با حضور برخی 
مدیران و مسئولان بانک مرکزی، بانک های خصوصی و دولتی، کارشناسان و 
فعالان این حوزه توسط انجمن مدیریت ایران با همکاری بانک مرکزی جمهوری 

اسلامی ایران و در سالن همایش های آن بانک برگزار شد.
دکتر مجید قاسمی، رئیس شورای سیاست گذاری همایش و مدیرعامل 
بانک پاســارگاد در نشست “توسعه اقتصاد دیجیتالی کشور از مسیر تحول 
دیجیتالی بانک ها” گفت: در بحث دیجیتالی شدن به دلیل این که جوانان کشور، 
آن را به دست گرفتند و در این زمینه پیشرو و پیشتاز هستند نتایج خوبی کسب 
شده است و معتقدم اگر خدمات بانک های خصوصی نبود، این تحولات در نظام 
بانکی دیرتر شکل می گرفت. در این راستا نگاه نظام اقتصادی کشور به بانک ها 
باید نگاه تحولی شود.قاسمی تاکید کرد: در این همایش همه بانک ها باید با هم، 
هم عهد شوند که با دیجیتالی شدن آن ها و باجدیت در این زمینه می توان به 

نتایج عالی دست یافت.
وی با اشاره به تعریفی از اقتصاد دیجیتالی گفت: اقتصاد دیجیتالی به عنوان 
طیف گسترده ای از فعالیت های اقتصادی شامل همه مشاغل در بخش دیجیتالی 
و هم چنین مشاغل دیجیتالی در بخش های غیر دیجیتالی تعریف می شود، که 
این مشاغل شامل فعالیت هایی هستند که از دانش و اطلاعات دیجیتالی به عنوان 
نهاده اصلی تولید، از شبکه های نوین اطلاعاتی به عنوان فضای فعالیت و از فناوری 
اطلاعات و ارتباطات برای هدایت رشــد بهره وری و بهینه سازی ساختارهای 
اقتصادی استفاده می کنند .اقتصاد دیجیتالی شامل همه فعالیت های اقتصادی 
است که یا متکی بر نهاده های دیجیتالی هستند و یا به طور معناداری توسط این 
نهاده ها ارتقا می یابند. این نهاده ها عبارتند از: فناوری های دیجیتالی، زیرساخت 
دیجیتالی، خدمات دیجیتالی و داده ها که اقتصاد دیجیتالی همه تولید کنندگان 
و مصرف کنندگانی که از نهاده های دیجیتالی در فعالیت های اقتصادی خود بهره 
می برند از جمله دولت را در بر می گیرد.رئیس دانشگاه خاتم درباره راهبرد بانک 
پاسارگاد در حوزه تحول دیجیتالی گفت: راهبر این بانک به کارگیری بانکداری 
هوشمند در راستای خلق ارزش و بهبود تجربه دیجیتالی مشتریان توسعه سکو 
)پلتفرم( اقتصاد دیجیتالی بانک پاسارگاد با هدف خلق زیست بوم دیجیتالی 
پاسارگاد است، که در همه این موارد، پیشبرد اهداف اقتصاد مقاومتی، گسترش 
عدالت، تسهیل زندگی آحاد جامعه و فراگیری مالی، کمک به گروه های هدفِ 
کمتر برخوردار و فرصت آفرینی برابر و برآوردن نیازهای روزمره با توجه به سبک 

زندگی مشتریان است. / روابط عمومی

توسعه اقتصاد دیجیتالی كشور از مسیر 
تحول دیجیتالی بانک ها

دکتر علی خورسندیان که به اتفاق هیأتی متشکل از اعضای هیأت مدیره، 
هیأت عامل و جمعی از مدیران ارشد بانک به استان زنجان سفر کرد ، در دیدار با 
فعالان اقتصادی و صنعت این استان، با اشاره به لزوم حمایت همه جانبه از طرح 
های صنعتی و معدنی گفت : بانک به ۱۹۹ طرح در این استان مجموعا ۱۲۴ هزار 

میلیارد و ۳۰۵ میلیون ریال تسهیلات پرداخت نموده است.
مدیرعامل بانک صنعت و معدن با گرامیداشت یاد و خاطره شهیدان رجایی 
و باهنر و با تقدیر از تلاش مدیران دستگاه های اجرایی و کارکنان دولت در راستای 
خدمت رسانی بهتر تصریح کرد: تکریم ارباب رجوع یک اولویت مهم و اساسی 

است که باید مورد توجه تمام کارکنان و مدیران باشد.
وی کاهش آهنگ رشد نقدینگی و کاهش نقدینگی بالای ۴۰ درصد به 
زیر ۲8 درصد را از جمله اقدامات امیدوارکننده در مهار تورم برشمرد و از مجموع 
تسهیلات پرداختی در استان زنجان، 8۱ هزار میلیارد و ۷۳۶ میلیون ریال مربوط 
به تسهیلات سرمایه ثابت به طرح های ایجادی و ۳۰ هزار میلیارد و ۲۰۹ میلیون 
ریال سرمایه در گردش بوده که در راستای تامین نقدینگی لازم برای تهیه مواد 
اولیه و تجهیزات مورد نیاز برای حفظ ظرفیت عملی بخش تولید و ۱۲ هزار میلیارد 
و ۳۵۹ ریال به طرح های در حال اجرا و به متقاضیان تسهیلات، پرداخت شده 

است.
وی با اشاره به اینکه یکی از مهمترین اهداف بازدیدهای میدانی مدیران 
ارشد بانک، پیگیری مصوبات سفر ریاست جمهوری و تعیین تکلیف این طرح 
هاست، گفت : دو طرح مجتمع فولاد البرز غرب و شرکت نیک ریس که در سفر 
رییس جمهوری به استان زنجان مورد پیگیری بوده اند، به ترتیب یکهزار میلیارد 
و 8۰۰ میلیون ریال و ۴۰۰ میلیارد ریال تسهیلات دریافت داشته اند ، با وجود 
محدودیت هایی که بانک به لحاظ منابع برای پرداخت تسهیلات با آن مواجه 
است، میزان تسهیلات به دانش بنیان ها در این بانک افزایش یافته و تنها در استان 
زنجان از ابتدای سال ۱۴۰۰ تا کنون ۴ هزار میلیارد و ۵۲ میلیون ریال تسهیلات 
پرداخت کرده است ، مدیرعامل بانک صنعت و معدن و هیات همراه در این سفر 
از شــرکت های کیلوس، پویاریس، طرح های نیروگاه زنجان و داروســازی 
کیمیازیست پارسیان، بازدید نموده و برای حل مشکلات آنان دستورات لازم  

داده شد . / روابط عمومی 

 پرداخت  بیش از
 1۲۴هزار میلیارد ریال تسهیلات 

رئیس  شورای اسلامی شهر اصفهان با اشاره به فعالیت کمیسیون آب در شورا گفت: در موضوع آب و جریان زاینده رود 
در سطح ملی جلساتی را برگزار و مکاتباتی نیز انجام شده است؛ در این راستا پیگیر اختصاص حقابه پنج هزار هکتار فضای 
سبز و 300 کیلومتر مادی از زاینده رود هستیم که به تازگی این مهم از سوی استانداری پذیرفته شده و در کارگروه فضای سبز 
شهر به رسمیت شناخته شده است، بر این اساس موضوع به شرکت آب منطقه ای ابلاغ شد که در زمان رها سازی آب این 

حقابه هم احیا شود، البته مطالبه گر حقابه محیط زیست و باتلاق گاوخونی نیز هستیم.
محمد نورصالحی درجمع خبرنگاران با بیان اینکه کارشناسان معتقدند موضوع آب بی دلیل مسئله اجتماعی شده 
است در این راستا دنبال حل مسئله آب اصفهان با راه حل فنی هستیم، افزود: احداث تونل کوهرنگ از سال 73 آغاز و در 
طول 20 سال اجرا شده است. بر این اساس از سال 89 آب در آن رها شده است، اما اجازه پمپاژ آب داده نمی شود و با اینکه 
مسائل فنی رفع شده اما بی دلیل تبدیل به مسائل اجتماعی پیچیده شده است.در این راستا دغدغه داریم که اگر آب از دریا 
به استان رسید، آبی که از زاینده رود منتقل می شد به خود زاینده رود برگردد.اجرای کامل رینگ چهارم و خط دو مترو از 
مهم ترین دغدغه های مدیریت شهری است، در این راستا تلاش می کنیم زمان اجرای خط دوم مترو را کوتاه تر کنیم.در حال 
حاضر 730 دستگاه اتوبوس در شهر فعال است، از این رو امیدواریم با پیگیری ها و مصوبات شورا و با کمک دولت 150 دستگاه 

خودرو دیگر تا مهرماه به ناوگان اضافه شود تا مردم بتوانند بیشتر از این وسیله حمل ونقل عمومی در شهر استفاده کنند.

مشکلآباصفهان
راهحلفنیدارد

محمد نورصالحی

عیسی امامی رئیس هیأت مدیره بانک قرض الحسنه مهر ایران ،  وحید مرادنژاد مدیر شعب بانک در استان مازندران 
با نوراله ادبی فیروزجایی مدیرعامل شرکت تولید برق نکا )نیروگاه شهید سلیمی( برای همکاری بانکی فی مابین دیدار 
کردند.عیسی امامی گفت: این بانک در 22 آذر سال 1386 با سهام داری 10 بانک کشور و با سرمایه اولیه 15هزار میلیارد 
ریال شروع به کار کرد و اکنون دارای بیش از 500 شعبه و 50 هزار میلیارد ریال سرمایه ثبتی است و با بیش از 15میلیون 
نفر مشتری در حال فعالیت است ، بانک بدون انجام هیچ گونه فعالیت تجاری با تأکید بر الگوی بانکداری اسلامی، به صورت 

کاملاً شفاف و با هدف حذف کارمزد وام و دریافت مزد خدمت در شبکه بانکی مشغول به کار است.
وی ضمن اعلام آمادگی بانک برای پرداخت وام قرض الحسنه به سازمان ها و مردم، افزود: راه برون رفت از این وضعیت 
اقتصادی، »اقتصادی کردن مردم و مردمی کردن اقتصاد« است؛ باید مردم را به سمت سرمایه گذاری سوق داد و لازم است 

برای تحقق این امر نگرش ها تغییر کند و در این راه سازمان ها و کارفرمایان نقش مهمی را ایفا خواهند کرد.
در دولت سیزدهم در حوزه قرض الحسنه اقدامات مهمی از جمله افزایش سقف وام قرض الحسنه به 300 میلیون 
تومان، پرداخت وام قرض الحسنه به اشخاص حقوقی تا سقف 750 میلیون تومان انجام شد و بانک به لیست بانک هایی که 
پرداخت حقوق و دستمزد سازمان ها را انجام می دهند، اضافه شد.  در همین راستا بانک با طرح مهریار وارد میدان شد و 

تا کنون بیش از 1800 سازمان و شرکت از مزایای این طرح بهره مند شده اند. / روابط عمومی  

استقبالبیشاز۱۸۰۰
سازمانازطرحمهریاربانک
قرضالحسنهمهرایران

عیسی امامی

همزمان با ســالروز گرامی داشت ابوعلی سینا و روز پزشک، مدیرعامل بیمه سینا از همکاران پزشک شرکت 
قدردانی کرد.عبداله سلطانی ثانی ضمن تجلیل از جایگاه پزشک و اهمیت کار پزشکی در سلامت آحاد جامعه گفت : 
خرسندیم که در بیمه سینا شاهد حضور پزشکان خوشنام، متعهد و وظیفه شناس هستیم.وی با اشاره به اهمیت ارائه 
خدمات شایسته در بخش بیمه های درمان با هدف ایجاد رضایت در مشتریان ، بر اهمیت حضور پزشکان معتمد در 
شرکت تاکید کرد و افزود: بیمه سینا در کنار جذب بیمه گذاران بزرگ ، پشتیبانی و خدمت رسانی مطلوب مشتریان را 
در اولویت خود قرار داده است ، که سهولت دسترسی به خدمات و سرعت در ارائه خدمات و رسیدگی به خسارتها سه 
رکن تحقق خدمت رسانی مطلوب است.کیومرث رعیت معاون فروش و توسعه بازار بیمه سینا با هدف بازدید میدانی، 
دیدار با برخی مشتریان و بررسی راهکارهای ارائه بهتر خدمات به استان سمنان ، ضمن حضور در شعبه سمنان با رئیس 
و کارکنان این شعبه در درخصوص عملکرد سال جاری، اقدامات و مسائل پیش رو به گفت وگو نشست.در ادامه معاون 
فروش و توسعه بازار و تیم همراه در نشستی با مدیرکل کمیته امداد امام خمینی)ره( استان سمنان به عنوان بیمه گذار 
بزرگ این استان، ضمن بررسی و ارزیابی نحوه ارائه خدمات بیمه ای، راهکارهای لازم برای ارتقاء رضایت مندی بیمه 
شدگان این مجموعه را بررسی کرد.به گزارش روابط عمومی در حاشیه این سفر، مراسم معارفه امید قاضی به عنوان 

سرپرست جدید شعبه سمنان برگزار و حکم سرپرستی از سوی معاون فروش و توسعه بازار به وی اعطا شد.

پاسداشتمقامپزشکدر
بیمهسینا

عبداله سلطانی ثانی

محمدرضا دهقان ، رئیس مرکز نوآوری جمعیت، سلامت و خانواده بنیاد ۱5 خرداد از توزیع برجسته نگار 
هوشمند در میان کتابخانه های عمومی کشور خبر داد و افزود: این تبلت ها برای نابینایان و بویژه دانش آموزان 
و دانشجویان امکان استفاده از متون کتابخانه ای را فراهم کرده است. با مشارکت بنیاد ۱5 خرداد تاکنون 
تعدادی از این برجسته نگارهای هوشمند تهیه شده و در اختیار کتابخانه های عمومی مناطق محروم کشور 
از جمله استان های سیستان وبلوچستان، ایلام، بوشهر، گرگان، آذربایجان غربی، فارس و خراسان جنوبی قرار 
گرفته است. وی درباره ویژگی های برجسته نگار هوشمند توضیح داد: این تبلت مخصوص نابینایان توسط 
یک شرکت دانش بنیان ایرانی ساخته شده و با برخورداری از وزن و حجم کم صفحه کلید، نمایشگر بریل و 
خروجی صوتی، قابلیت تبدیل متن به گفتار را دارد. دهقان تاکید کرد: از مزایای عمده این برجسته نگار 
هوشمند در مقایسه با نمونه مشابه خارجی می توان به پشتیبانی کامل از زبان فارسی، پشتیبانی فنی در داخل 
کشور، شناسایی خودکار توسط سیستم عامل و قیمت ارزان تر اشاره کرد. به گفته وی، تبلت مخصوص 
نابینایان از قابلیت تنظیم میزان برجستگی نقاط بریل و ویرایش پایه دوزبانه فارسی و انگلیسی نیز برخوردار 
است. این برجسته نگار هوشمند به دلیل داشتن خروجی های بریل و صوتی، سیستم عامل، قابلیت شارژ و 

وزن و حجم کم بهترین وسیله کمکی توانبخشی برای نابینایان ایرانی به شمار می رود./ ایرنا

برجستهنگارهوشمنددر
اختیارنابینایانمناطق
محرومقرارگرفت

بنیاد 15 خرداد

به گزارش روابط عمومی ، نماد میهن آبان 1390 در بازار دوم فرابورس پذیرفته شد و با سرمایه اسمی 150 میلیارد تومانی 
در بازار سرمایه ثبت شده است.بر اساس گزارش مالی منتهی به 31 خرداد 1402، بیمه میهن در 3 ماهه نخست سال 1402 
ســود خالصی معادل 12 میلیارد تومان شناسایی کرده است. این در حالی است که میهن در دوره مشابه سال قبل، زیان 
انباشته ای در حدود 28 میلیارد تومان ساخته بود.در این دوره سه ماهه، سود انباشته شرکت از 22 میلیارد تومان گذشت و 
میهن افزایش 14 درصدی را نسبت به پایان اسفند 1401 رقم زد.سیدهادی شیخ الاسلامی؛ مدیر عامل و نائب رئیس هیئت 
مدیره بیمه میهن،گفت : رویکرد جدید بیمه میهن، اصلاح پرتفوی فعلی، جذب پرتفوی بیمهای جدید، کنترل و پرداخت به 
موقع خسارت ها، توجه کافی به مدیریت ریسک و مدیریت هزینه های عمومی و اداری است، که می تواند حرکت شرکت را 
در مسیر کسب شایستگی هموارتر سازد. شرکت در سال مالی منتهی به 29 اسفند 1401 با تحقق سود خالص 5735 میلیاردی 

از شمولیت ماده 141 قانون تجارت خارج شد و توانست به ازای هر سهم 3834 ریال سود شناسایی کند.
در حالی که در سال مالی منتهی به 29 اسفند 1400 این شرکت با مشکلات عدیدهای از نظر حاکمیت شرکتی و وجود 
دو هیات مدیره ثبتی درگیر بود؛ لیکن با تغییر تیم مدیریتی این بنگاه اقتصادی، شاهد تغییر اساسی در وضعیت بنیادی 
شرکت هستیم، به نحوی که میهن از زیان 3189 میلیارد ریالی در پایان اسفند 1400 به سود خالص 5735 میلیارد ریالی در 

پایان اسفند 1401 دست یافت.

میهناززیان۳۱۸۹میلیارد
ریالیبهسودخالص57۳5
میلیاردریالیدستیافت

 سید جعفر تشکری هاشمی رئیس کمیسیون عمران و حمل ونقل شورای شهر تهران با بیان اینکه انتظار می رود بانک 
شهر علاوه بر نقش آفرینی در توسعه زیرساخت های حمل ونقل عمومی پایتخت به اجرای پروژه های بزرگ دیگر همچون 
بزرگراه سازی نیز ورود کند،گفت: خدمات نوآورانه بانکی و نگاه حمایتی به حوزه مدیریت شهری، وجه تمایز بانک شهر است ، 
حمل و نقل عمومی پایتخت به دلیل عقب ماندگی هایی که در 6 سال اخیر رخ داده، نیاز به پشتیبانی و حمایت خوب مالی و 

سرمایه گذاری مناسب دارد.
وی با بیان اینکه بانک شهر می تواند یکی از سرمایه گذاران جدی در حوزه حمل و نقل عمومی تهران باشد، گفت: این بانک 
به خصوص در بحث تامین منابع مالی برای ساخت خطوط مترو، خرید واگن و اتوبوس و حتی درحوزه پرداخت الکترونیک در 
اتوبوس و تاکسی ها، می تواند نقش مهم و تاثیرگذاری ایفا کند ، ارتباط تنگاتنگی میان این بانک و مدیریت شهری پایتخت 
وجود دارد؛ این مهم می تواند هم مسائل و مشکلات کلانشهر تهران را به درستی مرتفع سازد و هم بانک شهر به رسالت اصلی 
خود که فعالیت تخصصی در حوزه شهری است به نحوه شایسته بپردازد ، متاسفانه بانک های کشور به دلایل متعدد نقش 
چشمگیری در توسعه زیر ساخت های شهری نداشته اند اما ظرفیت های بانک شهر و اقدامات این بانک طی یک دهه گذشته 
آن را از سایر بانک ها متمایز کرده است ، به عنوان مثال در حوزه ساخت معابر و بزرگراه سازی این بانک می تواند سرمایه گذاری 

کرده و نقش مطلوبی داشته باشد./ روابط عمومی 

خدماتنوآورانهبانکیونگاه
حمایتیبهحوزهمدیریتشهری،
وجهتمایزبانکشهراست

 سید جعفر تشکری هاشمی

حجت الاسلام میرمحمدی، رییس مرکز خدمات حوزه های علمیه سراسر کشور به همراه دکتر حدادی منش، معاون 
امور سلامت و بیمه ای مرکز ضمن قدردانی ، ابتدا گزارشی از خدمات بیمه شرکت بیمه آسیا ارائه کرد : در این  سال ها بیمه 
آسیا در عملیاتی گسترده و در خور توجه، نزدیک به سه هزار روز خدمت بیمه ای را در قالب بررسی بیش از 20 میلیون سند 
درمانی ارائه کرد که بیش از 500 هزار نفر از طلاب و خانواده های آنها در سراسر کشور از این خدمات به نحو مطلوبی بهره مند 
شدند. دکتر میرمحمدی، نیز در این نشست اظهار داشت: همکاری بیمه ای با بیمه آسیا در این سال ها برای ما مایه افتخار 
بوده است و من وظیفه خود می دانستم تا از مسعود بادین، مدیرعامل توانا و دلسوز بیمه آسیا، اعضای محترم هیات مدیره 
و سایر مدیران و کارکنان این شرکت به دلیل خدمات و همراهی ارزشمند با جامعه روحانیون کشور که موجب رضایت مندی 
این عزیزان بود، قدردانی کنم.بیمه آسیا یک شرکت توانمند بیمه ای است و به لحاظ خدمتگزاری در گستره وسیع جغرافیای 
کشور و با پوشش بسیاری از آحاد مردم، آنچنان بزرگ است که پایان این همکاری، یقینا تاثیری در عملیات بیمه گری آنها 

نخواهد داشت.
مسعود بادین نایب رئیس هیئت مدیره و مدیرعامل بیمه آسیا حضور مسئولین مرکز خدمات حوزه های علمیه را پیامی 
خوب و روشن توصیف کرد که نشان دهنده قدردانی و رضایت بیمه گذار از خدمات بیمه گر خود است. این گونه قدردانی از 

سوی مسئولان نظام، موجب دلگرمی مدیران اجرایی به ویژه در صنعت بیمه می شود./ روابط عمومی 

مرکزخدماتحوزههایعلمیه
کشورازهشتسالخدمات
بیمهآسیاقدردانیکرد

مسعود بادین

قائم مقام بیمه مرکزی از ضرورت تسریع در روند اجرای قانون بیمه شخص ثالث حوادث ریلی خبر داد
خسارت دیدگان حوادث ریلی باید از پوشش بیمه ای کاملتری بهره مند شوند

 وزارت امور اقتصادی و دارایی بر لزوم تسریع در اجرای قانون بیمه شخص ثالث حوادث ریلی بین شهری و داخل شهری تاکید 
ویژه ای دارد.

به گزارش اداره کل روابط عمومی و امور بین الملل بیمه مرکزی، دکتر مجید مشعلچی با تشریح ابعاد مختلف بیمه شخص ثالث 
مخصوص حوادث ریلی، اظهار داشت: این بیمه نامه پس از گذشت وقفه 5 ساله در سال گذشته به تصویب شورای عالی بیمه رسیده 

و از ابتدای سال جاری باید مبنای حوادث ریلی و زیان های مترتب باشد.
قائم مقام بیمه مرکزی بیمه نامه یادشده را جایگزین مناسبی برای بیمه نامه مسئولیت که تعهدات ناکافی نسبت به بیمه نامه 
مصوب دانست  و خاطرنشان کرد: نهاد ناظر صنعت بیمه، ماموریت حفظ حقوق بیمه گران و بیمه گذاران را بر عهده دارد و به همین 

خاطر ارائه پوشش های حداکثری در دستور کار شورای عالی بیمه قرار دارد.
وی از مکلف شدن وزارت راه و شهرسازی و شرکت راه آهن شهری برای انعقاد قرارداد با شرکت های بیمه ای خبر داد و افزود: 

پوشش کامل تر بیمه نامه شخص ثالث حوادث ریلی می تواند از تضییع حقوق زیاندیدگان این گونه حوادث پیشگیری کند.

مجید   مشعلچی
نهادناظرصنعتبیمه،ماموریت
حفظحقوقبیمهگرانوبیمه
گذارانرابرعهدهدارد

شرکت بیمه میهن

برخی به اسم قرض الحسنه، کار اقتصادی می کنند
 شرکتهای بزرگ نباید از مالیات معاف باشند

 رییس سازمان امور مالیاتی گفت: هزار و ۱۵۰ میلیارد ریال برای شرکتهای 
بزرگ معافیت مالیاتی در نظر گرفته شده است، در حالیکه به موجب قانونی در 
ســال ۱۴۰۱ شرکتهای بزرگ و با گردش مالی نباید از پرداخت مالیات معاف 

باشند.
به گزارش سازمان امور مالیاتی ، سید محمد هادی سبحانیان در نشست 
با روسای اتحادیه های صنفی در مشهد افزود: دولت در لایحه برنامه هفتم توسعه 
معافیتهای مالیاتی شرکتهای بزرگ را حذف کرده بود، زیرا شرکتی که دهها هزار 
میلیارد تومان گردش مالی و هزاران میلیارد تومان سود دارد، چرا باید معاف شود.

در دنیا نیز بخش بزرگی از مالیات هر کشــور توسط شرکتهای بزرگ 
پرداخت می شود، نظام مالیاتی مبتنی بر قوانین و نظام حقوقی است که می توان 

آن را اجرا کرد.
هم اکنون به موجب گزارشهای رسمی کشور ۳۰ درصد از تولید ناخالص 
داخلی کشور متعلق به اصناف است، در این راستا باید ۳۰ درصد از مالیات نیز 
اصناف پرداخت کنند. در حالی که سهم اصناف از کل مالیاتهایی که در کشور 

پرداخت می شود تنها پنج درصد است.
این نشان دهنده شکاف مالیاتی ۲۵ درصدی در بخش اصناف است، البته 
معتقد به پرشدن این شکاف نیستیم زیرا همیشه یکی از افتخارات ما این بوده 

که نزدیکترین ارتباطات را با اصناف داشته ایم.
در خرداد ماه امسال تبصره موضوع ماده ۱۰۰ قانون مالیاتهای مستقیم 
در کل کشور در بیش از ۲۰۰ نقطه از کشور در قالب میز خدمت تشریح و در این 
خصوص توضیحات لازم به مودیان داده شد که با استقبال مناسب همراه بود.وی 
علت اصلی بی عدالتی که از سوی اصناف در خصوص پرداخت مالیات احساس 
می شود را نتیجه سنتی بودن نظام مالیاتی دانست و گفت: در این شرایط رفتن 
به سمت هوشمندسازی نظام مالیاتی بیش از گذشته اهمیت دارد که بزودی به 

این سمت حرکت خواهیم کرد.
در ســال ۱۴۰۲ بیش از ۵۰ درصد مالیات حوزه اصناف و مشاغل صفر 
مطلق و متوســط »مالیات ستانی« در سال ۱۴۰۱ از اصناف کشور حدود ۵۰ 
میلیون ریال بوده است، در اظهارنامه هایی که فعالان اقتصادی به سازمان امور 
مالیاتی داده اند، مالیات ابرازی نسبت به سال قبل از آن سه برابر شده بود که نشان 

از افزایش تمکین مودیان مالیاتی دارد.
برخی به اسم قرض الحسنه، کار اقتصادی می کنند

رییس سازمان امور مالیاتی با بیان اینکه نظام مالیات ستانی هوشمند به 
دنبال شــفافیت تراکنش ها و گردشهای مالیاتی بوده، لذا از ابزارها و روشهای 
مختلف برای پرداخت مالیات بهره می گیرد، افزود: دستگاه »پوز« اختصاص به 
فروش کالا و خدمت یا حساب فروش دارد، لذا حسابی که به پرونده مالیاتی افراد 
متصل است، فقط باید حساب فروش کالا و خدمات باشد و مبلغ دیگری در آن 

واریز نشود.
قانونگذار به ســمت شفافیت جریانهای مالی پیش رفته است، لذا باید 

حسابهای فروش از حسابهای دیگر افراد جدا شود.
اصناف طبق قانون از اول دیماه سال ۱۴۰۲ مکلف به صدور صورت حساب 

الکترونیکی هستند، صاحبان صنوف باید طبق این قانون عمل کنند و در غیر 
این صورت جریمه خواهند شد.

وی با تاکید بر اینکه باید به سمت ثبت مودیان جدید مالیاتی برویم، گفت: 
این موضوع در دولت سیزدهم اتفاق افتاده است، از ۱8 میلیون دستگاه پوز، ۹ 

میلیون دستگاه از چرخه فعالیت خارج شده است.
صندوق های قرض الحسنه ای در کشور وجود دارد که بیش از هزار دستگاه 

پوز در اختیار دارند اما به اسم قرض الحسنه کار اقتصادی می کنند.
سبحانیان به افزایش پذیرشهای مودیان مالیاتی در خصوص تبصره ماده 
۱۱ قانون مالیاتهای مستقیم اشاره و خاطر نشان کرد: طبق آمار مستند عملکرد 
سال ۱۳۹۹، کسی که اظهارنامه مالیاتی داده و تبصره ماده ۱۰۰ را پذیرفته است، 
۲۹ میلیون ریال بوده که این در ســال ۱۴۰۱ تبصره ۱۰۰ و اظهارنامه به ۵۳ 

میلیون ریال رسیده است.
صدور اظهارنامه های مالیاتی در سال ۱۴۰۱ نسبت به قبل رشد سه برابری 

داشته است که نشان از شناسایی مودیان جدید مالیاتی دارد.
اتاق اصناف ایران اذعان داشته است، کسی که از تبصره موضوع ماده ۱۰۰ 
استفاده کرده است، ۳۰ تا ۴۰ درصد به نفعش تمام شده و مالیات کمتری پرداخت 
می کند.وی با اشاره به استقبال مودیان مالیاتی از تبصره موضوع ماده ۱۰۰ قانون 
مالیاتهای مستقیم گفت: در سال ۱۴۰۰ تعداد اظهارنامه ها ۱۰۰ هزار مورد و 
تعداد پذیرندگان تبصره ماده ۱۰۰ به میزان ۲۳۰ هزار مورد بوده، در سال ۱۴۰۱ 
تعداد اظهارنامه ها چهار هزار مورد و تعداد تبصره ۱۰۰ به میزان ۳۰۰ هزار مورد 

رسیده است.
در نظام هوشمند مالیاتی، »اینتاکدها« دیگر مطرح نیست

رییس سازمان امور مالیاتی به گلایه اصناف در خصوص ضرایب اینتاکدها 
پرداخت و گفت: ضرایب سود در این بخش در نقاط مختلف کشور متفاوت است، 
البته این ضرایب برای نظام مالیاتی سنتی است و در ضرایب جدید نظام هوشمند 

مالیاتی، اینتاکدها دیگر مطرح نیست.
در حوزه اصلاح ضرایب اینتاکد )کد مالیاتی( که در نظام مالیات ستانی 

هوشمند که مبتنی بر صورت حساب خواهد بود، این بساط جمع می شود.
مالیات ستانی از ابتدای سال تاکنون نسبت به مدت مشابه سال قبل ۵۰ 
درصد افزایش یافته که در مشهد هم این رشد ۵۰ درصد بوده که البته در مرداد 

ماه این رشد به ۲۳ درصد رسیده است.
در این دوره برخلاف گذشته، مالیات سهم بیشتری از موارد تامین منابع 
دولت را نسبت به درآمد حاصل از فروش نفت به خود اختصاص داده و همین 

موضوع باعث افزایش قابل توجه درآمدهای مالیاتی دولت شده است.
البته بخشی از این افزایش ها حتما باید مدیریت شده باشد و حتما می 

بایست از شناسایی مودیان جدید و گسترش چتر مالیاتی رقم بخورد.
وی با تاکید بر اینکه باید افزایش ها در درآمدهای مالیاتی واقع بینانه دیده 
شــود، گفت: هم اکنون ۲ سال است که برای دو مرتبه رشد مالیاتی در کشور 
نسبت به دوره مشابه سال قبل ۶۰ درصد بوده است، در لایحه ای که دولت برای 
بودجه ســال ۱۴۰۲ به مجلس ارایه داده بود، درآمد مالیاتی حدود ۷۰۰ هزار 
میلیارد تومان در نظر گرفته شد اما با نظر مجلس ۱۰۰ هزار میلیارد تومان از این 

درآمدها کاهش یافت.
سبحانیان از نمایندگان مجلس شورای اسلامی خواست رشدی که در 
درآمدهای مالیاتی کشور در نظر گرفته می شود به واقعیت نزدیکتر باشد، اگرچه 
معتقدیم که ظرفیتهای مالیات ستانی در کشور بسیار بالا است و اراده ما نیز 
گرفتن مالیات بیشتر از دانه درشتها است.طبق تبصره ماده ۱۰۰ قانون مالیاتهای 
مستقیم، سازمان امور مالیاتی کشور می تواند برخی از مشاغل را که میزان درآمد 
فروش کالا و خدمات سالانه آنها حداکثر ۱۰ برابر معافیت موضوع ماده)8۴( این 
قانون باشد از انجام بخشی از تکالیف مانند نگهداری اسناد و مدارک موضوع این 

قانون و ارائه  اظهارنامه مالیاتی معاف کند.

شنبه چهارم شهریور ماه 1402، شماره 376-466
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ســرمایه نظارتی بانک ملت بر اساس اطلاعات مندرج در صورت های مالی سال 1401 و پس از اعمال تعدیلات مدنظر 
بازرسان بانک مرکزی، به مبلغ بیش از 873،000 میلیارد ریال افزایش یافت و نسبت کفایت سرمایه به میزان 8.02 درصد تایید 
بانک مرکزی را به عنوان مقام ناظر دریافت کرد ، سرمایه نظارتی تاییدشده بانک نسبت به سرمایه نظارتی سال قبل )474.832 
میلیارد ریال( جهش 84 درصدی داشته است.سرمایه نظارتی )سرمایه پایه نافذ( مبنای بسیاری از شاخص های نظارتی بانک 
ها شامل تسهیلات و تعهدات کلان، سرمایه گذاری های بانک، وضعیت باز ارزی و ... است و با استناد به مقررات بانک مرکزی 
جمهوری اسلامی ایران، بانک ها موظفند اطلاعات مربوط به محاسبه سرمایه یادشده را به صورت سالیانه در صورت های مالی 
منظور و پس از تایید حسابرس مستقل و بازرس قانونی به بانک مرکزی ارسال و متعاقب تایید بانک مذکور، مبنای تصمیم 
گیری ها و ارزیابی های بانک قرار می گیرد.بدین ترتیب بانک ملت از تاریخ تایید و ابلاغ سرمایه نظارتی جدید، در تامین مالی 
واحدهای تولیدی و اقتصادی، سرمایه گذاری در اوراق غیردولتی و وضعیت باز ارزی نسبت به گذشته، قدرتمندتر و توانمندتر 
شد.افزایش سقف برداشت خودپردازها ؛ حسب دستور بانک مرکزی و در راستای خدمت رسانی مطلوب به زائران عتبات 
عالیات و تامین وجه نقد مورد نیاز آنان در این ایام، از تاریخ یکم تا 25 شــهریورماه سال جاری، سقف برداشت وجه نقد از 
پایانه های خودپرداز بانک در استان های آذربایجان غربی، کردستان، کرمانشاه، ایلام، خوزستان و تمامی نقاط مرزی با کشور 

عراق و پایانه های سیار خودپرداز مستقر در نقاط مرزی، به مبلغ پنج میلیون ریال افزایش یافت./ روابط عمومی 

افزایش۸4درصدی
سرمایهنظارتیبانکملت

 بانک ملت

حسین کریم خان زند ، مدیرعامل بیمه نوین گفت : نمایندگان همکار و شریک استراتژیک شرکت های بیمه هستند و باید 
در تمام مراحل و فرآیندهای تصمیم گیری و برنامه ریزی نقش داشته و سهم نمایندگان در پیشبرد اهداف شرکت ها و صنعت 
بیمه در نظر گرفته شود.  وی در دیدار با تعدادی از نمایندگان برتر سراسر کشور با اشاره به بینش و شناخت شبکه فروش از 
بازارگفت : بدون اغراق واقع بینانه ترین تحلیل شرکت های بیمه از وضعیت بازار و ذائقه مشتریان از کانال شبکه فروش قابل 
دستیابی است که متأسفانه در صنعت بیمه کمتر به آن توجه شده است. به همین دلیل تلاش ما برای طراحی و تولید محصولات 

آتی استفاده از نگاه و تجربه دست اول نمایندگان در مواجهه با مسائل فروش و مشتریان است.
حلقه مفقوده در نوآوری بخش خدمات و محصولات صنعت بیمه، تعامل بین بدنه کارشناسی با شبکه فروش در تبادل 
تجربیات و دانش است. لذا تصمیم ما در بیمه نوین آن است که هر محصول جدید بر طبق بینش مشترک بین اعضا در اتاق فکر، 

ضمن تعامل کارشناسان و مدیران و با بهره گیری از دیدگاه های شبکه فروش، طراحی و استخراج  شود.
او بخش بزرگی از دستاوردهای بیمه نوین در حوزه فروش را مرهون تلاش های آنها و یکی از رمزهای موفقیت در توسعه 
سهم از بازار و ماندگاری در صنعت بیمه، توجه به مشتریان خرد و تمرکز بر خرده فروشی است که خوشبختانه بیمه نوین در این 
روش فروش، عملکردی قابل توجه داشته است. با این حال استمرار و توسعه فعالیت ها در خرده فروشی از جمله برنامه ریزی های 

مهم آتی شرکت بیمه نوین است. / روابط عمومی 

نمایندگان،همکارو
شریکاستراتژیک
شرکتهایبیمههستند

حسین کریم خان زند

دکتر رضا جعفری مدیرعامل  بیمه دانا، در نشست هم اندیشی با کارکنان و نمایندگان شعب استان لرستان که در شهر 
خرم آباد برگزار شــد، به تشریح عملکرد شرکت از بهمن ماه سال 1400 تاکنون پرداخت و با تبیین برنامه های راهبردی و 
استراتژی سه ساله شرکت، مهم ترین اقدامات و عملکرد ستاد و صف را تشریح کرد.وی اظهارات خود را در سه بخش فنی و 
مالی، برنامه ها و سیاست ها، اهداف و چشم انداز پیش رو گفت : ثبت افتخارات و موفقیت های اخیر شرکت، حاصل کار تیمی 
و اجرای سیاست عدم تمرکز است و تلاش ما سرعت بخشیدن به ارائه بهترین خدمات به بیمه گذاران، به عنوان مهم ترین 
عنصر مدیریت است، ضمن آنکه تلاش می کنیم با بهره گیری از راهبرد توسعه بازار، ضمن حفظ قراردادهای موجود، بخش 
اعظمی از امور را به مدیران استانی و شبکه فروش واگذار کنیم.وی دستیابی به پرتفوی 400 هزار میلیارد ریالی را هدف گذاری 
این شرکت تا پایان سال جاری اعلام کرد و با تأکید بر حفظ ارزش سهام و جایگاه ممتاز آن در صنعت بیمه کشور افزود: بیمه 
دانا در حال حاضر شرایط بسیار خوبی دارد و علی رغم متغیرهای اخیر اقتصادی حاکم بر بازار سرمایه، پیش بینی می کنیم 
سهام این شرکت در آینده نزدیک به ارزش ذاتی و واقعی خود نزدیک شده و رشد قابل ملاحظه ای داشته باشد. به گزارش 
روابط عمومی بیمه دانا، دکتر جعفری با اشاره به عملکرد شعب و شبکه فروش شرکت در سراسر کشور گفت: ثبت عملکرد 
بسیار مطلوب این مجموعه حاصل کار گروهی، هم افزایی سیستم، رعایت اخلاق حرفه ای و تقویت روحیه کارمحوری بوده 

است، لذا می کوشیم تا پایان سال جاری نیز با رعایت این اصول، به اهداف پیش بینی شده جامه عمل بپوشانیم.

تفویضاختیاربهمدیران
استانیوشبکهفروش
بیمهدانادرسراسرکشور

رضا جعفری

علیرضا یزدان دوست مدیرعامل بیمه ملت گفت: توجه به خرده فروشی می تواند آثار مثبتی بر پرتفوی بیمه ای شرکت 
داشته باشد و طبیعتا افزایش ضریب نفوذ در سایه خرده فروشی محقق خواهد شد ، شبکه فروش، شعبه و ظرفیت های استان 
خوزستان دارای اهمیت بسیار زیادی در نگاه و استراتژی مدیران ارشد شرکت بیمه ملت می باشد، تا حدی که برای معرفی 
رییس شعبه این استان در گرم ترین ماه سال مدیرعامل، رییس و نایب رییس محترم هیات مدیره شخصا در استان حضور پیدا 
کرده اند که امیدواریم گرمای مردادماه خوزستان به گرم شدن بازار بیمه این استان تسری یابد.به گزارش روابط عمومی ، وی 
بر تمرکز برنامه های توسعه بازار برای فروش بیمه های زندگی با وجود 70 نماینده فروش تاکید کرد و گفت: توجه به خرده فروشی 
می تواند آثار مثبتی بر پرتفوی بیمه ای شرکت داشته باشد و طبیعتا افزایش ضریب نفوذ در سایه خرده فروشی محقق خواهد 
شد.یکی از اقدامات راهبردی که باید اجرایی شود توجه به بهبود فرآیندهای پرداخت خسارت و شیوه های ارزیابی خسارت 
در استان است که باید به طور جدی مدنظر قرار گیرد تا شاهد رضایت مندی بیش از پیش بیمه گزاران باشیم ، در خصوص بیمه 
عمر ظرفیت های خوبی در استان داریم و حوزه بیمه های عمر جزو بخش های مورد توجه در مباحث توسعه ای بیمه است و در 
برنامه توسعه شبکه فروش، تاکید ویژه ای بر این رشته وجود دارد.در سال های گذشته به این حوزه ها کمتر توجه شده بود و 
ماحصل آن ضریب خسارت بالایی است که به آن دچار بودیم و همچنین در سال های اخیر متاسفانه چند حوزه دیگر مانند 

بیمه شخص ثالث را داریم که ضریب خسارت بالایی دارند. 

افزایشضریبنفوذبیمهدر
سایهخردهفروشیمحقق
میشود

علیرضا یزدان دوست

تولیدحقبیمه75۳
میلیاردو۳72میلیون
تومانی

شرکت بیمه تعاون

توانگریمالیبیمهرازی،
بیانگرتوانبالایشرکتدر
پوششریسکاست

علی بهرامی نسب

طاهر موهبتی مدیرعامل شرکت بیمه دی با اشاره به برنامه های بلند مدت شرکت بیمه دی در سال های آینده 
گفت : تمرکز بر خرده فروشی برای کاهش سهم بیمه درمان در سبد پرتفوی شرکت یکی از اساسی ترین برنامه های 
تدوین شده در طول پنج سال آینده خواهد بود و همکاران ستاد و شعب باید ضمن در نظر داشتن این مطلب، برای 
تحقق این هدف اهتمام ورزند.منابع انسانی به عنوان سرمایه های ارزشمند شرکت هستند که از خط قرمزهای تیم 
مدیریت بیمه دی محسوب می شوند، به طوری که جذب و نگهداشت نیروی کارآمد، تحصیل کرده و متخصص به 
خصوصاً در شعب سراسر کشور، بسیار مورد توجه خواهد بود.به گزارش روابط عمومی ؛ موهبتی با اشاره به برگزاری 
مجمع گفت: مجمع سال مالی 1401 به خوبی برگزار شد و به دنبال استمرار این روند و بهبود و تحول در شرایط شرکت 

هستیم. ماموریت اصلی ما به عنوان یک بنگاه اقتصادی کسب سود در چهارچوب ارزش های سازمانی است.
با وجود تأمین های مالی صورت گرفته از طرف بنیاد شهید و سازمان برنامه و بودجه کشور، پرداخت ها به مراجع 
درمانی سرعت گرفته و در حال حاضر نسبت به میانگین صنعت در سرعت پرداخت ها در جایگاه خوبی قرار داریم. 
در حال حاضر تا پایان 1401 تمامی مراجع درمانی و همچنین داروخانه ها تا پایان فروردین 1402، تعهدات معوق خود 
را دریافت نموده اند. شرکت بیمه دی در سال حدود 22 میلیون مراجعه فقط از قرارداد درمان ایثارگران به مراکز 

درمانی دارد که بهبود و پایش فرآیندهای درمانی و بیمه ای این حوزه بسیار حائز اهمیت است.

تمرکزبرخردهفروشیاز
اهدافبلندمدتشرکت
بیمهدیاست

طاهر موهبتی

شهرام غفاری مدیرکل درمان غیرمستقیم سازمان تأمین  اجتماعی گفت : در مواردی که پزشکان نسخ را به 
دلایلی همچون اختلال در اینترنت یا قطعی برق، به صورت کاغذی می نویسند، به داروخانه ها و مراکز پاراکلینیک اجازه 
داده شده تا نسخ کاغذی را تا سقف 20 درصد بپذیرند، براساس قانون برنامه و بودجه سالیانه و ابلاغی شورای عالی 
بیمه، بیشتر از 20 درصد نسخ دریافتی توسط داروخانه ها و آزمایشگاه ها نباید به صورت کاغذی باشد و سازمان تامین 
اجتماعی نیز این موضوع را به مراکز طرف  قرارداد ابلاغ و اعلام کرده است. تاکنون نیز بیشتر از 20 درصد نسخ دریافتی 

توسط آزمایشگاه ها و داروخانه ها به صورت کاغذی نبوده است.
او در پاسخ به این سؤال که آیا آزمایشگاه ها، داروخانه ها و مراکز پاراکلینیک در صورتی که نسخ بیمار به صورت 
کاغذی نوشته شده باشد، اجازه دارند نسخه را به صورت آزاد حساب کنند یا خیر؟ افزود: برخی آزمایشگاه ها به دلیل 
اینکه به 20 درصد نســخ کاغذی نرسند از همان ابتدا نسخه کاغذی را قبول نمی کنند و از بیمار می خواهند پزشک 
نسخه شان را به صورت الکترونیک بنویسد. البته سؤالی که داروخانه ها و آزمایشگاه ها از قانونگذار دارند این است که 

این بخش ها از کجا بدانند چه زمانی به سقف 20 درصد می رسند؟ 
وی یادآور شد: البته در هیچ شرایطی آزمایشگاه و داروخانه نمی تواند نسخه کاغذی بیمار را آزاد محاسبه کند، 

چراکه این کار خلاف قانون است. / ایسنا 

آزمایشگاهوداروخانهدرهیچ
شرایطینمیتواندنسخهکاغذی
بیمهشدگانراآزادمحاسبهکند

شهرام غفاری

خبـــر 7700 مگاوات به ظرفیت برق کشور در دولت سیزدهم اضافه شد
وزیر نیرو گفت: ظرفیت منصوبه تولید نیروگاه های کشور اکنون 
۹۱ هزار و ۲۹۲ مگاوات است که بیش از ۷۷۴۵ مگاوات آن در دولت 

سیزدهم به بهره برداری رسیده است.
علی اکبر محرابیان با  اشاره به میزان تولید برق، اظهار کرد: این 
میزان تولید شــامل ۵۷8۴ مگاوات نیروگاه حرارتی، ۳۴۰۰ مگاوات 
افزایش ظرفیت یا ارتقای راندمان نیروگاه های گذشته، ۲۰۳ مگاوات 
نیروگاه های تجدیدپذیر و ۳۵8 مگاوات نیروگاه های تولید پراکنده است 

که در نقاط مختلف کشور نصب هستند.
او با یادآوری سال ۱۴۰۰ که کشور بیش از ۱۵ هزار مگاوات ناترازی 
برق داشت، افزود: از ۲۹ اردیبهشت تا ۳۱ شهریور ۱۴۰۰، خاموشی های 
بسیار جدی داشتیم اما در دو سال اخیر، حدود ۷۷۴۵ مگاوات به ظرفیت 
تولید برق کشور اضافه شده است. ضمن اینکه در این دو سال، دو میلیون 

مشترک جدید به شبکه برق کشور افزوده شده است.
وزیر نیرو با بیان اینکه در بخش صنعتی سال ۱۴۰۱ به میزان ۱۶ 
درصد و ۱۴۰۲ نسبت به سال گذشته ۱۴ درصد به رشد مصرف برق 
اضافه شده است، ادامه داد: در تابستان سال ۱۴۰۰ به رغم وجود کرونا، 
پروژه های عمرانی کشــور رکود داشت و در اثر نبود برق برای صنایع، 
سیمان کشور ۴۳۳ درصد با رشد قیمت مواجه شد اما در یک مرداد 
امسال، قیمت این محصول پنج درصد نسبت به شروع فصل گرما کاهش 
یافت. علاوه بر آن موجودی ذخیره کلینکر کارخانجات سیمان نسبت 
به شروع تابستان تقریبا دو برابر شد. البته برخی از صنایع با محدودیت 
رو به رو شدند اما ما تلاش می کنیم انرژی مورد نیاز صنایع را با تغییر زمان 

مصرف انرژی تامین کنیم.
محرابیان درباره اقدامــات برای رفع تنش آبی گفت: عملیات 
اجرایی آبرسانی به ۱۰ هزار روستا در تمام استان ها و شهرستان ها از 
ابتدای سال ۱۴۰۱ آغاز شد و در حال حاضر حدود ۴۲ درصد پیشرفت 
فیزیکی دارد و آبرسانی ۳۵۰۰ روستا به طور قطعی تمام شده است. 
آبرسانی به سایر روستاها با پیشرفت های 8۰-۹۰ درصد در حال انجام 
است و برخی از روستاها نیز در انتظار آغاز اجرای این طرح هستند. در 
زمینه انتقال آب دریا به فلات مرکزی و شرق کشور، عملیات اجرایی 
طبق برنامه در حال انجام است و پروژه شرق کشور بالغ بر ۱۲ درصد 

پیشرفت دارد.
وزیر نیرو با بیان اینکه پیک مصرف برق امسال به ۷۳ هزار و ۶۰۰ 
مگاوات رسید، افزود: امیدواریم این پیک مصرفی در روزهای باقی مانده 

تکرار نشود.
آبرسانی به زوار اربعین از نواحی مرزی تا 4 شهر زیارتی

 
به گفته سخنگوی صنعت آب و فاضلاب کشور آبرسانی به زوار 
اربعین در تمام مرزهای غربی ایران، حتی در ورودی چهار شهر عراق و 

نیز آبرسانی سیار به مواکب آغاز شده است.
 هاشم امینی، در نشست خبری خود درخصوص خدمت رسانی 

صورت گرفته به زائران اربعین حسینی گفت: در مرزهای شلمچه و 
چذابه در خوزستان، خسروی و سومار در کرمانشاه، مهران در ایلام، 
باشــماق در کردستان و شــهرهای کربلا، نجف، سامرا و کاظمین 
خدمت رسانی به زوار اربعین حسینی در حوزه آب و فاضلاب آغاز شده 

و تا بعد از مراسم اربعین ادامه خواهد داشت.
معاون راهبردی و نظارت بر بهره برداری شرکت مهندسی آب و 
فاضلاب کشور افزود: در حال حاضر گروه های عملیاتی مستقر در عتبات 
عالیات برای برپایی حمام در شهرهای کربلا، نجف و سامرا، کار آبرسانی 
سیار را آغاز کرده اند. از سوی دیگر اتصال موکب های ایرانی مستقر در 
عتبات عالیات به شبکه آب شهری و جمع آوری فاضلاب مواکب توسط 
همکاران اعزامی هم در حال انجام است و این خدمات تا پایان مراسم 

اربعین در کشور عراق به صورت مستمر ادامه دارد.
وی بــا بیان اینکه در چهار شــهر زیارتی عراق بیش از دو و نیم 
کیلومتر لوله گذاری آب و فاضلاب انجام شده، خاطرنشان کرد: ارائه 
خدمات انشعاب آب به 8۵۰ موکب مستقر و انشعاب فاضلاب ۳۵۰ 
موکب انجام شده است. ضمن اینکه ۷۹۰ حمام سیار در چهار شهر 
زیارتی به خصوص کربلا برپا شده و شست وشوی شبکه فاضلاب کربلا 
به طول سه هزار و ۵۰۰ متر برای مقابله با گرفتگی شبکه فاضلاب این 
شهر نیز صورت گرفته اســت. برای رفع حوادث شبکه فاضلاب در 
مرزهای غربی و نیز چهار شهر عراق ۵۰ مورد اقدامات مهندسی انجام 

داده ایم.
امینی به اقدامات صورت گرفته در غرب کشور برای آبرسانی ویژه 
اربعین نیز  اشاره کرد و گفت: در غرب کشور با ایجاد حدود ۱۴ کیلومتر 
خطوط انتقال آب، احداث ده ها مخزن ذخیره و احداث ۱۰ ایستگاه 

پمپاژ، شرایط پایداری در تامین آب در مرزهای غربی برای زائران فراهم 
شده است. خطوط جمع آوری فاضلاب به طول ۳۱ کیلومتر برای حجم 
بیش از ۲۵۰۰ متر مکعب و ارائه خدمات انشعاب فاضلاب به مواکب و 

تاسیسات مجاور موکب ها نیز انجام شده است.
وی با بیان اینکه در کلیه مرزهای غربی گروه های نظارت بهداشتی 
به صورت روزانه و مستمر کار کنترل کیفی آب را انجام می دهند، عنوان 
کرد: طبق برنامه ریزی های صورت گرفته، تامین آب پارکینگ، تامین 
آب سکوهای آبرسانی و کارخانه های یخ سازی نزدیک مرزهای غربی 
برای ارائه خدمات آب شرب به ۵۰۰ هزار نفر در روز صورت گرفته است.
او با  اشــاره به آخرین وضعیت طرح های آبرسانی در شهرهای 
مختلف در زمان اوج مصرف آب هم اظهار داشــت: در سال گذشته با 
دستور وزیر نیرو مبنی بر حرکت جهادی برای بهبود شرایط آبرسانی 
در سطح کشور و جلوگیری از بروز تنش آبی در زمان پیک مصرف، با 
در نظر گرفتن سابقه تنش های آبی در سال های گذشته تعداد 8۵ طرح 
اضطراری برای ۳۱ استان کشور در شرکت مهندسی آب و فاضلاب 
کشور تعریف شد. از آبان ماه سال قبل تاکنون هم به صورت هفتگی 
وضعیت پروژه ها علاوه بر رصد و پایش در شرکت مهندسی آبفای کشور 

با حضور وزیر نیرو مورد بررسی قرار می گیرد.
امینی درخصوص اقدامات انجام شــده در استان سیستان و 
بلوچستان هم گفت: وزارت نیرو به طور جدی پیگیر تأمین آب برای 
مردم سیستان است و از مهرماه سال قبل پروژه های کوتاه مدت تامین 
آب و شیرین  سازی آب دریا را با سرعت پیش بردیم. پروژه های میان 
مدت و بلندمدت این استان هم پیشرفت خوبی دارند و دولت سیزدهم 

در بحث آب توجه ویژه به مردم سیستان دارد./ مهر

احمد وحیدی، وزیر کشور  در حاشیه نشست هیئت دولت، با بیان اینکه 
هیچ کدام از مرزهای کشور مشکل ندارند، گفت: مرز تمرچین چون هوای بهتری 

از نظر گرما دارد توصیه شده از آن جا بیشتر تردد کنند.
وی با اشاره به قیمت بلیت هواپیما در ایام اربعین، تاکید کرد: قیمت بلیت 
هوایپمای اربعین 8 میلیون تومان تعیین شده و خارج از آن نباید صورت بگیرد 
و در همین راستا، وزارت راه و سازمان هواپیمایی مصمم هستند با متخلفین 

فروش بلیط هوایپیما برخورد کنند.
او درباره طرح آبرسانی به زابل، خاطرنشان کرد: در مورد آبرسانی به زابل 
به  شدت در تلاش هستیم . البته برخی از پروژه ها ممکن است زمان بر باشد ولی 

از موضوعات جدی و در دستور کار ما است.
وحیدی درباره پیش ثبت نام چهره های سیاسی در انتخابات و اینکه آیا 
آماری از پیش ثبت نام آنان وجود دارد یا خیر، گفت: چهره بودن یا نبودن کاندیداها 
به ارزش گذاری منجر می شود و ما نمی خواهیم این اقدام را انجام دهیم اما باید 
بگویم که از همه طیف های فکری در انتخابات پیش ثبت نام کردند.وی در پاسخ 
به پرسشی درباره اقدامات وزارت کشور برای راهپیمایی اربعین، بیان داشت: 
کارها در حال انجام است. مشکلی در سامانه سماح داشتیم که از دیروز یک سامانه 
هم سازمان حج و زیارت راه اندازی کرد و امیدواریم امروز مشکل سامانه اصلی 
هم رفع شود. وزیر کشور در پاسخ به پرسشی درباره درگیری بین آمر به رعایت 
حجاب و فرد دیگری در شیراز و اینکه آغازکننده درگیری آمر به رعایت حجاب 
بوده است، تأکید کرد: نه، این حرف غلط است به این دلیل که قوه قضائیه برای 
کسی حکم داد که به آمر رعایت حجاب حمله کرده بود. این گزارش غلط است 
و آمر به رعایت حجاب براساس اصول تذکر داده و فرد مقابل او خلاف عمل کرده 
بود.وحیدی در پاسخ به پرسشی درباره بازداشت عکاس ایرانی از سوی طالبان، 
گفت: دولت حتماً این موضوع را پیگیری می کند اما جزئیات این موضوع مربوط 
به وزارت خارجه می شود.وزیر کشور در پاسخ به پرسشی درباره شکل گیری 
صف های طولانی در پمپ  بنزین ها، اظهار داشت: اتفاق مهمی نبوده است. وزارت 
نفت تدابیری برای ساماندهی بهتر کار خود انجام داده بود و در چند نقطه صف 
درست شد که با تدبیر انجام شده، این مشکل هم حل شد. برخلاف مصرف بسیار 
بالای بنزین، وزارت نفت به  خوبی  نیازها را تأمین کرده و مشکلی از این جهت 
نداریم، هرچند تأکید ویژه به کاهش مصرف و بهینه  سازی آن وجود دارد./ فارس

 زائران اربعین
 بیشتر از مرز تمرچین تردد كنند

علی بهرامی نسب ، مدیر مالی و سرمایه گذاری بیمه رازی سطح توانگری این شرکت را بسیار خوب ارزیابی کرد و گفت: 
سطح یک توانگری مالی شرکت بیمه رازی بیانگر توان شرکت در پوشش ریسک های مختلف و توانایی ورود به بازارهای مختلف 
همچون قبولی اتکایی است.به گزارش روابط عمومی و امور بین الملل بیمه رازی، در روزهای گذشته سطح توانگری برخی 
شرکت ها همچون شرکت بیمه رازی از سوی بیمه مرکزی منتشر شد که این شرکت برای چهارمین سال متوالی سطح توانگری 
یک را از آن خود کرد.بررسی ها نشان از آن دارد که عدد توانگری 165 برای بیمه رازی اعلام شده که در رابطه با این عدد و سطح 
توانگری مالی شرکت بیمه رازی در صنعت بیمه، مدیر مالی و سرمایه گذاری بیمه رازی، اظهار کرد: سطح توانگری شرکت بر 

اساس صورت های مالی و تائید بیمه مرکزی اعلام می شود و بیانگر توان یک شرکت نسبت به پوشش ریسک  پرتفوها است.
طبق آیین نامه 69 توانگری موسسات بیمه، 4 معیار، سطح توانگری را تعین می کند که از این 4 معیار می توان به ریسک 

بیمه گری، ریسک نقدینگی، ریسک اعتبار و ریسک بازار اشاره کرد.
توانگری مالی نشان از میزان پوشش چهار ریسک مطرح شده دارد و یک شاخص بسیار مهم برای جلب اعتماد بیمه گذار 
و شرکت  در مناقصات شرکت های بزرگ دارد همچنین یکی از شاخص های مهم برای دریافت مجوز قبولی اتکایی به شمار 
می آید.  بهرامی نسب گفت: تاکید می شود،  نمایندگان و کارگزاران در مذاکرات خود در راستای جذب پرتفو به نسبت توانگری 

مالی توجه ویژه ای داشته باشند.

شرکت بیمه تعاون در چهار ماهه نخست امسال 753 میلیارد و 372 میلیون تومان حق بیمه تولید کرده و 334 میلیارد و 
688 میلیون تومان هم خسارت پرداخت کرده است.این در حالی است که کل خسارت پرداختی این شرکت تا پایان تیرماه 1401 
برابر با 167 میلیارد و 853 میلیون تومان بود.بیشترین حق بیمه تولید شده در این شرکت در این مدت مربوط به رشته شخص ثالث 

اجباری با سهم 37 درصدی )معادل 282 میلیارد و 336 میلیون تومان( بوده است
بعد از این رشته نیز، بالاترین سهم حق بیمه تولید شده مربوط به رشته های درمان با سهم 19 درصدی و زندگی غیراندوخته دار 
با سهم 13 درصدی )به ترتیب 140 میلیارد و 716 میلیون تومان و 97 میلیارد و 431 میلیون تومان( بوده است ، 39 درصد از خسارت 

پرداخت شده در این شرکت مربوط به رشته تکمیلی درمان )برابر با 131 میلیارد و 341 میلیون تومان( بوده است.
بعد از رشته درمان، رشته های زندگی غیراندوخته دار با سهم 18 درصدی )معادل 61 میلیارد و 150 میلیون تومان( و شخص 

ثالث با سهم 17 درصدی )برابر با 57 میلیارد و 359 میلیون تومان( بوده اند.
»وتعاون« در اولین ماه از تابستان امسال، 333 میلیارد و 759 میلیون تومان حق بیمه تولید و 103 میلیارد و 437 میلیون 

تومان هم خسارت پرداخت کرده است.
این در حالی است که حق بیمه تولید شده این شرکت در تیرماه سال گذشته برابر با 76 میلیارد و 958 میلیون تومان و خسارت 

پرداختی هم برابر با 37 میلیارد و 919 میلیون تومان بود. / روابط عمومی 

 وزیر میراث فرهنگی با انتشار متنی از ثبت جهانی دزفول و کاشان در رشته های کپوبافی و منسوجات سنتی خبر داد.به گزارش اداره کل روابط عمومی و اطلاع رسانی 
وزارت میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی ، سید عزت الله ضرغامی در صفحه شخصی خود در توئیتر اعلام کرد: شورای جهانی صنایع دستی، 2 شهر  دزفول 
و  کاشان را به عنوان شهر جهانی کپوبافی و شهر جهانی منسوجات سنتی، به ثبت رسانید.وی در بخش دیگری از متن خود ادامه داد: بازرسی های دقیق ارزیابان، 
تکمیل مستندات، بررسی های میدانی و … پشتوانه این رویداد مبارک هستند. وزیر میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی تصریح کرد: ثبت جهانی  دزفول 
و  کاشان قبل از آنکه یک امتیاز محسوب شود، یک مسئولیت است. جهانی شدن، یعنی افزایش مسئولیت برای تقویت رویکرد توسعه ، افزایش کارگاه ها، گسترش 
آموزش، اشتغال، عمومی سازی و پایدار کردن این جایگاه در سطح بین الملل ؛ کپوبافی، هنر بافندگی از ضایعات درخت خرماست. مصنوعات بسیار زیبا، محکم و 

کاربردی، بدون نیاز به هزینه گزاف ریالی و ارزی برای مواد اولیه صنایع دستی، رکن مهم اقتصاد فرهنگ است و باید غفلت های گذشته را جبران کرد.

کپوبافیو
منسوجات
دزفولوکاشان
ثبتجهانیشد

خبـــر

علیرضا قیطاسی ضمن تبریک هفته دولت و گرامیداشت یاد و خاطره 
شهدای دولت، با اشاره به اقدامات انجام شده در بانک گفت: بانک دی با تأسی 
از دولت سیزدهم و با کار و تلاش شبانه روزی حتی در روزهای تعطیل، در 
یک سال گذشته اقدامات حیاتی و مطلوبی را برای تغییر وضعیت خود رقم 
زده که می توان گفت عملکرد بانک نمونه و نمود واقعی شعار »ما می توانیم« 

است.
مدیرعامل بانک دی با اشاره به نشست ماهانه رئیس کل محترم بانک 
مرکزی با مدیران عامل بانک ها بمناسبت هفته دولت گفت: بانک دی در راستای 
تاکید رییس کل محترم بانک مرکزی بر ضرورت تسهیل در ارائه تسهیلات 
قرض الحســنه ازدواج و فرزندآوری به آحاد جامعه همچنان که در ماه های 
گذشته در کمترین زمان ممکن و بدون ایجاد صف نوبت مبادرت به پرداخت 
این نوع تسهیلات کرده است، در هفته دولت نیز با نگاه ویژه به مراجعین، به 
شــرط تکمیل پرونده از سوی متقاضیان، در کمتر از ۲۴ ساعت تسهیلات 

قرض الحسنه فرزندآوری و ازدواج را پرداخت خواهد کرد.
امیدوارم با همت جمعی رؤسای شعب تکالیف بانک در ارائه تسهیلات 
قانون جهش مسکن نیز تا پایان شهریورماه سال جاری به صورت مطلوب انجام 
شود ، امسال نیز مانند سال گذشته در تمامی شعب بانک دی علاوه بر افزایش 
ساعت کاری شعب در هفته دولت، با طراحی میز خدمت اختصاصی، تمامی 
مراجعین می توانند به صورت مستقیم با رؤسای شعب در ارتباط باشند ، با 
حمایت های معاون رئیس جمهور و ریاست محترم بنیادشهید و امور ایثارگران، 
امروز شاهد امضای تفاهم نامه های متعدد با زیرمجموعه های بنیاد شهید و 
انتقال حقوق ۳۹۰ هزار نفر از حقوق بگیران بنیاد شهید به بانک دی هستیم. 
امروز برای اولین بار در بانک دی شاهد آن هستیم که با پیاده سازی سیاست 
جانشین پروری، تصدی مدیریت تمامی شعب و میزهای خدمت بانک در دست 
جوانان مستعد بانک قرار گرفته و این به معنای آن است که بدنه بانک به بلوغ 
ســازمانی و توانمندی بهینه برای مدیریت بانک دست  یافته و نتیجه این 
جوانگرایی نیز در عملکرد مثبت شعب طی ۵ ماه گذشته نمود پیدا کرده است. 
وی در پایان تاکید کرد: تکریم مشتریان، به ویژه خانواده معزز شهدا و ایثارگران، 
پیگیری پرونده های حقوقی و مطالباتی بانک، پرستاری مشتریان و بازاریابی 
مناسب خدمات و محصولات بانک برای بهبود ترکیب سپرده ها مهمترین 

وظیفه روسای شعب است که باید در رأس امور قرار گیرد. / روابط عمومی 

 حركت بانک دی 
در مسیر تحقق شعار »ما می توانیم« است

شنبه چهارم شهریور ماه 1402، شماره 376-466
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 دست برتر انقلاب اسلامی 
و محور مقاومت در منطقه

فرمانده کل سپاه پاسداران انقلاب اسلامی درنشست بیست و 
چهارمین مجمع عالی فرماندهان و مسئولان سپاه با اشاره به ابعاد 
مدیریت داهیانه مقام معظم رهبری در چهار دهه اخیر تأکید کرد: 
ایشان با مدیریت و هدایت های هوشمندانه و مدبرانه ایران اسلامی 
را از رود نیــل تحریم، تهدید، فشــار اقتصادی، فتنه های بزرگ و 
جنگ های روانی عبور دادند. امام خامنه ای با مدیریت دقیقشان به 
ما انبساط خاطر دادند و دشمنان را مأیوس کردند. ایشان بدون ذره ای 
میل به دشــمن، در مقابل مستکبران عالم ایستادند و گویی این 

موضوع به ولایت فقیه الهام شده بود.
وی با اشاره به عملکرد درخشان سپاه از ابتدای تشکیل این 
نهاد انقلابی تاکنون گفت: تصویری که از سپاه تا به امروز ارائه شده، 
عمیق، درخشان، امید بخش، الهام آفرین، حرکت آفرین و رو به جلو 

است.
به گزارش سپاه نیوز، سردار سرلشکر پاسدار حسین سلامی، 
با بیان اینکه مقام معظم رهبری روحیه جهادی را در بین مسلمانان 
عالم تقویت کردند، گفت: حاکمیت جهان اسلام قدرت می خواهد 
و اگر مسلمانان ضعیف باشند حذف خواهند شد. جهان اسلام امروز 
یک مفهوم اساسی است، حال آنکه در گذشته به صورت دقیق این 
مفهوم محقق نشده بود. وی با اشاره به شرارت های استکبار جهانی 
به سرکردگی امریکا در سراسر جهان گفت : امروز امریکا بیش از هر 
زمان دیگری رو به زوال است و دشمن امروز در اوج ضعف قرار دارد. 
اگر به تاریخ ۴۵ ساله اخیر نگاهی بیندازیم می بینیم که هر چه پیش 
می رویم دشمنان ما ضعیف تر و ما و محور مقاومت قوی تر می شویم. 
وی افزود: امریکا در افغانستان ستونی از تجهیزات نظامی را بر جای 
گذاشت و فرار کرد و این نشان می دهد که استکبار جهانی در طول 
زمان ضعیف تر شــده است. اسرائیل هم نســبت به سال ۱۹۶۷ 
ضعیف تر و حزب الله از آن زمان قوی تر و تجهیزات و ادواتش بهتر و 

به روزتر شده است.
او با تأکید بر اینکه هرچند گزینه برتر دیپلماســی است، اما 
دیپلماسی بدون محتوای قدرت کارساز نیست، عنوان کرد : امروز 
انقلاب اسلامی و محور مقاومت در مقابل امریکا، اسرائیل غاصب و 
همپیمانانش در منطقه دست برتر را در اختیار دارند و این مهم با 
تدبیر و درایت رهبری معظم انقلاب و مجاهدت و استقامت امت 

اسلامی حاصل شده است.
وی با بیان اینکه امروز ساختن جغرافیای سیاسی در جهان 
سخت ترین کار ها است که ایران اسلامی این امر را محقق کرده است، 
گفت : انقلاب اسلامی استکبار را فرسوده کرده و استخوان های امریکا 

از درون تهی شده است.
سرلشکر سلامی با بیان اینکه تجربه نشان داده است هر کجا 
ما با شدت بیشتری با دشمن درگیر بوده ایم، قوی تر شده ایم. گفت: 
داشــتن دشمن قوی یک موهبت است و بدون تصور غلبه بر یک 
دشمن قوی نمی توان قدرتمند شد. وی با تأکید بر اینکه سپاه در 
درون حوادث سخت تکوین پیدا کرده است، گفت : قوی بودن سپاه 
به این دلیل است که مردمک چشم پاسداران قدرت های غیر الهی 
و غربی را ضعیف و بی ارزش می بیند. قدرت های غربی پوشــالی 

هستند و راه اصلی همان جهاد و مقاومت است.
فرمانده کل سپاه با تأکید بر نقش ممتاز مقام معظم رهبری در 
قرار دادن امریکا در یک بن بست راهبردی ادامه داد : امروز دشمن به 
خوبی می داند که اگر جمهوری اسلامی را تحریم کند، شکست 
می خورد و اگر جمهوری اسلامی را تحریم نکند، باز هم شکست 

می خورد.
وی با اشاره به اینکه سپاه پاسداران قلب قوی و جنگنده دارد و 
ایمان پاســداران پیروزی را رقم می زند، تصریح کرد : همه جا و در 
تمامی عرصه ها راه بر دشمن بسته است باید راه این دشمن را ببندید 
که تا فروریختن کامل استکبار و رسیدن به قله چیزی نمانده است. 
امروز ما در تمامی ابعاد با دشمن درگیر هستیم، اما به دلیل آنکه ما 

خیلی قوی هستیم سایه جنگ را حس نمی کنیم.
او با بیان اینکه دشمن در هر نقطه ای حرکت می کند به جسم 
سخت انقلاب اسلامی برخورد می کند، گفت: دشمن ما رزمنده و 
مرد میدان جنگ با قلب مستحکم ندارد بلکه ترکیبی از هزاران اپراتور 
اســت که پس از ناکامی در عرصه های مختلف امروز به میدان نا 
امید سازی و ایجاد تردید بین جوانان روی آورده است. در انجام امور 
و خدمت کردن به هیچ عنوان پا پس نکشید، چرا که سپاه در حوادث 
رشــد کرده و رشد و بالندگی خود را مرهون تجربه کردن شرایط 
سخت است و از حوادث هراسی ندارد. فرمانده کل سپاه در پایان با 
بیان اینکه پاسداری از انقلاب نیازمند جانفشانی و خدمت به مردم 
است خطاب به فرماندهان و مسئولان سپاه تأکید کرد: در زمینه 
مردم یاری، محرومیت زدایی و کار های عمرانی هر چه می توانید در 
خدمت رسانی به مردم تلاش کنید، پول ها به هیچ دردی جز خدمت 

کردن به ملت بزرگ ایران نمی خورند.

خبـــرخبـــر

پهپاد مهاجر ۱۰ با قابلیت ۲۴ ساعت پرواز مداوم در ارتفاع ۲۴ هزار پا و 
شعاع عملیاتی ۲ هزار کیلومتری، با حضور رئیس جمهور رونمایی شد.

رئیس جمهور به مناسبت روز »صنعت دفاعی« از آخرین دستاوردهای 
فناورانه و پیشرفته بخش های تسلیحات و تجهیزات هوایی، زمینی و دریایی، 
تجهیزات الکترونیک و مخابرات، اپتیک، انرژی های تجدیدپذیر نوین، تجهیزات 
پدافند شیمیایی و محصولات غذایی و زیستی وزارت دفاع و پشتیبانی نیروهای 

مسلح دیدن کرد.
سازمان های صنایع هوایی، هوافضا، دریایی، دفاعی، پژوهش های نوین 
دفاعی )سپند(، اتکا، صنایع الکترونیک ایران )صاایران( و سازمان جغرافیایی وزارت 
دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح جمهوری اسلامی ایران در این نمایشگاه آخرین 

دستاوردهای پیشرفته و فناورانه خود را به نمایش گذاشته بودند.
انواع پهپادهای شناسایی و عملیاتی برد بلند و برد کوتاه از جمله پهپاد 
جدیــد مهاجر ۱۰، انواع راکت ها و موشــک های برد بلند و برد کوتاه از جمله 
موشــک های قدر، قیام، خرمشهر، حاج قاســم، ابومهدی، انواع خودروهای 
راهکنشی از جمله مدل های ارس و طوفان، انواع محصولات رزم دریایی شامل 
طیف وسیعی از اژدرها، سامانه های پرتاب موشک، تجهیزات جنگ الکترونیک، 
تجهیزات پدافند شیمیایی، انواع موتورهای پهپاد و هواپیما، دستاوردهای سازمان 
جغرافیایی و تولیدات سازمان صنایع غذایی وزارت دفاع و پشتیبانی نیروهای 

مسلح در این نمایشگاه ارائه شده بود.
رئیس جمهور پس از بازدید از بخش های مختلف این نمایشگاه، با قدردانی 
از تلاش های صورت گرفته، دستاوردهای به نمایش درآمده را مایه اقتدار و افتخار 
توصیف کرد و گفت: یکی از مولفه های مهم اقتدار و قدرت ملی، توانمندی تولید 
و تامین ابزار و تجهیزات دفاعی اســت که این کار به شایســتگی از ســوی 

دست اندرکاران وزارت دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح صورت گرفته است.
آیت ا... سید ابراهیم رئیسی رونمایی از پهپاد مهاجر ۱۰ را که نمونه ارتقا 
یافته پهپاد مهاجر ۶ است، نتیجه خلاقیت و ابتکار دانشمندان جوان کشور دانست 

که باعث خوشحالی، افتخار و تقویت عزت کشور است.
رئیس جمهور پیشنهاد کرد بخش هایی از این نمایشگاه که قابلیت نمایش 
برای عموم را دارد، در قالب اردوهای راهیان پیشرفت در معرض بازدید جوانان 
کشور قرار گیرد تا آینده سازان ایران از پیشرفت های فناورانه کشور مطلع شده و 

روحیه »امید« و »ما می توانیم« در آنها تقویت شود.
دکتر رئیسی ضمن بازدید از این نمایشگاه، از پهپاد »مهاجر ۱۰« با بیشینه 
مداومت پروازی ۲۴ ســاعت در ارتفاع ۷ هزار متری و با شعاع عملیاتی ۲ هزار 

کیلومتری رونمایی کرد.
بیشینه ظرفیت سوخت پهپاد »مهاجر ۱۰«، ۴۵۰ لیتر و بیشینه وزن 
محموله آن ۳۰۰ کیلوگرم است. حداکثر سرعت این پهپاد ۲۱۰ کیلومتر بر ساعت 
بوده و قابلیت حمل انواع مهمات و بمب های قائم، الماس و دستواره را دارا بوده و 

مجهز به سامانه های جنگ الکترونیک و اشراف اطلاعاتی است.
آغاز الحاق موشک های راهبردی »خرمشهر« و »حاج قاسم« 

به نیروهای مسلح
رئیس جمهور در حاشیه بازدید از نمایشگاه آخرین دستاوردهای فناورانه 
و پیشرفته وزارت دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح جمهوری اسلامی ایران، دستور 
آغاز الحاق و واگذاری انبوه موشک های راهبردی »خرمشهر« و »حاج قاسم« به 

نیروهای مسلح و نیروی هوافضای سپاه پاسداران انقلاب اسلامی را صادر کرد.
در این مراسم که با حضور وزیر دفاع و جمعی از فرماندهان نیروهای مسلح 
برگزار شد، رئیس جمهور ضمن گرامیداشت روز صنعت دفاعی و قدردانی از همه 
نیروهای پرتلاش صنایع دفاعی کشور گفت: امیدوارم تلاش های همه ما باعث 

ارتقای بیش از پیش عزت، افتخار و اقتدار کشور شود.
دکتر رئیسی با رمز مبارک »یا حسین« دستور آغاز الحاق موشک راهبردی 

خرمشهر و حاج قاسم به نیروی هوافضای سپاه را صادر کرد.
بمب های هوشمند »آرمان 1« و »آرمان 2« رونمایی شد

بمب های هوشمند »آرمان ۱« و »آرمان ۲« نیز در نمایشگاه تجهیزات 
دفاعی ۱۴۰۲ رونمایی شد.

بمب هوشمند »آرمان ۱« با وزن ۳۵ کیلومتر می تواند به برد عملیاتی ۲۰ 
کیلومتر برسد.

»آرمان ۱« قادر است از انواع پهپادهای عملیاتی در نیروهای مسلح پرتاب 
و شلیک شود و از سیستم هدایت آن از طریق سیکر و GPS/INS بهره  می برد.

»آرمان ۲« با وزن ۴۰ کیلوگرم به برد عملیاتی ۱۰۰ کیلومتر می رسد. این 
بمب هوشمند نیز که از پیشران الکتریکی استفاده می کند قادر است در انواع 

پهپادهای عملیاتی در نیروهای مسلح به کارگیری شود.
سیستم هدایت »آرمان ۲« از طریق GPS/INS است.

این بمب ها بر روی پهپاد مهاجر-۱۰ که توسط دکتر رئیسی رونمایی شد، 
نصب شده است.

موشک پرسه زن انتحاری سینا رونمایی شد
همچنین، موشک پرسه زن سینا طراحی و تولید شده در وزارت دفاع و 

پشتیبانی نیروهای مسلح در نمایشگاه صنعت دفاعی ۱۴۰۲ رونمایی شد.
برد این موشک انتحاری ۵ کیلومتر و مداومت پروازی آن 8 دقیقه است. 
این موشک می تواند علیه اهدافی مانند تجمع نفرات و خودرو عمل کند. موتور 
آن نیز از نوع الکتریکی بوده و نوع سر جنگی آن EFP ترکشی است که به صورت 

دستی و خودکار هدایت می شود.
 تاکید   بر ایجاد یک خط ارتباطی برای

 سرریز پیشرفت ها و دستاوردهای دفاعی به صنایع دیگر
رئیس جمهور در دیدار مدیران ارشد و نخبگان وزارت دفاع و پشتیبانی 
نیروهای مسلح، به مناسبت روز صنعت دفاعی، حضور نیروهای مسلح ایران در 
منطقه را برخلاف حضور ناامن ساز نیروهای بیگانه، امنیت آفرین و مایه اطمینان 
دانست و اظهار داشت: صنایع دفاعی کشور پشتیبان نیروهای مسلح در تامین و 

ارتقای امنیت، اقتدار و بازدارندگی جمهوری اسلامی هستند.
وی در ادامه با  اشــاره به سرریز دستاوردهای فناورانه و پیشرفته صنایع 
دفاعی کشور به دیگر بخش های صنعتی تصریح کرد: امروز تلاش برای ساخت 
هواپیمای مسافربری به اعتبار پیشرفت ها و توانمندی هایی است که در صنایع 

دفاعی کشور به دست آمده است.

آیت ا... سید ابراهیم رئیسی با بیان اینکه صنایع دفاعی و هسته ای کشور با 
وجود سنگین ترین تحریم ها، بیشترین پیشرفت را داشته اند، انگیزه، همت و 
پشتکار را از عوامل اصلی موفقیت در دستیابی به این پیشرفت ها دانست و بر ایجاد 
یک خط ارتباطی برای سرریز پیشرفت ها و دستاوردهای دفاعی به صنایع دیگر 

تاکید کرد.
 نیروی انسانی متخصص کشور

از مهم ترین سرمایه های صنایع دفاعی است
رئیس جمهور با تاکید بر ضرورت جدیت در صیانت از این دستاوردهای 
بزرگ و مقابله با فتنه و نفوذ دشــمن برای مختل کردن آنها، نیروی انســانی 

متخصص کشور را از مهم ترین سرمایه های صنایع دفاعی دانست.
جمهوری اسلامی ایران به دنبال تعامل با همه کشورهای جهان است و 
دســت هر کسی را که برای همکاری و دوستی به طرف ما دراز شود، به گرمی 
می فشاریم، اما نیروهای مسلح توانمند ما دستی را که برای تعرض و تعدی به 

سوی ایران دراز شود، قطع خواهند کرد.
 امروز قاطعانه می توانیم ایران را 

در دنیا کشوری پیشرفته و فناور معرفی کنیم
رئیس جمهور در پایان سخنان خود، بازدید از این نمایشگاه را به لحاظ تنوع 
و ســطح بالای دستاوردها، امیدوارکننده توصیف کرد و گفت: امروز قاطعانه 
می توانیم ایران را در دنیا کشوری پیشرفته و فناور معرفی کنیم که این مسئله با 
همت و دست توانای دانشمندان جوان ما و تحت هدایت های رهبر معظم انقلاب 

اسلامی حاصل شده است.
 تجدید میثاق دکتر رئیسی و اعضای هیئت دولت

 با آرمان های امام راحل و شهدای انقلاب اسلامی
رئیس جمهور و اعضای هیئت دولت در آستانه هفته دولت، با حضور در 
حرم مطهر امام خمینی)ره(، با قرائت قرآن و فاتحه، یاد و خاطره معمار کبیر انقلاب 
اسلامی را گرامی داشتند و با آرمان های بنیانگذار کبیر و شهدای انقلاب اسلامی، 

تجدید میثاق کردند.
در این مراســم، حجت الاسلام سید حســن خمینی تولیت حرم امام 

خمینی)ره( نیز حضور داشت.
 ادای احترام دکتر رئیسی

 به مقام والای شهدای دولت و هفتم تیر
رئیس جمهور در آستانه هفته دولت همچنین به اتفاق اعضای هیئت دولت، 
پس از حضور در حرم مطهر امام راحل و تجدید میثاق با آرمان های بنیانگذار 
جمهوری اسلامی ایران، در محل یادمان شهدای دولت و شهدای هفتم تیر نیز 

حضور یافته و به مقام والای ایشان ادای احترام کرد.
آیت ا... رئیسی علاوه بر این، با حضور بر سر مزار تعدادی از شهدای مدافع 
حرم و شهدای مدافع امنیت از جمله شهید آرمان علی وردی، مجید قربان خانی 

و سجاد زبرجدی، ضمن قرائت فاتحه، به مقام والای آنان نیز ادای احترام کرد.
میثاق با آرمان های امام پایبندی به روحیه ارزشمند و بلند »ما می توانیم« 

است
دکتر رئیسی در مراسم تجدید میثاق اعضای هیئت دولت با آرمان های 
بنیانگذار جمهوری اسلامی، در حرم مطهر امام راحل )ره(، گفت: امروز در محضر 
یکی از بندگان صالح خدا هستیم که خودساخته و از دودمان حسین بن علی )ع( 

بود و اراده اش برای ایجاد تحول و اجرای عدالت در جامعه نیز حسینی بود.
رئیس جمهور با  اشاره به اینکه وضعیت و عمل معمول و عادی نمی توانست 
به وقوع انقلاب عظیم اســلامی منتج شود، افزود: امام خمینی)ره( با یک اراده 
پولادین برای اصلاح پا به میدان عمل گذاشته بود تا وضعیت و شرایط را متحول 

کند و لذا در این مسیر هیچ مانعی را پیش روی خود به رسمیت نمی شناخت.
دکتر رئیسی با  اشاره به موانع و مشکلات پرشمار پیش روی مسیر پیروزی 
انقلاب اســلامی اظهار داشــت: فقدان نیروهای کارآزموده و امکانات در کنار 
دشمنی ها و کارشکنی های متعدد و پرحجم در مراحل تأسیس، تثبیت و توسعه 
نظام مقدس جمهوری اسلامی، بخشی از مشکلات و موانع پیش روی امام در 
ایجاد این تحول عظیم بودند، اما ایشان با اراده برآمده از دودمان و نسب خود، با 

اراده ای سترگ مسیر خود را ادامه داد و به هیچ وجه متوقف نشد.
امروز ما اعضای هیئت دولت به عنوان نماد و نمود دستگاه اجرایی که در 
سراسر کشور مشغول خدمتگزاری است، این جا حضور یافته ایم تا با فکر،  اندیشه 
و اخلاص امام راحل میثاق ببندیم و در عمل آن را دنبال کنیم و حتما به این میثاق 
پایبند مانده و با تمسک به روش عملی امام خمینی)ره( برای گره گشایی از زندگی 

مردم و ایجاد تحول در سازمان و سازوکار اداری تلاش خواهیم کرد.
 امام و رهبری به ما آموختند 

که راهبرد نظام، ایجاد امید و مقابله با یأس و ناامیدی است
دکتر رئیسی با بیان اینکه میثاق بستن با آرمان های امام راحل در تضاد 
با رضایت دادن به وضع موجود است و مردم نیز چنین چیزی را از ما نمی  پذیرند، 
خاطرنشان کرد: میثاق با آرمان های بنیانگذار جمهوری اسلامی، میثاق با نگاه 
تحولی  بر اساس شاخص هایی همچون توجه به مردم، ارزش های الهی، اجرای 
عدالت و مبارزه با تبعیض و فساد است که امام راحل تعریف کرد و جانشین 

برحق ایشان نیز همواره بر آن تاکید دارند.
 کسانی که در جایگاه خدمت قرار دارند

 باید امیدوارانه برای تقویت امید در میان مردم تلاش کنند
رئیس جمهور با بیان اینکه کسانی که در جایگاه خدمت قرار دارند، باید 
امیدوارانه برای تقویت امید در میان مردم تلاش کنند، اظهار داشت: امام راحل 
و رهبر معظم انقلاب به ما آموختند که راهبرد نظام جمهوری اسلامی، ایجاد 
امید و مقابله با یأس و ناامیدی است، لذا ما میثاق با آرمان های امام را میثاق با 
روحیه ارزشمند و بلند »ما می توانیم« می دانیم که امام آن را در بیان و عمل به 
منصه ظهور رســاند و تلاش خواهیم کرد با اتکا به داشته های کشور، با حل 

مشکلات و رفع موانع، امید را در دل مردم تقویت کنیم.
 زمینه برای مهاجرت معکوس پزشکان ایرانی

 فراهم شده است
دکتر رئیسی در مراسم گرامیداشت »روز پزشک و داروساز« با بیان اینکه 
این نگاه توحیدی خیلی ارزشمند است، اظهار داشت: چه عالمی که در حوزه 
علمیه قول الله می بیند و چه پزشکی که در اتاق عمل جراحی فعل الله می بیند، 
هر دو در یک جهت حرکت کرده و تلاش می کنند و این نگاه توحیدی است 

که می تواند باعث ارتقای روزافزون علم پزشکی شود.
رئیس جمهور با تاکید بر اهمیت تلاش برای ارتقای علم پزشکی در ایران 
اسلامی تصریح کرد: تلاش های قابل تقدیری در جهت ارتقای علم و دانش 
پزشکی در کشور صورت گرفته، اما همه دانش پزشکی منحصر در آنچه تاکنون 
تولید شده، نیست. لذا دانشگاه ها، پژوهشگاه ها، آزمایشگاه ها و مراکز علمی در 
جهت ارتقای علم و مرجعیت یافتن کشور در این عرصه تلاش بیشتری داشته 

باشند چرا که جمهوری اسلامی ایران این ظرفیت را دارد.
دکتر رئیسی با بیان اینکه متولی اصلی اجرای سیاست های مصوب و 
ابلاغی رهبر معظم انقلاب اسلامی در عرصه سلامت وزارت بهداشت است، اما 
این وزارتخانه تنها متولی اجرای این بسته سیاستی نیست، خاطرنشان کرد: 
این یک بسته جامع از سیاست های حوزه سلامت، بهداشت، درمان، آموزش و 
ارتقای بهره وری است که باید با همت همه دست اندرکاران جامعه پزشکی و 

نظام درمانی کشور اجرایی و عملیاتی شود.
 جامعه پزشکی از امتحانات و ابتلائات خود

 سربلند بیرون آمده است
رئیس جمهور جامعه پزشکی کشور را در امتحانات و ابتلائات پیروز و 
سربلند توصیف و تصریح کرد: بخش های مختلف جامعه پزشکی کشور چه در 
دوران دفاع مقدس و چه در مواقع لازم دیگر نظیر بلایای طبیعی و چه در دوران 
کرونا که عملکرد درخشانی داشته، همواره در مواقع ضرورت در کنار مردم 
حضور داشته اند و بنده به همه تلاش گران این عرصه و به ویژه شهدای نظام 

سلامت و خانواده های محترم آنها ادای احترام می کنم.
 تولید 90 درصد داروهای مورد نیاز کشور

 در داخل از افتخارات جامعه پزشکی است
دکتر رئیســی تولید ۹۰ درصد داروهای مورد نیاز کشور در داخل را از 
افتخارات جامعه پزشکی دانست و افزود: امروز بسیاری از کشورهای منطقه و 
حتی کشورهای پیشرو در زمینه تولید دارو به کیفیت داروهای ساخت ایران 

اذعان دارند و مشتری محصولات دارویی متخصصان و پزشکان ما هستند.
رئیس جمهور با بیان اینکه امروز با توسعه شرکت های دانش بنیان در 
کشور زمینه برای مهاجرت معکوس پزشکان ایرانی فراهم شده است، به بازدید 
خود از پارک های علم و فناوری و پیشرفت های چشمگیر در حوزه پزشکی و 
ساخت تجهیزات و دارو  اشــاره کرد و اظهار داشت: بسیاری از شرکت های 
دارو سازی امروز پذیرای پزشکان مهاجر ایرانی هستند و زمینه شغل مناسب و 
با عزت برای آنها در داخل کشور فراهم شده است ، تا پیش از این، محصولاتی 
نظیر فرش یا صنایع دستی به عنوان نماد فرهنگ و هنر ایرانی شناخته می شد، 
اما امروز تجهیزات پزشکی ساخته شده به دست جوانان ایرانی و صادرات آن 

به کشورهای مختلف بر افتخارات کشورمان افزوده است.
رئیس جمهور در ادامه نیروی انسانی کارآمد و مجرب را مهم ترین سرمایه 
نظام سلامت کشور دانست و با تاکید بر ضرورت تعریف نظام  مسائل بخش 
سلامت کشور با هدف حل مشکلات این بخش، تصریح کرد: امروز توجه ویژه 
به مناطق محروم از دغدغه ها و اولویت های دولت است و وزیر محترم بهداشت 
مامور برقراری عدالت در توزیع نیروی انسانی میان مناطق برخوردار و محروم 
است. دکتر رئیســی ضمن پاسداشت خدمات و زحمات شایسته و درخور 
تحسین نظام سلامت به ویژه در ایام شیوع بیماری کرونا بر ضرورت حفظ احترام 
و جایگاه رفیع جامعه پزشکی به ویژه در رسانه ها تاکید کرد و گفت: در رسانه ها، 
فیلم ها و سریال ها نباید جایگاه رفیع جامعه پزشکی مورد آسیب قرار بگیرد، 
چرا که این قشر نه فقط نزد ملت ما بلکه در میان همه ملت ها دارای جایگاه و 
منزلتی مقدس است؛ احترام به یک پزشک احترام به علم و فرهیختگی یک 
ملت است و نباید تخلف تعداد  اندکی از پزشکان را به کل جامعه پزشکی تعمیم 
داد و در برخــورد با تخلفات صورت گرفته در این زمینه اولین مدعی جامعه 

پزشکی خواهد بود. / فارس 

رونمایی از » پهپاد  مهاجر10«    چشم تیزبین ایران  در منطقه

فرمانده کل سپاه پاسداران انقلاب اسلامی با درخواست فرزاد بادپا خادم فداکار حرم حضرت شاهچراغ)ع( مبنی بر عضویت در 
سپاه موافقت کرد.در بیست و چهارمین مجمع عالی فرماندهان و مسئولین سپاه از فرزاد بادپا خادم حرم حضرت شاهچراغ )ع( تجلیل 
شد.در پی درخواست این خادم شجاع و فداکار حرم شاهچراغ )ع( مبنی بر عضویت در سپاه پاسداران انقلاب اسلامی، سردار سرلشکر 

پاسدار حسین سلامی فرمانده کل سپاه با درخواست این خادم فداکار موافقت و دستور استخدام وی را صادر کرد.
به گزارش فارس، در بیست و چهارمین مجمع عالی فرماندهان و مسئولین سپاه یک سفر کربلای معلی نیز به همراه خانواده به این 

خادم قهرمان اهدا شد.
گفتنی است؛ فرزاد بادپا خادم حرم شاهچراغ )ع( در 22 مرداد ماه و پس از حمله تروریستی به حرم احمد بن موسی )ع( توانست با 

فداکاری نیروی داعشی را زمین گیر کند و زمینه دستگیری او توسط نیروهای امنیتی را فراهم سازد.

سردارسلامیبا
درخواستخادمفداکار
حرمشاهچراغ)ع(برای

عضویتدرسپاه
موافقتکرد

شنبه چهارم شهریور ماه 1402، شماره 376-466

سپاه می تواند پیشرفت 100 برابری داشته 
باشد و این دور از دسترس نیست

سردار سرلشکر پاسدار محمد باقری رئیس ستاد کل نیرو های مسلح در 
نشست بیست و چهارمین مجمع فرماندهان و مسئولان سپاه،  با گرامیداشت 
یاد و خاطره شهدای والامقام انقلاب اسلامی، دفاع مقدس و مدافعین حرم و 
امنیت با اشاره به عملکرد درخشان سپاه تأکید کرد: تداوم حمایت و تقویت 
جبهه مقاومت، ادامه مبارزه با تروریست های تکفیری در عراق و سوریه، اعلام 
سپاه پاسداران به عنوان بزرگ ترین سازمان ضد تروریستی جهان در بیان 
فرماندهی معظم کل قوا، تداوم مقابله و مبارزه با اشرار در جنوب شرق و شمال 
غرب کشور، انهدام مقر های تروریست های اقلیم شمال عراق که مسیری به 
سمت خلع سلاح کامل این گروه های تروریستی است و نیز ارتقای چشمگیر 
توان دفاعی در عرصه های مختلف از جمله موشکی، پهپادی، زمینی و پدافندی، 
برگزاری رزمایش های موفقیت آمیز از جمله رزمایش اخیر در جزایر سه گانه 
ایرانی، مقابله با دزدی دریایی استکبار جهانی و اذنابش و ایجاد بازدارندگی 
دریایــی، کمک به مردم در امور مختلف و حضور در بلایای طبیعی و انجام 
رزمایش های کمک مؤمنانه معیشتی در مناطق کمتر برخوردار از اقدامات 
برجسته سبزپوشان حریم ولایت است.رئیس ستاد کل نیرو های مسلح با تأکید 
بر ضرورت تلاش مجاهدانه به منظور تحقق فرامین و انتظارات فرمانده معظم 
کل قوا از سپاه پاسداران انقلاب اسلامی بیان کرد: سپاه می تواند پیشرفت ۱۰۰ 
برابری داشته باشد و این دور از دسترس نیست. عمل جهادی و خستگی ناپذیری، 
شناخت محیط و اتفاقات آینده، جذب نیروی انسانی متعهد و متخصص، 
حرکت در لبه علم و فناوری و توسعه طرح های علمی، نظارت و اشراف و بازرسی 
می تواند این مهم را تحقق بخشد. وی با بیان اینکه سپاه پاسداران انقلاب اسلامی 
به عنوان بازوی قدرتمند نظام در کنار ارتش جمهوری اسلامی ایران به عنوان 
ید واحده در حفظ و صیانت از ایران اسلامی مجاهدت می کنند، گفت: همکاری 
و هم افزایی ارتش و ســپاه و سایر نیرو های مسلح جمهوری اسلامی، سپاه 
پاسداران را در زمره قدرت های نظامی برتر منطقه و جهان قرار داده است.به 
گزارش سپاه نیوز، سرلشکر باقری با اشاره به نقش تعیین کننده سپاه در مقابله 
با استکبار جهانی تصریح کرد: این نهاد انقلابی طرح های استکبار را نقش بر آب 
کرده و مهم ترین مانع پیشبرد اهداف استکباری امریکا، پاسداران هستند. سپاه 
مانع حاکمیت مطلق استکبار جهانی است و علت دشمنی ها و فشار های ایالات 
متحده امریکا، صهیونیست های غاصب و دست نشاندگان آنان با سپاه نیز 
همین است. وی با اشاره به اهمیت ارتقای روزافزون توان دفاعی و امنیتی تأکید 
کرد: بسیج به عنوان یکی از ارکان تشکیل دهنده توان بازدارندگی در اختیار 
سپاه پاسداران انقلاب اسلامی است و با طرح اعتلای بسیج زمینه جهش بزرگ 
این نهاد انقلابی فراهم شده است. باقری با بیان اینکه استکبار به دنبال یک 
جهان تک قطبی است عنوان کرد: قدرت امریکا رو به افول است. امروز روسیه 
در مقابل توسعه طلبی پیمان آتلانتیک شمالی ایستاده و چین هم به دنبال 
تقویت توان نظامی خود برای مقابله با امریکا است و همه این ها نشان دهنده 
افول قدرت امریکا است. همچنین اتحادیه های بین المللی از قبیل شانگ های 
و بریکس قدرت خود را در جهان به نمایش گذاشته اند. وی با اشاره به اهمیت 
جهاد تبیین در نشان دادن پیشرفت های جمهوری اسلامی ایران خاطرنشان 
کرد: به طور قطع اردو های راهیان پیشرفت که به عنوان یک نهضت آغاز شده 
اســت می تواند جوانان نسل جدید را با واقعیات جاری آشنا کند. بسیاری از 
جوانان عزیز ما با حضور در این اردو ها متحول شده اند و این موضوع با جدیت 
باید پیگیری شود. او با اشاره به عملیات تروریستی در حرم حضرت احمد بن 
موسی و قساوت دشمنان اسلام و ملت ایران در این عملیات تروریستی تأکید 
کرد: شــجاعت آن بســیجی در حرم حضرت شاهچراغ از جنس شجاعت 

پاسداران و بسیجیان بود.
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ابرقدرت ها متقاضی خرید تجهیزات دفاعی ایران
فرمانده نیروی هوا فضای سپاه پاسداران انقلاب اسلامی در نشست بیست 
و چهارمین مجمع عالی فرماندهان و مسئولان سپاه گفت: امروز ابرقدرت ها که 
روزی ما با چند واسطه هم نمی توانستیم با آن ها صحبت کنیم درخواست خرید 

تجهیزات پیشرفته و پدافندی از ما دارند.
به گزارش سپاه نیوز، سردار سرتیپ پاسدار امیر علی حاجی زاده فرمانده 
نیروی هوا فضای سپاه پاسداران انقلاب اسلامی با اشاره به قدرت موشکی و پهپادی 
این نیرو، تولید قدرت در سپاه را عنایت خدای متعال توصیف و تأکید کرد: تلاش 
می کنیم تا قدرت موشکی و پهپادی خود را هر چه بیشتر ارتقا دهیم. وی با مقایسه 
توان دفاعی ایران اسلامی در دوران جنگ تحمیلی با مقطع کنونی گفت: یک روز 
دشمن در موضع آفندی بود و ما نگران پدافند بودیم، اما امروز ما در موضع آفندی 
هســتیم و دشمنان ما به دنبال تکمیل شــبکه پدافندی خود هستند. امروز 
ابرقدرت ها که روزی ما با چند واسطه هم نمی توانستیم با آن ها صحبت کنیم 
درخواســت خرید تجهیزات پیشــرفته و پدافندی از ما دارند. امروز غرب به 
سرکردگی امریکا و هم پیمانانش به مثابه دوتیغه قیچی عمل می کنند و قصد 
ضربه زدن به اقتصاد ما را دارند. از این رو، ما باید تلاش کنیم مشکلات اقتصادی 
را حل کنیم. وی افزود: دشــمنان ما امروز با تمامی امکانات و ظرفیت ها بسیج 
شده اند تا به ایران اسلامی ضربه بزنند. در این شرایط سپاه یار و مدد کار دولت برابر 
هجمه های دشمنان و خنثی سازی توطئه های آنان است. سردار حاجی زاده با 
بیان اینکه باید با جهاد تبیین، جوانان و نسل امروز را با پیشرفت ها آشنا کنیم، 
گفت: نیروی هوا فضای سپاه آمادگی دارد تا در کنار سایر نیروها، از سازمان بسیج 
مستضعفین حمایت کند. ما این امکان را داریم برای نشان دادن میزان پیشرفت ها 
در حوزه های دفاعی و هوافضا بخشی از تجهیزات را در اختیار بسیج قرار دهیم تا 

از این ظرفیت برای جهاد تبیین بین جوانان و نوجوانان استفاده کند.

فرحناز رافع رئیس مرکز ملی فرش دستباف گفت: با 
وجود کاهش صادرات فرش دستباف اما تعداد مراکز تولیدی 

و تولید آن افزایش یافته است.
وی در نشست خبری سی امین نمایشگاه فرش دستباف 
ایران درباره دلائل کاهش صادرات فرش دستباف گفت : تحریم 
و بعد وضع قانون رفع تعهد ارزی و مسئله بعدی تعلیق کارت 
بازرگانی برای بازرگانان خوشنام؛ دلائل کاهش صادرات فرش 
است. بنابراین تلاش هایی انجام شد تا مسئله صادرات حل 
شود و به همین دلیل در بودجه ۱۴۰۲ توانستیم صادرات فرش 
را به جز مواد اولیه، معاف از پرداخت تعهد ارزی کنیم. البته از 
سال ۹۹ برای حمایت از تولیدکننده و صادرکننده مجبور 
شدیم معدل پایه صادراتی را دو و نیم برابر قیمت پایه صادراتی 

کاهش دهیم که این موضوع نیز بر کاهش صادرات رسمی 
تاثیرگذار بوده است.

رئیس مرکز ملی فرش دستباف ایران با بیان اینکه سال 
گذشته در مجموع ۵۰ میلیون دلار به صورت رسمی صادرات 
فرش داشته ایم، اظهار داشت: البته با توجه به مسائل تحریم 
بخشی از صادرات فرش دستباف به صورت غیر رسمی انجام 
می شود. متراژ مجاز حمل کالای مسافر برای فرش دستباف 
از هشت متر به ۲۴ متر رسیده است و لذا بخشی از فرش کشور 
از این طریق صادر می شود ، اقتصاد فرش قبل و بعد انقلاب 
۴۰۰ تا ۵۰۰ میلیون دلار بوده است. البته در دهه ۷۰، یکبار 
یک میلیارد و ۷۰۰ میلیون دلار و یک بار  نیز دو میلیارد دلار 
صادر شــد که این ارقام واقعی نبوده و بیش اظهاری صورت 

گرفته است. صادرات فرش دستباف در سال ۹۵ حدود ۳۶۰ 
میلیون دلار، سال ۹۶ بالغ بر ۴۲۶ میلیون دلار و در سال ۹۷ 
حــدود ۷۰۰ میلیون دلار بود ، آمار صادرات رســمی فرش 
دستباف کاهش یافته و این در حالی است که در زمینه تولید 
در سال گذشته هفت درصد رشد داشته ایم و سال گذشته 
۲۵۰ هزار تن واردات و ۲۵۰ هزار تن تولید ابریشم داشته ایم 
که ۹۰ درصد آن در بخش فرش مصرف می شود. ۱۲ هزار و 
۳۳۰ کارگاه متمرکز و غیرمتمرکز و مجتمع قالیبافی داریم. 
این به غیر از کارگاه های خانگی است. ضمن اینکه سال گذشته 

۱۹۴ و امسال تاکنون ۱۴۷ پروانه بهره برداری صادر شده است.
او با بیان اینکه کشور چین بیشترین واردات رسمی و 
غیررسمی فرش دستباف از ایران را دارد، گفت: آمریکا در سال 
۲۰۲۲ بزرگترین وارد کننده فرش بوده که با توجه به تحریم ها 
هند جای ایران را در صادرات به این کشور گرفته است در حالی 
که قبل از تحریم ها دو سوم فرش آمریکا را ما تامین می کردیم، 

آمریکا  حدود ۵۰۰ میلیون دلار واردات فرش دستباف دارد.
وی درباره بیمه قالیبافان گفت: با شناسنامه دار کردن 
فرش به مرور زمان باید به ســمتی حرکت کنیم که حتما 

کارفرمایان بافندگان را بیمه کنند. در حال حاضر ۲۳۰ هزار 
نفر از بافندگان فرش بیمه تامین اجتماعی و حدود ۵۰ هزار 
نفر نیز بیمه عشایر هستند. برخی قالیبافان زن هم از بیمه زنان 

خانه دار استفاده می کنند.
  صادرات غیرنفتی 53 میلیارد دلاری 

در شرایط تحریم
گفتنی است، صادرات غیرنفتی در زمانی که صادرات 
فرش دستباف فقط ۵۰ میلیون دلار است به رکورد بی سابقه 
۵۳ میلیارد دلار رســیده. دلائلی که رئیس مرکز ملی فرش 
دستباف برای کاهش صادرات رسمی گفت درباره دیگر اجزا 
صادرات غیرنفتی هم رخ داده  اما با این وجود کشور در سال 
۱۴۰۱ بالغ بر ۵۳ میلیارد دلار صادرات غیرنفتی داشت که 

نسبت به ۱۴۰۰ بیش از ۱۰ درصد افزایش یافت. در حالی که 
صادرات غیرنفتی کشور در شرایط تحریم رکورد زده و اغلب 
بخش ها، راه صادرات رسمی و آوردن درآمدها به داخل در این 
شــرایط را بلد شده اند فریاد زدن تحریم به عنوان دلیل اول 
کاهش صادرات غیررسمی، فقط ناکارآمدی مسئولان مربوطه 

را نشان می دهد.
در شرایط فعلی، رسیدن به درآمد دو میلیارد دلاری که 
سقف تاریخی صادرات سالانه فرش بوده، کم اهمیت تر از آن 
است که نشدنی باشد. بی توجهی به بازار سازی در کشورهای 
آسیایی و عربی و اقتصادهای نوظهور که بازارهای خوبی دارند 
و دولتی بودن افراد حاضر در بخش خصوصی فرش دستباف 
از دلائل اصلی کاهش صادرات این کالای نفیس است. /فارس 

افزایش تولید فرش با وجود کاهش صادرات
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هفته نامه اقتصادی ایرانمسکن و عمران13
دکتر سیدعباس حسینی در نشستی صمیمانه با برخی از آزادگان شاغل و بازنشسته بانک مسکن دیدار و از مجاهدت آنان قدردانی کرد.در آستانه سالگرد بازگشت 
آزادگان، مدیرعامل بانک مسکن میزبان تنی چند از آزادگان و جانبازان بانک مسکن بود.مدیرعامل بانک مسکن در ابتدای این مراسم، آزادگان را اسوه ایثار و مقاومت خواند 
و گفت: نمی توان شرایط سختی که آزادگان ما تجربه کردند را توصیف کرد. آزادگان قهرمانانی هستند که باید قدردان آنان باشیم.وی گفت: ما فعالان شبکه بانکی در نظام 
مقدسی کار می کنیم که دارای مبانی دینی اخلاقی و الهی است. کار در این نظام مبتنی بر اندیشه های اسلامی است و باید اول رضایت خداوند و بعد نیز رضایت مردم را در 
نظر بگیریم. خدمتگزاری مردم برای ما ثواب است و باید قدر فرصت های خود را بدانیم و به دنبال رضایت مردم باشیم.دکتر حسینی گفت : شما عزیزان نمایندگان و گل 
سرسبد مردم در شبکه بانکی و البته متعهد به نظام بودید و از جان مایه گذاشتید. شما از پیروان حضرت علی)ع( و امام حسین)ع( هستید. شما جایگاه ارزشمندی دارید و 
برای ما دعا کنید تا بتوانیم خدمتگزار خوبی برای مردم کشورمان باشیم.در ادامه این عزیزان از مشکلات خود با مدیرعامل بانک صحبت کردند و از خواسته هایشان گفتند.

در پایان این مراسم مدیرعامل بانک مسکن با اهدای هدایایی از آزادگان و جانبازان شاغل و بازنشسته بانک مسکن، قدردانی به عمل آورد. / روابط عمومی 

کاردرایننظاممبتنی
براندیشههایاسلامی

است

با حضور مردم قدرشناس برگزار شد

تشییع پیکر ۲ شهید مدافع امنیت فراجا در اصفهان
 ۸000 میلیارد تومان طرح گردشگری

 برای كرمانشاه تعریف شد

تله  كابین كرمانشاه به كجا رسید؟

علیرضا قاری قرآن، مدیرکل راه و شهرسازی استان اصفهان گفت: از 
زمانی که ساخت واحدهای ویلائی در طرح نهضت ملی مسکن در دستور 
کار وزارت راه و شهرسازی قرارگرفت، اداره کل راه و شهرسازی استان نیز 
این موضوع را در دستور کار ادارات راه و شهرسازی شهرستان ها قرار داد تا 

نسبت به شناسائی اراضی مستعد ساخت مسکن ویلائی اقدام کنند.
در شهرهایی که زمین مورد نیاز برای واگذاری ویلایی به متقاضیان 
حائز شرایط وجود نداشت با استفاده از سایر روش های تامین زمین درحال 
پیگیری این موضوع هستیم و به زودی تامین زمین این شهرها تعیین تکلیف 

می شود.
وی درخصوص روند اجرای طرح نهضت ملی مسکن در برخی مناطق 
مانند شهرهای شرق استان، گفت: با توجه به سیاست دولت و پیگیری مردم 
و مسئولان شهرهای شــرق اصفهان مبنی بر واگذاری اراضی به صورت 
انفــرادی، درحال حاضر اراضی تامین و واگذاری اراضی به صورت ویلایی 
انفرادی شروع شده و بعضا متقاضیان درحال انجام مراحل اخذ پروانه و شروع 
عملیات ساخت پروژه ها هستند. تامین زمین در شهرهای با جمعیت زیر 
۲۵ هزار نفر استان اصفهان که ثبت نام در آنها انجام شده، به صورت ویلائی 
انفرادی و گروهی حدود ۱۱ هزار و ۵۰۰ واحد صورت پذیرفته است که از 
این میزان ۶ هزار و ۲۷۷ واحد به صورت انفرادی و مابقی بصورت ویلائی دو 
و ۳ طبقه است. از تعداد ۶ هزار و ۲۷۷ واحد حدود ۳ هزار و ۶۷۵ واحد تاکنون 
به متقاضیان اختصاص یافته که بسته به شهرها و پروژه های مختلف، درحال 
اخذ پروانه، اجرای فونداسیون و اجرای اسکلت و سقف است./ روابط عمومی

نادر نوروزی ، شهردار کرمانشاه با تاکید بر لزوم توسعه گردشگری 
شهری در کرمانشاه، از تدوین هشت هزار میلیارد تومان طرح گردشگری 
برای شــهر خبر داد. نادر نوروزی با بیان اینکه کرمانشاه با انباشت عقب 
ماندگی در حوزه  های مختلف مواجه است، گفت: این شرایط موجب شده 
که نتوانیم در کوتاه مدت تحول اساسی را در شهر رقم بزنیم، خلاصی از 
این عقب ماندگی  ها زمان براســت و همه باید در کنار شهرداری پای کار 
باشند. وی درباره وعده ساخت سه مرکز تفریحی )شهربازی، تله کابین و 
ساخت مراکز تفریحی در پارک سراب قنبر( در کرمانشاه و اینکه قرار بود 
فاز اول طرح شــهربازی امســال افتتاح شــود، گفت: افتتاح به معنی 
بهره  برداری نیست و به معنی شروع اجرای طرح است. این طرح در اختیار 
سرمایه گذاری بود که برای این کار صلاحیت نداشت و به همین منظور 

به دنبال خلع  ید او بودیم که رای آن را هم گرفتیم.
همزمان با این موضوع فاز اول طرح که همان طراحی و مطالعه است 
را پیش بردیم و الان مشخص است که چه میزان سرمایه گذاری نیاز دارد 
و چه اقداماتی باید در آن انجام شود و عملا به وعده خود عمل کرده و فاز 
اول طــرح را انجام داده  ایم. در خصوص تله  کابین هم، کار طرح به دلیل 
مشکلات میراثی متوقف مانده و اکنون با سه بخش پایگاه جامع تاقبستان، 
مرکز پژوهش های وزارت میراث فرهنگــی و اداره کل میراث  فرهنگی 
اســتان در حال مذاکره هستیم، اما به نتیجه  ای نرسیده  ایم. اگر موافقت 
اصول میراث فرهنگی صادر شود می توانیم طرح را در کوتاه مدت شروع 

کرده و یک مرکز تفریحی مناسب برای مردم کرمانشاه ایجاد کنیم.
شهردار کرمانشاه گفت: در خصوص پارک سراب قنبر هم ۱۰ هکتار 
درختکاری انجام شــده و سرمایه گذار در این طرح فعال است. قرار است 
۳۱۶ هکتار هم در محدوده اطراف پارک سراب قنبر از طریق منابع طبیعی 
به شهرداری کرمانشاه واگذار شود تا بتوانیم این محدوده را هم به پارک 
جنگلی در جنوب شهر تبدیل کنیم، سال گذشته ۲۰۰ هزار تن آسفالت 
در معابر و خیابان  های شــهر ریخته شده و عملا ۲۰ درصد کار عمران و 
بازســازی معابر و خیابان  های شهر در همان سال انجام شد، در این سال 
۱۰۳ خیابان و بیش از ۱۰۰۰ کوچه در شهر کرمانشاه که دارای مشکل 

بودند آسفالت شد.
وی در خصوص ســاخت و احداث معابر شهری هم با اشاره به در 
دست اجرا بودن چهار طرح گفت: یکی از این معابر، معبر بلوار الهیه است 
که شهرک ولایت را از بن بست خارج می کند. معبر دیگر انتهای زیباشهر 
به شهرک صادقیه را وصل کرده و در نتیجه بار ترافیکی میدان فردوسی 
را کم می کند. معبر دیگر شــهرک امام خمینی )ره( را به شهرک مهدیه 
)دره دراز( وصــل کرده و معبر چهارم هم انتهــای محلات جعفرآباد و 
ملاحسینی را به بزرگراه شهید دایی پور متصل می کند. وی در خصوص 
وعده افتتاح این چهار معبر در نیمه مرداد امســال گفت: این چهار معبر 
اکنون ۷۰ درصد پیشرفت داشته و پاییز امسال به بهره برداری می  رسند.

به گــزارش اداره کل روابط عمومی و امور بین الملل شــهرداری 
کرمانشاه ، نادر نوروزی در خصوص سرنوشت طرح مجتمع تجاری فیروزه 
هم گفت: این مجتمع در زمینی به مســاحت هفت هزار متر و با زیربنای 
۵۷ هزار مترمربع در دل بازار شــهر واقع شده و از موقعیت بسیار خوب 
تجاری برخوردار است، متاسفانه به دلیل برخی مشکلات با شریک بخش 
خصوصی، طرح چندسالی است متوقف شده و قرار است سهم حدود ۱۵ 

درصدی این شریک را بخریم تا بتوانیم پروژه را تعیین تکلیف کنیم.
برای این طرح فراخوان ســرمایه گذار داده  ایم و قرار اســت اگر 
ســرمایه گذاری پای کار آمد، هزینه تکمیل آن را پرداخت کند و ما از 

طرح به او سهم بدهیم.
شهردار کرمانشاه در خصوص آخرین روند تحویل ۱۰8 اتوبوس 
خریداری شده برای ناوگان حمل ونقل عمومی درون شهری کرمانشاه 
گفت: از این تعداد ۴۰ دستگاه تحویل استان شده و ۳۰ دستگاه دیگر 
هم قرار اســت تا پایان شــهریور ماه تحویل داده شود. نوروزی گفت: 
کارخانه سازنده این اتوبوس  ها که برای تمام کلان شهرها اتوبوس تولید 

می کند، تحت تحریم قرار گرفته و همین روند کار را کند کرده است.
اکنون آموزش رانندگان برای این اســتفاده از این اتوبوس  ها در 
حال انجام اســت و این خودروها قرار اســت عمدتا در مســیرهای 

شهرک  های حاشیه  ای فعالیت کنند.
وی به مشکلات ترافیکی شهر هم اشاره کرد و افزود: سطح معابر 
شهر با تعداد خودروها همخوانی ندارد و همین موجب شده کرمانشاه 
نیز مانند دیگر کلان شــهرها با معضل ترافیک مواجه شود. وی افزود: 
اکنون ۴۰۰ هزار خودرو در کرمانشــاه تردد دارند که از شهرستان  ها و 
استان  های همجوار به کرمانشاه می آیند و ترافیک را برای این شهر رقم 

زده  اند.
ساخت تقاطع ســپاه در جهت رفع ترافیک شدید در محدوده 
میدان سپاه در دستور کار قرار گرفت که در مراحل انتهایی است و قرار 
اســت برای گره ترافیکی در مسیر جنوب به شمال بر روی پل قره سو 
یک پل احداث شود که بعد از تقاطع سپاه تمرکز خود را بر احداث این 
پل خواهیم گذاشــت. او  در خصوص ساماندهی دو رودخانه قره سو و 
آبشوران هم گفت: بر اساس قانون رسیدگی به مسیل  هایی که آب در 
آنهــا جریان دارد و حریم آنها برعهده آب منطقه اســت و ما هم قول 
می  دهیم هرکمکی بتوانیم در این زمینه انجام دهیم، اما همه باید به 

وظایف خود در این زمینه عمل کنند.
وی اشاره  ای هم به حوزه گردشگری شهری داشت و گفت: در این 
زمینه در سازمان سرمایه گذاری شهرداری هشت هزارمیلیارد تومان 
طرح گردشــگری تهیه شده و فراخوان آن را هم داده  ایم. قرار است دو 
سیتی سنتر که جنبه گردشگری دارد، احداث شود و برای اجرای آنها 
با یک ســرمایه گذار خارجی هم تفاهم  نامه امضا کرده  ایم. همچنین 
احداث یک سرای سنتی را هم در بر نامه داریم، اخیرا هم دو هتل بوتیک 
در کرمانشــاه افتتاح شده که در صدور مجوزهای آن کمک کرده  ایم، 
چرا که معتقدیم گردشگری شهری یک کار بین بخشی است و همه 

باید در این زمینه سهم خود را پرداخت کنند.

همزمان با هفته دولت با حضور وزیر راه و شهرسازی ۳ هزار و ۷۳8 
واحد مسکونی نهضت ملی مسکن در زنجان افتتاح شد. این تعداد واحد 
مسکونی در قالب مسکن حمایتی، بازآفرینی، خودمالکی، گروه ساخت، 
روســتایی و جوانی جمعیت به متقاضیان این طرح واگذار شد. از بین 
واحدهای افتتاح شده ۴۰۰ واحد مسکونی مربوط به اجرای قانون جوانی 
جمعیت در استان زنجان است. همچنین بخش های از واحد های مسکونی 
طرح نهضت ملی در دســت ساخت کوی ثمین ۲، کوی فرهنگ زنجان، 
طرح نهضت ملی مسکن کوی زنگان، کوی نصر در این سفر افتتاح شد. 
بنابر این گزارش ۱۰۵۱۶ واحد مسکونی روستایی و تعدادی در صائین 
قلعه فاز یک مربوط به نهضت ملی شهرهای زیر ۱۰۰ هزار جمعیت افتتاح 
شد. همچنین افتتاح تعدادی از واحدهای مسکونی در بازآفرینی شهری 
و مسکن های خود مالکی از دیگر طرح های قابل افتتاح در سفر وزیر راه و 

شهرسازی بود.
وزیر راه و شهرسازی در حاشیه واگذاری این واحدهای مسکونی 
گفت: یکی از موضوعاتی که قانون به ما تکلیف کرده واگذاری زمین در 
قانون جوانی جمعیت است که از اواخر شهریورماه، نهضت دوم آن آغاز 
می شود. مهرداد بذرپاش با بیان اینکه هم اکنون ۱۶۰ هزار واحد روستایی 
در کشور درحال ساخت است و تا پایان سال ۵۰۰ هزار قطعه زمین توسط 
بنیاد مسکن انقلاب اسلامی به مردم واگذار می شود گفت: این اتفاق بزرگی 
است که تولید مسکن را افزایش خواهد داد و این کار از مشهد مقدس آغاز 

خواهد شد.
وی با بیان اینکه طبق قانون جهش تولید مسکن سالانه باید یک 
میلیون زمین برای تولید مسکن فراهم کنیم و این درحالی است که به 
اشتباه گفته می شود دولت قرار است مسکن بسازد درحالیکه دولت همه 
ظرفیت ها را به کار می گیرد تا مردم مسکن بسازند افزود: همه شاخص ها 
از رشد نهضت ملی مسکن حکایت دارد، هرچند از نحوه پرداخت تسهیلات 
راضی نیستیم اما امسال رشد خوبی در این خصوص به وقوع پیوسته است. 
وزیر راه و شهرسازی گفت: تامین زمین، واگذاری و ارائه تسهیلات لازم 

در سال جاری رشد خوبی داشته و تا پایان سال ادامه دارد.
به گزارش پایگاه اطلاع رســانی وزارت راه و شهرسازی ، مهرداد 
بذرپاش با بیان اینکه دولت سیاست های مختلفی را در خصوص مسکن 
اجرایی می کند، گفت: عمده سیاست دولت در این زمینه، مجتمع سازی 
است که استان زنجان در این خصوص رشد قابل قبولی داشته و سرعت 
استان در این خصوص بیشتر هم خواهد شد به طوری که طی سال آینده 

یک نهضت واقعی در واگذاری واحدها رخ خواهد داد.
 واگذاری زمین روستاهای همجوار شهرها 

به متقاضیان نهضت ملی مسکن به صورت 99 ساله
واگذاری زمین های ملی موجود در روستاهای همجوار شهرها به 
متقاضیان نهضت ملی مســکن از سیاست های این وزارتخانه بوده که 
درحال عملیاتی شدن است. این زمین ها به صورت ۹۹ ساله و با پرداخت 
تسهیلات ساخت در اختیار متقاضیان قرار خواهد گرفت. وی از تامین 
زمین در قالب حمایت از طرح جوانی جمعیت به صورت گسترده در کشور 
خبر داد و افزود: واگذاری این زمین ها در ۲ هفته نخست ماه ربیع الاول 
همزمان با ایام جشــن ولادت پیامبر اکرم )ص( در همه استان ها انجام 
می شود. او  در خصوص مشکل درجه خاک در برخی اراضی مورد نظر 
برای احداث واحدهای نهضت ملی مسکن، گفت: در استان های مختلف 

از جمله استان های شمالی و برخی شهرهای کشور که خاک حاصلخیز و 
مرغوب دارند با این مشکل مواجه هستیم و لازم است این مساله با ذکر 

نام شهرها از راه اصلاح قانون حل و فصل شود.
 تسریع در اجرا و عملیاتی کردن پروژه ها

 در حوزه بنادر 
وزیر راه و شهرســازی در جلســه شورای عالی ســازمان بنادر و 
دریانوردی با اشاره به اهمیت زنجیره کریدوری و حمل و نقل ترکیبی بر 
تسریع در اجرایی شدن و عملیاتی کردن پروژه ها در حوزه بنادر تأکید 

کرد.
 مهرداد بذرپاش وزیر راه و شهرسازی در جلسه شورای عالی سازمان 
بنادر و دریانوردی گفت: به فضل خدا نوار ساحلی جنوب کشور در مسیر 
بهره برداری قرار دارد و زنجیره حمل و نقل ترکیبی و بنادر باهم توسعه 

پیدا می کنند.
در این جلسه که با هدف رسیدگی به حسابرسی و صورتجلسه های 
مالی منتهی به سال ۱۴۰۱ این سازمان تشکیل شده بود،بذرپاش با اشاره 
به اهمیت مضاعف بنادر،بیان کرد: تکمیل کریدور شــمال به جنوب، 
درحالی که بندر چابهار تکمیل نشود بی حاصل است، همینطور اگر بندر 
چابهار تکمیل شود و کریدور شمال_جنوب ناقص باشد، اقدامی ابتر است.

وزیر راه و شهرسازی ابراز امیدواری کرد: از بندر شهید رجایی در 
بندرعباس تا پروژه های رشت -آستارا که با روس ها توافق شده است، دریا 

به دریا متصل می شود و ان شاءالله تا پایان دولت تکمیل می شود.
وی بــا تأکید بر توازن میان بنادر به یکپارچگی اقدامات در بنادر 
مختلف اذعان داشت و تصریح کرد:  زنجیره شمال به جنوب و مسیر حمل 

و نقل ترکیبی ریلی و جاده ای توأمان باید کار شود.
او  با بیان اینکه بایستی بنادر از مطالعات سودمند خارج نشوند، بر 
تســریع در کلیدخوردن و اجرایی شدن پروژه ها تأکید کرد ،  ۲۷ شهر 
ساحلی نیز باید به توسعه برسند، همچنین بندر چابهار که مورد تأکید 

رییس جمهور است.
بذرپاش در تشریح این موضوع گفت: پس از اجرایی شدن پروژه های 

توسعه ای حوزه بنادر، اقداماتی مانند ایجاد بندر محلی یا بندر تجاری یا 
احداث فرودگاه نیز باید دیده شود.

 سرمایه گذاری بنیاد مستضعفان
 در قطعه سوم آزادراه شمال

خیرالله خادمی، مدیرعامل شرکت ساخت و توسعه زیربناهای 
حمل و نقل درباره آخرین خبرها از انتخاب سرمایه گذار قطعه سوم آزاد 
راه تهران – شمال پس از مذاکرات با چینی ها اظهار داشت: آن چیزی که 
مصوب شده و قانون است، سرمایه گذار تمام مسیر آزادراه تهران- شمال 
بنیاد مستضعفان خواهد بود و بنیاد  مستضعفان سرمایه گذار تمام قطعات 

این پروژه محسوب می شود و قرارداد آن به صورت یکپارچه است.
بنیاد مستضعفان در مقطعی اعلام کرد که اگر شرایط امکان پذیر 
بود این مجموعه در برخی از قطعات سرمایه گذاری نداشته باشد اما نظر 
این است که حتما بنیاد در این پروژه حضور و مشارکت داشته باشد هر 
چند که امکان دارد درصد مشارکت بنیاد مستضعفان تغییر کند اما حضور 

بنیاد قطعی است.
معاون وزیر راه و شهرسازی تاکید کرد: طبق قرارداد موجود هم بنیاد 
مستضعفان سرمایه گذار سرتاسر آزادراه تهران- شمال است و بخشی 

تامین مالی با بنیاد خواهد بود مگر اینکه قرارداد تغییر کند.
خادمی در پاسخ به این سوال که آیا حضور چینی ها در قطعه سوم 
آزادراه تهران- شمال منتفی شده است، اظهار داشت: با چین مذاکراتی 
انجام شده بود که این مذاکرات نتیجه ای نداد البته به دنبال سرمایه گذار 
برای این پروژه هســتیم و از هر سرمایه گذاری از جمله چین استقبال 
می کنیم. باید توجه داشت که این پروژه بسیار هزینه زایی است و به منابع 

مالی نیاز دارد و با هر متقاضی وارد مذاکره می شویم.
وی با بیان اینکه با چینی ها هم مذاکراتی انجام شد اما فعلا نظر بر 
سرمایه گذاری بنیاد مســتضعفان در این پروژه است، افزود: تاکید بر 
مشارکت بنیاد داریم اما از آنجایی که حجم سرمایه گذاری در این پروژه 
قابل توجه اســت، هر سرمایه گذاری از ورود به این پروژه استقبال کند، 

سهمی برای سرمایه گذاری آن در نظر خواهیم گرفت.

تا پایان سال 500 هزار قطعه زمین به مردم واگذار می شود خبـــرخبـــر

معاون درآمدهای مالیاتی سازمان امور مالیاتی کشور از آماده سازی ادارات امور مالیاتی جهت راه اندازی واحد مشاوره مالیاتی 
تا پایان شهریورماه سال جاری خبر داد. محمدتقی پاکدامن، معاون درآمدهای مالیاتی سازمان امور مالیاتی کشور، اظهار کرد: 
در اجرای دستور وزیر امور اقتصادی و دارایی و رئیس کل سازمان امور مالیاتی کشور مبنی بر پیاده سازی واحد مشاوره مالیاتی 
در ادارات کل امور مالیاتی و به منظور پاسخگویی به ایشــان، از ادارات کل امور مالیاتی سراسر کشور خواسته شد تا پایان 
شهریورماه سال جاری با اختصاص نیروی انسانی متخصص و مجرب و فضای اداری مناسب، اقدامات لازم برای راه اندازی واحد 
مشاوره مالیاتی در ساختمان های آن اداره کل )مرکز استان و شهرستان های بزرگ( انجام شود. وزیر امور اقتصادی و دارایی 
اواسط مردادماه سال جاری هنگام بازدید از ادارات کل امور مالیاتی مودیان بزرگ و غرب تهران و در راستای رفع دغدغه ها 
و چالش های مودیان، دستور راه اندازی واحد مشاوره مالیاتی در ادارات امور مالیاتی را صادر کرده بود./ سازمان امور مالیاتی  

راهاندازیواحدمشاورهمالیاتیدراداراتامورمالیاتیتاپایانشهریورماه
مسئول طرح جاده برکت گفت: کار عمرانی جاده برکت در غرب استان کرمانشاه و مرز خسروی که از ۱5 تیر ماه آغاز شده، به صورت 
شبانه روزی در حال اجراست و تا پیش از اربعین امسال به بهره برداری می رسد، تا اربعین امسال، جاده ترانزیتی و تردد زائران در مرز 
خسروی به طور کامل از هم جدا خواهند شد که این کمک می کند تا مسیر زائران کاملًا آماده پذیرایی عبور زائران پیاده و سواری ها و 
ماشین های مسافری باشد.در عین حال به موازات یک جاده عریض چهارگانه برای آمد و رفت کامیون ها و ترانزیت نیز آماده سازی 
خواهد شد.جاده برکت در مرز خسروی نمونه یک کار راهبردی و جهادی است که با اجرایی شدن این طرح به طول 3.4 کیلومتر، مسیر 
ترانزیت کالا از تردد زائران جدا می شود.موسوی افزود: کار عمرانی جاده برکت در غرب استان کرمانشاه و مرز خسروی که از ۱5 تیر 
ماه آغاز شــده است به صورت شبانه روزی در حال اجراست. به گفته وی برای اجرای این طرح راهبردی در مرز خسروی استانداری 
کرمانشاه، قرارگاه نجف اشرف و قرارگاه امام حسن )ع( پای کار آمدند جاده چهاربانده برکت با هزینه ۸۱ میلیارد تومان، اربعین امسال 

برای تردد کامیون ها از پایانه باربری خسروی آماده می شود./ صدا و سیما

جداسازیمسیرعبورکامیونهایترانزیتیوزائراناربعین؛راهاندازیجادهبرکتپیشازاربعین

تامین زمین برای ساخت 11 هزار و 500 واحد ویلایی 
در طرح نهضت ملی مسکن استان اصفهان
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آئین تشییع باشکوه دو شهید مدافع امنیت فراجا با حضور پرشور مردم و 
مسئولان در اصفهان برگزار شد.

مردم اصفهان با وجود گرمای هوای تابستانی به استقبال فرزندان عزیز خود 
آمدند. تا شــهید ســتوان  ســوم »امیر حســین زاده  احمدی« و استواریکم 
»محمداحسان شفیعی« روز جمعه - بیست  و هفتم مرداد ماه - در درگیری با 
قاتل مسلح به شهادت رسیدند را به  گرمي تشییع و درگلستان شهداي این شهر 
به خاک بسپارند.میدان خواجو در این حوالی نظاره گر وداع با شکوه و شورانگیز 
مردمان دیار زاینده رود با دلیرمردانی است که برای امنیت این خاک جان داده اند، 
بزرگ مردانی که قسم خورده بودند، نگذارند خللی در امنیت این مرز و بوم ایجاد 
شود.در آیین تشییع و خاک سپاري این دو عزیز سفر کرده جانشین فرمانده فراجا 
درسخناني گفت: خدایا سجده شکر به جای می آوریم که مردم در مسیر این 
انقلاب از بهمن ســال ۱۳۵۷ تا دوران دفاع مقدس و در ادامه آن تا به امروز، با 
بصیرت از آرمان های انقلاب با جان دل محافظت کرده اند. سردار قاسم رضایی 
افزود: این شهدا با اهدای خون خود شجره انقلاب اسلامی را آبیاری کرده و در 
کنار آنان ملت بزرگ ایران اسلامی این راه را گرامی می دارند. نعمت الهی یعنی 
شور و حالی که در دوران انقلاب و دفاع مقدس وجود داشت، امروز بدون خدشه 
استمرار دارد.جانشین فرمانده فراجا با بیان اینکه ملت شریف ایران این گونه راه 
شهدا را پاس می دارند و در این مسیر شهدا زنده اند همچنین مفهوم آیه قرآن در 
چنین صحنه هایی متجلی است، خاطرنشان کرد:  اشتیاقی که در دوران دفاع 
مقدس در کشور و خصوصاً در شهر شهید و مجاهدپرور اصفهان وجود داشته 
همچنان ادامه دارد و اگر امروز دو شهید گلگون را تشییع می کنیم، روزی این 
شهر ۳۷۰ شهید را همزمان تشییع کرده که این موضوع برای آن سوی مرزها، 
مزدوران و هنجارشکنان پیام های بسیاری دارد.رضایی با تاکید بر اینکه پیام 
جمعیت امروز آن است که ما پیرو راه شهدا هستیم، ادامه داد: راه شهدا حفاظت، 
پاسداری و حراست از آرمان انقلاب اسلامی است و در این مسیر فرزندان این ملت 
در سازمان مقدس انتظامی سراسر کشور از مرزهای گسترده تا مجامع مختلف 
داخلی به صورت شبانه روزی و در همه فصول دفاع می کنند.در ادامه این مراسم 
آیت ا... سیدابوالحسن مهدوی امام جمعه موقت اصفهان برپیکر شهدا نماز اقامه 
کرد و سپس پیکر شهداي فراجا بانداي یاحسین مردم مومن و ولایي اصفهان 

تشییع و درگلستان اصفهان به  خاک سپرده شد.

وزیر ارتباطات گفت: موضوع پیشرفت شبکه 
ملی اطلاعات نیز موضوع مهم ماست و در این دولت 
بیش از ۶۲ درصد پیشرفت داشته است و در همین 
دولت کار به سرانجام می رسد.محمدباقر قالیباف در 
نطق پیش از دستور  صحن علنی مجلس با اشاره به 
ساخت تجهیزات دفاعی در داخل کشور به پشتوانه 
دانش بومی و جوانان گفت: دشــمنان ملت ایران 
فهمیده اند که نمی توانند با تحریم، ترور، خرابکاری در 
صنعت، تهاجم مستقیم به زیرساخت های دفاعی یا 
جاسوسی و اقداماتی مانند آنها مانع پیشرفت فزاینده 
صنایع دفاعی کشورمان شوند. قطعاً اراده استوار و 
ایمان جوانان شاغل در صنایع دفاعی با این اقدامات نه 
تنها تضعیف نخواهد شد، بلکه هر روز قوی تر می شود.

رئیس مجلس شورای اسلامی گفت: در هفته گذشته 
عده ای سعی کردند نشان دهند که میان مجلس و 
دولت اختلاف و تقابل وجود دارد، اما همان گونه که 
بارهــا گفته ام دولت و مجلــس در کنار هم تلاش 
می کنند تا بتوانند فضای خدمت را در کشور حاکم 
کنند و با وجود اختلاف ســلیقه یــا تفاوت نظر در 
موضوعات مختلف در تعامل با هم تا به امروز موفق 
بوده اند.افراد و رســانه هایی که به اختلاف افکنی و 
اختلاف انــدازی بین دولــت و مجلس دل خوش 
کرده اند، بدانند به اهداف خود نمی رسند و نمی توانند 
از کاه کوه بسازند. همچنین مردم بدانند تفاوت نظر و 
سلیقه طبیعت کار است و مهم این است که هم ما در 
مجلس و هم دوستان ما در دولت توانایی مدیریت این 
تفاوت ها را داریم و از آن برای پیشبرد بهتر امور استفاده 

خواهیم کرد.
یکی از عوامل ایجاد ترافیک شبکه 

فیلترشکن ها هستند
گزارش کمیســیون صنایع و معادن درباره 
کیفیت اینترنت و شاخص های مربوط به آن با رویکرد 
چالش های ایجاد شده برای افراد و کسب وکارهای 

مجازی یکی از دستور جلسات نمایندگان بود که با 
حضور وزیر ارتباطات انجام شد.

روح الله عباس پور سخنگوی کمیسیون صنایع 
و معادن مجلس در تشریح این گزارش گفت: یکی از 
مهم ترین پارامترهای مؤثر در ایجاد مشکلات فنی در 
تسهیل دسترسی کاربران به اینترنت، افزایش ترافیک 
شبکه از طریق اســتفاده از روش ها و نرم افرازهای 
موسوم به فیلترشکن است که اغلب در قالب باج افزار 
با ایجاد آسیب های امنیتی در شبکه به جمع آوری 
اطلاعات مشترکین اقدام می کنند.با وجود آنکه برخی 
از گزارش هــا از افزایش آمار اســتفاده کنندگان از 
فیلترشــکن در طی چند ماه اخیر حکایت دارد، اما 
تاکنون گزارش دقیقی برای شفاف  سازی آمار موجود، 
ارقام قابل ملاحظه هزینه های فیلترشکن و تحمیل 
آن بر ســبد هزینه های خانوارهــا و در نهایت ارائه 
راهبردهای مؤثر برای کاهش استفاده از فیلترشکن ها 
توسط مشترکین، از سوی وزارت ارتباطات و فناوری 
اطلاعات ارائه نشده است.طبق بررسی ها ۶۴ درصد 
از کاربران از فیلترشــکن استفاده می کنند و سهم 
پهنای باند ناشناس به ۲۵ درصد رسیده است. طبق 
گزارش ها، تعداد قابل توجهی از سایت های مورد نیاز 
شهروندان با اعمال تحریم و عدم دسترسی مواجه 
است و باید اقدامات لازم برای رفع این مشکل صورت 

گیرد.
جمع آوری فیلترشکن ها نیازمند قانون 

مشخص است
عیســی زارع پور در جریان بررسی گزارش 
کمیسیون صنایع در این رابطه گفت: با تلاشی که 
همکاران ما انجام دادند و با تعامل خوب وزیر ارتباطات 
عراق، ســیم کارت های عراقــی، اینترنت عراقی و 
رومینــگ اپراتورهای داخلی امســال ارزان تر و با 
کیفیت تر نســبت به سال گذشته در اختیار زائران 

اربعین قرار خواهد گرفت.

وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات با بیان اینکه 
در لایه ورودی اینترنت کشور در دو سال گذشته سعی 
کردیم منابــع ورودی را تنوع داده و میزان اینترنت 
ورودی را بیش از دو برابر نیاز کشــور تأمین کنیم، 
تصریح کرد: اکنون بیش از دو برابر منابع کشور ظرفیت 
داریم. در لایه هسته مادر از ابتدای دولت تا به امروز ۵۰ 
درصد به ظرفیت شبکه مادر اینترنت کشور با اتکا به 
تجهیزات ۱۰۰ درصد ایرانی اضافه شده و تا پایان سال 
این ظرفیت دو برابر و تا پایان دولت به سه برابر خواهد 

رسید.
وی همچنین اعلام کرد: برای ترافیک داخلی 
نقاط تبادل ترافیک داریم که از ابتدای دولت این نقاط 
توسعه پیدا کرده و بیش از سه برابر افزایش یافته است. 
در لایه تجمیع تلاش هایی صورت گرفته اما کافی 

نیست.
درباره ساماندهی فیلترشکن ها معتقدیم راهکار 
جمع آوری آن صرفاً فنی نیست و مدیریت این موضوع 
نیازمند یک قانون مشــخص است که بنده آن را به 
هیئت رئیسه مجلس تقدیم خواهم کرد. معتقدم ما 
می توانیم بساط فیلترشکن فروشی  را جمع کنیم. چند 

اقدام برای کاهش نیاز مردم به فیلترشکن ها می توان 
انجام داد که اولین کار این است که ما باید در لیست 
مصادیق فیلترینگ یک بازنگری جدی انجام دهیم 

که در گذشته به دلایل غیرامنیتی انجام شده است.
 حملات هدفمند سایبری

 20 برابر شده است
ما در مدت اخیر با تحریم بیش از ۳۰۰ هزار 
دامنه پرکاربرد توسط کســانی که مدعی دفاع از 
حقوق مردم هستند، مواجهیم و حل این موضوع 
نیازمند رایزنی در سطح مراجع بین المللی است. 
حملات سایبری در سال های اخیر افزایش یافته و 
حملات هدفمند به زیرساخت ها بیش از ۲۰ برابر 
شــده اســت، البته همکارانم بخش زیادی از این 
حملات را دفع کرده اند، اما حتی بخش کوچکی از 
این موضوعات مشــکلات زیادی بــرای ما ایجاد 
می کند.موضوع پیشرفت شبکه ملی اطلاعات نیز 
موضوع مهم ماست و در این دولت بیش از ۶۲ درصد 
پیشــرفت داشته اســت و در همین دولت کار به 
سرانجام می رسد که یکی از زیرساخت های اصلی 

آن توسعه فیبر نوری است./ خانه ملت

رشد 62 درصدی شبکه ملی اطلاعات در دولت فعلی

شنبه چهارم شهریور ماه 1402، شماره 376-466
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اطلاعیه روابط عمومی موسسه اعتباری نور 
در مورد انتشار اخبار نادرست در برخی از 

سایت های خبری
با عنایت به انتشار اخبار نادرست در برخی از سایت های خبری در 
خصوص این موسسه، بدینوسیله به استحضار مشتریان عزیز می رساند که 
در سایه الطاف الهی و پرسنل خدوم، شعب موسسه اعتباری نور در سراسر 
کشور در راستای ارائه خدمات بانکی به عموم مشتریان کماکان با اتکا به 
اعتماد و همراهی شما مشتریان عزیز در راستای تامین نیازهای بانکی و 
تحقق اهداف نظام بانکی کشور به فعالیت خود ادامه می دهد. / اداره کل 

روابط عمومی موسسه اعتباری نور   
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14 هفته نامه اقتصادی ایران
مهدی رمضانی دبیرکل نهاد کتابخانه های عمومی کشور، با حضور در استانداری مرکزی در مراسم رونمایی از کتاب خودآموز حساب سیاق شرکت کرد.وی با اشاره به دیداری که 
مسئولین مرکز اسناد انقلاب اسلامی با مقام معظم رهبری در سال ۱3۹0 داشتند، گفت: یکی از نکاتی که ایشان در این دیدار فرمودند و به آن تأکید داشتند این بود که غربی ها از هویت 
خود به سادگی کوتاه نمی آیند و این مثال را زدند که  انقلاب فرانسه و روسیه را داشتند؛ و صدها و ده ها اثر با موضوعات مختلف پیرامون آن انقلاب ها تولید کردند و به گونه ای فضا را 
ترسیم کردند که محور گردش حوزه تاریخ، ادبیات و سیاست در این واقعه خودشان خلاصه می شود.او با اشاره به سند ملی ترویج خواندن که کلیات آن در شورای فرهنگ عمومی 
به تصویب رسیده است، گفت: نهاد کتابخانه ها با راهبری شبکه 3 هزار و 700 کتابخانه ای، بزرگ ترین شبکه فرهنگی کشور است که این شبکه بزرگ با جدیت بحث خواندن را از طریق 
سند ملی ترویج خواندن دنبال می کند، در این سند توجه به مواد خواندنی یکی از مسائل مهم است که مدنظر قرار گرفته است و مواد خواندنی تنها کتاب نیست ، راه حل هر مسئله در 
حوزه فرهنگ ترسیم می شود، یکی از معضلات امروز کشور بحث مصرف انرژی از جمله برق، آب و سوخت است، حتماً راه حل این مسئله در حوزه فرهنگ تعریف می شود. ما معتقدیم 

حوزه فرهنگ در کنار سایر حوزه ها اثربخش است و باید به موضوع فرهنگ جدی تر و عمیق تر نگاه کنیم، فرهنگ زینت نیست، بلکه مسئله زیربنایی است. / روابط عمومی

فرهنگزینتنیست،
بلکهیکمسئله
زیربناییاست

 آمادگی نیروی زمینی
 برای برخورد با هر اقدام ناامن كننده

فرمانده نیروی زمینی ســپاه پاسداران انقلاب اسلامی 
درنشســت بیســت و چهارمین مجمع عالــی فرماندهان و 
مســئولان سپاه با اشــاره به فعالیت ها و عملکرد این نیرو در 
سال های اخیر گفت : فعالیت های نیروی زمینی سپاه در سه 
محور اصلی عملیات جاری در شمال غرب، غرب و جنوب شرق 
کشور، آمادگی برای تهدیدات بالقوه و مبارزه با گروهک های 

ضد انقلاب متمرکز است.
در منطقه شــمال غرب و جنوب شــرق کشور بعضاً با 
تهدیداتی از سوی گروهک های تروریستی مواجه هستیم که 
نیروی زمینی سپاه در این زمینه مقتدرانه عمل کرده است. ما 
از سال ۱۳88 عملیات نظامی علیه گروهک های تروریستی را 
در جدار مرز های شمال غرب کشور انجام دادیم و گروهک های 

تروریستی امروز در موضع انفعال و انزوا هستند. 
به گزارش سپاه نیوز، سردار سرتیپ پاسدار محمد پاکپور 
با اشاره به اقدامات راهبردی نیروی زمینی سپاه در شمال غرب 
و غرب کشور تصریح کرد: در عملیات »ربیع« هدف ما این بود 
که ضد انقلاب رابا عملیات پهپادی و موشکی مجبور کنیم که 
خلع سلاح شوند و یا به اردوگاه های خود بازگردند. این اقدام 
یک عملیات دقیق بود که با هفتاد موشک و ده ها پهپاد انجام 
شد که نتیجه آن وارد آمدن آسیب جدی به بدنه گروهک های 
ضد انقلاب در اقلیم شمال عراق بود. وی با اشاره به امنیت قابل 
قبول مرز های کشور اعم از جنوب شرق نیز گفت : در تاسوعا و 
عاشــورای حســینی دشــمنان برنامه هایی برای اقدامات 
تروریستی و ناامن سازی داشتند که با اعزام پنج تیپ تکاور به 
مناطق مرزی توطئه آن ها را خنثی کردیم و به توفیق الهی از 
آمادگــی لازم برای برخــورد با هرگونه اقــدام نا امن کننده 

برخورداریم.

وزیر فرهنگ و ارشــاد اسلامی، در گفت و گوی ویژه خبری گفت: 
عرصه فرهنگ و هنر کشور سال گذشته بهترین ایام خود را سپری کرد.

به گزارش مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت فرهنگ و ارشاد 
اسلامی ، محمدمهدی اسماعیلی با اشاره به استقبال بی نظیر از جشنواره های 
فیلم کوتاه و فیلم حقیقت افزود: چهره هایی از معاندان که به خارج از کشور 
پناهنده شدند و یا در داخل فریب خوردند بطور رسمی این رویداد را تحریم 

کردند.
وی با بیان اینکه سال گذشته بهترین ایام فرهنگ و هنر کشور رقم 
خورد، ادامه داد: جشنواره فیلم فجر روزهای بسیار باشکوهی را تجربه کرد. 
شاید باورکردنی نبود حدود ۷۴ فیلم به جشنواره و به بخش انتخاب و ۲۰ 

فیلم به بخش داوری رسید.
 بنیاد فارابی به طور قابل توجهی وارد این حوزه شده بود. از سیستان 
و بلوچستان فیلم درجه یک ساخته شد. از مردمان سخت کوش هر چه بر 
پرده سینما دیده بودید برای مردم یادآور ناامیدی و مشکلات بود در این 

جشنواره یک نوجوان قهرمان سیستان و بلوچی به تصویر کشیده شد.
از خوزستان قهرمان، کردستان، آذربایجان فیلم در این جشنواره 
داشــتیم هم تنوع منطقه ای و اقلیمی ایران و هم گونه های مختلف در 

جشنواره بزرگ داشتیم.
در حوزه موسیقی باید از هنرمندان عزیزی که آمدند تشکر کنم. چه 

در موسیقی، تئاتر و سینما هنرمندان درخشیدند.
وارد بهار امسال که می شدیم سال قبل که کرونا بود بر اساس آمار، 
۴۰۰ هزار ایرانی در برنامه های هنری کشورهای همسایه شرکت کرده بودند. 
نوروز امسال یک میلیون ایرانی در اجرای صحنه ای کشور و هزار نفر خارج 

از کشور حضور داشتند.
وی با اشاره به استقبال باشکوه از نمایشگاه کتاب و قرآن، با بیان اینکه 
رمضان کم نظیری را با برنامه های قرآنی تجربه کردیم، گفت: در نمایشگاه 
کتاب یک حماسه خلق شد. هفت میلیون بازدید کننده داشتیم و عدالت 
فرهنگی را در این نمایشگاه نشان دادیم، از ۲8۰۰ روستا خرید کتاب داشتیم 
و هفت میلیون نفر به صحن نمایشگاه آمدند و اتفاق بی نظیری بود. برخی 
روزها آنقدر ازدحام بود مردم در بزرگراه های نزدیک نمایشگاه ماشین های 

خود را پارک می کردند.
در حوزه سینما بالاترین فروش قبل از بهار امسال حدود ۵8 میلیارد 
تومان در اواخر سال ۱۴۰۰ بود. امسال فیلمی به نمایش درآمده که ۲۴۰ 
میلیارد تومان فروخته است و رقم فروش هفت برابر شده است و دومین 

فیلم پرفروش تاریخ سینمای ایران است.
رونق در حوزه فرهنگ و هنر در جشنواره ها به شکل مشهودی ظهور 
و بروز کرده و در بهار امسال با محاسبه تقویمی بیش از ۲۵ میلیون ایرانی 

در برنامه های فرهنگی و هنری کشور شرکت کردند.
وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی درباره وضعیت تامین کاغذ گفت: ۶ ماهه 
نخست سال گذشته دوره پرشکوهی را داشتیم. در دولت مردمی از ابتدای 
کار بنای ما بر این بود که وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی را از یک نهاد صرفا 
تنظیمگر و نظارتی به وزارت برنامه ریز و مسوول و مسوول توسعه فرهنگی 
و حکمرانی فرهنگی کشور ارتقا دهیم و ۱۲۴ برنامه اقدام برای آن تهیه شد 
و در معرض دید همه دلسوزان و ناقدان قرار گرفت، تکمیل شد و ارتقا پیدا 
کرد و نتایج خوبی داشتیم و برای خیلی باور نکردنی نبود با این شتاب به 

سمت تحقق این اهداف حرکت کنیم.
سال گذشته در انتهای شهریور درگیر یک فتنه فرهنگی شدیم و همه 
جریان رسانه ای دشمن و تروریسم رسانه ای حمله کردند. تحریم برنامه های 
فرهنگی و هنری، یک نوع عربده کشــی و تهدیــدات عملی بود و اجازه 

نمی دادند فضای فرهنگ و هنر شکل بگیرد.
برنامه مفصلی را آماده کرده بودیم اما با یک فضاسازی گسترده و ناامنی 
در حوزه فرهنگ و هنر مواجه شدیم و به دنبال این بودند که حوزه فرهنگ 
و هنر در کشور تعطیل شود؛ خیلی روزهای خاصی را پشت سر گذاشتیم.

برخی ویدئوهای خطاب به من با عبارات موهن تولید کردند که ما 
حال نداریم برای شما برقصیم و دیگران را هم مورد تعرض قرار دادند.

وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی درباره نگاه حمایتی وزارت به مطبوعات 
هم گفت: معدل نشریات در کشور خیلی بالا است. به ۱۴ هزار نشریه مجوز 
داده شده و مرتب در هیات نظارت بر مطبوعات با درخواست های متعدد 
مواجه هستیم. نگاه ما حمایتی است اما برای خبرنگارها بیمه و امنیت شغلی 

مهم بوده است.
پوشش بیمه ای خبرنگارها را از چهار هزار نفر سال ۱۴۰۰ به هشت 
هزار نفر رســاندیم و ۹۷ درصد افزایش این کار توسط صندوق هنر اتفاق 
افتاده است. در چارچوب مسکن هنرمندان و خبرنگاران با وزارت راه به زودی 
شهر هنر را در شهر جدید هنر راه اندازی خواهیم کرد. این کلمه به معنای 
هنرمندان، نویسندگان و روزنامه نگاران است. فعالان حوزه قرآن و عترت را 
هم اضافه کردیم. ۱۵ هزار فعال این حوزه را بیمه کردیم و قرآن و عترت به 

شدت در کشور در حال رشد است.
اسماعیلی درباره تامین کاغذ نیز گفت: زمانی به مجلس برنامه ارائه 
کردیم می خواهیم به خودکفایی در حوزه کاغذ برسیم که در آن زمان تولید 
کاغذ ما بین ۵ تا ۱۰ هزار تن بود و اکنون به ۷۵ هزار تن رســیده اســت . 
کارگروهی هم در این حوزه در دولت تشکیل شده است. همه موانع رفع 
شده و یک کارخانه بسیار خوب را در استان فارس با نصب همه تجهیزات 

در آستانه بهره برداری داریم.
کاری هم هیات ما با ونزوئلا شروع کرده که کار بسیار خوبی است و 
تولید کاغذ مرغوب است. آموزش و پرورش ما ۷۰ درصد کتاب های خود را 
در سال گذشته با کاغذ داخلی منتشر کرد. امسال ۱۰۰ درصد نیاز در این 
حوزه با تولید داخل تامین می شود و امسال در آستانه جشن خودکفایی 
کاغذ در بخش فرهنگی و نشر هستیم. گفته ام نیمه دوم سال، اما امیدوارم 

به زودی اتفاق بیفتد.
وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی درباره حجاب و عفاف نیز گفت: این 

دغدغه مهمی اســت و از دســتور کارهای جدی دولت و شخص رییس 
جمهوری این است که این مساله را بتوانیم رفع کنیم. بخشی نیاز به حمایت 
های ما داشت که به صورت یارانه ای اتفاق بیفتد که در حال انجام است و 
بخش مهم آن ترویج مدل های عفیفانه است. در جشنواره مدل لباس که 
در تدارک آن هستیم سال گذشته کار مهمی شروع کردیم. به همه طراحان 

برگزیده وام های با سود کم برای تولید انبوه دادیم.
این دولت خود را مســوول می داند. طرح کاملی را آماده کردیم در 
قرارگاه زیست عفیفانه که راه اندازی شده است. رییس جمهوری تاکید بر 
این دارد که جهت گیری اصلی دولت در حوزه پوشش، فرهنگی باشد. در 
تهران و شهرهای بزرگ سکوهای دائمی فروش لباس را راه اندازی می کنیم. 
انشالله اولین موارد آن را تا قبل از تابستان راه اندازی می کنیم و برای این 

کار تلاش شبانه روزی می شود.
اسماعیلی همچنین درباره تغییر نام وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی 
هم گفت: در برنامه هفتم این بحث بود که آن را جلو ببریم. دوســتان در 
مجلس استقبال کردند. بنای ما بر این است که با آن نگاه بلند انقلابی و بیانیه 
گام دوم و متناسب با نگاه های جدید در حوزه مدیریت فرهنگی، نامی را با 
دوستان مجلس و لایحه هفتم انتخاب کنیم. به نظرم تغییر مهمی خواهد 
بود که جهت گیری ها و رویاپردازی های مهم که لازمه فرهنگ و هنر است 

پیشانی کار قرار گیرد و جهت دهی فعالیت ها به این سمت باشد.
وزیر فرهنگ و ارشاد درباره درخواست صدور مجوز برای مطبوعات 
گفت: معدل نشریات در کشور ما خیلی بالاست. ۱۴ هزار نشریه را مجوز 
دادیم و با درخواست های متعدد روبه روییم. بنابراین نگاه ما حمایتی است. 
علاوه براین، موضوع بیمه و امنیت شغلی خبرنگاران برای ما مهم است. 
پوشش بیمه ای را از ۴ هزار نفر سال ۱۴۰۰ به بالای 8 هزار نفر رسانده ایم. 
به عبارت دیگر، ۹۷ درصد افزایش داشتیم که توسط صندوق هنر بوده است. 
مســکن هنرمندان و خبرنگاران را داشتیم و »شهر هنر« را در شهر پرند 
راه اندازی خواهیم کرد. حرف »ه« به کار کرده در این عبارت به معنای هنر، 
حرف »ن« نویسنده و حرف »ر« مربوط به روزنامه نگاران است. علاوه براین 
فعالان قرآن و عترت را نیز اضافه کرده ایم و ۱۵ هزار نفر را بیمه کرده ایم. 

سعی کردیم نگرانی اهالی رسانه را به شکل قابل قبولی حل کنیم.

اسم وزارتخانه تغییر می کند/ راه اندازی “  شهر هنر”   برای 
هنرمندان، نویسندگان و روزنامه نگاران در پرند

خبـــر

رئیس جمهور با اشاره به 
اینکه بریکس عمدتا متمرکز بر 
همکاری های تجاری و اقتصادی 
اســت، اظهار داشــت: ارتباط با 
ســاختارهای موثر بین المللی 
موجب تقویت قدرت سیاســی 
ایران نیز می شود؛ عضویت ما در 
گروه بریکس به صورت اتفاقی رخ 
نداده بلکه یک سیاست انتخابی از 
سوی دولت در جهت تامین منافع 
کشــور و مــردم بوده اســت و 
امیدواریم بتوانیــم از این رویداد 
قابل توجه نهایت بهره برداری را در 
عرصه های مختلف داشته باشیم.

دکتر سید ابراهیم رئیسی 
در بازگشــت از سفر به آفریقای 
جنوبی که به منظور شــرکت و 
سخنرانی در پانزدهمین نشست 
گروه »بریکس« انجام شده بود، آن 
را سفری مهم توصیف کرد و گفت: 
اهمیت این سفر از این جهت است 
که »بریکس« یکی از ائتلاف های 
مهم جهانی است که نقش موثری 
در توسعه و ارتقای همکاری های 
اقتصادی و تجاری در بخش قابل 
توجهی از جهــان دارد.  رئیس 
جمهور با اشــاره به اینکه گروه 
بریکس در نقــاط مختلف دنیا 
اعضای قابل توجهی دارد که سهم 
بزرگی از جمعیت، تولید ناخالص 
داخلی و وسعت سرزمینی دنیا را 
دارند، افزود: ائتلاف های جهانی 
نظیــر بریکــس و شــانگهای، 
ائتلاف های نوظهوری هستند که 
کاملا مخالف یکجانبه گرایی بوده 
و با نگاه احترام به استقلال کشورها 
برای همگرایــی و همکاری در 
جهت پیشــرفت امــور ملت ها 

تشکیل شده اند.

به گــزارش پایگاه اطلاع 
رسانی ریاست جمهوری ، آیت ا... 
سید ابراهیم رئیسی اظهار داشت: 
موضوع ارتباط با بریکس از سال 
گذشته و با شرکت بنده در نشست 
مجازی این گروه به میزبانی چین 
آغاز و درخواست عضویت ایران در 
این گروه مطرح شد و پس از وزیر 
امور خارجه و دبیر شورای عالی 
امنیــت ملی هم با شــرکت در 
جلسات مرتبط موضوع را دنبال 
کردند و در نهایت هم پیگیری هایی 
که از طریق سران کشورها در این 
رابطه انجام شــد بــه عضویت 
جمهوری اســلامی ایران در این 
گروه اقتصادی منجر گردید.رئیس 
جمهور با بیان اینکه اهمیت ایران 
به لحاظ موقعیــت ژئوپلتیک و 
کنشــگری فعال در عرصه های 
مختلف منطقه ای و بین المللی بر 
کسی پوشیده نیست، تصریح کرد: 
همه این مســائل موجب شد تا 
عضویت ایــران در گروه بریکس 
مطرح و به اتفاق آرای اعضا تصویب 
شــود. البته به طور طبیعی لازم 
است ساز و کارهای اجرایی برای 
بخش های مختلف گروه از جمله 
صندوق بریکــس، نیز تمهید و 
فراهم شــود که همکاران وزارت 
امور خارجه از همان ساعت اول 
تصویب عضویت ایران، اقدامات 
خود را در این زمینه آغاز کردند.وی 
با اشــاره به اینکه بریکس عمدتا 
متمرکز بر همکاری های تجاری و 
اقتصادی است، خاطرنشان کرد: 
نظام سلطه به دنبال آن است که با 
سلطه گری اجازه ندهند اقتصاد 
کشورهای مستقل از جمله ایران 
در ارتبــاط با دیگر کشــورهای 

مستقل در منطقه و دنیا رشد کند، 
اما ارتباطات اعضای بریکس حتما 
در این راستا که در این مجموعه 
کشورهای مستقل می خواهند 
ارتباطات تجاری و اقتصادی خود 
را با یکدیگر گسترش دهند مهم و 
به اقتصــاد مقاومتی نیز کمک 
می کند.او همچنیــن ارتباط با 
ساختارهای موثر بین المللی را 
موجب تقویت قدرت سیاســی 
جمهوری اســلامی ایران عنوان 
کرد و افزود: موضوع عضویت ما در 
گروه بریکس به صورت اتفاقی رخ 
نداده بلکه یک سیاست انتخابی از 
سوی دولت در جهت تامین منافع 

کشور و مردم بوده است.
وی با بیــان اینکه دولت 
مردمی هرگز سیاست خارجی 
کشور را زمینه ای برای منازعات و 
مشاجرات حزبی و جناحی تبدیل 
نخواهد کرد، اظهار داشت: آنچه 
برای ما اهمیــت و اولویت دارد 

تضمین و تامین منافع کشور و 
مردم است و امیدواریم بتوانیم از 
ایــن رویداد قابــل توجه نهایت 
بهره برداری را در این زمینه داشته 
باشیم.رئیس جمهور با اشاره به 
آغــاز هفته دولــت و اقدامات و 
فعالیت های صورت گرفته طی دو 
سال گذشته،با بیان اینکه سیاست 
دولت متوقف نکردن ظرفیت های 
کشور به یک گزینه و دنبال کردن 
پرونده های متعدد و نیمه تمام بوده 
اســت، تصریــح کــرد: یکی از 
پرونده هایی که از ابتدای آغاز به کار 
دولت در دستور کار بوده موضوع 
رفع تحریم های ظالمانه از اقتصاد 
کشور بوده اســت و در کنار این 
مسئله موضوع ارتباط با همسایگان 
که ســال ها مغفول واقع شده و 
درحد روابط دیپلماتیک متوقف 
مانده بود پیگیری و در دستور کار 
قــرار گرفت و بحمدالله ظرف دو 
سال گذشته، تلاش های صورت 

گرفته در زمینه ارتباط گیری موثر 
با همسایگان، کشورهای اسلامی 
و کشــورهای همســو آثــار و 
دستاوردهای قابل توجهی برای 
کشور داشته است.دکتر رئیسی 
عضویت در پیمان های منطقه ای 
و فرا منطقه ای بــا هدف اتصال 
کشور به زیرساخت های اقتصادی 
قدرت های نوظهــور را از دیگر 
اقدامات دولت طی دوسال گذشته 
برشــمرد و افزود: همچنین در 
موضوع تجارت خارجی و سهم 
اندک کشــور از بازارهای جهانی 
برغم برخورداری از ظرفیت های 
کــم نظیر نیز اقدامــات موثری 
صورت گرفت که رکورد رشــد 
تجارت خارجی طی چهار سال 
گذشته شکسته شد و به ملت عزیز 
ایران عرض می کنم امروز فرزندان 
شــما در دولت در انجام وظایف 
خود در راستای تحقق منافع ملت 
از هیچ اقدامی فروگذار نخواهند 

کرد.رئیس جمهــور در ادامه با 
اشاره به برگزاری ۱۴ دیدار رسمی 
و غیررسمی در سفر به آفریقای 
جنوبــی، توافق برای توســعه و 
تجهیز ۵ پالایشگاه کشور آفریقای 
جنوبی با صدور تجهیزات فنی و 
مهندسی را از دیگر رهاوردهای 
این سفر با رایزنی وزرای دولت در 
حاشــیه اجلاس سران بریکس 
برشمرد و گفت: فضایی که در این 
سفر و در سفر قبلی به قاره آفریقا 
مشاهده کردم افزایش و تقویت 
روحیه ضد استعماری در میان 
ملتها و مســئولان آفریقایی با 
رویکرد تضمین و تامین استقلال 
مردم آفریقا بود و این روحیه ما را 
هرچه بیشتر به آفریقا نزدیک و 
زمینه همکاری هــای تجاری و 
اقتصادی و همچنین تلاش های 
مشــترک در مقابلــه بــا یک 
جانبه گرایی در جهــان فراهم 

خواهد کرد.

»بریکس« نقش موثری در ارتقای همکاری های اقتصادی و تجاری در بخش قابل توجهی از جهان دارد

افتتاح ۴00 پروژه عمرانی در استان اصفهان با 
اعتباری بالغ بر دو هزار و 500 میلیارد تومان

استاندار اصفهان گفت: در هفته دولت امسال و در سراسر استان 
بالغ بر ۴۰۰ پروژه عمرانی با سرمایه گذاری بیش از دو هزار و ۵۰۰ میلیارد 

تومان افتتاح خواهد شد.
به گزارش اداره کل روابط عمومی و امور بین الملل اســتانداری 
اصفهان ، دکتر سیدرضا مرتضوی استاندار اصفهان در حاشیه پنجمین 
جلسه شــورای اداری استان در سال جاری، گفت: موضوعات متعدد و 
متنوعی در دستور جلسه امروز قرار داشت و در بخش هایی از این نشست 
به صورت ویژه به موضوع انتخابات و برنامه های اســتان در هفته دولت 

پرداخته شد.
در حوزه انتخابات، از مدت ها قبل ستاد استانی انتخابات به ریاست 
معاون سیاسی امنیتی و اجتماعی استانداری شکل گرفت و برنامه های 

این حوزه در مرحله اجرایی است.
بــرای انتخابات پیش رو طبق منویات مقام معظم رهبری چهار 

راهبرد مشارکت، سلامت، رقابت و امنیت را دنبال خواهیم کرد.
امیدواریم با مشارکتی که نخبگان جامعه برای برگزاری انتخابات 
انجام می دهند سالم ترین انتخابات را در امنیت کامل، با مشارکت فراگیر 

و رقابت قابل توجه میان کاندیدها در استان اجرایی کنیم.
در گام نخســت با پیش ثبت نام بالغ بر سه هزار و ۵۷۱ نفر برای 
حضور در رقابت های انتخاباتی مجلس همگان شگفت زده شدند، با این 
آمار شاهد افزایش بیش از ۱8۰ درصدی ثبت نام نسبت به دوره گذشته 

هستیم.
وی در خصوص برنامه  های اســتان در هفتــه دولت نیز گفت: 
زمینه های افتتاح پروژه های متعدد و متنوعی در استان فراهم شده است.
در دو مقطــع ایام الله دهه فجر و هفته دولت ســعی می کنیم تا 
پروژه های به سرانجام رسیده را افتتاح کنیم البته بین این دو تاریخ نیز 

افتتاحیه هایی داریم.
در هفته دولت ســال جاری و در سراسر استان بالغ بر ۴۰۰ پروژه 
عمرانی با ســرمایه گذاری بیش از دو هزار و ۵۰۰ میلیارد تومان افتتاح 

خواهد شد.
با حرکت های جهادی که دســتگاه های مختلف انجام می دهند 
امیدواریم با نهضت خدمت رســانی که در سراسر استان شروع شده در 
آینده نزدیک با افتتاح و بهره برداری از پروژه های متعدد و مختلف کا م 

مردم عزیزمان شیرین شود .

خبـــر
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 رشد 30۸ درصدی سود خالص
 بانک رفاه كارگران

مجمــع عمومی عادی به طور فوق العاده بانک رفاه کارگران برگزار و 
صورت های مالی این بانک به تایید و تصویب مجمع رسید.

به گزارش روابط عمومی بانک رفاه کارگران، این مجمع با حضور وزرای 
تعاون، کار و رفاه اجتماعی و امور اقتصادی و دارایی، مدیرعامل و اعضای هیئت 
مدیره سازمان تأمین اجتماعی، نمایندگان سازمان حسابرسی و سازمان 
بورس و اوراق بهادار در سالن جهاد وزارت امور اقتصادی و دارایی برگزار شد. 
دکتر اسماعیل للـه گانی مدیرعامل بانک رفاه کارگران در این مجمع با 
ارائه گزارشی از فعالیت های این بانک گفت: شاخص های عملکردی بانک رفاه 
در سال گذشته از رشد بسیار خوبی برخوردار است که از جمله آن می توان 
به رشد سودآوری بانک به میزان ۳۰8 درصد، افزایش سرمایه بانک از ۱۹۲ 
هزار میلیارد به ۶۶۰ هزار میلیارد ریال، افزایش نرخ کفایت ســرمایه، رشد 
پایانه های فروشگاهی و درگاه های اینترنتی و.... اشاره کرد ، بانک رفاه کارگران 
در حوزه  فناوری اطلاعات نیز تلاش  های گسترده ای داشته است و با ایجاد 
بســتر و زمینه لازم، خدمات مناسبی به مشتریان ارائه می کند. پرداخت 
تســهیلات غیرحضوری، شروع به کار ســامانه “بتا” ویژه خرید اقساطی 
بازنشستگان و مستمری بگیران تحت پوشش سازمان تأمین اجتماعی و 
سامانه نئوبانک )فرارفاه( بخشی از دستاوردهای این بانک در این حوزه است.  
خدمات بانک علاوه بر مجموعه سازمان تأمین اجتماعی، در حوزه های 
مختلفی چون اشتغال زایی، طرح ها و پروژه های کلان اقتصادی، مددجویی، 
سلامت کشور و مسئولیت های اجتماعی نقش و رسالت خود را به خوبی ایفا 

کرده است. 
با افزایش سرمایه بانک که در مراحل نهایی شدن است، شاخص های 
سلامت بانکی )شاخص کملز( رشد بسیار خوبی داشته و با رفع محدودیت های 
قانونی، دامنه فعالیت ها، خدمات و حمایت های بانک رفاه در حوزه های مختلف 

اقتصادی کشور گسترش خواهد یافت. 
بانک رفاه کارگران به عنوان دومین بانک سودآور در میان 

بانک های دولتی معرفی شد
به دنبال تایید و تصویب صورت های مالی منتهی به سال ۱۴۰۱ بانک 
رفاه کارگران توسط مجمع عمومی، این بانک به عنوان دومین بانک سودآور 

در میان بانک های دولتی معرفی شد.
با برگزاری موفقیت آمیز مجمع عمومی عادی به طور فوق العاده این 
بانک -که با حضور وزرای تعاون، کار و رفاه اجتماعی و امور اقتصادی و دارایی 
و مدیرعامل و هیئت مدیره سازمان تامین اجتماعی برگزار شد- و تصویب 
صورت های مالی، افزایش سودآوری بانک رفاه در سال ۱۴۰۱ به نسبت سال 
پیش از آن رسما تایید و این بانک در رتبه دوم سودآوری در میان بانک های 

دولتی قرار گرفت. 
بر اساس صورت های مالی منتهی به سال ۱۴۰۱ بانک رفاه کارگران، 
سود این بانک از ۵.۳۰۰ میلیارد تومان در سال ۱۴۰۰ به ۲۰.۱۰۰ میلیارد 

تومان در سال گذشته افزایش یافت. 
شایان ذکر است، در همین حال دکتر سید احسان خاندوزی وزیر امور 
اقتصادی و دارایی در گفت وگو با بخش خبری سیما با اشاره به برگزاری مجامع 
سالانه بانک های دولتی، از خروج تمامی این بانک ها از زیاندهی و کسب ۷۰ 

هزار میلیارد تومان سود خالص در عملکرد شبکه بانکی کشور خبر داد.
بانک رفاه کارگران در سال های اخیر سعی کرده است با تدوین و پیشبرد 
برنامه های توسعه ای اثربخش، نسبت به ارتقای سهم بازار خود و به تبع آن 
افزایش سودآوری اقدام کند که ماحصل آن قرار گرفتن در رتبه دوم سودآوری 

در میان بانک های دولتی است.  
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جذب دانشگاه فرهنگیان می شوند

 وزیــر آموزش وپرورش، از جذب بدون کنکور دانش آموزان مســتعد 
جشنواره مختلف در دانشگاه فرهنگیان  خبر داد.

به گزارش خبرگزاری فارس از کرمانشاه، رضامراد صحرایی در مراسم 
اختتامیه چهل و یکمین دوره مسابقات قرآن، عترت و نماز دانش آموزان برگزیده 
سراسر کشور، سند تحول بنیادی را تنها سند تعلیم و تربیت دانست و افزود: جای 
تأسف دارد که در کنار این سند با آموزه ها و گزاره های بلند سندی از خارج کشور 
وارد کرده و آن را مبنای تعلیم و تربیت کردند که بخشی از آثار مخرب آن در پی 

حوادث و حاشیه ها دیده شد.
صحرایی با  اشــاره به ۶ ســاحت تعلیم و تربیت سند تحول بنیادین، 
خاطرنشان کرد: تربیت دینی، اعتقادی، عبادی و اخلاقی؛ تربیت اجتماعی و 
سیاسی؛ تعلیم و تربیت زیستی و بدنی؛ تربیت زیباشناختی و هنری؛ تربیت 
اقتصادی و تربیت و تعلیم فناوری و علمی از جمله ساحت های مطرح در این 

سند هستند.
وی در رابطه با تربیت معلمان و شرکت در آموزش ضمن خدمت، گفت: 

۳۰۰ هزار معلم در دوره های مختلف ضمن خدمت شرکت کرده اند.
او در جمع دانش آموزان حاضر در چهل یکمین دوره مســابقات قرآن، 
عتــرت و نماز از خبری خوب ســخن گفت و افزود: دانش آموزان مســتعد 
جشنواره های مختلف اعم از قرآنی، علمی، پژوهشی، ورزشی و... بدون کنکور 

جذب دانشگاه فرهنگیان خواهند شد.
وی با  اشاره به مصوبه ذکرشده، گفت: با تصویب این مصوبه امتیاز این 
دانش آموزان نخبه تا دو ســال محفوظ خواهد شد و دانش آموز از این امتیاز 
کسب شــده در کنار مصاحبه در صورت موفقیت جذب دانشگاه فرهنگیان 

خواهند شد.
کنکور فعلا حذف نمی شود

خبر دیگر اینکه، وزیر آموزش و پرورش گفت: سرنوشت کنکور را قانون 
تعیین می کند، اما فعلا حذف نمی شود.

به گزارش خبرگزاری تسنیم از خرم آباد، رضا مراد صحرایی در حاشیه 
جلسه شورای آموزش و پرورش استان لرستان در جمع خبرنگاران، در رابطه با 
سرنوشت حذف کنکور گفت: سرنوشت کنکور را قانون تعیین می کند و فعلا به 
این صورت است که کنکور حذف نمی شود ولی ضریب تاثیر قطعی درس های 
پایه متوسطه که امسال برای پایه دوازدهم ۴۰ درصد بود سال آینده ۵۰ درصد 
برای پایه دوازدهم ، دو سال دیگر نیز تمام امتحانات نهایی هستند و سه سال 

دیگر ۶۰ درصد برای پایه های دهم، یازدهم و دوازدهم است.
تاثیر معدل در کنکور سراسری  در راستای عدالت آموزشی است

رضامراد صحرایی، وزیر آموزش و پرورش نیز در حاشیه برگزاری جلسه 
هیئت دولت، تأکید کرد: منافع ملی را بر منافع عده ای خاص ترجیح می دهیم. 
حتی یک مورد لو رفتن سؤالات را نداشتیم، تاثیر معدل در کنکور سراسری در 
راســتای عدالت آموزشی است، مدارس دولتی که طبق شیوه نامه ثبت نامی 
ابلاغی از سوی آموزش و پرورش عمل نکنند خلاف کرده اند و با آنها برخورد 

خواهد شد.
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خشایار باقرپور ، مدیرعامل اتحادیه تعاونی های عمرانی شهر تهران با بیان اینکه بیش از ۹0 درصد نیاز صنعت ساختمان در کشور توسط صنایع داخلی تامین 
می شود، گفت: نهضت ملی مسکن با توجه به تولید انبوه مصالح ساختمانی با هیچ گونه کمبودی مواجه نیست. تولید مصالح ساختمانی در کشور به گونه ای 
است که انبارهای ما پر شده و در واقع این مصالح بدون مشتری مانده است. وی با بیان اینکه ۹0 تا ۹5 درصد تکیه صنعت ساخت وساز در کشور به صنایع 
داخلی است و نیازی به واردات نداریم، اظهار داشت: صنایع ما در حوزه مصالح ساختمانی در صورت وجود بازارهای داخلی برای آنها، کاملا ظرفیت تولید و 
رفع نیازهای کشــور را در این بخش دارند. او  با اشاره به اینکه در زنجیره تامین، نهضت ملی مسکن با مشکلی مواجه نیست، تاکید کرد که از نظر کیفی 
استانداردهای لازم برای ساخت مسکن با بهترین کیفیت در کشور وجود دارد. با توجه به ظرفیتی که امروز در حوزه مصالح ساختمانی در کشور وجود دارد، 
تولیدکنندگان در صنایع وابسته به صنعت ساختمان برای بازاریابی و اینکه تولیدات با کیفیت خود را وارد بازار کنند، حتی حاضرند به صورت تهاتری کار کنند 

که از این ظرفیت می توان به بهترین شکل در جهت پیشبرد نهضت ملی مسکن بهره برد./ تسنیم

تأمین۹۰درصدنیاز
صنعتساختماندر
کشور

 جواد اوجی ، وزیر نفت با اعلام حمایت این وزارتخانه از سرمایه 
گذاران بخش خودروهای برقی عمومی، از ثبت رکورد تولید ۳.۳ میلیون 
بشکه نفت در روز خبر داد. وی در حاشیه جلسه هیات دولت در جمع 
خبرنگاران گفت: وزارت نفت به سرمایه گذارانی که برای برقی کردن 
خودروهای عمومی اقدام کنند، به مقدار صرفه جویی سوخت، حواله 
سوخت پرداخت می کند یا معادل قیمت سوخت به نرخ روز، به آنان 

پرداخت می شود.
کار مشترکی بین وزارتخانه های نفت و صمت و شهرداری تهران 
برای کاهش آلودگی هوا دنبال می شود که شامل برقی شدن خودروهای 
عمومی تهران است و افرادی که در این زمینه سرمایه گذاری کنند، 
وزارت نفت معادل سوختِ صرفه جویی شده، به قیمت فوب خلیج فارس 
به سرمایه گذار اعتبار می دهد. این طرح از تاکسی ها و وانت بارها شروع 
می شود و انقلابی در این صنعت خواهد بود و کاهش آلایندگی در شهر 
تهران را در پی خواهد داشت. تولید واقعی نفت خام به ۳ میلیون و ۳۰۰ 
هزار بشــکه در روز رسیده است که تا پایان شهریور این میزان به ۳.۴ 

میلیون بشکه افزایش خواهد یافت.
در ۴ ماهه امسال ۱۶ درصد گاز بیشتر یعنی روزانه ۳۶ میلیون 
متر مکعب بیشتر و در نتیجه روزانه ۲۰ میلیون لیتر سوخت مایع را به 
نیروگاه هــا تزریق کرده ایم که هم به کاهش آلایندگی و هم افزایش 
صادرات سوخت مایع می انجامد. در تمام جایگاه های سوخت عملیات 
سوخت رسانی طبق روال عادی در جریان است و فضایی که رسانه های 
معاند به آن دامن زده بودند، خنثی شد. دولت هیچ برنامه ای برای افزایش 
قیمت بنزین ندارد و از مردم می خواهم با تنظیم موتور و باد لاستیک 
خودروهای شخصی خود به کاهش مصرف بنزین کمک کنند. اوجی 
این را هم گفــت که مصرف بنزین از روزانه ۱۳۷ میلیون لیتر در ماه 
گذشته به ۱۱۳ میلیون لیتر کاهش یافته است. وی با تکذیب تامین 
سوخت از روسیه و تاکید بر اینکه در کشور کمبود بنزین نداریم، گفت: 
ذخایر بنزین در کشور نسبت به ۴ ماه سال گذشته ۱۵۰ میلیون لیتر 

هم بیشتر داریم.
وزیر نفت میانگین مصرف بنزین در سال گذشته را بین ۱۰۱ تا 
۱۰۲ میلیون لیتر در روز اعلام کرد و افزود: این حجم مصرف در چند 
روز سه شنبه از مرز ۱۳۶ میلیون لیتر در روز عبور کرد و یعنی افزایش 
۱۳ درصدی مصرف بنزین که البته بخشی از آن به دلیل ورود سالانه 
یک میلیون و ۶۰۰ هزار خودرو به چرخه خودروهای شخصی است اما 
هیچ خودروی فرسوده ای از ناوگان خارج نمی شود که سبب افزایش 
مصرف ۵ میلیون لیتری ســوخت در روز شده است. اوجی افزایش 
ترددهای تابستانی در شهریور را دومین دلیل افزایش مصرف بنزین در 
کشــور اعلام کرد و افزود: این سفرها طبق اعلام پلیس راهور ۶ تا ۱۰ 
درصد افزایش یافته است. وی شایعه افزایش قیمت بنزین توسط دولت 
را از دیگر دلایل هجوم مردم به پمپ های بنزین و شکل گرفتن مصرف 
کاذب دانست و با رد کاهش سهمیه پمپ های بنزین ها، گفت: سهمیه 
هیچ جایگاهداری را کم نکردیم. خیال مردم راحت باشد، دولت هیچ 
تصمیمی برای افزایش قیمت بنزین ندارد. اوجی از بهبود درآمدهای 
ارزی ناشی از افزایش صادرات نفت از سال ۱۴۰۰ به این سو سخن گفت 
و افزود: اگر این اتفاق نیفتاده بود در سال ۱۴۰۰ کسری ۴8۰ هزار میلیارد 
تومانی دولت که بخش اعظم آن مربوط به تکالیف بودجه ای وزارت نفت 
بود، رفع شد. در سال ۱۴۰۱ نیز ۹8 درصد تکالیف بودجه ای مان انجام 
شد و خوشبختانه تامین منابع ارزی نیز به وفور درحال انجام است و 

مشکلی نداریم.
 تولید نفت تا پایان شهریور

 به 3 میلیون و 400 هزار بشکه در روز می رسد
وزیر نفت گفت: ظرفیت تولید نفت خام ما هم اکنون سه میلیون 
و 8۰۰ هزار بشــکه در روز است و از نظر عملکرد و با توجه به گزارش 
شرکت ملی نفت ایران، تولید نفت ما سه میلیون و ۲۰۰ هزار بشکه در 
روز است که البته همکاران ما قول داده اند تا پایان شهریورماه تولید نفت 

ما به ۳ میلیون و ۴۰۰ هزار بشکه در روز برسد.
جواد اوجی در دیدار با اعضای کمیسیون انرژی مجلس شورای 
اسلامی به برخی چالش های وزارت نفت در آغاز به کار دولت سیزدهم 
اشاره و اظهار کرد: یکی از موضوع های کلیدی در این باره بحث تولید و 
سرمایه گذاری بود. زمانی که این وزارتخانه را تحویل گرفتیم تولید نفت 

ما بیش از ۲ میلیون بشکه در روز نبود.
ناترازی شدیدی در حوزه انرژی داشتیم به ویژه در بحث گاز و در 
زمستان ســال ۱۴۰۰ که با مشــکلاتی روبه رو بودیم، همچنین با 
قطعی های برق در زمســتان ســال ۹۹ روبه رو شدیم، سطح ذخایر 
نیروگاهی ما نیز به شدت کاهش یافته بود. تحریم های ظالمانه باعث 
شد صادرات نفتی و به تبع آن درآمدهای ارزی کشور نیز کاهش یابد، 
به طوری که با ۴8۰ همت کسری منابع دولتی مواجه شدیم که عمدتا 

مربوط به تکالیف وزارت نفت در بودجه سال ۱۴۰۰ بود.
یکی دیگر از چالش ها ذخیره سازی نزدیک به 8۷ میلیون بشکه 
میعانات گازی روی آب بود، به اضافه اینکه میعانات دیگر که به کشور 

کره جنوبی فروخته شده بود نیز منابع مالی آن فریز شده بود.
اوجی با بیان اینکه نارضایتی نیروهای انســانی وزارت نفت و 
کم لطفی درباره این نیروها و کاهش انگیزه در نیروهای صنعت نفت از 

دیگر چالش های وزارت نفت در آغاز به کار دولت سیزدهم بود، گفت: 
توجه ناکافی به توسعه زنجیره ارزش در اکثر حوزه ها و استفاده نکردن 
از ظرفیت شرکت های داخلی و به ویژه شرکت های دانش بنیان از دیگر 

چالش هایی بود که ما با آن روبه رو بودیم.
وی به مهم ترین اقدام های انجام شده در وزارت نفت و در دو سال 
اخیر نیز اشــاره و اعلام کرد: بحث توســعه سرمایه گذاری، تکمیل 
طرح های نیمه تمام، رشد تولید در حوزه گاز، نفت، پالایش و پتروشیمی 
از مهم ترین اقدام هایی بود که در این دو سال انجام دادیم که این موارد 
به فعال شدن زنجیره وسیعی از صنایع و پیمانکاران منجر شد و بدون 

شک تولید و صادرات نیز به تبع آن افزایش خواهد یافت.
اوجی به موضوع تکمیل طرح های کلان نیمه تمام در صنعت نفت 
اشاره کرد و گفت: در ســال ۱۴۰۱، ۳۱ طرح نیمه تمام به ارزش ۱۲ 
میلیارد دلار را به اتمام رساندیم و ۶۷ طرح نیمه تمام نیز به ارزش ۱۵.۱ 
میلیارد دلار امسال به بهره برداری خواهد رسید، همچنین آغاز عملیات 
اجرایی ۱۵ طرح به ارزش ۱۴ میلیارد دلار را نیز در نفت، گاز، پالایش و 

پتروشیمی خواهیم داشت.
در صورت اجرایی شدن طرح های مدنظر ما در سال ۱۴۰۲، به 
تولید نفت ما روزانه ۱۲8 هزار بشکه افزوده خواهد شد. در بحث گاز نیز 
نزدیک به ۳۹ میلیون مترمکعب در روز افزایش تولید خواهیم داشت و 
با افزایش روزانه ۳۰۰ هزار بشکه ای ظرفیت انتقال فرآورده های نفتی 
مواجه خواهیم شد، همچنین به ظرفیت پالایشگاهی کشور افزوده 
خواهد شد که به این موارد باید به افزایش خطوط گازرسانی و افزایش 

ظرفیت محصولات پتروشیمی را نیز افزود.
بهره برداری از هشت طرح نگهداشت تولید، بهره برداری از فاز 
نخســت میدان های سپهر و جفیر با ظرفیت ۳۶ هزار بشکه در روز و 
بهره برداری از میدان قلعه نار و بحث پیشرفت فیزیکی 8۳ درصدی 

میدان نفتی آزادگان از دیگر مواردی است که امسال دنبال می شود.
وی به افزایش ظرفیت تولید گاز نیز اشاره کرد و افزود: افزایش 
ظرفیت تولید گاز به مقدار ۵۶ میلیون مترمکعب را خواهیم داشت. 
هفته آینده نیز فاز ۱۱ پارس جنوبی به بهره برداری می رســد که این 
موضوع در تولید گاز بسیار با اهمیت است، همچنین ۷۰ هزار بشکه به 

تولید میعانات گازی ما افزوده می شود.
وزیر نفت با بیان اینکه میانگین تولید در میدان پارس جنوبی 
نسبت به شروع دولت سیزدهم ۷ درصد افزایش داشته است، گفت: 
بهره برداری از فاز ۱۴ پارس جنوبی، توسعه فاز ۱۱ پارس جنوبی، احداث 
خط لوله جدید فاز ۱۶ پارس جنوبی مواردی هستند که برای افزایش 

تولید گاز بسیار موثر خواهند بود.
اوجی به موضوع جمع آوری گازهای همراه نفت نیز اشاره و اظهار 
کرد: همه طرح های مربوط به گازهای همراه نفت را در این دولت تعیین 
تکلیف کردیم، ان جی ال ۳۲۰۰ از مهم ترین آن بود و امسال نیز ان جی ال 
۳۱۰۰ به بهره برداری می رسد و تا پایان دولت همه گازهای همراه نفت 

جمع آوری خواهد شد.
وی به موضوع رشد تولید در صنعت پتروشیمی نیز اشاره و اعلام 
کرد: خوشــبختانه در این صنعت رشد خوبی داشته ایم و طرح های 
بسیاری در این صنعت به بهره برداری رسیده است. وزیر نفت ادامه داد: 
در بخش پالایش نیز با افزایش ۱۶ درصدی تولید بنزین موتور و افزایش 
تولید ۱۶ میلیون لیتر گازوئیل یورو ۵ نیز مواجه بودیم و ۷ درصد نیز در 
این دولت به خوراک پالایشــگاه ها افزوده شده است، همچنین دو 
مگاپروژه در این بخش در دولت آغاز کرده ایم؛ یکی مگاپروژه شهید 
قاسم سلیمانی و دیگری مگاپروژه مکران که پیشرفت های خوبی نیز 

داشته ایم.
اوجی به رشد صادرات و درآمدهای ارزی نیز اشاره کرد و گفت: 
امروز صادرات نفت و میعانات گازی ما دو برابر شده و هیچ گونه میعانات 
گازی روی آب نداریم و یک ســنت هم جایی مســدود نشده است، 
همچنین با افزایش ۲۱ درصدی صادرات گاز ال پی جی در سال ۱۴۰۱ 
نسبت به سال ۱۴۰۰ و افزایش ۶۰ درصدی صادرات نفت و میعانات 

در پنج ماه امسال نسبت به بازه زمانی سال ۱۴۰۱ مواجه شدیم.
وی درباره مصرف بنزین نیز گفت: در سال ۱۴۰۰ مصرف بنزین 
کشور 8۷ میلیون لیتر، در سال ۱۴۰۱، ۹8 میلیون لیتر و در سال ۱۴۰۲ 
روزهایی را داریم که با ۱۲۰ میلیون لیتر مصرف بنزین روبه رو هستیم 
و باید اعلام کنم ۳۷ درصد مصرف بنزین ما از آغاز دولت سیزدهم افزایش 
یافته است. وزیر نفت ادامه داد: در هفته گذشته نوعی جنگ روانی ایجاد 
شــد که قیمت بنزین افزایش خواهد یافت و این موضوع باعث شد با 
مصرف روزانه ۱۳۶ میلیون لیتر بنزین روبه رو شویم که با مهار جو روانی، 
مصرف بنزین به انــدازه قابل توجهی کاهش یافت، البته برنامه های 
کوتاه مدت و بلندمدت برای ناترازی انرژی و سوخت را دنبال می کنیم.

بهره     برداری از 67 پروژه در صنعت نفت
 با 15 میلیارد دلار سرمایه گذاری

معــاون اول رئیس     جمهور گفت: ۶۷ پروژه در حوزه نفت، گاز و 
پتروشیمی به ارزش ۱۵ میلیارد دلار تا پایان سال افتتاح می شود. به 
گزارش »شانا« به نقل از پایگاه اطلاع     رسانی معاون اول رئیس     جمهور، 
محمد مخبر در نخستین اجلاسیه ملی مردمی     سازی دولت، دولتی بودن 
اقتصاد را یکی از معضلات مهم کشور عنوان کرد و گفت: پیشبرد کارها 

از طریق مردمی      کردن محقق می شود و دولت بر این موضوع تمرکز 
جدی دارد و همه دستگاه ها مکلف شده اند بخش بزرگی از سرمایه گذاری 

در طرح ها و پروژه های بزرگ را به مردم واگذار کنند.
 وی با اشاره به برنامه های موجود و تمرکز بر مزیت های کشور 
افزود: دولت با تمرکز جدی بر ظرفیت ها و مزیت های کشور، برنامه های 
منسجم کوتاه     مدت، میان مدت و بلندمدت برای سرمایه گذاری در 
بخش های مختلــف دارد که اجرای ۶۷پــروژه در حوزه نفت، گاز و 
پتروشیمی به ارزش ۱۵ میلیارد دلار تا پایان سال  و به     صورت کوتاه     مدت 
یکی از این برنامه     هاست. معاون اول رئیس     جمهور اظهار کرد: در حوزه 
دیپلماسی نیز دولت سیزدهم توفیق     های خوبی داشته، به نحوی که 
تاکنون ۲۰۰ سند و یادداشت تفاهم همکاری با کشورهای مختلف امضا 

شده است که بخشی از این اسناد به قرارداد تبدیل شده اند.
 تمدید قرارداد صادرات گاز به عراق 

درحال نهایی سازی است
 معاون وزیر نفت و مدیرعامل شرکت ملی گاز ایران با بیان اینکه 
امسال شاهد افزایش ۱۶ درصدی صادرات گاز و ۲۲ درصدی گاز مایع 
)ال پی جی( بودیم، گفت: تمدید قرارداد صادرات گاز به عراق درحال 
نهایی سازی است. مجید چگنی در آستانه هفته دولت گفت: با توسعه 
گازرسانی در کشور پس از انقلاب اسلامی، ۹8.۶ درصد جمعیت شهری 
و 8۶.۳ درصد جمعیت روستایی زیر پوشش شبکه گازرسانی کشور 
قرار گرفتند که این عدد به منزله برخورداری ۲۷.۵ میلیون مشترک از 

این نعمت الهی است.
از زمان آغاز به کار دولت سیزدهم، بیش از ۶8 هزار میلیارد تومان 
سرمایه گذاری در حوزه ها و بخش های مختلف صنعت گاز )طرح های 
گازرسانی روستایی و شهری، خطوط انتقال گاز و ایستگاه های تقویت 
فشــار، پالایشگاه ها و امور پژوهشی( انجام شــده است. برای دولت 
سیزدهم، توسعه گازرسانی در مناطق و استان های محروم به اندازه دیگر 
استان ها حائز اهمیت است و تلاش شده طی این دو سال، بیشتر شهرها 
و روستاهای این استان ها گازدار شوند. مدیرعامل شرکت ملی گاز ایران 
تصریح کرد: در دو سال گذشته به هفت شهر و ۱۴۵ روستا در استان 
سیســتان و بلوچستان و سه شــهر و ۲۴ روستا در استان هرمزگان 

گازرسانی شده است.
وی درباره  طرح های اولویت دار شرکت ملی گاز ایران گفت: تقویت 
شبکه گاز شمال شرق کشور از جمله مهم ترین طرح های شرکت ملی 
گاز ایران است که در این چارچوب و با توجه به تاکید وزیر نفت، عملیات 
اجرایی طرح خط دوراهی دشــتک - زابل به سربیشه به طول ۳۰۰ 
کیلومتر، احداث خط صالح آبــاد - تربت جام به طول ۷۰ کیلومتر و 
تاسیسات تقویت فشار آرادان که امسال به بهره برداری می رسد، جای 
می گیرد. این طرح ها به منظور تقویت رینگ شرقی کشور و افزایش 

پایداری انتقال گاز در محورهای تایباد و تربت جام است.
او درباره طرح های تقویت شبکه گاز در شمال کشور گفت: برای 
تقویت حوزه شمال کشور و عملیات اجرایی خط تقویتی دوم اردبیل 
به طول ۵۵ کیلومتر، خط نهم سراسری از اهواز به کوهدشت به طول 
۴۰۰ کیلومتر و تاسیســات تقویت فشار اهواز آغاز و مطالعات فنی- 
مهندسی امتداد خط نهم سراسری از میاندوآب به تبریز و فاز دوم تبریز 
تا بازرگان هم انجام شده است. وی با بیان اینکه امسال شاهد افزایش 
۱۶ درصدی صادرات گاز و ۲۲ درصدی گاز مایع )ال پی جی( بودیم، 
اظهار کرد: تمدید قرارداد صادرات گاز به عراق درحال نهایی سازی است.

ترکیه هم مایل به تمدید قرارداد خرید گاز از ایران است، ضمن 
اینکه مذاکرات برای صادرات گاز به عمان، احیای قرارداد پاکستان و 
تجارت گاز با روسیه ادامه دارد و کشورهای اروپایی مذاکراتی برای واردات 
گاز از ایران از مسیر ترکیه با ما انجام داده اند که هنوز به ثمر ننشسته 
است. با تسویه بدهی ترکمنستان در سه قسط، حجم سوآپ گاز از این 
کشور را از روزانه ۴.۵ به 8 میلیون مترمکعب رسانده ایم. طبق تازه ترین 
بولتن آماری سازمان کشــورهای صادرکننده نفت )اوپک(، خالص 
صادرات گاز ایران در ســال ۲۰۲۲ و ۲۰۲۱ میلادی به ترتیب حدود 
۱8.۷۹ و ۱8.۴۳ میلیارد مترمکعب بوده و نسبت به سال ۲۰۲۰، بیش 
از ۶۰ درصد رشد داشته است. جهش صادرات گاز در دو سال گذشته 
درحالی رقم خورد که ایران از سال ۱۴۰۰ به صورت جدی وارد ناترازی 
گاز در فصل زمستان شده، اما نه تنها به تعهدهای صادراتی خود در طول 

سال عمل کرده، بلکه این مقدار را افزایش داده است.
معاون وزیر نفت در امور گاز درباره امضای قرارداد تمدید و افزایش 
صادرات گاز ایران به ارمنستان گفت: صادرات گاز ایران به ارمنستان در 
چارچوب قرارداد تهاتر انرژی بین دو کشور انجام می شود و مذاکرات 
هیئت های کارشناسی دو کشور بر موضوع دوره قرارداد، مقدار صادرات 
و ضریب تبادل برق و گاز متمرکز بوده است. در این زمینه و براساس 
الحاقیه جدید، حجم گاز صادراتی به ارمنستان افزایش یافته و ضریب 
تهاتر گاز با برق نیز به نفع شــرکت ملی گاز ایران اصلاح شده و مدت 
قرارداد تا سال ۲۰۳۰ تمدید شده است. خط لوله صادرات گاز ایران به 
ارمنستان ظرفیت انتقال سالانه بیش از یک میلیارد مترمکعب گاز 
طبیعی به ارمنســتان را دارد که طی دوره بهره برداری، فقط از حدود 

یک سوم ظرفیت این خط استفاده شده است./ شانا

حمایت وزارت نفت از سرمایه گذاری در حوزه 
خودروهای عمومی برقی تعداد دهک های مشمول افزایش 

یارانه از 3 به 5 دهک افزایش می یابد
ایران رتبه اول شاخص سلامت را در منطقه دارد

سید صولت مرتضوی، وزیر کار، تعاون و رفاه اجتماعی گفت:  اگر 
خانوارهای ۵ دهک ابتدایی، از ۱۱ قلم مشــمول کالابرگ الکترونیکی 

استفاده کنند، به آنها ۱۲۰ هزار تومان یارانه تشویقی داده می شود.
وی درباره احتمال تغییر دهک بندی خانوارها اظهار داشت: وزارت 
رفاه آزمون وســع را بررســی می کند و احتمال اینکــه تغییراتی در 
دهک بندی ها صورت بگیرد یعنی عده ای از دهک های بالا به دهک های 

پایین یا برعکس بروند، وجود دارد.
کسانی که به هر طریقی یا ثبت نام نکرده اند و یا جزو دهک ۱۰ قرار 
گرفته اند و یارانه به آنها تعلق نمی گیرد و یا نســبت به دهک بندی شان 

اعتراض دارند، می توانند به سامانه مراجعه و اعتراض خود را ثبت کنند.
او درخصوص کالابرگ هم توضیح داد: هر کســی که در ۵ دهک 
نخست قرار داشته باشد و یا در آینده در این ۵ دهک قرار بگیرد مشمول 
دریافت یارانه تشویقی ۱۲۰ هزار تومان خواهد شد، این موضوع در دست 
بررســی است و احتمالا ظرف ۱۰ تا ۱۵روز آینده نتایج آن اعلام خواهد 

شد.
مطالبات معوق همه صندوق های تحت مدیریت وزارت تعاون، کار 
و رفاه اجتماعی حدود ۲۱۰ همت است و تکلیف دوباره ای در بودجه ۱۴۰۲ 

پیش بینی شده و ۷۰ همت هم امسال دولت پرداخت می کند.
در جلسه کمیسیون اقتصادی که همین هفته برگزار شد این موضوع 
به تصویب رسید که سهام برخی از شرکت هایی که در لیست واگذاری 
قرار دارند بابت مطالبات سازمان تامین اجتماعی به همین سازمان واگذار 

شود.
در ســال ۱۴۰۲، با هیچ مانعی برای پرداخت حقوق و مستمری 
بازنشستگان مواجه نیستیم و حتی یک ریال تسهیلات، استقراض و مازاد 

برداشت از بانک ها نداریم و این مسئله مدیریت شده است.
با توجه به  درآمد شرکت ها و توجه ویژه دولت به صندوق بازنشستگی 
کشور و تامین اجتماعی تعهداتی که در لایحه بودجه ۱۴۰۲ برای دولت 

ایجاد شده است به طور مرتب در حق صندوق ها پرداخت شده است.
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی از توجه شخص رئیس جمهور، معاون 
اول رئیس جمهور و همراهی سازمان برنامه و بودجه و وزارتخانه های اقتصاد 

و دارایی و نفت قدردانی کرد./ روابط عمومی

بهرام عین اللهی وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی درجلسه  
شورای اداری خراسان  شمالی گفت: در شاخص سلامت جمهوری اسلامی 
رتبه اول منطقه را دارا است و بسیاری از بیماری ها در کشور کنترل شده 
است ، اگر دولت کاری انجام می دهد برای مردم است و این اقدامات حاصل 

تلاش تمام مسئولین است.
باید به این سمت برویم که هیچ بیماری از استان به استان دیگری 
نرود. امروز با همه معاونین به استان خراسان شمالی آمدیم و سعی کردیم تا 
مدیریت میدانی انجام شود. امروزه و مخصوصا بعد از کرونا می دانیم سلامت 

اهمیت بالایی دارد و اگر سلامت نباشد همه اقدامات تعطیل خواهد شد.
در شاخص سلامت جمهوری اسلامی رتبه اول منطقه را دارا است و 
بسیاری از بیماری ها کنترل شده است. امروزه قدرت نرم جمهوری اسلامی 
نیز مانند قدرت سختش بسیار قدرتمند است. امروز ۹۹ درصد داروها را در 
کشور تولید می کنیم و این نشان از همان قدرت نرم جمهوری اسلامی است. 
همه این پیشرفت ها با همه تحریم ها، جنگ و دشمنی ها صورت گرفته است.
امروز باید سبک زندگی به سمت سبک زندگی سالم حرکت کند. 
اگر هر شخصی وارد نظام ارجاع شود تا ۹۵ درصد هزینه آن پرداخت می شود. 
موضوع جمعیت نیز از موضوعات مهمی است که باید به آن توجه شود و این 
یک تکلیف برای همه مدیران است. امروز با اکثر کشورهای مجاور و دوردست 
ارتباط داریم و آن کشــورها اعلام نیاز کرده اند تــا موضوعات درمانی را 

خدمات دهی کنیم.
 افتتاح مرکز فوریت های پزشکی

 پایانه سردار شهید قاسم سلیمانی شهرستان مهران
با حضور وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی، مرکز فوریت های 
پزشکی و خدمات درمانی پایانه سردار شهید قاسم سلیمانی در شهرستان 

مهران افتتاح شد.
بــه گزارش وبدا، این مرکز درمانی در زیر بنای ۲۲۰۰ متر مربع و با 

هزینه ۴۰ میلیارد تومان و در مدت کمتر از ۹ ماه ساخته شده است.

خبـــرخبـــر
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سازمان مالیاتی پیگیر دلال میلیاردی فوتبال

سازمان امور مالیاتی کشور در نامه ای خطاب به مهدی تاج، رئیس 
فدراسیون فوتبال خواستار افشای اطلاعات هویتی دلال ۱۲۷ میلیارد تومانی 
فوتبال شد.به گزارش سازمان امور مالیاتی کشور، وحید عزیزی مدیرکل 
دفتر بازرسی و مبارزه با فرار مالیاتی و پولشویی سازمان امور مالیاتی کشور 
اظهار داشت: به دنبال اظهارات رئیس فدراسیون فوتبال پیرامون نقش دلالان 
در نقل و انتقال بازیکنان فوتبال و فردی که از طریق دلالی ۴۰ بازیکن در 
سال گذشته ۱۲۷ میلیارد تومان سود برده است، پیگیر مطالبه مالیاتی از 
درآمد میلیاردی دلال فوتبالی شدیم و در این خصوص درخواستی از سوی 
فدراسیون فوتبال داشته ایم. وی افزود: ما از فدراسیون فوتبال خواسته ایم تا 
اطلاعات هویتی و مستندات مربوط به درآمد این شخص را برای مطالبه 

مالیات حقه با قید فوریت به این سازمان اعلام کنند.

شنبه چهارم شهریور ماه 1402، شماره 376-466
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صادرات غیرنفتی به 1۸.7 میلیارد دلار رسید

رئیس کل گمرک ایران گفت : در پنج ماهه امسال حدود ۲۳.۴ میلیارد 
دلار واردات داشتیم که در این بخش 8.۷ درصد افزایش داشته ایم و ترانزیت 
نیز به ۵.۵ میلیون تن رسیده که ۲.۷ درصد افزایش نسبت به مدت مشابه 

سال قبل داشتیم.
وی با بیان اینکه در کشور حدود ۱۵۶ گمرک وجود دارد که حدود 
۶۰ درصد تجارت خارجی کشور مربوط به ۷ گمرک کشور است، افزود: از 
ابتدای سال جاری تا ۲۵ مرداد حدود ۱8.۷ میلیارد دلار صادرات داشته ایم.
به گزارش گمرک ایران، محمد رضوانی فر گفت : در پنج ماهه امسال 
حدود چهار میلیون و ۴۰۰ هزار دستگاه گوشی تلفن همراه از طریق رویه 
تجاری و همچنین حدود ۱۴۹ هزار دستگاه از طریق مسافری وارد کشور 
شده است. یکی از ظرفیت های خوب در مصوبات هیأت دولت در آذرماه 
سال گذشته آزاد شدن واردات شمش طلای استاندارد بدون ثبت سفارش 

با رویه تجاری و رویه مسافری بود.
ما با حجم گسترده ای از بخشنامه ها در گمرک مواجه هستیم و فقط 
سال گذشته ۳۱۹ بخشنامه مؤثر داشتیم که یا یک محدودیت ایجاد کرده 
یا یک محدودیت را برداشته است که ۲۰۷ مورد در حوزه صادرات و ۱۱۲ 
مورد آن نیز در حوزه واردات بوده است؛ لذا تمرکز ما امسال محدود کردن 
این بخشنامه ها است که البته با مصوبه اردیبهشت ماه دولت دستگاه ها باید 
بخشنامه ها را در سامانه مربوطه و در معاونت حقوق بارگذاری کنند و پس 

از آن اجازه ابلاغ خواهند داشت.
معاون وزیر اقتصاد به تسهیلات ارائه شده از سوی گمرک در راستای 
تسهیل تجارت خارجی کشور اشاره کرد و ایجاد انبار اختصاصی را یکی از 
این تسهیلات دانست و ادامه داد: بهره مندی از خدمات انبار اختصاصی توسط 
ذی نفعان کاملاً به سود تولیدکنندگان و صاحبان کالا است، گمرک مشوق 
استفاده شرکت های فعال از این تسهیلات است به طوری که تاکنون مجوز 
۲۴8 انبار اختصاصی »تحت کلید گمرک« صادر شد و در این زمینه قائل 

به ایجاد هیچ گونه محدودیتی نیست.

»الحسین یجمعنا«
همراهان اربعین در مسیر كربلا

ادامه از صفحه یک
آمادگی جســمانی برای پیاده روی اربعین ، با نزدیک شــدن به ایام 
حماســه بزرگ پیاده روی اربعین قلب های عاشــقان ومومنان پرشورتر 
از همیشــه می تپد. آنهایی که تجربه قدم گذاشــتن در این سیرو سلوک 
معنوی و مسیر عاشقانه را دارندحال و هوای شان وصف  نشدنی است. چگونه 
ـ ۷ ساعت پیاده روی در شرایط سخت  ســلامت جسمی خود را برای 8 ـ
آماده کنند؛ لزوم کسب آمادگی جسمانی ؛ 8۰کیلومتر پیاده روی ، )باید 
بگوییم مسیر پیاده روی اربعین از نجف تا کربلا حدود 8۰ کیلومتر است. 
این مسیر با ستون هایی علامت گذاری شده است که عمود نامیده می شوند 
و زائر را تا کربلا راهنمایی می کنند.( اصلاح رژیم غذایی ، برای حضور در 
این مسیرها ، باید برنامه غذایی خود را هم اصلاح و منظم کنند. وعده های 
غذایی را در زمان مقرر میل کنند و برای داشــتن آمادگی جســمانی از 
مصرف آبلیموی تازه غافل نشوند. روزانه به صورت ناشتا یک لیوان آبلیمو، 
عسل، آب ولرم و مقداری زنجبیل)با مشاوره پزشکی قبلی( مصرف کنند و 
نگاه دیگر برای مقابله با گرما زدگی، تخم شربتی، خاکشیر یکی از بهترین 
دانه هایی هستند که می تواند برای رفع گرمازدگی و همچنین تامین آب 
از دســت رفته بدن از آن ها را اســتفاده کنند. نوشیدنی شربت خاکشیر 
کــه به طور معمول با گلاب تهیه می شــود درجه حرارت بدن را کاهش 
می دهد و یکــی از بهترین راه های مقابله با گرمازدگی اســت.  با توجه 
به گرمای هوا و لزوم حفظ ســلامت، از خوردن غذای تند و سرخ کردنی 
بپرهیزند و میوه و سبزیجات را در وعده های غذایی بگنجانند. همچنین 
غذاهایــی را که آب بدن کاهش می دهند مصــرف نکنند. خودتان را به 
مصرف غذاهای کم حجم و پرانرژی همچــون مغزها عادت دهند. نقش 
سرعت پیاده روی و میزان اســتراحت در طول مسیر ، برنامه ریزی برای 
کســب آمادگی جســمانی ، توصیه های جسمی و ســلامت ۱- ورزش 
 منظــم روزانــه ۲ - تمرین پیــاده روی ۳ - انجام حرکت های کششــی

۴ - انجام تمرین های تنفسی ۵ - تهیه کفش مناسب ۶ - برطرف کردن 
 مشکلات گوارشــی ۷- مراجعه به دندانپزشــک8 - اصلاح رژیم غذایی 
 ۹- پرهیــز از مصرف غذای چرب و شــیرینی ؛ پا به پــای اربعینی ها ، 
پزشکان داوطلب، هوای زائران را در کربلا و نجف دارند تا برای کسانی که 
به عشق حسین)ع( دل یکدله کرده اند و برای حضور در جمع اربعینی ها 
راه کربلا را در پیش گرفته اند، طبابت با امکانات اندک و توکل ؛ در موکب 
و درمانگاه هــای لب مرز که برای خدمت به زائران سیدالشــهدا)ع( بر پا 
می شود، از رادیولوژی، دستگاه ها و امکانات پیشرفته خبری نیست و فقط 
باید به مدد دانش و تجربه  خود و توســل به سیدالشهدا)ع( شکستگی یا 

دررفتگی و آسیب های استخوانی بیماران را تشخیص دهند؛
وسیله ای برای شــفای بیماران ؛ پزشکان داوطلب، در مسیرخدمت 
به زائران کربلا از خداوند خواســته اند خدمت به عاشقان اباعبدالله)ع( را 
روزی و قســمتش کنند. ۱۰توصیه برای اربعیــن ؛ توصیه و رعایت ۱۰ 
نکته مهم برای برپایی هرچه باشکوه تر پیاده روی اربعین حسینی به زائران 
 و خادمــان موکب هــا  ؛ ا – احترام به میزبــان ۲- رعایت آداب مهمانی 
۳- احترام به پذیرائی خالصانه ۴- داشــتن روحیــه خدمت و مدیریت 
 جهــادی ۵ – پرهیــز از تبعیــض در ارائه خدمات از ســوی موکب ها 
 ۶ – چشــیدن ســختی راه ۷ -  اربعین یک ســفر توریســتی نیست  
 8 – خدمت مشترک با عراقی ها     ۹ – مردمی ماندن اربعین حسینی

 ۱۰ – بیشــترین زائران غیرعراقی اربعین ، ایرانی هســتند . راهپیمایی 
با شــکوه اربعین، کابوس استکبار جهانی شده است ، خبرها حاکي است 
ورود بیش از دو میلیون ایراني ) در حال تنظیم این مقوله ( عاشــق اهل 
بیت رســول الله ، درراه ورود به عراق که در مسیر پیاده روي میلیوني به 
سوي نجف ، کربلا معلي در حرکتند ، البته بدلیل تراکم جمعیتی زائران 
و عاشقان حسینی ، با توقف کوتاه درکربلا در حال بازگشتند ، گزارشات 
واصله حاکي از راهپیمایي اربعین حسیني ، همچون سال گذشته پیش 
بینی ها ، حکایت از مراسم حماسه بزرگ پیاده روی اربعین به حدود بیست 

میلیون نفري عاشقان امام حسین )ع( در مسیر نجف ، کربلا را دارند .  

سرمقاله
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با مردم آنگونه معاشرت کنید ، که اگر مردید بر شما اشک ریزند و اگر زنده ماندید ، با اشتیاق سوی شما آیند.امام علی)ع(:

مدیرعامل هلدینگ پترو پالایش اصفهان در آئین تجلیل از آزادگان این شركت عنوان كرد:

سرگذشت آزادگان برای نسل امروز درس آموز است

به همت اداره کار ، مددکاری اجتماعی و امورایثارگران پالایشگاه اصفهان به مناسبت سالروز 
ورود آزادگان  به میهن اسلامی طی مراسم بزرگداشتی  از آزادگان سرافراز این شرکت که در طی 

جنگ تحمیلی در بند اسارت رژیم بعث عراق بودنند تجلیل به عمل آمد .
به گزارش روابط عمومی و بین الملل هلدینگ پتروپالایش اصفهان؛ دراین آئین که با حضور 
خانواده های معزز آزادگان پترو پالایش اصفهان در روز جمعه ۲۷ مرداد ماه برگزار شد ؛مدیرعامل 
هلدینگ پترو پالایش اصفهان  با اشاره به اینکه تمام تلاش مان از ۱۹ ماه گذشته تاکنون آن بوده که 
همه پرسنل و ازجمله ایثارگران و آزاداگان مانند خانواده های مدیران باشند  افزود: ایثارگران و جانبازان 
و خانواده های شهدا باعث افتخار ما هستند و ما  تمام راهبرد هایی که در شرکت مشخص کرده ایم 

براساس راه انقلاب است .
دکتر محسن قدیری ؛ با اشاره به اینکه  مدیریت هایی که امروز به دست ما رسیده است ماحصل 
زحمات ایثارگران، خون شهدا و شجاعت و پایمردی آزادگان است افزود:در طول ۴۴ سال که ازعمر 
پر برکت انقلاب  اسلامی می گذرد، بعد از دفاع مقدس لحظه ای دشمن ما را رها نکرده است و ما 

امروز فرصتی پیدا کرده ایم که خدمت رسانی به مردم داشته باشیم.
وی با اشــاره به اینکه سرگذشت آزادگان برای نســل امروز درس آموز است تصریح  کرد: 
خوشبختانه با عزم جهادی تمامی کارکنان پتر و پالایش؛ مشکلات عدیده و فراوانی که سد راه مان 

بودرا برطرف کردیم  و تلاش مان این بود که به کلیه کارکنان با نگاه عدالت محور توجه شود.
تا 4 سال آینده 200 مدیر در تراز انقلاب اسلامی به جامعه تحویل می دهیم

قدیری افزود: خوشبختانه ما یاد گرفته ایم چگونه با تحریم های ظالمانه برخورد کنیم و چگونه 
به اتفاقات بسیار بزرگ برسیم که همه این موفقیت ها مرهون زحمات خانواده های شهداء، جانبازان، 
ایثارگران وآنانی که در انقلاب فداکاری کردنند است.  وی تاکید کرد: قطعا کشور ما پتانسیل بالایی 
در همه عرصه ها دارد و ما تلاش کردیم در یک فرایند ۴-۵ ساله ۲۰۰ نفر مدیر در تراز انقلاب اسلامی 

،  لایق و استراتژیک به جامعه تحویل دهیم .
هدف ما رسیدن به بالاترین مقام پترو پالایشگاهی دنیا است

وی ادامه داد: هم اکنون در مجموعه ۶۰۰ هکتاری هلدینگ پترو پالایش اصفهان در هر نقطه 
آن یک پروژه اســتراتژیک در حال اجراســت و هدف ما ، بروز رسانی تکنولوژی ، کاهش انرژی ، 
بروزرسانی شرایط پالایشگاه و رسیدن به بالاترین مقام  پتروپالایشگاهی دنیا است؛در این زمینه هر 

سال حداقل ۱۰۰ پروژه را راه اندازی خواهیم کرد.
آزادگان و خانواده های آنان اسوه های مقاومت و صبر هستند

در ادامه  آئین تجلیل از ۱۰ نفر از آزادگان سرافراز هلدینگ پتر و پالایش اصفهان سرپرست 
روابط عمومی و بین الملل هلدینگ پترو پالایش اصفهان در سخنانی  با اشاره به اینکه آزادگان و 
خانواده های آنان اسوه های مقاومت و صبر هستند، افزود:آزادگان در اسارت و خانواده هایشان، عرصه 

صبر و مقاومت را به نمایش گذاشتند. 
محمد ده بیدیان افزود: آزادگان، با ایمان راسخ خود در برابر همه فشارهای جسمی و روحی 
دشمنان ایستادند و روابط اجتماعی جامعه کوچک اردوگاهی خود را بر پایه اخلاق حسنه بنا نهادند 
و از شکنجه های مزدوران بعث هراسی به خود راه ندادند افزود: آزادگان، صبورتر از سنگ صبور و 
راضی ترین کسان به قضای الهی بودند. آن ها سینه هایی فراخ تر از اقیانوس داشتند که از همه جا 
و همه کس بریده و به خدا پیوسته بودند. گفتنی است در این آئین از ۱۰ نفر از آزادگان و افتخار 
افرینان صبر و مقاومت در زمان جنگ تحمیلی با حضور خانواده های آزادگان و مدیران پتروپالایش 

اصفهان تجلیل به عمل آمد.
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مدیرعامل بانک سینا از انجام کلیه عملیات مربوط به بانکداری 
خرد و اجتماعی بانک سینا در قالب پلتفرم های بانکداری دیجیتال در 

آینده نزدیک خبر داد.
به گزارش روابط عمومی بانک سینا، غلامرضا فتحعلی همزمان 
با مراسم بزرگداشت روز خبرنگار در جمع خبرنگاران گفت: بانک سینا 
در سال جاری بهره برداری از پنج پلتفرم بانکداری دیجیتال را در دستور 
کار قرارد داده که از جمله دستاوردهای بهره برداری از این پلتفرم ها، انجام 

کلیه عملیات مربوط به بانکداری خرد و اجتماعی بر روی آن هاست.
وی با بیان اینکه بانک سینا در حوزه بانکداری دیجیتال و پلتفرمی 
از تحولات روز نظام بانکی عقب مانده بود، اظهار داشت: در طرح راهبردی 
کسب وکار بانک سینا که از سال جاری عملیاتی شده، توجه ویژه ای به 
جبران این عقب ماندگی ها شــده اســت و تلاش داریم با ساماندهی 
»سرزمین هوشمند سینا« که بستری برای ارائه پلتفرم های بانکداری 
دیجیتال است، اقدام به بهره برداری از مجموعه پلتفرم های بانکداری 

دیجیتال کنیم.
سرزمین هوشمند سینا دارای رویکرد تحولی در کسب وکار 
بانکداری الکترونیک است و زیست بوم مبتنی بر پلتفرم ها برای توسعه 

بانکــداری دیجیتــال، ایجاد زنجیــره ارزش دیجیتــال در حوزه 
کسب وکارهای آنلاین، هوشمندسازی فعالیت های مالی و... در بانک 
سینا محسوب می شــود. مقرر شده است در این سرزمین هوشمند 
مجموعه ای از پلتفرم ها و سامانه های آنلاین با بهره گیری از ظرفیت های 

نوین بانکداری دیجیتال شکل بگیرند.
در نخستین گام، اپلیکیشن بانکداری دیجیتال بانک سینا با نام 
»ســیبانک« در این سرزمین شکل گرفته اســت و در حال حاضر 
موضوعاتی مانند احراز هویت، افتتاح حساب و درخواست صدور کارت 
در این سامانه به صورت برخط انجام می شود که مقرر است به زودی 
همه خدمات بانکداری خرد و اجتماعی از جمله دریافت کلیه تسهیلات، 
صدور و ارائه چک الکترونیک و... نیز بر روی این پلتفرم ارائه شوند و به 
این ترتیب مشتریان حقیقی و دارندگان کسب وکارهای کوچک از 
حضور در شعب بانک سینا برای دریافت خدمات خود بی نیاز خواهند 
بود.   با این تغییر جهت و هدایت مشتریان به سمت استفاده از خدمات 
الکترونیک، شعب بانک سینا بیشتر در حوزه های بانکداری تجاری 
فعالیت خواهند داشت و به سمت ارائه خدمات مشاوره ای و بهره گیری 

از ظرفیت های ایجاد سوپرمارکت مالی حرکت خواهیم کرد.

همزمان با توسعه »سیبانک«، بازارگاه »سیمارت« به عنوان 
دومین پلتفرم سرزمین هوشمند سینا نیز اخیراً به بهره برداری رسیده 
است. این بازارگاه جزئی از اکو سیستم دیجیتال بانک سیناست که هدف 

آن ارائه خدمات مطلوب و ارزش آفرین به گروه های مشتریان است.
وی به همکاری با بنیاد علوی برای ارائه خدمات مناســب تر و 
پرداخت تســهیلات به گروه های هدف بنیاد مستضعفان در مناطق 
کم برخوردار اشاره کرد و گفت: سامانه ای برای ارائه خدمات بانکداری 
آنلاین جهت مخاطبان وام های حمایتی بنیاد علوی طراحی شده است 
که به زودی از آن رونمایی خواهد شــد و در قالب این سامانه، سرعت 
اعطای تسهیلات این گروه از مخاطبان بدون حضور در شعب بانک سینا 

سرعت می گیرد.
او از راه اندازی شــعب سیار بانک سینا و اعزام آن ها به مناطق 
کم بهره مند و نقاطی که در دسترسی به اینترنت دچار محدودیت هایی 
هستند، خبرداد.وی با بیان اینکه بانک سینا در حوزه های مربوط به 
تســهیلات قرض الحسنه و تکلیفی همواره پیشتاز بوده است، اظهار 
داشت: ۵۵درصد تجهیز منابع قرض الحسنه در سطح کشور توسط 
بانک ها و مابقی توسط صندوق های خانگی، صندوق های مساجد و... 
صورت می گیرد و در حوزه فراگیری مالی، عملکرد نظام بانکی کم فروغ 
بوده است که این موضوع در دستور کار بانک سینا قرار گرفته و تلاش 

می کنیم موضوع فراگیری مالی را نهادینه کنیم.
 کمک به توسعه فراگیری مالی 

در دستور کار بانک سینا قرار گرفته است
مدیرعامل بانک سینا اظهار داشت: نسبت کفایت سرمایه بانک 

در سال ۱۴۰۱ به عدد 8.۲ رسیده است.
غلامرضا فتحعلی طی سخنانی در خصوص تشریح عملکرد سال 
گذشته بانک سینا گفت: این بانک در سال ۱۴۰۱ شاهد رشد بیش از 
۲۷ درصدی منابع بوده است و به این ترتیب، منابع بانک در پایان سال 
گذشته به حدود ۶۰ هزار میلیارد تومان رسید وتسهیلات پرداختی این 
بانک که بر اساس یک برنامه ریزی مدون و منسجم و در چارچوب ضوابط 
و مقررات بانک مرکزی صورت گرفته، در سال ۱۴۰۱ حدود ۲۳ درصد 

رشد داشته است. در این سال حدود ۴۷۷ هزار میلیارد ریال تسهیلات 
پرداخت شده که این رقم در سال قبل از آن ۳8۷ هزار میلیارد ریال بوده 

است.
بانک سینا در پایان سال ۱۴۰۱ با تحقق مبلغ ۱۱ هزار و ۱۹۳ 
میلیارد ریال سود خالص، توانست به میزان ۵۳ درصد نسبت به سال 
قبل از آن سود خالص خود را افزایش دهد و به این ترتیب شاهد تحقق 
۱۵۰ درصدی سود پیش بینی شده و بودجه شده بانک سینا در سال 
۱۴۰۱ بودیم و در سال ۱۴۰۲ نیز با اتخاذ تصمیمات صحیح و اقدامات 
مؤثر، افزایش سود آوری بانک سینا استمرار خواهد یافت ، بانک سینا با 
کاهش سه دهم درصدی در نسبت مطالبات غیرجاری به کل تسهیلات، 
توانست این نســبت را از رقم ۲.۵ درصد در پایان سال ۱۴۰۰ به ۲.۲ 
درصد در پایان اسفندماه سال ۱۴۰۱ برساند که اقدام مؤثری در جهت 
بهبود وضعیت ریســک اعتباری بانک محسوب می شــود. این در 
حالی است که نسبت مطالبات غیرجاری بانک سینا در شبکه بانکی رتبه 
دوم کمترین میزان را دارد که حتی نسبت به استانداردهای جهانی نیز 

وضعیت این بانک بسیار مطلوب تر است.
مدیرعامل بانک سینا با اشاره به جایگاه مطلوب بانک سینا در 
میان بانک های خصوصی کشور گفت: نسبت کفایت سرمایه بانک سینا 
در سال ۱۴۰۱ به رقم 8.۲ رسید که نسبت به سال مالی قبل از آن بهبود 
یافته است و بر اساس تمهیدات پیش بینی شده، این روند رو به رشد 

خواهد بود.
برنامه افزایش ســرمایه بانک در دستور کار قرار گرفته است و 
پیش بینی می کنیم بر اساس آنچه در طرح راهبردی کسب وکار بانک 
طرح ریزی شده است، نسبت کفایت سرمایه بانک به بیش از این مقدار 

نیز افزایش می یابد.
وی در پاسخ به این پرسش که ورود صندوق توسعه ملی به جمع 
سهامداران بانک سینا، چه تأثیراتی بر عملکرد این بانک خواهد داشت، 
گفت: حضور همزمان بنیاد مستضعفان و صندوق توسعه ملی به عنوان 
سهامداران اصلی بانک سینا، فرصت طلایی برای رشد بانک سیناست. 
بنیاد مســتضعفان و زیرمجموعه های این نهاد انقلابی، اقتصادی و 

اجتماعی، همواره حامی بانک سینا بوده و در حال حاضر نیز تعاملات 
بسیار خوبی با هلدینگ های زیرمجموعه بنیاد ایجاد شده است. حضور 
صندوق توسعه ملی نیز در همین مدت کوتاه دستاوردهای بسیار خوبی 
داشته و مانند سایر بانک ها، به عنوان بانک عامل صندوق توسعه ملی 

تلاش می کنیم در انجام وظایف محوله با موفقیت عمل کنیم.
فتحعلی از آغاز پرداخت تسهیلات ارزی در بانک سینا خبر داد 
و اظهار داشت: در یک سال گذشته فعالیت های خوبی برای تقویت حوزه 
ارز در بانک سینا صورت گرفته است و تلاش می کنیم هرچه بیشتر در 

توسعه فعالیت های ارزی بکوشیم.
 مقید به رعایت نرخ های سپرده

 تعیین شده بانک مرکزی هستیم
مدیرعامل بانک سینا گفت: عملکرد این بانک در حوزه تسهیلات 
تکلیفی، از سوی مسئولان دستگاه های مختلف مورد تقدیر قرار گرفته 
است ، بانک سینا جزو پیشگامان فعالیت در حزوه مسئولیت اجتماعلی 
است،  این بانک در پرداخت تسهیلات تکلیفی جایگاه بسیار مطلوبی 
دارد به طــوری که از لحاظ درصد پوشــش بودجه در ســه حوزه وام 
فرزندآوری، اشتغالزایی بهزیستی و ودیعه مسکن، رتبه اول نظام بانکی 
را کسب کرده است ، بانک سینا از لحاظ مانده مطالبات غیرجاری نیز در 
بین بانک های خصوصی کشور در جایگاه دوم دارنده کمترین میزان 
مطالبات غیرجاری اســت که نشــان می دهد اقدامــات نظارتی و 
اعتبارسنجی به نحو مطلوبی از سوی همکاران صورت گرفته و قابل تقدیر 
است. وی به وضعیت سهام بانک اشاره کرد و  اظهار داشت: عملکرد بانک 
سینا در بازار سرمایه نیز حاکی از عملکرد بهتری نسبت به میانگین 
صنعت بانکی است به طوری که قیمت سهام این بانک در پایان سال 
گذشــته نسبت به ابتدای سال از رشد ۶۱ درصدی برخوردار شده در 
حالی که میانگین رشد صنعت بانکداری در این مدت معادل ۱۲ درصد 
و رشد شاخص کل ۴۳ درصد بوده است.قیمت سهام این بانک در ۲۷ 
تیر ۱۴۰۲ نیز در مقایســه با اول مرداد ۱۴۰۱ از رشــد ۳۷ درصدی 
برخوردار شده در حالی که متوسط رشد صنعت بانکی ۲8 درصد و رشد 
شاخص کل ۳۳ درصد بوده است. با این وجود، برنامه های جدیدی با 

حمایت سهامداران عمده جهت حمایت از سهم در دست تدوین است.
وی از جمله اقدامات اساسی بانک سینا در سال ۱۴۰۱ را تدوین 
و اجرای طرح راهبری کســب وکار برشــمرد و گفــت: در این طرح، 
راهبردهای اساسی بانک برای حل و رفع مسائل کلیدی بر دو حوزه عمده 
توسعه خطوط کسب وکار و توسعه بانکداری دیجیتال استوار شده است 
، با ایجاد چهار خط کســب وکار بانکداری خرد، تجاری، اختصاصی و 
اجتماعی در بانک سینا که پیشران راهبرد کسب وکار محسوب می شوند، 
فعالیت های عملیاتی به صورت برنامه ریزی شده و کیفی تر تداوم خواهد 
یافت و این امر با توسعه کانال های بانکداری دیجیتال و بانکداری پلتفرمی 
به عنوان زیرمجموعه راهبرد بانکداری دیجیتال، سرعت بیشتری خواهد 
گرفت.او در خصوص عملکرد بانک سینا در اعطای تسهیلات اجتماعی 
اظهار داشــت: بانک سینا علاوه بر اینکه تعهدات تسهیلات تکلیفی 
بودجه ای خود را انجام داده و ۹ هزار میلیارد تومان نیز به طرح نهضت 
ملی مســکن اختصاص داده، نزدیک به دو هزار میلیارد تومان نیز به 

پرداخت تسهیلات به جامعه هدف بنیاد علوی تخصیص داده است.
وی در خصوص اینکه برخی بانک ها به دنبال اعطای نرخ سودهای 
بالاتر از مصوبه شورای پول و اعتبار برای جذب سپرده های جدید هستند 
و واکنش شما به این موضوع چیست، اظهار داشت: بانک مرکزی برای 
بانک ها حد رشد دارایی ها تعریف کرده است. در حال حاضر وضعیت 
مناســبی در جذب سپرده در بانک ســینا داریم و موازنه سپرده ها را 
به گونه ای تنظیم کردیم که به میزان جذب بتوانیم تخصیص هم بدهیم.
اگر با روش هایی اقدام به جذب ســپرده بیشتر کرده و منابع 
گران قیمت جذب کنیم اما امکان تخصیص منابع را نداشته باشیم، 
موجب ایجاد خســارت می شود. بنابراین به دنبال جذب غیرمعقول 
سپرده ها نیستیم، علاوه بر اینکه خود را مقید به رعایت نرخ های مصوب 
شورای پول و اعتبار و بانک مرکزی می دانیم.وی تقدیر رئیس شورای 
فقهی بانک مرکزی از عملکرد بانک سینا را نتیجه رعایت انضباط قانونی 
و تطبیق محصولات بانک سینا با موازین شرعی تعیین شده دانست و 
افزود: همواره شفافیت عملکردی بانک سینا توسط نهادهای نظارتی 
مختلف تأیید شده و همچنان در مسیر شفافیت حرکت خواهیم کرد.

غلامرضا فتحعلی مدیرعامل بانک سینا   :
حضور همزمان بنیاد مستضعفان و صندوق توسعه ملی به عنوان سهامداران اصلی بانک سینا ، فرصت طلایی برای رشد بانک سیناست
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